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Αθήνα, σήµερα στις 19 Ιανουαρίου 2010, ηµέρα Τρίτη και ώρα
18.12’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
της Β’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑΣ ΖΗΣΗ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Νικόλαο Καντερέ,
Βουλευτή Αττικής, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Η Βουλευτής Φωκίδος κ. ΑΦΡΟ∆ΙΤΗ ΠΑΠΑΘΑΝΑΣΗ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση Φωκί-
δας ζητεί έκτακτη οικονοµική ενίσχυση για την αποκατάσταση
της οµαλής λειτουργίας των χειµµάρρων της ∆υτικής Φωκίδας
στους ∆ήµους Ευπαλίου και Τολοφώνος.

2) Οι Βουλευτές Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ,
Αιτωλοακαρνανίας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ και Α’ Πειραιώς κ.
∆ΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία η
Ένωση Αγροτικών Συνεταιρισµών Κιάτου Κορινθίας διαµαρτύ-
ρεται για την καθυστέρηση που παρατηρείται στις εκτιµήσεις των
ζηµιών από τις βροχοπτώσεις του Σεπτεµβρίου 2009 στις αµπε-
λοκαλλιέργειες της περιοχής.

3) Οι Βουλευτές Α’ Πειραιώς κ. ∆ΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ, Β’
Πειραιώς κ. ΒΑΡΒΑΡΑ (ΒΕΡΑ) ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ και Μαγνησίας κ.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία το Σω-
µατείο Εργατοϋπαλλήλων Μετάλλου Νοµού Πειραιά-Αττικής και
Νήσων διαµαρτύρεται για τη συνέχιση των παράνοµων ναυπη-
γοεπισκευαστικών εργασιών στο Βόλο.

4) Οι Βουλευτές Λαρίσης κ. ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ και Μα-
γνησίας κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία το Νοµαρχιακό Συµβούλιο Καρδίτσας ζητεί την ολοκλή-
ρωση της κατασκευής των κλειστών αρδευτικών δικτύων Σµοκό-
βου, του φράγµατος Μουζακίου κ.λπ..

5) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Εργαζοµένων Πανε-
πιστηµιακού Γενικού Νοσοκοµείου Ηρακλείου Κρήτης ζητεί την
άµεση λειτουργία της καρδιοχειρουργικής κλινικής κ.λπ..

6) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΜΠΡΟΠΟΥΛΟΣ

κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Κυπαρισσίας Μεσση-
νίας καταγγέλλει απαράδεκτες συνθήκες διαβίωσης και υγιεινής
στο σταθµό του ΟΣΕ Κυπαρισσίας από άνεργους αλλοδαπούς.

7) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Εµπορικός και Εισαγωγικός Σύλ-
λογος Πατρών Αχαϊας ζητεί την επαναδιαπραγµάτευση των όρων
δανεισµού των µικροµεσαίων επιχειρήσεων του Νοµού Αχαίας
από τις Τράπεζες.

8) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο ζητείται η άµεση κατα-
βολή αποζηµιώσεων στους δικαιούχους παραγωγούς εσπεριδοειδών
του Νοµού Ηλείας.

9) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία Αγρότες της ευρύτερης περιοχής
του ∆ήµου Λεχαινών Ηλείας ζητούν να τους εγκριθεί αποζηµίωση
για την καταστροφή της παραγωγής καρπουζιού και πεπονιού
από τον καύσωνα του 2009.

10) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία το Τµήµα ∆υτικής Ελλάδας του Τε-
χνικού Επιµελητηρίου της Ελλάδας προτείνει να συνταχθεί από
την Πολιτεία ένα ολοκληρωµένο Εθνικό Σχέδιο Αντισεισµικής Πο-
λιτικής και Θωράκισης της Χώρας, που θα περιλαµβάνει τον
έλεγχο και την αντισεισµική ενίσχυση των ∆ηµόσιων και Ιδιωτι-
κών Κατασκευών.

11) Ο Βουλευτής Χίου κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΟΥΣΟΥΡΟΥΛΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Επιµελητηριακός ‘Οµιλος Ανά-
πτυξης Ελληνικών Νησιών ζητεί την άµεση αποκατάσταση της
ακτοπλοϊκής σύνδεσης των νησιών του βορειοανατολικού Αι-
γαίου µε τη Θεσσαλονίκη και την Καβάλα.

12) Οι Βουλευτές Βοιωτίας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΓΙΑΝΝΑΚΗΣ και Α’ Αθη-
νών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕΜΠΕΡΓΚ κατέθεσαν αναφορά
µε την οποία ο Σύλλογος Εκπαιδευοµένων Σχολείων ∆εύτερης
Ευκαιρίας Ορχοµενού και εκτός έδρας τµήµατος στη Θήβα ζη-
τούν τη στήριξη του θεσµού µε την άµεση τοποθέτηση καθηγη-
τών και την κατοχύρωση της σχολικής χρονιάς.

13) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Χερσονήσου Ηρα-
κλείου Κρήτης ζητεί τη χρηµατοδότηση από το πρόγραµµα « ΘΗ-
ΣΕΑΣ» της µελέτης για την ολοκλήρωση των υδρευτικών και

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΓ’ ΠΕΡΙΟ∆ΟΣ

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟ∆ΟΣ Α’

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ MZ’

Τρίτη 19 Ιανουαρίου 2010



αποχετευτικών έργων της περιοχής του.

14) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΡΟΥΤΣΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Κορθίου ‘Ανδρου ζητεί την επα-
ναλειτουργία του Αστυνοµικού Σταθµού Κορθίου ‘Ανδρου.

15) Η Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝ-
ΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο κα-
ταγγέλλονται αλλεπάλληλα κρούσµατα κλοπών στην πόλη της
Κυπαρισσίας Μεσσηνίας.

16) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία Ιδιο-
κτητών Γραφείων Ενοικιάσεως Αυτοκινήτων και ∆ικύκλων ζητεί
οι επιχειρήσεις ενοικιάσεως αυτοκινήτων να ενταχθούν σε ειδικό
καθεστώς και να πληρώνουν τέλη κυκλοφορίας µόνο κατά το
χρονικό διάστηµα που είναι σε κυκλοφορία τα οχήµατά τους.

17) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία το ∆ίκτυο Τουριστικών ∆ήµων
ζητεί την κάλυψη των ελλειµµάτων του, που προέκυψαν µετά τη
µείωση του τέλους παρεπιδηµούντων.

18) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Αγροτικών Συλ-
λόγων Νοµού Ηρακλείου διαµαρτύρεται για το ύψος των αποζη-
µιώσεων στις αµπελοκαλλιέργειες από τη θεοµηνία του
Σεπτεµβρίου 2009.

19) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία οι Σύνδεσµοι Εργοληπτών ∆η-
µοσίων Έργων της Κρήτης ζητούν την ένταξη στο ΕΣΠΑ των µι-
κρών έργων της περιφέρειας κ.λπ..

20) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Τσικιρτζής Αντώνιος ζητεί
από το ΙΚΑ τη χορήγηση επιδόµατος κοινωνικής αλληλεγγύης.

21) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Τεχνική Περιβάλλοντος ΑΒΕΕ
ζητεί την ετήσια παράταση των συµβάσεων που έχουν συνάψει
µε τους ΟΤΑ οι ιδιωτικές εταιρείες διαχείρισης απορριµµάτων.

22) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Βασιλόπουλος Σωτήριος
ζητεί τη νοµοθετική τακτοποίηση οικονοµικού ζητήµατος που
αφορά στους Αξιωµατικούς που αποστρατεύτηκαν για λόγους
υγείας.

23) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Σιωράς Αριστείδης, Τα-
ξίαρχος ΥΠ εν αποστρατεία ζητεί να ενηµερωθεί για το εργα-
σιακό και ασφαλιστικό καθεστώς των Αξιωµατικών του ΓΕΣ, οι
οποίοι είναι και µηχανικοί του ΕΜΠ.

24) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Τουφάκης Παναγιώτης
ζητεί από το ΙΚΑ την επανεξέταση του ζητήµατος αναγνώρισης
των ενσήµων του.

25) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Πολιτικών Συντα-
ξιούχων Νοµού Πιερίας ζητεί την αναπροσαρµογή των συντά-
ξεων των πολιτικών συνταξιούχων που εξήλθαν της υπηρεσίας
πριν της 31/12/1996.

26) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΦΩΤΙΟΣ - ΦΑΝΟΥΡΙΟΣ ΚΟΥ-
ΒΕΛΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Κατοίκων
Τσακού Αγίας Παρασκευής-Αττικής ζητεί να σταµατήσει η πε-
ραιτέρω οικοδόµηση του χώρου του Νοµισµατοκοπείου και να
αποδοθεί στους ∆ήµους Αγίας Παρασκευής, Χαλανδρίου και Χο-
λαργού Αττικής, σαν χώρος πράσινου και αναψυχής.

27) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία το Εργατοϋπαλληλικό Κέντρο Ηρα-
κλείου και το Σωµατείο Εργαζοµένων σε Παιδικούς και
Βρεφονηπιακούς Σταθµούς ΟΤΑ ζητούν την πληρωµή των δε-
δουλευµένων αποδοχών στους συµβασιούχους εργαζόµενους
των παιδικών σταθµών του ∆ήµου Ηρακλείου κ.λπ..

28) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΨΑΡΙΑΝΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία το Εργατοϋπαλληλικό Κέντρο Αρ-
καδίας ζητεί την επανεξέταση των αποφάσεων του ∆Σ της
Αναπτυξιακής Εταιρείας Πάρνωνα που αφορούν στις απολύσεις
δύο υπαλλήλων της.

29) Ο Βουλευτής Αρκαδίας κ. Ο∆ΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟ-
ΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία οι γονείς των νηπίων
του Νηπιαγωγείου Ελαιοχωρίου - Αρκαδίας ζητούν την επανα-
λειτουργία του Νηπιαγωγείου στο τοπικό διαµέρισµα Ελαιοχω-
ρίου, του ∆ήµου Κορυθίου, Νοµού Αρκαδίας.

30) Η Βουλευτής Ρεθύµνου κ. ‘ΟΛΓΑ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Εργοληπτών ∆ηµοσίων
Έργων της Κρήτης ζητεί τη στήριξη µέσω του ΕΣΠΑ των µικρών
εργοληπτικών επιχειρήσεων της περιφέρειας κ.λπ..
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Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 71/20-10-2009 ερώτηση του Βουλευτή κ. Κε-

φαλογιάννη Εµµανουήλ δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. φ 90022/
26493/2745/13-11-09 έγγραφο από τον Υπουργό Εργασίας και
Κοινωνικής Ασφάλισης η ακόλουθη απάντηση:

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΜΖ’ - 19 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2010 2299
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2. Στην µε αριθµό 153/22-10-2009 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αϊβαλιώτη Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 7017/4/

10213/13-11-2009 έγγραφο από τον Υπουργό της Προστασίας
του Πολίτη η ακόλουθη απάντηση:
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3. Στην µε αριθµό 160/22-10-2009 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κατρίνη Μιχάλη δόθηκε µε το υπ αριθµ. ΚΕ./13/13-11-09 έγ-

γραφο από τον Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού η ακόλουθη
απάντηση:
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4. Στην µε αριθµό 161/22-10-2009 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κατρίνη Μιχάλη δόθηκε µε το υπ αριθµ. ΚΕ/14/13-11-09 έγγραφο

από τον Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού η ακόλουθη απά-
ντηση:

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΜΖ’ - 19 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2010 2305

Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων).



5. Στην µε αριθµό 196/22-10-2009 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αυγενάκη Ελευθέριου δόθηκε µε το υπ αριθµ. ΚΕ/19/13-11-09 έγ-

γραφο από τον Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού η ακόλουθη
απάντηση:
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6. Στην µε αριθµό 212/23-10-2009 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κατρίνη Μιχάλη δόθηκε µε το υπ αριθµ. ΚΕ/23/13-11-09 έγγραφο

από τον Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού η ακόλουθη απά-
ντηση:
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε, κύριε Καντερέ.



ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΑΝΑΦΟΡΩΝ ΚΑΙ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Αναφορές και ερωτήσεις πρώτου κύκλου:
Θα συζητηθεί η δεύτερη, µε αριθµό 338/27-10-2009 ερώτηση

του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Χαρά-
λαµπου Χαραλάµπους προς την Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης, σχετικά µε την επίλυση των προβληµάτων για τους
οικότροφους και τους εργαζοµένους στα Οικοτροφεία «ΑΡΓΩ»
και «ΝΕΦΕΛΗ» στην Κέρκυρα.

Η ερώτηση του συναδέλφου έχει ως εξής:
«Είναι γνωστό πώς -µετά από πολλές καταγγελίες- το Υπουρ-

γείο Υγείας αναγκάστηκε να ανακαλέσει την άδεια ίδρυσης από
την εταιρεία «ΚΛΙΜΑΚΑ»-εταιρεία που υποτίθεται είναι αστική µη
κερδοσκοπική (ΑΜΚΕ)- για τα δύο οικοτροφεία, το οικοτροφείο
ΒΝΥ -Βαριάς Νοητικής Υστέρησης- «ΝΕΦΕΛΗ» και το ψυχογη-
ριατρικό οικοτροφείο «ΑΡΓΩ» που λειτουργούν στην Κέρκυρα.

Παρ’όλο, όµως, πως τόσο στην Υ6β/Γποικ/2-7-2009 Υπουργική
Απόφαση που αφορά το ψυχογηριατρικό οικοτροφείο «ΑΡΓΩ»,
όσο και στην Υ5β/Γ.Π.οικ.116585/28-8-2009 Υπουργική Απόφαση
που αφορά το οικοτροφείο Βαριάς Νοητικής Υστέρησης «ΝΕ-
ΦΕΛΗ», αναφέρεται κατά λέξη πως «…Το Υπουργείο Υγείας και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σε συνεργασία µε την Τοµεακή Επι-
τροπή Ψυχικής Υγείας Κέρκυρας-Λευκάδας, αναλαµβάνει τη συ-
νέχιση της λειτουργίας του συγκεκριµένου οικοτροφείου,
αναθέτοντας προσωρινά τη διαχείριση της λειτουργίας του στο
Ψυχιατρικό Νοσοκοµείο Κέρκυρας…», µέχρι σήµερα δεν έχει ου-
σιαστικά γίνει τίποτα. Έτσι, το ψυχογηριατρικό οικοτροφείο
«ΑΡΓΩ» εξακολουθεί να παραµένει κλειστό και όλοι οι παράνοµα
απολυθέντες εργαζόµενοι εξακολουθούν να είναι άνεργοι, παρά
τις επίσηµες διαβεβαιώσεις του Υπουργείου σε επίκαιρη ερώ-
τησή µας για άµεση επαναπρόσληψή τους. Οι οικότροφοι ασθε-
νείς του «ΑΡΓΩ» εξακολουθούν να βρίσκονται σαν υπεράριθµοι
στο οικοτροφείο «ΝΕΦΕΛΗ», αλλά και σε άλλα οικοτροφεία, δυ-
σχεραίνοντας έτσι και τη λειτουργία των οικοτροφείων αυτών.

Τέλος, όπως φαίνεται και από παραστατικά της Εθνικής Τρά-
πεζας, οι συντάξεις των ασθενών αυτών εξακολουθούν να κατα-
τίθενται στο λογαριασµό της εταιρείας «ΚΛΙΜΑΚΑ», από την
οποία υποτίθεται ότι αφαιρέθηκε η άδεια ίδρυσης του οικοτρο-
φείου «ΑΡΓΩ» από τις 2-7-2009.

Ερωτάται η κυρία Υπουργός ποια άµεσα µέτρα προτίθεται να
πάρει ούτως ώστε:

- Να λειτουργήσουν άµεσα και σωστά, τόσο το ψυχογηρια-
τρικό οικοτροφείο «ΑΡΓΩ», όσο και το Οικοτροφείο Βαριάς Νοη-
τικής Υστέρησης «ΝΕΦΕΛΗ» σαν δηµόσιες δοµές ψυχικής
υγείας, µε πλήρη εξασφάλιση των δικαιωµάτων των εργαζοµέ-
νων σε αυτά, αλλά και των οικοτρόφων ασθενών.

- Να επαναπροσληφθούν άµεσα όλοι οι εργαζόµενοι που απο-
λύθηκαν από το οικοτροφείο «ΑΡΓΩ», τόσο αυτοί που απολύθη-
καν οµαδικά στις 26-6-2009, αλλά και οι άλλοι που απολύθηκαν
για εκφοβισµό παλαιότερα, κάτι για το οποίο δεσµεύθηκε δηµό-
σια ο τότε Υπουργός, απαντώντας σε επίκαιρη ερώτησή µας.

Στην ερώτηση του συναδέλφου θα απαντήσει η Υφυπουργός
Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης κ. Φωτεινή Γεννηµατά.

Κυρία Υπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΦΩΤΕΙΝΗ ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνι-

κής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, όπως γνωρίζετε, το Υπουργείο

Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης υλοποιεί το πρόγραµµα µε
την ονοµασία «ΨΥΧΑΡΓΩΣ», µε στόχο τη συνέχιση της µεταρ-
ρυθµιστικής προσπάθειας που ξεκίνησε εδώ και είκοσι χρόνια και
πλέον στο χώρο της ψυχικής υγείας.

Η µεταρρυθµιστική πολιτική του Υπουργείου είναι για εµάς ση-
µαντική προτεραιότητα και περιλαµβάνει δυο βασικούς άξονες:
Την αποασυλοποίηση και κοινωνική επανένταξη των ατόµων µε
ψυχικές διαταραχές, µε µακρά διαβίωση στα ψυχιατρικά νοσο-
κοµεία της χώρας, µέσω της µεταστέγασής τους σε µονάδες ψυ-
χοκοινωνικήςαποκατάστασης,ξενώνες,οικοτροφεία,προστατευµένα
διαµερίσµατα κ.λπ..

Ο δεύτερος άξονας είναι η ανάπτυξη εναλλακτικών του Ψυ-
χιατρείου Κοινοτικών Υπηρεσιών Ψυχικής Υγείας, Κέντρα Ψυχι-
κής Υγείας, ψυχιατρικά τµήµατα στα γενικά νοσοκοµεία, κινητές
µονάδες ψυχικής υγείας, κέντρα ηµέρας που αποσκοπούν ακρι-
βώς στην κατάργηση των ψυχιατρικών νοσοκοµείων-ασύλων.

Είναι, πλέον, εθνική απόφαση η αντικατάσταση της ασυλικού
τύπου φροντίδας από ένα δίκτυο κοινοτικών υπηρεσιών ψυχικής
υγείας, που θα παρέχει ουσιαστική φροντίδα, αλλά θα σέβεται
ταυτόχρονα τα ατοµικά δικαιώµατα του ασθενή.

Για να επιτευχθεί αυτός ο µεγαλόπνοος στόχος, το πρό-
γραµµα «ΨΥΧΑΡΓΩΣ» υλοποιείται, τόσο από τα νοµικά πρόσωπα
δηµοσίου δικαίου, όσο και από νοµικά πρόσωπα ιδιωτικού δι-
καίου µη κερδοσκοπικού χαρακτήρα.

Επίσης, όπως γνωρίζετε το πρόγραµµα, κατά βάση, είναι συγ-
χρηµατοδοτούµενο από τα διαρθρωτικά ταµεία της Ευρωπαϊκής
Ένωσης, ενώ στη συνέχεια καλύπτεται αποκλειστικά από εθνι-
κούς πόρους.

Στο πλαίσιο αυτό, ο φορέας «ΚΛΙΜΑΚΑ», νοµικό πρόσωπο ιδιω-
τικού δικαίου µη κερδοσκοπικού χαρακτήρα, ανέλαβε µεταξύ
άλλων την ανάπτυξη των δυο µονάδων «Νεφέλη» και «Αργώ»
στην Κέρκυρα. Η ανάπτυξη των δυο αυτών οικοτροφείων εγκρί-
θηκε από άποψη σκοπιµότητας το 2001 και µετά τον έλεγχο των
αναγκαίων δικαιολογητικών από την αρµόδια ∆ιεύθυνση Ψυχι-
κής Υγείας, χορηγήθηκαν και οι άδειες ίδρυσης και των δυο οι-
κοτροφείων.

Στη συνέχεια, ο φορέας κατέθεσε τα απαραίτητα δικαιολογη-
τικά για τη χορήγηση των αδειών λειτουργίας των δυο οικοτρο-
φείωνκαιδιενεργήθηκεοέλεγχοςτωνκτηριακώνεγκαταστάσεων από
την αρµόδια επιτροπή. Στη γνωµοδότηση της επιτροπής για τα
συγκεκριµένα οικοτροφεία υπήρξαν σηµαντικές παρατηρήσεις,
για τις οποίες ο φορέας κλήθηκε να συµµορφωθεί. Όµως, µέχρι
σήµερα, το ζήτηµα εκκρεµεί και ταυτόχρονα εκκρεµεί και η σχε-
τική άδεια λειτουργίας.

Επιπλέον, ο φορέας προχώρησε στην µετακίνηση των δεκα-
πέντε φιλοξενουµένων από το οικοτροφείο «ΑΡΓΩ» στο οικο-
τροφείο «ΝΕΦΕΛΗ» και σε άλλες στεγαστικές δοµές, αλλά και
στην καταγγελία των συµβάσεων του απασχολούµενου προσω-
πικού, όπως ακριβώς θίγετε, προκειµένου να αντιµετωπιστούν
περιστατικά κακοποίησης των ενοίκων του οικοτροφείου, όπως
κατήγγειλε ο φορέας στην Εισαγγελία Κέρκυρας και στην Ειδική
Επιτροπή Ελέγχου Προστασίας των ∆ικαιωµάτων Ατόµων µε Ψυ-
χικές ∆ιαταραχές.

Για τους παραπάνω λόγους, το Υπουργείο προχώρησε στην
ανάκληση της άδειας ίδρυσης του οικοτροφείου «ΑΡΓΩ» αλλά
και του οικοτροφείου «ΝΕΦΕΛΗ».

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το προειδοποιητικό κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας της κυρίας Υφυπουργού)

Ολοκληρώνω, κυρία Πρόεδρε. ∆ώστε µου λίγο χρόνο ακόµα.
Έκτοτε, το Υπουργείο Υγείας και η αρµόδια Τοµεακή Επιτροπή

Ψυχικής Υγείας Κέρκυρας και Λευκάδας βρίσκονται σε διαρκή
συνεργασία, προκειµένου να διασφαλιστεί η ασφαλής και εύ-
ρυθµη διαµονή των ενοίκων στις νέες στεγαστικές δοµές, στις
οποίες έχουν µεταφερθεί και ταυτόχρονα για την προστασία των
ατοµικών και κοινωνικών δικαιωµάτων τους, γεγονός που έχει
επιτευχθεί επιτυχώς µέχρι σήµερα.

Θέλω να υπογραµµίσω ότι τον Οκτώβριο του 2009 δηµοσιο-
ποιήθηκε η υπουργική απόφαση: «Πρόσκληση εκδήλωσης εν-
διαφέροντος για την ανάληψη της λειτουργίας των συγκεκριµένων
µονάδων από άλλα νοµικά πρόσωπα ιδιωτικού δικαίου µη κερ-
δοσκοπικού χαρακτήρα». ∆υστυχώς, όµως, δεν υπήρξε καµµία
εκδήλωση ενδιαφέροντος µέχρι σήµερα.

Επιφυλάσσοµαι στη δευτερολογία να σας πω περισσότερα και
για την κατάσταση των εργαζοµένων.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε την κ. Γεν-

νηµατά.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. Χαράλαµπος Χαραλά-

µπους για τρία λεπτά.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΥΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρία Υφυπουργέ, µας κάνατε πράγµατι µια µεγάλη ανα-

δροµή. Είναι γνωστές, βέβαια, οι θέσεις του Κοµµουνιστικού
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Κόµµατος Ελλάδας για την ψυχιατρική µεταρρύθµιση και απο-
δείχθηκε πόσο δίκιο είχε το κόµµα µου εκ του αποτελέσµατος.

Ουσιαστικά, αυτό που έγινε δεν ήταν ψυχιατρική µεταρρύθ-
µιση, ήταν παράδοση της ψυχιατρικής µεταρρύθµισης στους
ιδιώτες. Και αυτό φαίνεται από τα αποτελέσµατα για τις δυο
αυτές δοµές ψυχικής υγείας, για τις οποίες βέβαια αναπτύξατε
ένα ιστορικό. Ό,τι είπατε είναι αλήθεια, αλλά βέβαια κρύψατε
πάρα πολλά. Υπάρχουν ή δεν υπάρχουν οι υπουργικές αποφά-
σεις, µε τις οποίες ανεστάλη η άδεια λειτουργίας των δυο αυτών
ψυχικών δοµών υγείας από την «ΚΛΙΜΑΚΑ»; Είναι ή δεν είναι αλή-
θεια ότι µε τις ίδιες αυτές υπουργικές αποφάσεις δόθηκε εντολή
στην Τοµεακή Επιτροπή Ψυχικής Υγείας της Κέρκυρας, αλλά και
στο Ψυχιατρείο της Κέρκυρας να συνεχίσουν τη λειτουργία προ-
σωρινά, αλλά υπό την επίβλεψη της ∆ιεύθυνσης του Ψυχιατρείου
της Κέρκυρας και της Τοµεακής Επιτροπής Ψυχικής Υγείας;

Από όλα αυτά, κυρία Υφυπουργέ, τίποτα δεν έχει γίνει. Από
τον Ιούνιο ο ιδιοκτήτης της «ΚΛΙΜΑΚΑΣ» έκλεισε αυθαίρετα το
«ΑΡΓΩ», «γράφοντας στα παλιά του τα παπούτσια», χωρίς καν
να ενηµερώσει το Υπουργείο. Ούτε µια απλή ενηµέρωση δεν
έκανε. Πήρε 05.30’ το πρωί τους οικότροφους του Ψυχογηρια-
τρικού Οικοτροφείου «ΑΡΓΩ» και µετέφερε άλλους στο «ΝΕ-
ΦΕΛΗ»καιάλλουςστην«ΑΘΗΝΑ».Αυτήντηστιγµήτο«ΝΕΦΕΛΗ», ενώ
πρέπει να έχει δεκατρείς αρρώστους µε βαριά νοητική στέρηση,
έχει και άλλους εννέα, δηλαδή είκοσι δύο ή είκοσι τέσσερις
ασθενείς –αν θυµάµαι καλά-, χωρίς βέβαια να µπορεί να εφαρ-
µόσει κανένα θεραπευτικό πρόγραµµα.

Την ίδια ώρα οι υποσχέσεις του τότε Υφυπουργού Υγείας κ.
Παπαγεωργίου µένουν στον αέρα, διότι οι εργαζόµενοι που
έχουν απολυθεί, άλλοι πριν ένα χρόνο και άλλοι πριν επτά µήνες,
ουσιαστικά εξακολουθούν και είναι άνεργοι. Και όχι µόνο είναι
άνεργοι, αλλά σύρονται και στα δικαστήρια µε κατασκευασµέ-
νες κατηγορίες.

Εµείς πέρυσι, από τον Ιούλιο –επαναφέραµε βέβαια την ερώ-
τησή µας και φέτος και δεν έχουµε καµµία απάντηση- ζητούµε τις
εκθέσεις των επιθεωρητών υγείας, διότι ο κ. Παπαγεωργίου είπε
σαφέστατα στην απάντησή του ότι η ανάκληση της λειτουργίας
των δύο δοµών ψυχικής υγείας και του «ΑΡΓΩ» και του «ΝΕ-
ΦΕΛΗ» στηρίχθηκαν στις εκθέσεις των επιθεωρητών υγείας.

Σας ρωτώ γιατί δεν δίνετε τις εκθέσεις; Τις έχουµε ζητήσει
επανειληµµένα. Αυτό, αν θέλετε, θα βοηθήσει και τους εργαζό-
µενους που αυτήν τη στιγµή είναι στα δικαστήρια.

Εν πάση περιπτώσει, εµείς ζητούµε άµεσα τη σωστή λειτουρ-
γία και των δύο δοµών µέσα στο δηµόσιο σύστηµα υγείας κάτω
από την επίβλεψη της Τοµεακής Ψυχικής Επιτροπής Υγείας της
Κέρκυρας και του Ψυχιατρικού Νοσοκοµείου της Κέρκυρας.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Χα-

ραλάµπους.
Κυρία Υπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά για τη δευτερο-

λογία σας.
ΦΩΤΕΙΝΗ ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνι-

κής Πολιτικής):
Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Βουλευτά, δεν είµαι εδώ για να ωραιοποιήσω την κατά-

σταση. Στα περισσότερα από όσα αναφερθήκατε πρέπει να οµο-
λογήσω ότι έχετε δίκιο.

Η κατάσταση που κληρονοµήσαµε στο χώρο της ψυχικής
υγείας δεν είναι καθόλου ευχάριστη, δεν µας ικανοποιεί καθό-
λου. Θα έλεγα, µάλιστα, ότι µας έχει πάει πάρα πολλά χρόνια
πίσω. Τα τελευταία πέντε χρόνια η περίφηµη µεταρρύθµιση στο
χώρο της ψυχικής υγείας ήταν απλώς µια απορρύθµιση των
όσων πετύχαµε τα προηγούµενα είκοσι χρόνια στον τοµέα αυτό.
Η χώρα βρίσκεται ξανά, δυστυχώς, εκτεθειµένη στα µάτια της
διεθνούς κοινότητας και κυρίως πολύ πίσω από τις επιταγές µιας
κοινωνίας που δείχνει αλληλεγγύη και απτή συµπαράσταση σε
αυτούς που πραγµατικά το έχουν ανάγκη.

Είναι γεγονός ότι η προηγούµενη κυβέρνηση δεν πίστεψε
ποτέ στη µεταρρύθµιση της ψυχικής υγείας και στις πολιτικές
αποασυλοποίησης. Αυτό είναι που ζούµε σήµερα. Αυτή είναι η
πραγµατικότητα που δηµιουργήθηκε. Ουσιαστικά υπέσκαψε
στην πράξη τις προοπτικές της µεταρρύθµισης και άνοιξε την

πόρτα στην αδιαφάνεια, στη σπατάλη, ουσιαστικά στη διάλυση
των δοµών που υπήρχαν. Άφησε τα πάντα στην τύχη τους, όχι
µόνο στον τοµέα της ψυχικής υγείας, αλλά στο σύνολο της κοι-
νωνικής πολιτικής. Απενεργοποίησε τις διαδικασίες ελέγχου και
τα κριτήρια διαχειριστικού και επιστηµονικού χαρακτήρα, που
έθετε διαχρονικά το Υπουργείο. Το αποτέλεσµα ήταν καταστρο-
φικό, όχι µόνο για τους άµεσα ενδιαφερόµενους ασθενείς, αλλά
και για τους εργαζόµενους στο χώρο της ψυχικής υγείας, οι
οποίοι µέσα στο κλίµα εγκατάλειψης που κυριάρχησε απαξιώ-
θηκαν και πολλοί από αυτούς έχασαν και τις δουλειές τους.

Αυτή η κατάσταση δεν µπορεί να συνεχιστεί άλλο. Είµαστε
αποφασισµένοι να επιβάλουµε την τάξη και πάλι σε αυτόν τον
πολύ ευαίσθητο χώρο της ψυχικής υγείας. Είµαστε έτοιµες, µαζί
και µε την Υπουργό, να παρέµβουµε µε τις εδώ και µια πενταετία
εντελώς παροπλισµένες υπηρεσίες του Υπουργείου Υγείας και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης, όπου και όποτε αυτό κριθεί αναγκαίο.
∆εν θα αφεθεί τίποτα στην τύχη του, δεν θα αφεθεί κανένας συ-
µπολίτης από εδώ και πέρα στη µοίρα του.

Από εδώ και πέρα επαναφέρουµε, τόσο τη µέριµνα για ποιο-
τική παροχή υπηρεσιών στους ασθενείς, όσο και τη διασφάλιση
των δικαιωµάτων και της αξιοπρέπειας των εργαζοµένων στο
χώρο της ψυχικής υγείας, που συγκροτούν µία πολύ ειδική και
άκρως πολύτιµη, θα πρόσθετα, σχέση µε τους ασθενείς τους.

Είµαστε εδώ για να εγγυηθούµε τη σύγχρονη υποστήριξη αν-
θρώπων που πάσχουν από οποιαδήποτε ψυχική διαταραχή, την
οριστική εγκατάλειψη του συστήµατος του ψυχιατρικού ασύλου
που έχει αποδειχθεί, όχι µόνο οικονοµικά ασύµφορο, αλλά και
ανθρωπιστικά απαράδεκτο, αλλά ταυτόχρονα την αποτελεσµα-
τική αντιµετώπιση των ελλειµµάτων στη χρηµατοδότηση µέσα
από την εξασφάλιση των αναγκαίων οικονοµικών πόρων, τον
εξορθολογισµό των δαπανών, αλλά και την εµβάθυνση των στό-
χων της ψυχιατρικής µεταρρύθµισης σε όλο το φάσµα των
εµπλεκόµενων διοικητικών υπηρεσιών.

Πιστεύουµε απόλυτα ότι η ψυχιατρική µεταρρύθµιση πρέπει
να προχωρήσει και η χώρα µας να βγει πια από αυτή την ευρω-
παϊκή επιτήρηση στην οποία την οδήγησε η κυβέρνηση της Νέας
∆ηµοκρατίας.

Κοµβικό στοιχείο της πολιτικής µας είναι η διασφάλιση της ποι-
ότητας στην λειτουργία των δοµών και η συνεχής βελτίωσή τους.
Μέσα σε αυτές τις εκατό µέρες δώσαµε πραγµατικά έναν αγώνα
δρόµου για τον σκοπό αυτό, για να µπορέσουν να βγουν οι
υπουργικές αποφάσεις που θα θέτουν επιτέλους κανόνες-πλαί-
σιο στην ποιότητα, στην οικονοµική διαχείριση και ταυτόχρονα
εξασφαλίσαµε σηµαντικούς οικονοµικούς πόρους για να συνεχί-
σουν την εύρυθµη λειτουργία τους οι δοµές. Και σε αυτή την κα-
τεύθυνση σκοπεύουµε να συνεχίσουµε και από εδώ και πέρα.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε την κυρία

Υφυπουργό.
Θα συζητηθεί η πρώτη µε αριθµό 1139/17-11-2009 ερώτηση

του Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Ιωάννη Ανδριανού προς
την Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε την
πορεία υλοποίησης του αρδευτικού έργου Ανάβαλου στο Νοµό
Αργολίδας.

Η ερώτηση του κυρίου συναδέλφου έχει ως εξής:
«Το µεγάλο αρδευτικό έργο του Αναβάλου σχεδιάστηκε και

δροµολογήθηκε από την κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας και
τη Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση Αργολίδας, µε συγκεκριµένο χρο-
νοδιάγραµµα και διασφαλισµένο από το πρόγραµµα αγροτικής
ανάπτυξης της Ελλάδας 2007-2013 «ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑ-
ΤΖΗΣ» προϋπολογισµού 47.000.000 ευρώ, για να δώσει οριστική
και συνολική λύση στο πρόβληµα της λειψυδρίας που πλήττει
έντονα το νοµό.

Παρά τις σχετικές ρητές προεκλογικές δεσµεύσεις του σηµε-
ρινού Πρωθυπουργού κ. Γ. Παπανδρέου, η Υπουργός Αγροτικής
Ανάπτυξης, αφού πρώτα δεν τήρησε τις προθεσµίες για το
άνοιγµα των προσφορών που κατατέθηκαν στο πλαίσιο του δια-
γωνισµού για την ανάθεση των µελετών του έργου στις 20 Οκτω-
βρίου 2009, ανακοίνωσε στη συνέχεια εµµέσως την πρόθεσή της
να αναβάλει στο αόριστο µέλλον την επέκταση του έργου σε
ολόκληρο το νοµό και να περιορίσει τον προϋπολογισµό του στα
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26.000.000 ευρώ µε το αιτιολογικό ότι άλλα έργα σε άλλες πε-
ριοχές της χώρας είναι «πιο ώριµα».

Με δεδοµένο ότι η µη υλοποίηση του έργου όπως αυτό σχε-
διάστηκε καταδικάζει την Αργολίδα στην ερήµωση και τον αγρο-
τικό κόσµο σε απόγνωση,

Ερωτάται η Υπουργός:
1) Ποιες είναι οι δεσµευτικές προθέσεις της Κυβέρνησης σχε-

τικά µε την υλοποίηση αυτού του έργου πνοής για τον αγροτικό
κόσµο και το φυσικό περιβάλλον της Αργολίδας.

2) Σε ποιο ακριβώς δεσµευτικό χρονοδιάγραµµα αναφέρεται η
φράση της από 22 ∆εκεµβρίου εκπρόθεσµης απάντησής της
«σχεδόν παράλληλα θα προωθηθούν (…) τα έργα επέκτασης του
δικτύου» σε ολόκληρο το νοµό, µε πρώτο βήµα το άνοιγµα των
προσφορών.

Στον ερωτώντα Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κύριο Ιωάννη
Ανδριανό θα απαντήσει ο Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίµων κ. Καρχιµάκης.

Κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Ευχαριστώ, κύρια Πρόεδρε. Σε απάντηση
της ερώτησης του κυρίου συναδέλφου, θα ήθελα αρχικά να γνω-
ρίσω πως ο Ανάβαλος και τα συναφή έργα ανήκαν στο πρώην
ΥΠΕΧΩ∆Ε το οποίο είχε στο παρελθόν ασχοληθεί µε την εξέλιξή
του.

Όµως παρά το ότι η κυβέρνησή σας είχε υποσχεθεί τρείς
φορές το πρόγραµµα, «ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ» σε ολόκληρη την Ελλάδα
γνωρίζοντας ότι υπάρχουν µόνο 450.000.000 ευρώ στο πρό-
γραµµα των εγγειοβελτιωτικών υποσχεθήκατε πανελλαδικά έργα
πάνω από 1,5 δισεκατοµµύριο. Άρα η οποιαδήποτε δέσµευσή
σας ήταν στον αέρα τόσο για τον Ανάβαλο, όσο και για τα έργα
σε ολόκληρη την Ελλάδα. Και όλα αυτά σε µία απολύτως πελα-
τειακή λογική, όπου βεβαίως έχουν εξαπατηθεί και άλλες περιο-
χές.

Παρ’ όλο, όµως, ότι αυτό το τοπίο το οποίο αφήσατε ως δρα-
µατική κληρονοµιά απαιτήσεων χωρίς οικονοµικό αντίκρισµα,
εµείς αποφασίσαµε να προχωρήσουµε το έργο υλοποιώντας τη
δέσµευση του Γιώργου Παπανδρέου το 2008, ο οποίος έβαλε
τον πήχη για τον Αργολίδα πολύ ψηλά, όχι ως χάρη, αλλά ως
υποχρέωση προς το Νοµό Αργολίδας.

Και µε χαρά θέλω να σας υπενθυµίσω, για να γραφτεί στα
Πρακτικά, τη δήλωση του Πρωθυπουργού Γιώργου Παπανδρέου
το Σεπτέµβρη του 2008, ο οποίος είπε τα εξής: «Έχω αναδείξει
το θέµα του νερού σε εθνικό ζήτηµα. Για το ΠΑΣΟΚ κι εµένα προ-
σωπικά η σωστή διαχείριση του νερού είναι ζήτηµα ανάπτυξης,
δηµόσιας υγείας, προστασίας του περιβάλλοντος. Η Αργολίδα
σήµερα αντιµετωπίζει κρίσιµες υδρολογικές συνθήκες.

Για µας η πραγµατική αξιοποίηση του Ανάβαλου στον οποίο
δεν επενδύθηκε ούτε 1 ευρώ από τα 500.000.000 του Γ’ Κοινοτι-
κού Πλαισίου Στήριξης που διαχειριστήκατε ως Κυβέρνηση για
έργα άρδευσης σε ολόκληρη την Ελλάδα, η προστασία των
πηγών Λέρνας, ο έλεγχος των γεωτρήσεων, ο εκσυγχρονισµός
των αρδευτικών δικτύων, η πραγµατοποίηση µικρών περιφερει-
ακών έργων είναι µία αναγκαία, σωστή και ολοκληρωµένη προ-
σέγγιση.

Η επόµενη Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ. θα λύσει οριστικά το θέµα
άρδευσης και ύδρευσης ολόκληρης της Αργολίδας µε χρήση
των πηγών του Ανάβαλου, µε αξιοποίηση όλων των υδάτων του
Νοµού και µε την ένταξη όλων των απαραίτητων έργων σε ευ-
ρωπαϊκά και εθνικά επενδυτικά προγράµµατα».

Συγκεκριµένα, θέλω να αναφερθώ στην πορεία του έργου του
Ανάβαλου:

Αναβάθµιση αντλιοστάσιου και φράγµατος Ανάβαλου.
Βελτιώσεις υφισταµένων δικτύων Ανάβαλου.
Μεταφορά και διανοµή νερού άρδευσης από τα δίκτυα Ανά-

βαλου σε Κουτσοπόδι, Μυκήνες, Μοναστηράκι, Φίχτια, Χώνικα,
Αεροδρόµιο Ελληνικό και ∆ήµο Μιδέας του Νοµού Αργολίδας.

Αυτά τα χρήµατα θα διαθέσει η νέα ηγεσία του Υπουργείου
Αγροτικής Ανάπτυξης υλοποιώντας τη δέσµευση του Πρωθυ-
πουργού, ώστε αυτά τα έργα που είναι µείζονος σηµασίας για
την ευρύτερη περιοχή της Αργολίδας και την ποιότητα των πα-
ραγόµενων αγροτικών προϊόντων να προχωρήσουν και να ολο-

κληρωθούν µέσα στο καθορισµένο χρονοδιάγραµµα.
(Στο σηµείο αυτό χτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας του κυρίου Υφυπουργού)
Αυτό –επαναλαµβάνω- αποτελεί ξεκάθαρη δέσµευση της

Υπουργού Αγροτικής Ανάπτυξης, η οποία έγινε δηµοσίως µετά
από συνεργασία που είχε και µε τον Υφυπουργό Περιβάλλοντος
κ. Μανιάτη την 1η ∆εκεµβρίου και µε τους τέσσερις δηµάρχους
της περιοχής.

Θέλω, λοιπόν, να υπογραµµίσω ότι υπάρχει µία αυξηµένη ευ-
αισθησία και προσοχή του Υπουργείου για τα πραγµατικά προ-
βλήµατα που αφορούν την άρδευση των γεωργικών εκτάσεων
και την ξεκάθαρη βούλησή µας να βελτιώσουµε µε ολοκληρω-
µένα έργα την ποσοτική και ποιοτική διάθεση του νερού.

Επιπροσθέτως, το έργο του Ανάβαλου θα προχωρήσει µε τη
µορφή σπονδυλωτού έργου. Και σχεδόν παράλληλα µε τα έργα
που ανέφερα, θα προωθηθούν τα εξής: Μελέτη και έργα µετα-
φοράς και διανοµής νερού άρδευσης από τα δίκτυα Ανάβαλου
στους ∆ήµους Ασκληπιείου και Επιδαύρου, µελέτη και έργα µε-
ταφοράς και διανοµής νερού άρδευσης από τα δίκτυα Ανάβα-
λου στο ∆ήµο Ερµιονίδας του Νοµού Αργολίδας. Αυτά είναι έργα
για τα οποία ξέρετε ότι πρέπει να ολοκληρωθούν πρώτα οι µε-
λέτες. Και βεβαίως, θα ολοκληρωθούν οι µελέτες και το Υπουρ-
γείο θα προχωρήσει πραγµατικά στο πλαίσιο της «πράσινης
ανάπτυξης» και µε τη φιλοσοφία που αυτή επιβάλει γύρω από τα
περιβαλλοντικά θέµατα, τους όρους και τις δεσµεύσεις που
υπάρχουν.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κύριο

Υπουργό.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. Ιωάννης Ανδριανός για

τρία λεπτά.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝ∆ΡΙΑΝΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς, είναι θετικό το γεγονός ότι ο Υφυπουργός ήρθε,

έστω και σήµερα στη Βουλή για να απαντήσει για το κορυφαίο
αυτό αναπτυξιακό έργο, το έργο του Ανάβαλου. Ένα πραγµα-
τικό έργο πνοής, ένα έργο ζωής για την Αργολίδα- που σχεδίασε
και δροµολόγησε η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας και η Νο-
µαρχιακή Αυτοδιοίκηση Αργολίδας µε συγκεκριµένο χρονοδιά-
γραµµα, µε διασφαλισµένο προϋπολογισµό 47.000.000 ευρώ, µε
υπουργικές αποφάσεις και µε την ένταξη ολόκληρου του έργου
στο Πρόγραµµα Αγροτικής Ανάπτυξης Ελλάδας 2007-2013
«ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ».

Αυτή είναι η αλήθεια, κύριε Υφυπουργέ και για του λόγου το
αληθές καταθέτω για τα Πρακτικά σχετικό αναλυτικό έγγραφο
του Νοµάρχη Αργολίδας, καθώς και τις σχετικές υπουργικές
αποφάσεις.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ιωάννης Ανδριανός καταθέ-
τει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρί-
σκονται στο Αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Χαίροµαι, λοιπόν, γιατί µετά την πίεσή µας, µετά την πίεση
ολόκληρης της Αργολίδας, η Κυβέρνηση φαίνεται ότι έχει αντι-
ληφθεί πόσο σηµαντικό είναι αυτό το έργο για το Νοµό και για
την επιβίωση των αγροτών. Ήδη, τα προβλήµατα που αντιµετω-
πίζουν οι αγρότες είναι πραγµατικά, πολλά και πιεστικά. Στην Αρ-
γολίδα οι παραγωγοί λαδιού και πορτοκαλιών δεν βγάζουν ούτε
τα έξοδά τους. Το ίδιο ισχύει και για τους κτηνοτρόφους. Ανα-
γκάζονται να διεκδικήσουν όσα θα έπρεπε να είναι αυτονόητα.

Την ίδια ώρα η Αργολίδα βρίσκεται «στο κόκκινο», λόγω της
λειψυδρίας και της υφαλµύρωσης. Ο κίνδυνος της ερηµοποίη-
σης είναι ορατός. Ο ίδιος ο σηµερινός Πρωθυπουργός, όπως
προείπατε, όλα αυτά τα αναγνώριζε προεκλογικά. Είναι, λοιπόν,
αδιανόητο, είναι έγκληµα µέσα σε αυτήν την κατάσταση να αφή-
νουµε τεράστιες ποσότητες νερού να χύνονται στη θάλασσα, να
στερούµε την Αργολίδα από αυτό το κορυφαίο αναπτυξιακό και
περιβαλλοντικό έργο.

Κυρία Πρόεδρε, ο κύριος Υφυπουργός σήµερα δεσµεύτηκε
ότι το έργο του Αναβάλου θα προχωρήσει και θα ολοκληρωθεί,
προφανώς, και µε το άνοιγµα των προσφορών που καθυστέρη-
σαν και καθυστερούν από τις 20 Οκτωβρίου.

Κατ’ αρχάς, δεχόµαστε ότι µιλάει µε ειλικρίνεια και ότι αυτά
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είναι τα πραγµατικά σχέδια. Θα είµαστε εδώ, για να παρακολου-
θήσουµε από κοντά τις εξελίξεις, την πορεία υλοποίησης του
έργου που έχει τη σφραγίδα του Κώστα Καραµανλή και την προ-
εκλογική δέσµευση του σηµερινού Πρωθυπουργού. Για να δια-
σφαλίσουµε ότι θα πραγµατοποιηθούν αυτά που δεσµεύτηκε
σήµερα η Κυβέρνηση.

Θα παρακολουθούµε το έργο σε κάθε βήµα. Όλοι οι Αργολείς,
ανεξάρτητα τι ψηφίζουµε, σε αυτήν την υπόθεση είµαστε ενω-
µένοι. Ζητήµατα όπως το κορυφαίο αναπτυξιακό έργο του Ανα-
βάλου δεν έχουν χρώµα. Αφορούν το µέλλον του τόπου µας και
των παιδιών µας. Κρίνουν την αναπτυξιακή προοπτική της Αργο-
λίδας.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κύριο
συνάδελφο.

Το λόγο έχει για τη δευτερολογία του ο Υφυπουργός κ. Καρ-
χιµάκης.

ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Κυρία Πρόεδρε, κύριε συνάδελφε, ξέρετε
πόσες ανυπόστατες και χωρίς αντίκρισµα υπουργικές αποφάσεις
υπογράφηκαν προεκλογικά; Ατέλειωτες. Και αυτό ακριβώς δεί-
χνει αυτό που ανέφερα στην πρωτολογία µου, ότι στο πρό-
γραµµα υπήρχαν 450.000.000 ευρώ για τα εγγειοβελτιωτικά και
εντάξατε έργα, χωρίς οικονοµικό αντίκρισµα πάνω από 1,5 δισε-
κατοµµύριο ευρώ. Εν πάση περιπτώσει, τα ιεραρχούµε, τα χτε-
νίζουµε, βάζουµε τις προτεραιότητες µας, αναλαµβάνουµε τις
δεσµεύσεις, που ανέλαβε ο Πρωθυπουργός Γιώργος Παπαν-
δρέου και προχωράµε.

Ο Κώστας Καραµανλής δεσµεύτηκε για το έργο το 2009, αφού
αναγκάστηκε µετά τη δέσµευση Παπανδρέου να το κάνει. Αυτή
είναι µια πραγµατικότητα. Εν πάση περιπτώσει, θα προχωρήσει
το έργο. Θα πραγµατοποιηθεί µε τις απαραίτητες διαδικασίες,
µε ολοκληρωµένες µελέτες, που να δίνουν στο έργο προοπτική
και βιωσιµότητα, µε ανοικτές διαδικασίες που θα ελαφρύνουν
την αγωνία του αγρότη.

Γνωρίζουµε πραγµατικά πως η αναβάθµιση του Ανάβαλου
είναι ένα βασικό συλλογικό εγγειοβελτιωτικό έργο της περιοχής,
καθώς η ορθολογική εκµετάλλευση των πηγών του µπορεί να κα-
λύψει συνολικές αρδευτικές ανάγκες του αργολικού πεδίου.

Ειδικότερα, το έργο αυτό αποκτά ιδιαίτερη σηµασία, αναλογι-
ζόµενοι ότι η γεωργική γη στο Νοµό Αργολίδας καταλαµβάνει
σχεδόν επτακόσιες χιλιάδες στρέµµατα, µε δεσπόζουσα καλ-
λιέργεια τα εσπεριδοειδή, τα οποία καλύπτουν συνολικά είκοσι
χιλιάδες στρέµµατα, εκ των οποίων η συντριπτική πλειοψηφία
τους, δηλαδή τα εκατόν δέκα χιλιάδες στρέµµατα βρίσκονται
στην περίµετρο του έργου που είναι πάρα πολύ σηµαντικό.

Προχωρούµε, λοιπόν, συντεταγµένα στην υλοποίηση του αρ-
δευτικού έργου, µε την απαραίτητη χρηµατοδότηση µέσα στο
χρονικό πλαίσιο που έχει οριστεί και µε διαφανείς διαδικασίες.

Επί του παρόντος, τα έργα αναβάθµιση αντλιοστασίου και
φράγµατος Ανάβαλου, βελτιώσεις υφισταµένων δικτύων Ανάβα-
λου και µεταφορά και διανοµή άρδευσης από τα δίκτυα Ανάβα-
λου στις περιοχές που ανέφερα στην πρωτολογία µου,
βρίσκονται στο στάδιο της προέγκρισης από τη διαχειριστική
αρχή, ενώ τα έργα µεταφορά και διανοµή νερού άρδευσης από
τα δίκτυα Αναβάλου στους ∆ήµους Ασκληπιού και Επιδαύρου,
στο ∆ήµο Ερµιονίδας του Νοµού Αργολίδας βρίσκονται στο στά-
διο της ολοκλήρωσης του διαγωνισµού των µελετών.

Προχωράµε, λοιπόν, άµεσα στις απαραίτητες διαδικασίες µ’
ένα και µοναδικό στόχο: Να δώσουµε προοπτική στο αγροτικό
επάγγελµα, να βελτιώσουµε το εισόδηµα του πληθυσµού της
υπαίθρου, να κάνουµε ανταγωνιστική την ποιότητα των προϊό-
ντων και ειδικότερα στο Νοµό Αργολίδας, όπου παράγονται,
όπως σωστά επισηµάνατε, ελιές, κηπευτικά, βερίκοκα και άλλα
σηµαντικά προϊόντα για τον αγροτικό µας τοµέα. Γιατί αν θέ-
λουµε να µιλάµε για µια γεωργία µε µέλλον, πρέπει όλοι µαζί να
σκύψουµε πάνω από τα νέα δεδοµένα που δηµιουργούνται για
την ορθολογική διαχείριση και την προστασία των υδάτινων
πόρων της χώρας µας, καθώς το νερό αποτελεί σηµαντικό
αγαθό, τόσο για τον άνθρωπο, όσο και για το γεωργό, ένα αγαθό

που για κάποιες χώρες ήδη θεωρείται χρυσός.
Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κι εµείς ευχαριστούµε

τον κύριο Υπουργό, άλλωστε όλοι οι πολιτισµοί άνθισαν εν ύδασι
και χάθηκαν στις ερήµους.

Εισερχόµαστε στη συζήτηση της τρίτης µε αριθµό 833/
9.11.2009 ερώτησης της Βουλευτού του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού, κ. Ουρανίας Παπανδρέου-Παπαδάκη προς την
Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε την
ίδρυση Νοσοκοµείου στην Ιστιαία Ευβοίας κ.λπ..

Η ερώτηση της κ. Παπανδρέου-Παπαδάκη έχει ως εξής:
«Εδώ και αρκετά χρόνια και µετά από ανούσιες εξαγγελίες των

προηγούµενων κυβερνήσεων, ξεκίνησε η ανέγερση του Νοσο-
κοµείου στην Ιστιαία -οι εργασίες του οποίου έχουν ανασταλεί-
ενός απαραίτητου έργου το οποίο θα προσφέρει µεγαλύτερη
ασφάλεια στους κατοίκους της περιοχής και ταυτόχρονα θα την
αναβαθµίσει. Περισσότερα από εκατόν τριάντα χιλιόµετρα χωρί-
ζουν τους δεκαπέντε χιλιάδες περίπου κατοίκους της Ιστιαίας
από τη Χαλκίδα, όταν παρουσιαστεί ανάγκη σοβαρής νοσοκο-
µειακής περίθαλψης.

Τους θερινούς µήνες οι κάτοικοι υπερδιπλασιάζονται, αν ανα-
λογιστεί κανείς ότι µόλις είκοσι χιλιόµετρα από εκεί βρίσκονται τα
λουτρά της Αιδηψού. Ταυτόχρονα αποτελεί πάγιο αίτηµα των κα-
τοίκων της περιοχής η άµεση δηµιουργία κέντρου ΕΚΑΒ και η
στελέχωσή του µε άκρως εξειδικευµένο προσωπικό, για την
ασφαλή και σωστή µεταφορά των ασθενών στη βόρεια Εύβοια.

Τέλος, είναι απαραίτητη η δηµιουργία µονάδος τεχνητού νε-
φρού στο εν λόγω νοσοκοµείο, κάτι το οποίο θα ανακουφίσει
πολλούς ανθρώπους, οι οποίοι είναι αναγκασµένοι δύο φορές
την εβδοµάδα να επισκέπτονται µονάδες τεχνητού νεφρού στη
Χαλκίδα ή σε νοσοκοµεία της Αθήνας.

Συνεπώς, ερωτάται η κυρία Υπουργός:
1.Γιατί έχουν ανασταλεί πλήρως οι εργασίες της ανοικοδόµη-

σης του Νοσοκοµείου στην Ιστιαία; Πότε τοποθετείτε χρονικά
τόσο την επανεκκίνηση των εργασιών, όσο και την αποπεράτωση
του εν λόγω έργου;

2.Γιατί καθυστερεί τόσο πολύ η δηµιουργία κέντρου ΕΚΑΒ στη
συγκεκριµένη περιοχή, όσο και µονάδος τεχνητού νεφρού, κά-
νοντας τους κατοίκους της περιοχής να ζουν µέσα στην απόλυτη
ανασφάλεια;».

Στην ερωτώσα Βουλευτή θα απαντήσει η Υπουργός Υγείας και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης κ. Μαριλίζα Ξενογιαννακοπούλου.

Κυρία Υπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και

Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Θα ήθελα κατ’ αρχάς να συµφωνήσω µε τη διαπίστωση και την

ανάγκη. ∆ηλαδή, στο ότι είναι αλήθεια ότι στο χώρο της βόρειας
Εύβοιας χρειάζεται να υπάρχει µία πολύ πιο ισχυρή παρουσία
υγειονοµικών υπηρεσιών και είναι αλήθεια ότι αυτός ο στόχος
µπορεί να εξυπηρετηθεί πολύ καλύτερα εφόσον ενισχυθεί-επε-
κταθεί το σηµερινό κέντρο υγείας, ούτως ώστε να λειτουργήσει
σαν µία µικρή, αλλά σύγχρονη και αποτελεσµατική νοσοκοµει-
ακή µονάδα.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ∆’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΒΥΡΩΝ ΠΟΛΥ∆ΩΡΑΣ)

Και θέλω αγαπητή συνάδελφε, να σας διαβεβαιώσω ότι είναι
µία προτεραιότητα του Υπουργείου, την οποία και παρακολου-
θούµε.

Πού βρισκόµαστε όµως; Σύµφωνα µε τα στοιχεία που έχουµε
από τη ∆ΕΠΑΝΟΜ, φαίνεται ότι εκκρεµεί µία τελική µελέτη, την
οποία και θα πρέπει να λάβουµε και βρισκόµαστε στο τελικό στά-
διο της έκδοσης της οικοδοµικής άδειας, προκειµένου να µπο-
ρέσουν να προχωρήσουν αυτά τα έργα. Η εκτίµηση που έχουµε
από τη ∆ΕΠΑΝΟΜ είναι ότι οι εργασίες θα µπορέσουν να ξεκι-
νήσουν στο τέλος του Ιανουαρίου. Από κει και πέρα, πάλι η πρό-
βλεψη είναι –και αυτό θέλω να σας διαβεβαιώσω ότι είναι κάτι
που θα επιµείνουµε ιδιαίτερα- ότι στο πλαίσιο της λειτουργίας
που θα έχει η επέκταση, πλέον, του κέντρου υγείας και αναβάθ-
µισή του θα περιληφθεί µονάδα αιµοκάθαρσης, που θα έχει τη
δυναµικότητα για επτά κλίνες. Αυτό, λοιπόν, θα είναι σίγουρα ένα
σηµείο το οποίο θα συµβάλει ιδιαίτερα, όπως κι σεις αναφέρετε,
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στις ανάγκες που υπάρχουν.
Σε σχέση µε το ΕΚΑΒ, είναι αλήθεια ότι εκκρεµεί αυτή η δέ-

σµευση που αφορά τη σύσταση νέου τοµέα στην Ιστιαία. Η ενη-
µέρωση πάλι που έχουµε γι’ αυτό το θέµα είναι ότι έχει
δροµολογηθεί αυτή η δυνατότητα, αλλά θα ολοκληρωθεί µόλις
έχουµε τη τελική πια φάση της πρόσληψης των διακοσίων τριά-
ντα δύο διασωστών, συνολικά για το ΕΚΑΒ, η οποία και αυτή βρί-
σκεται σε τελικό στάδιο.

Σε κάθε περίπτωση εγώ θέλω να σας διαβεβαιώσω ότι αυτά
τα στοιχεία που σας αναφέρουµε θα τα παρακολουθούµε, ώστε
πολύ γρήγορα να µπορούµε να δούµε την υλοποίησή τους.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε, κυρία

Υπουργέ.
Η κ. Ουρανία Παπανδρέου-Παπαδάκη έχει το λόγο να ανα-

πτύξει προφορικά την ερώτησή της και να απαντήσει στην κυρία
Υπουργό.

ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ-ΠΑΠΑ∆ΑΚΗ: Κύριε Πρόεδρε, κυ-
ρίες και κύριοι συνάδελφοι, κατ’ αρχάς να πω χρόνια πολλά,
καλή χρονιά και δηµιουργική χρονιά βεβαίως, µε υγεία σε όλους
µας, γιατί νοµίζω ότι πάνω από όλα τη χρειαζόµαστε.

Κυρία Υπουργέ, η σηµερινή µου ερώτηση για το υπό κατα-
σκευή νοσοκοµείο στη Βόρειο Εύβοια και συγκεκριµένα στην
Ιστιαία, η λειτουργία του ΕΚΑΒ Βορείου Ευβοίας, αλλά και η δη-
µιουργία µονάδας τεχνικού νεφρού για να εξυπηρετούνται οι νε-
φροπαθείς της βορείου Ευβοίας, επανέρχεται σήµερα µε τη
διαδικασία των επικαίρων ερωτήσεων, καθώς από τις 9 Νοεµ-
βρίου του 2009 δεν έχω λάβει καµµία απάντηση.

Κυρία Υπουργέ, θέλω να πιστεύω πως η καθυστέρηση είναι
αποτέλεσµα και µόνο φόρτου εργασίας στο Υπουργείο σας και
όχι αδιαφορίας, καθώς οι προηγούµενες κυβερνήσεις είναι αλή-
θεια ότι δυστυχώς είχαν εντελώς απαξιώσει το ιερό αγαθό της
υγείας του ανθρώπου.

Και από σας την ίδια, κυρία Υπουργέ, εγώ προσωπικά, αλλά
κυρίως οι συµπατριώτες µου βορειοευβοείς, απαιτούµε να νιώ-
σετε, να κατανοήσετε, µα κυρίως να δώσετε µια άµεση, στην κυ-
ριολεξία, λύση στο δίκαιο και ανθρώπινο αίτηµά τους για
δικαίωµα στη ζωή µε καλύτερη περίθαλψη, κυρίως όµως για το
δικαίωµά τους να µην πεθαίνουν αβοήθητοι. Ναι, να µην πεθαί-
νουν αβοήθητοι, κυρία Υπουργέ. Και εδώ θα αναφερθώ στον
άδικο χαµό γυναίκας σαράντα χρόνων πριν από ένα χρόνο στην
Ιστιαία από πνιγµονή. Κατάπιε η δύστυχη ένα κουκούτσι, χωρίς
να µπορεί να της προσφερθεί η επείγουσα ιατρική πρακτική, ας
πούµε µια τραχειοστοµία ή µια άµεση διασωλήνωση σε µια στοι-
χειώδη µονάδα αυξηµένης φροντίδας.

Κυρία Υπουργέ, οι συµπατριώτες µου βορειοευβοείς και εγώ
προσωπικά σαν γιατρός που πάρα πολλά χρόνια ζω στην περιοχή
και βιώνω τα προβλήµατά τους, είµαστε και δύσπιστοι και απο-
γοητευµένοι απ’ όλες τις εξαγγελίες που έχουµε δεχτεί όλα αυτά
τα χρόνια, γιατί δεν βλέπουµε να υλοποιείται ειλικρινά τίποτα. Γι’
αυτό σήµερα από σας ζητούµε µια απλή και σαφή απάντηση και
σας παρακαλώ να την έχουµε.

Πότε θα ξεκινήσει; ∆ιότι θα έπρεπε ήδη να έχει αποπερατω-
θεί, κυρία Υπουργέ. Και σήµερα ακούω πάλι ότι δεν υπάρχει µε-
λέτη. ∆ηλαδή εδώ φθάνουµε πλέον στο παράλογο. Εµείς
περιµέναµε να έχει αποπερατωθεί από πέρυσι. Μάλιστα, τον Σε-
πτέµβριο είχαν προετοιµαστεί για εγκαίνια. Είναι τραγικό. Κο-
ροϊδεύουµε µια περιοχή. Θλίβοµαι γι’ αυτό που σας λέω.

Έχει δεσµευτεί το ανάλογο κονδύλιο; Εµείς θέλουµε να γνω-
ρίζουµε πότε θα ξεκινήσει, πότε θα ολοκληρωθεί και αν υπάρχει
το κονδύλιο. Γιατί σας είπαµε ότι απ’ όλες αυτές τις παλινωδίες
είµαστε πλέον πάρα πολύ δύσπιστοι.

Πείτε µου κάτι: Γιατί δεν λειτουργεί το ΕΚΑΒ; Έχω τις πληρο-
φορίες -και αυτές σας παρακαλώ πάρα πολύ να τις ερευνήσετε-
ότι έχει δηµοσιευτεί από το Μάιο του 2009 ο διορισµός οκτώ ή
εννέα ατόµων που επρόκειτο να λειτουργήσουν το ΕΚΑΒ της βο-
ρείου Ευβοίας. Πού είναι αυτοί οι υπάλληλοι; Έχουν προσλη-
φθεί; ∆εν έχουν προσληφθεί;

Το ζητούµενο για µας ξέρετε ποιο είναι; Σήµερα, το 2010,
βαριά τραυµατισµένοι από τροχαία, άνθρωποι µε κρανιοεγκεφα-
λικές κακώσεις, µεταφέρονται στο Κέντρο Υγείας Ιστιαίας πάνω

στην καρότσα των αγροτικών αυτοκινήτων. Κι αν αποφασίσετε
τελικά να φτιάξετε τη µονάδα, την οποία όλοι θα υποστηρίξουµε,
σας παρακαλώ πάρα πολύ κάντε την καλύτερη απ’ αυτή τη µο-
νάδα της περιοχής της Κύµης, στην οποία δεν λειτουργεί -σας
έχω κάνει αναφορά και γι’ αυτό το θέµα, αλλά δεν έχω πάρει
απάντηση- η µονάδα τεχνικού νεφρού. Κι αυτό γιατί κι εκεί δεν
υπάρχει προσωπικό.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε την κ.
Παπανδρέου- Παπαδάκη.

Παρακαλώ την Υπουργό κ. Μαριλίζα Ξενογιαννακοπούλου, να
δευτερολογήσει.

ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Αγαπητή συνάδελφε, κατανοώ και συµµερίζοµαι απόλυτα το
ενδιαφέρον και την αγωνία σας, αλλά θα ήθελα να σας υπενθυ-
µίσω ότι στις 4 Οκτωβρίου είχαµε εκλογές, άλλαξε η Κυβέρνηση.
Φυσικά και δεν µπορεί να περιµένετε από εµάς να απολογηθούµε
για τις εξαγγελίες και τα µεγάλα λόγια της προηγούµενης κυ-
βέρνησης στον χώρο της υγείας. Γιατί από εξαγγελίες, από προ-
σλήψεις µέχρι διάφορες νοσοκοµειακές µονάδες που ήταν σε
εξέλιξη, εµείς αυτό που βρήκαµε είναι ότι ούτε προσλήψεις είχαν
δροµολογηθεί και φυσικά, όπως κι εσείς το υπαινιχθήκατε, δεν
υπήρχαν καν σε όλες τις περιπτώσεις οι αντίστοιχες πιστώσεις.
Άρα, λοιπόν, εµείς είµαστε εδώ για να πούµε τι κάναµε αυτούς
τους τρεις µήνες στον χώρο της υγείας και έχουµε δροµολογή-
σει µία σειρά συγκεκριµένα πράγµατα που αφορούν και το δικό
σας νοµό, τη δική σας εκλογική περιφέρεια και αναφέροµαι σε
συγκεκριµένες προσλήψεις. ∆εν είναι εξαγγελίες, αλλά είναι συ-
γκεκριµένες προκηρύξεις του ΑΣΕΠ, που είναι ήδη στον αέρα
από τις 29 ∆εκεµβρίου, όσον αφορά νοσηλευτικό προσωπικό.

Από εκεί και πέρα, σε σχέση µε την Ιστιαία και το Κέντρο
Υγείας, σας αναφέρουµε ποια είναι η δική µας δέσµευση. Όπως
καταλαβαίνετε, λοιπόν, τα εγκαίνια που θα γίνονταν τον Σεπτέµ-
βρη, δεν µπόρεσαν να γίνουν, γιατί απλώς δεν είχαν προχωρήσει.
Και η ενηµέρωση που επίσηµα σας κάνω είναι ότι εκκρεµεί αυτή
η µελέτη. Εµείς δηλώνουµε ότι και θα το παρακολουθήσουµε και
θα κάνουµε ό,τι µπορούµε για να το επιταχύνουµε. Και βέβαια,
σηµειώνουµε την ανάγκη να υπάρξει η πρόβλεψη για τη λει-
τουργία µονάδας τεχνητού νεφρού και για επτά κλίνες, όπως
προηγούµενα σας ανέφερα.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε την

κυρία Υπουργό.
Τέταρτη είναι η µε αριθµό 734/6.11.2009 ερώτηση του Ζ’ Αντι-

προέδρου της Βουλής και Βουλευτή του Συνασπισµού Ριζοσπα-
στικής Αριστεράς κ. Αθανασίου Λεβέντη προς την Υπουργό
Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε την έναρξη λει-
τουργίας του νεότευκτου Κέντρου Υγείας Αστικού Τύπου στο Πε-
ριστέρι.

Η ερώτηση του Ζ’ Αντιπροέδρου της Βουλής και Βουλευτή του
Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς, κ. Αθανασίου Λεβέντη,
έχει ως εξής:

«Το 2001 µε πρόταση του ∆ήµου Περιστερίου αποφασίστηκε
η δηµιουργία Κέντρου Υγείας Αστικού Τύπου στο Περιστέρι, ως
αποκεντρωµένη οργανική µονάδα του Γενικού Νοσοκοµείου «ΑΤ-
ΤΙΚΟΝ». Για το σκοπό αυτό ο ∆ήµος παραχώρησε το 2002 οικό-
πεδο, το υπ’ αριθµ. ΟΤ 1980 επί της οδού Χρήστου Λαδά. Το
έργο είχε ενταχθεί στο τοµεακό πρόγραµµα «Υγεία- Πρόνοια»
του Γ’ ΚΠΣ στα πλαίσια του επιχειρησιακού προγράµµατος «Ολυ-
µπιακοί Αγώνες 2004-Υγεία», αλλά δεν υλοποιήθηκε.

Στη συνέχεια, εντάχθηκε στο επιχειρησιακό πρόγραµµα
«ΥΓΕΙΑ-ΠΡΟΝΟΙΑ 2000-2006» στον άξονα προτεραιότητας 1.
«ΥΓΕΙΑ, Μέτρο 1.1 «Ανάπτυξη Υπηρεσιών πρωτοβάθµιας φρο-
ντίδας ΥΓΕΙΑΣ» µε συγχρηµατοδότηση 75% από το Ευρωπαϊκό
Ταµείο Περιφερειακής Ανάπτυξης µε τελικό δικαιούχο –φορέα
επίβλεψης την ∆ΕΠΑΝΟΜ Α.Ε. στην κατηγορία έργων υποδοµής
µε προϋπολογισµό έργου 3.900.000 ευρώ. Ο διαγωνισµός για
την κατασκευή του έργου έγινε στις αρχές του 2004 και οι προ-
σφορές κατατέθηκαν στις 18.4.2004.
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Μετά από µεγάλες καθυστερήσεις που κράτησαν τρία χρόνια
και έντονες διαµαρτυρίες των κατοίκων και φορέων της περιο-
χής, θεµελιώθηκε το Φεβρουάριο του 2007, ολοκληρώθηκε στα
τέλη του 2008 και έκτοτε παραµένει κλειστό, αφού δεν έχει στε-
λεχωθεί µε το αναγκαίο προσωπικό.

Επειδή το Κέντρο Υγείας Αστικού Τύπου Περιστερίου είναι ένα
πολύ σηµαντικό έργο για τους κατοίκους του Περιστερίου και
ολόκληρης της ∆υτικής Αθήνας ερωτάται η κυρία Υπουργός:

1. Γιατί εδώ και δέκα µήνες δεν έχει στελεχωθεί µε το αναγκαίο
προσωπικό το Κέντρο Υγείας Αστικού Τύπου στο Περιστέρι και
παραµένει κλειστό;

2. Τι µέτρα σκοπεύει να πάρει άµεσα ώστε να γίνουν οι προ-
σλήψεις προσωπικού για να λειτουργήσει επιτέλους το Κέντρο
Υγείας Περιστερίου που τόσο ανάγκη έχουν οκτακόσιες χιλιάδες
κάτοικοι της δυτικής Αθήνας, λαµβάνοντας υπόψη ότι δεν υπάρ-
χει άλλο σε όλη την περιοχή;»

Η Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, κ. Μαριλίζα
Ξενογιαννακοπούλου, έχει το λόγο να απαντήσει στον ερωτώντα
Βουλευτή και Αντιπρόεδρο της Βουλής για τρία λεπτά.

ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.

Κατ’αρχάς θέλω κι εγώ να συµφωνήσω µαζί σας ότι είναι από-
λυτη ανάγκη συνολικά για τη δυτική Αθήνα να υπάρχει ενίσχυση
στο «ΑΤΤΙΚΟ» Νοσοκοµείο. Όπως ξέρετε, ο στόχος που έχουµε
θέσει είναι να µπορέσει επιτέλους το Αττικό Νοσοκοµείο να έχει
πλήρη εφηµερία. Ξεκινήσαµε ήδη την προσπάθεια µε προσλή-
ψεις και µε την ενίσχυση της Μονάδας Εντατικής Θεραπείας του
«ΑΤΤΙΚΟΥ» Νοσοκοµείου, όπως επίσης και µε την ανάγκη επιτέ-
λους να λειτουργήσει το Κέντρο Υγείας Αστικού Τύπου στο Πε-
ριστέρι. Φυσικά, στο ερώτηµα: γιατί εδώ και δέκα µήνες δεν έχει
λειτουργήσει, η απάντηση είναι ότι για άλλη µία φορά είχαµε
εξαγγελίες οι οποίες δεν ακολουθήθηκαν από την προηγούµενη
κυβέρνηση ούτε µε τις αντίστοιχες αποφάσεις ούτε µε τις αντί-
στοιχες προσλήψεις.

Πού βρισκόµαστε, λοιπόν, σήµερα; Σύµφωνα µε την ενηµέ-
ρωση της ∆ΕΠΑΝΟΜ η οποία παρακολουθεί τις τελικές διαδικα-
σίες όσον αφορά το έργο και την παράδοσή του, βρίσκεται αυτή
τη στιγµή σε διαδικασία έκδοσης βεβαίωσης της περαίωσης και
µέσα στην προσεχή εβδοµάδα πρόκειται να γίνει και η αναγκαία
σύνδεση του Κέντρου µε τη ∆ΕΗ και η τυπική διοικητική παρα-
λαβή προς χρήση από το «ΑΤΤΙΚΟ» Νοσοκοµείο, µε το οποίο έχει
και τη λειτουργική διασύνδεση.

Επίσης πρέπει να σας πω ότι έχουµε ήδη υπογράψει από την
πλευρά του Υπουργείου Υγείας και βρίσκεται σε στάδιο συνυ-
πογραφής µε τα συναρµόδια Υπουργεία η κοινή υπουργική από-
φαση µε τον Υπουργό Εσωτερικών και τον Υπουργό Οικονοµικών
όσον αφορά την απόφαση για την κατάρτιση του Οργανισµού
του Κέντρου Υγείας. Πιστεύω ότι και αυτό τις επόµενες µέρες
θα έχει ολοκληρωθεί και από τα υπόλοιπα Υπουργεία.

Τέλος, στις προσλήψεις τις οποίες έχουµε ήδη δροµολογήσει
θα υπάρχει ειδική πρόβλεψη για τη στελέχωση του κέντρου
υγείας προκειµένου να µπορέσει πολύ γρήγορα να τεθεί σε
πλήρη λειτουργία.

Σε κάθε περίπτωση θέλω να σας διαβεβαιώσω ότι θα παρακο-
λουθούµε στενά το θέµα και θα κάνουµε ό,τι µπορούµε για να
µπορέσει πολύ γρήγορα το κέντρο υγείας να καλύψει τις αυξη-
µένες ανάγκες που έχει ο κόσµος στο Περιστέρι αλλά και ευρύ-
τερα στη δυτική Αθήνα.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε την

κυρία Υπουργό.
Το λόγο έχει ο Αντιπρόεδρος και Βουλευτής κ. Αθανάσιος Λε-

βέντης για να απαντήσει στην κυρία Υπουργό.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ (Ζ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Ευ-

χαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρία Υπουργέ, κατ’αρχάς χαίροµαι που συµφωνείτε για την

ανάγκη να υπάρξει κέντρο υγείας σ’ αυτή την περιοχή. Βέβαια
δεν πρέπει να υπάρξει µόνο εκεί. Ουσιαστικά δεν έχουµε πρω-
τοβάθµια φροντίδα σε όλη την επικράτεια όσον αφορά τουλάχι-
στον στον αστικό χώρο. Το 70% του ελληνικού πληθυσµού ζει
σήµερα στις πόλεις και κέντρα υγείας αστικού τύπου δεν έχουµε.

Είναι τρία-τέσσερα όλα κι όλα και αυτά λειτουργούν µε το ζόρι.
∆εν αναφέρω τα άλλα προβλήµατα που έχουν τα κέντρα υγείας
αγροτικού τύπου.

Επίσης συµφωνούµε στο ότι το «ΑΤΤΙΚΟ» Νοσοκοµείο πρέπει
κάποτε επιτέλους να λειτουργήσει σωστά και ολοκληρωµένα.
Πρέπει να πω ότι το 1977 ξεκίνησε η σκέψη για να δηµιουργη-
θεί. Τότε ξεκίνησαν οι προσπάθειες να γίνει νοσοκοµείο στην
Ελευσίνα, στο Θριάσιο. Ελέγετο τότε ότι δεν χρειάζεται αφού θα
γίνει στο Χαϊδάρι. Λειτούργησε από το 1996 το νοσοκοµείο της
Ελευσίνας. Λειτουργεί και εφηµερεύει πλήρως και το Αττικό
ακόµα να εφηµερεύσει. Αυτά είναι απαράδεκτα προβλήµατα. Η
δυτική Αττική που, αν θέλετε, έχει πολύ περισσότερα προβλή-
µατα από άλλες περιοχές της πρωτεύουσας και του Λεκανοπε-
δίου είναι και από αυτή την άποψη αδικηµένη, αλλά δυστυχώς
κέντρα υγείας αστικού τύπου δεν έχουµε ούτε στις άλλες πε-
ριοχές.

Αυτό το έργο το Κέντρο Υγείας Περιστερίου, ξεκίνησε κουτσά-
στραβά από το 2000-2001 και δεν προχώρησε. Ξεκίνησε αργό-
τερα βέβαια µε συγχρηµατοδότηση της Ευρωπαϊκής Ένωσης.
Το 75% των χρηµάτων ήταν από την Ευρωπαϊκή Ένωση. Πάρα
πολλά νοσοκοµεία και πάρα πολλές µονάδες υγείας έγιναν µε
συγχρηµατοδότηση, πλην όµως δεν λειτούργησαν ή λειτουργούν
ανεπαρκώς και ένα απ’ αυτά είναι και το ΑΤΤΙΚΟ Νοσοκοµείο.
Γιατί συµβαίνει αυτό; ∆ιότι δεν έχει γίνει κατανοητό στον τόπο
µας ότι µία υγειονοµική µονάδα, όποια και αν είναι, νοσοκοµείο
ή κέντρο υγείας, από τη στιγµή που ξεκινάει και θεµελιώνεται και
µέχρι να ολοκληρωθεί το έργο και να εξοπλιστεί, όλο αυτό το κό-
στος είναι όσο το ετήσιο κόστος λειτουργίας. Αυτό λοιπόν δεν
έχει γίνει κατανοητό, αν θέλετε, και στο Υπουργείο Υγείας και
στην ελληνική κοινωνία. Αυτό πρέπει να το αντιµετωπίσουµε ξε-
κινώντας πρώτα και κύρια µε το να προσλάβουµε ιατρικό και νο-
σηλευτικό προσωπικό και όλο το υπόλοιπο προσωπικό που
χρειάζεται για να λειτουργήσει σωστά.

Και, βέβαια, σε αυτές τις περιοχές θα προσφέρει πολύτιµες
υπηρεσίες, τις οποίες έχει ανάγκη ο λαός της περιοχής.

Αν θέλετε, όµως, υπάρχει και η άλλη, ας πούµε, οδυνηρή εξέ-
λιξη: Τρέχουν στα νοσοκοµεία για να αντιµετωπίσουν το παρα-
µικρό πρόβληµα, γιατί δεν έχουν ούτε οικογενειακούς γιατρούς
στην περιοχή ούτε κέντρα υγείας. Αυτό πρέπει να καλυφθεί µε
την Πρωτοβάθµια Φροντίδα Υγείας που θέλουµε να ελπίζουµε
ότι θα µπει στα σκαριά.

Έχετε διακηρύξει ότι θα γίνει Πρωτοβάθµια Φροντίδα Υγείας
σε κάθε δήµο. Αυτό δεν το έχω καταλάβει. ∆εν ξέρω ποιες είναι
οι σκέψεις και πώς το έχετε συλλάβει. Αυτό το έχω διαβάσει στις
εφηµερίδες. Θέλουµε να ελπίζουµε ότι θα προχωρήσει πράγµατι
ουσιαστικά η Πρωτοβάθµια Φροντίδα Υγείας ξεκινώντας από
τους οικογενειακούς γιατρούς και από τα κέντρα υγείας αστικού
τύπου. Ελπίζω ότι θα υπάρξουν και συγκεκριµένες χρονικές δε-
σµεύσεις, κυρία Υπουργέ, για την εξέλιξη αυτή.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Λεβέντη.
Καλή και ευσύνοπτη η ανάπτυξη της ερώτησής σας.
Θα µου επιτρέψετε κι εγώ, ως εκλεγόµενος στην Περιφέρεια,

όπου αφορά η ερώτηση, να εκφράσω τη σύµφωνη γνώµη µου
και προς την ερώτηση και να χαιρετίσω τη θετική απάντηση της
κυρίας Υπουργού, η οποία έχει το λόγο για να δευτερολογήσει.

ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κι εγώ από την ίδια περιφέρεια εκλέγοµαι, οπότε έχω κι εγώ το
ίδιο ενδιαφέρον ούτως ή άλλως.

Είναι αλήθεια, λοιπόν, ότι η δυτική Αθήνα –και νοµίζω ότι είναι
κοινή διαπίστωση- έχει πολύ µεγάλη ανάγκη να ενισχυθεί και
όσον αφορά την παροχή νοσοκοµειακής περίθαλψης και όσον
αφορά τα κέντρα υγείας. Συµφωνούµε απόλυτα και είναι ένας
στόχος που τον έχουµε θέσει.

Το Αττικό Νοσοκοµείο πρέπει να µπορέσει να λειτουργήσει µε
πλήρη εφηµερία. Για να γίνει, βέβαια, αυτό χρειάζονται προσλή-
ψεις. Είναι, όπως ξέρετε, το σηµείο κλειδί –το αναφέρατε κι
εσείς- για πάρα πολλά νοσοκοµεία που δυστυχώς δεν παρέχουν
τις υπηρεσίες που θα έπρεπε, στην ποιότητα που θα έπρεπε και
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φυσικά και για το κέντρο υγείας στο Περιστέρι.
Θέλω, λοιπόν, να σας διαβεβαιώσω ότι όλες αυτές οι τελευ-

ταίες τυπικές, διοικητικές εκκρεµότητες θα µπορέσουν γρήγορα
να ολοκληρωθούν, καθώς, φυσικά, και οι αναγκαίες προσλήψεις
-µέσα από όλες αυτές τις προσλήψεις που έχουµε ήδη προκη-
ρύξει και δροµολογήσει- προκειµένου το κέντρο υγείας αυτό
πολύ γρήγορα να µπορεί να παρέχει τις υπηρεσίες που αναλο-
γούν συνολικά στη δυτική Αθήνα και φυσικά στους πολίτες του
Περιστερίου.

Να κλείσω µε µία γενικότερη παρατήρηση στο ερώτηµά σας
για την Πρωτοβάθµια Φροντίδα Υγείας.

Όπως καταλαβαίνετε µέσα σε εκατό ηµέρες έπρεπε πρώτα απ’
όλα να αντιµετωπίσουµε τα µεγάλα προβλήµατα στο χώρο της
υγείας: Την υπερχρέωση των νοσοκοµείων, τα µεγάλα κενά όσον
αφορά το προσωπικό των νοσοκοµείων, όλα αυτά τα καυτά θέ-
µατα τα οποία κληρονοµήσαµε.

Από εκεί και πέρα, ο σταθερός στόχος µας –και αυτό είναι ένα
πρόγραµµα το οποίο έχουµε παρουσιάσει και µε το εκλογικό
µας, το κυβερνητικό µας πρόγραµµα- είναι να µπορέσουµε να
ολοκληρώσουµε το Εθνικό Σύστηµα Υγείας και µε την πτυχή της
Πρωτοβάθµιας Φροντίδας Υγείας. Και σίγουρα ο στόχος είναι να
µπορέσει να γίνει αυτό σε συνεργασία και σε συνδυασµό και µε
τη δυνατότητα που µας δίνει η ενίσχυση των ∆ήµων. ∆ηλαδή,
εµείς συνδυάζουµε απόλυτα την προοπτική της ανάπτυξης της
Πρωτοβάθµιας Φροντίδας Υγείας και µε το Πρόγραµµα «ΚΑΛΛΙ-
ΚΡΑΤΗΣ», καθώς θεωρούµε ότι θα µπορέσει και ο τοµέας της
υγείας να αντιστοιχισθεί και µε την αιρετή περιφέρεια, όσον
αφορά το πώς είναι σήµερα οργανωµένες οι υγειονοµικές περι-
φέρειες, να υπάρχει µία αντιστοίχιση αποτελεσµατικότητας σε
σχέση µε τις αιρετές περιφέρειες και ο τοµέας της Πρωτοβάθ-
µιας Φροντίδας Υγείας σε µία συνεργασία –και µε µία στήριξη,
βέβαια, αναγκαίων πόρων και στελεχών για την κάλυψη των ανα-
γκών αυτών- σε επίπεδο δήµου.

Γι’ αυτό το θέµα, όµως, θα έχουµε την ευκαιρία να παρουσιά-
σουµε ένα συγκροτηµένο πλαίσιο και φυσικά να το συζητήσουµε
από κοινού.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε την

κυρία Υπουργό.
Υπογραµµίζουµε και τη διαβεβαίωσή της για την ταχεία επί-

λυση του προβλήµατος.
Αναφορές και ερωτήσεις δεύτερου κύκλου:
Θα συζητηθεί η µε αριθµό 1075/13.11.2009 ερώτηση του Βου-

λευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Σταύρου Καλογιάννη προς τον
Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων, σχετικά µε την
αναβολή της δηµοπράτησης του έργου: «Νέος Λιµένας Ηγουµε-
νίτσας – Γ’ Φάση».

Το πλήρες κείµενο της ερώτησης του κ. Καλογιάννη έχει ως
εξής:

«Την 1η Σεπτεµβρίου 2009 δηµοπρατήθηκε από το ΥΠΕΧΩ∆Ε
το έργο: «Νέος Λιµένας Ηγουµενίτσας – Γ’ Φάση» προϋπολογι-
σµού 110 εκατοµµυρίων ευρώ.

Το έργο είναι ενταγµένο στο επιχειρησιακό πρόγραµµα του
ΥΠΕΧΩ∆Ε «Ενίσχυση προσπελασιµότητας» και η µελέτη του είχε
εκπονηθεί στο πλαίσιο της προετοιµασίας της νέας γενιάς δη-
µοσίων έργων από την Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Η συνεχής αναβάθµιση του νέου λιµένα Ηγουµενίτσας αποτε-
λεί εθνική στρατηγική προτεραιότητα, καθώς πρόκειται για µια
από τις δυο κύριες πύλες της χώρας µας προς την ∆υτική Ευ-
ρώπη.

Με την ολοκλήρωση και της Γ’ Φάσης του νέου λιµένα η Ηγου-
µενίτσα καθίσταται ένα κοµβικό λιµάνι στο σχεδιαζόµενο σύ-
στηµα των «Θαλασσίων Λεωφόρων» και του διαδρόµου της
Αδριατικής, µε πανευρωπαϊκή εµβέλεια.

Η µεγάλη σηµασία του λιµένα αποτυπώνεται και στο Γενικό
Πλαίσιο Χωροταξικού Σχεδιασµού και Αειφόρου Ανάπτυξης που
θεσµοθετήθηκε µε πρωτοβουλία του ΥΠΕΧΩ∆Ε (ΦΕΚ 128
Α’/03.07.2008) όπου προβλέπεται η αναβάθµισή του από λιµένα
εξυπηρέτησης οχηµαταγωγών-επιβατικών πλοίων σε σύνθετο λι-
µένα εξυπηρέτησης και µοναδοποιηµένων εµπορευµάτων (εµπο-
ρευµατοκιβώτια).

Η αναβάθµιση του λιµένα Ηγουµενίτσας σε συνδυασµό µε την
ολοκλήρωση της Εγνατίας Οδού και την κατασκευή της Ιόνιας
Οδού θα δώσει περαιτέρω ώθηση στην αναπτυξιακή πορεία της
Βορειοδυτικής Ελλάδας, και της Ηπείρου ειδικότερα, στον εµπο-
ρικό, τουριστικό και µεταφορικό τοµέα.

Ενώ η κατάθεση των προσφορών για το έργο ήταν προγραµ-
µατισµένη για την 27η Οκτωβρίου 2009 ξαφνικά και αναιτιολό-
γητα, το Υπουργείο Υποδοµών ανέβαλε τη δηµοπράτηση του
έργου.

Κατόπιν αυτών, ερωτάται ο κύριος Υπουργός:
1. Για ποιο λόγο ανέβαλε την δηµοπράτηση του έργου, προ-

καλώντας σηµαντικές καθυστερήσεις στην αναβάθµιση του λι-
µένα Ηγουµενίτσας και στην περαιτέρω ανάπτυξη της Ηπείρου;

2. Θα δηµοπρατηθεί τελικώς η Γ’ Φάση του λιµένα Ηγουµενί-
τσας και εάν ναι πότε;».

Στην ερώτηση θα απαντήσει ο Υφυπουργός Υποδοµών, Μετα-
φορών και ∆ικτύων, κ. Ιωάννης Μαγκριώτης, ο οποίος έχει το
λόγο για τρία λεπτά.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και ∆ικτύων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Το καλοκαίρι ως πολιτικός υπεύθυνος του ΠΑΣΟΚ για τα δη-
µόσια έργα είχα πει πολλές φορές ότι θα ακολουθήσουν µέχρι
τις επερχόµενες εκλογές -και όλοι διαισθανόµασταν ότι είναι
πάρα πολύ κοντά- πάρα πολλές δηµοπρατήσεις. Αυτές οι δηµο-
πρατήσεις θα είναι «πέτσινες» δηµοπρατήσεις γιατί, είτε δεν θα
έχουµε µελετιτική ωριµότητα, είτε γιατί δεν θα έχουν διασφαλι-
σµένους πόρους, είτε θα υπάρχουν κάποιοι άλλοι λόγοι.

Έχω πει και µετά τις εκλογές -και το ξανατονίζω- ότι ίσως πρέ-
πει στο νοµοσχέδιο που θα φέρουµε για την αλλαγή του νόµου,
τόσο για την ανάθεση µελετών, όσο και των έργων, να προσθέ-
σουµε µια διάταξη που να λέει ότι απαγορεύεται η δηµοπράτηση
έργου, όπως και οι προσλήψεις αντίστοιχα, τρεις µήνες πριν από
τις εκλογές. Και όταν οι εκλογές είναι πρόωρες να υπάρχει αυ-
τόµατη ακύρωση όλων των δηµοπρατήσεων.

Εδώ, βεβαίως, είναι η δηµοπράτηση της τελευταίας νύκτας,
του τελευταίου εικοσιτετραώρου -1 Σεπτέµβρη 2009- όπως ξέ-
ρετε. Είναι ηµέρα Τρίτη και την εποµένη προκηρύσσονται εκλο-
γές. Εκείνη την Τρίτη και την ∆ευτέρα 31 Αυγούστου και την 1η
του Σεπτέµβρη έχουν δηµοπρατηθεί όσα έργα δεν δηµοπρατή-
θηκαν µια ολόκληρη τετραετία. Σας θυµίζω: Οι επεκτάσεις των
αυτοκινητοδρόµων Αττικής, ∆ευτέρα 31 Αυγούστου, ύψους 1,8
δισεκατοµµυρίων ευρώ, την Τρίτη το αεροδρόµιο στο Καστέλι
µε καθεστώς και αυτό σύµβασης παραχώρησης, ύψους περίπου
1.000.000.000 ευρώ και την 1η του Σεπτέµβρη πάρα πολλά έργα,
όλως τυχαίως στον δυτικό άξονα αυτά και ειδικά στην µονοε-
δρική της Θεσπρωτίας.

∆εν σώθηκε έτσι ο κ. Μπέζας, ο κατά τα άλλα φιλότιµος και
συµπαθής άνθρωπος, στην µονοεδρική, γιατί οι πολίτες είχαν
πάρει τις αποφάσεις τους και δεν περίµεναν τις δηµοπρατήσεις
του τελευταίου εικοσιτετραώρου.

Τα λέω αυτά γιατί πράγµατι πρέπει να κάνει µεγάλες τοµές και
ανατροπές το πολιτικό σύστηµα. ∆εν µπορεί έτσι να δηµοπρα-
τούµε έργα παραµονές εκλογών, το τελευταίο βράδυ. Για να µην
φτάσω και στα χειρότερα, δηλαδή την Παρασκευή, παραµονές
εκλογών, είκοσι τέσσερις ώρες πριν από τις εκλογές της 4ης του
Οκτώβρη, δηµοπρατούσατε έργα ή δίνατε χαρτιά στις 12.00 τα
µεσάνυχτα της Παρασκευής. Βλέπω τον συνάδελφο της Χαλκι-
δικής. Υπέγραψε το ΥΠΕΧΩ∆Ε έργο ύψους 35.000.000 ευρώ πε-
ρίπου για τη Νοµαρχία Χαλκιδικής. Ήταν όµως για έργο στο
Νοµό Θεσσαλονίκης, που έχει συνέχεια στο Νοµό Χαλκιδικής.

Αυτά ήταν τα καµώµατά σας, ειδικά το τελευταίο διάστηµα και
γι’ αυτό ακριβώς υπάρχουν τα προβλήµατα.

Το έργο αυτό θα γίνει γιατί είναι σηµαντικό και θα επαναδη-
µοπρατηθεί στην ώρα του. Η δεύτερη φάση του έργου είναι σε
εξέλιξη. Έχει, όµως, κατασκευαστεί µόνο το 28% του συµβατικού
έργου, αυτό αποδεικνύεται από τις πιστοποιηµένες δαπάνες. Το
έργο είναι ενταγµένο στο Ταµείο Συνοχής. Το έργο αυτό έχει,
όπως είπα, διανύσει το 55% του συµβατικού χρόνου και έχει κα-
τασκευαστεί το 28%.

Το έργο αυτό θα ξεπεράσει στην ολοκλήρωσή του και µε τη
δική σας ακόµη σύµβαση και τις ηµεροµηνίες να τηρούνταν από-
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λυτα το χρόνο χρηµατοδότησης από το Ταµείο Συνοχής και πρέ-
πει να διασφαλίσουµε τους πόρους από το Πρόγραµµα ∆ηµο-
σίων Επενδύσεων στη συνέχεια. Για να µπορέσει να
κατασκευαστεί η τρίτη φάση, πρέπει να ολοκληρωθεί σε µεγάλο
βαθµό η δεύτερη φάση, γιατί τα βασικά τµήµατα της τρίτης
φάσης θα αναπτύξουν εργοτάξια πάνω στο χώρο της πρώτης
φάσης του λιµανιού που σήµερα λειτουργεί και πάνω στους χώ-
ρους της δεύτερης φάσης η οποία κατασκευάζεται.

Σε καµµία περίπτωση και να είχε ανάδοχο αυτό το έργο, δεν
θα ξεκίναγε ποτέ την κατασκευή του, διότι ο ένας εργολάβος θα
ήταν πάνω στον άλλο. Ήταν απλώς µια δηµοπράτηση, να υπάρ-
χει ένα χαρτί παραµονές της προκήρυξης των εκλογών για να
έρθετε τώρα να κάνετε ερωτήσεις µε βάση το κοµµατικό σας κα-
θήκον. Και καλώς τις κάνετε, γιατί µας δίνετε την ευκαιρία να ενη-
µερώνουµε και τους πολίτες της Θεσπρωτίας και τον ελληνικό
λαό για την πραγµατικότητα αυτών των δηµοπρατήσεων.

Ξανατονίζω ότι είναι σηµαντικό έργο. Θα επαναδηµοπρατηθεί
στην ώρα του για να κατασκευαστεί και να µη θυµίζει στην Ηγου-
µενίτσα το 1992, όταν για πρώτη φορά ξεκίνησαν σηµαντικά
έργα να γίνουν στο λιµάνι της Ηγουµενίτσας, µε τις κατατµήσεις
όµως για ευνόητους λόγους, βούλιαξαν και αναγκάστηκε η επό-
µενη κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ το 1995 να καταργήσει τις εργολα-
βίες αυτές, να δηµοπρατήσει συνολικά το έργο και επιτέλους να
ολοκληρωθεί η πρώτη φάση. Είναι ένα λαµπρό δείγµα λιµανιού,
σηµαντικό για την Ηγουµενίτσα και τη ∆υτική Ελλάδα.

Τονίζω και πάλι ότι το λιµάνι της Ηγουµενίτσας είναι στρατη-
γικής σηµασίας, κόµβος στις θαλάσσιες λεωφόρους. Για εµάς
µαζί µε την ολοκλήρωση της Εγνατίας και της Ιόνιας θα δώσει
πράγµατι το στίγµα της ανάπτυξης της ∆υτικής Ελλάδας.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε, κύριε
Υπουργέ.

Ο ερωτών Βουλευτής κ. Σταύρος Καλογιάννης έχει το λόγο να
αναπτύξει προφορικά την ερώτησή του και να απαντήσει στον
κύριο Υπουργό.

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θα ήθελα κατ’ αρχάς ξεκινώντας να πω ότι µε εξέπληξε η ορο-

λογία που χρησιµοποιεί ο κύριος Υπουργός. Μίλησε για «πέτσι-
νες» δηµοπρατήσεις. Ειλικρινά, έµεινα ενεός. ∆εν είναι δυνατόν
να χρησιµοποιούνται στο ελληνικό Κοινοβούλιο τέτοιες εκφρά-
σεις, κύριε Πρόεδρε.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Πρό-
εδρος της Βουλής κ. ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ)

∆εύτερον, είπε ο κύριος Υπουργός ότι κάνω το κοµµατικό µου
καθήκον. Αλίµονο, κύριε Πρόεδρε! Το κοµµατικό µας καθήκον
κάνουµε στο ναό της ∆ηµοκρατίας; Ενδιαφέροµαι για τον τόπο
µου, κύριε Υπουργέ, για τα έργα που έχουµε προγραµµατίσει
και αγωνιούµε εάν θα τα υλοποιήσετε. Και οφείλετε να τα υλο-
ποιήσετε, διότι θα εξηγήσω αµέσως τώρα την ωριµότητα του
έργου και την αναγκαιότητα του συγκεκριµένου λιµανιού.

Κύριε Πρόεδρε, οι κυβερνήσεις της Νέας ∆ηµοκρατίας επί πε-
ντέµισι χρόνια και ειδικότερα το ΥΠΕΧΩ∆Ε έδειξαν εµπράκτως το
ενδιαφέρον τους για την Ήπειρο, τόσο σε επίπεδο σχεδιασµού
όσο και σε επίπεδο υλοποίησης έργων. Σηµαντικότερο ασφαλώς
έργο είναι η ολοκλήρωση της Εγνατίας Οδού, η οποία έχει κυ-
ριολεκτικά αλλάξει τη µορφή της Ηπείρου. Η Ήπειρος έχει κα-
ταστεί πλέον τουριστικός προορισµός πρώτης προτεραιότητας
όχι µόνο για το εσωτερικό αλλά πολλές φορές και για κατοίκους
του εξωτερικού. Οι νέες αναπτυξιακές προοπτικές που έχουν δη-
µιουργηθεί από την Εγνατία Οδό, καθιστούν απολύτως αναγκαία
την πλήρη εκµετάλλευση όλων των συγκριτικών πλεονεκτηµά-
των που έχει η περιφέρειά µας. Και σε αυτό το πλαίσιο εντάσσε-
ται το συγκεκριµένο έργο του λιµανιού της Ηγουµενίτσας.

Είχα καταθέσει σχετική ερώτηση, κύριε Υπουργέ, και είχατε
όλο το χρόνο να απαντήσετε. Εσείς εδώ κάνατε µια διακήρυξη
γενικόλογη περί του τι προτίθεσθε να κάνετε κ.λπ. Συγκεκριµένα
στοιχεία δεν δώσατε.

Ο λιµένας Ηγουµενίτσας αποτελεί έναν από τους σηµαντικό-
τερους λιµένες της χώρας, από τους σηµαντικότερους λιµένες
της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Ανήκει στην κατηγορία Α’, δηλαδή
στους λιµένες διεθνούς σηµασίας, σύµφωνα µε σχετική από-
φαση του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου. Αποτυπώνεται η µεγάλη

σηµασία του λιµένα στο εθνικό χωροταξικό σχέδιο που είχε προ-
χωρήσει το Υ.ΠΕ.ΧΩ.∆.Ε. το 2008 και έχει θεσµοθετηθεί και
εφαρµόζεται.

Στο πλαίσιο της συνεχούς αναβάθµισης του συγκεκριµένου λι-
µανιού ωριµάσαµε ως ΥΠΕΧΩ∆Ε το συγκεκριµένο έργο. Το εντά-
ξαµε στο επιχειρησιακό Πρόγραµµα «Ενίσχυση της προσπελασιµότητας».
Εξασφαλίσαµεχρηµατοδότηση110.000.000 ευρώ. ∆ηµοπρατήθηκε
το έργο και είχε προγραµµατιστεί για τον περασµένο Οκτώβριο
η κατάθεση των προσφορών.

Όλα αυτά, κύριε Υπουργέ, γνωρίζετε ότι απαιτούν πολύ ση-
µαντικό χρόνο. ∆εν γίνονται από τη µια µέρα στην άλλη, δεν είναι
απλά χαρτιά όπως αναφέρατε προηγουµένως.

Το χειρότερο είναι ότι η µαταίωση της δηµοπράτησης έγινε
εντελώς αναιτιολόγητα. ∆εν κάνατε µια ανακοίνωση, όπως οφεί-
λατε, να ενηµερώσετε και το λαό της Θεσπρωτίας αλλά και
όλους τους Ηπειρώτες που µας ενδιαφέρει το συγκεκριµένο
έργο.

Κύριε Πρόεδρε, το δύσκολο, βεβαίως, δεν είναι να καταργείς
προγραµµατισµένα έργα. Το δύσκολο είναι να προγραµµατίσεις,
να σχεδιάσεις και να προχωρήσεις στην υλοποίηση. Αυτό, δη-
λαδή, που κάναµε εµείς στο ΥΠΕΧΩ∆Ε πεντέµισι χρόνια.

Κύριε Υπουργέ, παρακαλώ πολύ να δώσετε ένα συγκεκριµένο
χρονοδιάγραµµα για το πότε σκέπτεστε να ξαναδηµοπρατήσετε
το έργο και ποιο θα είναι το χρονοδιάγραµµα κατασκευής του.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κι εµείς σας ευχαρι-
στούµε, κύριε συνάδελφε.

Το λόγο έχει για τη δευτερολογία του ο Υφυπουργός Υποδο-
µών, Μεταφορών και ∆ικτύων κ. Γιάννης Μαγκριώτης.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και ∆ικτύων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Αγαπητέ συνάδελφε, όταν µιλούσα για κοµµατικό καθήκον το
θεωρούσα έπαινο για εσάς, δεν ήταν κατηγόρια, γιατί οι λόγοι
της δηµοπράτησης του συγκεκριµένου έργου είναι προφανείς
και τους γνωρίζετε. Σας είπα την ηµεροµηνία, τα προβλήµατα
που έχει και τους λόγους τους συγκεκριµένους. Η µονοεδρική
,δηλαδή, της Θεσπρωτίας.

Ο Νοµός της Θεσπρωτίας, όµως, είχε πάρει την απόφαση ό,τι
κι αν κάνατε. Αυτή είναι η πραγµατικότητα. Στο νοµοσχέδιο που
θα φέρουµε, θα προτείνουµε διάταξη –ειλικρινά σας το λέω-
τρεις µήνες πριν τις εκλογές να ακυρώνεται κάθε δηµοπράτηση
για να σταµατήσει αυτή η πελατειακή νοοτροπία, η οποία παγι-
δεύει τα έργα. Αν γίνονται πρόωρες εκλογές να ακυρώνονται αυ-
τόµατα.

Σας είπα, Παρασκευή βράδυ στις 2 του Οκτώβρη, υπογρά-
ψατε χαρτιά και µοιράσατε σε νοµάρχες, σε διάφορες εκλογικές
περιφέρειες και σαν χαρακτηριστικό παράδειγµα, είπα τον συ-
νάδελφο από τη Χαλκιδική. Αυτές χαρακτήρισα «πέτσινες» προ-
εκλογικές δηµοπρατήσεις. Αν ο όρος είναι αδόκιµος είναι αυτός
που χρησιµοποιεί ο ελληνικός λαός και είναι δόκιµος για τη δική
του γλώσσα και τη δική του πραγµατικότητα.

Είπατε, ότι η Νέα ∆ηµοκρατία έδωσε µεγάλη προτεραιότητα
στην Ήπειρο. Εκτός από την συνέχιση της Εγνατίας Οδού ,πράγ-
µατι υπήρξε προτεραιότητα στο τµήµα της του Οριζόντιου
Άξονα, πέστε µου, ποιο άλλο έργο δηµόσιας υποδοµής στην
Ήπειρο έχει κατασκευαστεί, έχει πραγµατοποιηθεί, έχει ξεκινή-
σει ,έστω, στα πεντέµισι χρόνια που ήσασταν στην κυβέρνηση.
Κάποιο σηµαντικό δηµόσιο έργο. Σηµαντικό είναι το έργο της
Εγνατίας και το τονίζω.

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Η Ιονία Οδός.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και ∆ικτύων): Η ολοκλήρωσή της στον οριζόντια άξονα θα
έρθει ,όµως, την άνοιξη. Το ξέρετε πάρα πολύ καλά και το τονί-
ζετε και εσείς γιατί ακόµη δεν έχει ολοκληρωθεί η γέφυρα στο
Περιστέρι. Άλλωστε, δεν είναι τυχαίο ότι η Ήπειρος ξαναυποχώ-
ρησε στο δίκτυο της ανάπτυξής της τα τελευταία χρόνια, όπως
σχεδόν και όλες οι ελληνικές περιφέρειες.

Για την Εγνατία Οδό συµφωνώ, ήταν σηµαντική η προσπάθεια
παρότι µε υποδιπλάσιους ρυθµούς προχώραγε.

Είπατε ότι δεν απάντησα στη γραπτή σας ερώτηση. Εµείς, από
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τον κ. Σουφλιά δεν παίρναµε ποτέ απάντηση, αγαπητέ συνά-
δελφε. Θα σας φέρω τόµους ερωτήσεων, δικές µου και των
άλλων συναδέλφων. Απαξιούσε να µας απαντά, όχι να έρθει φυ-
σικά στη Βουλή και να απαντήσει.

Μεσολάβησαν οι γιορτές, έτρεξαν οι ηµεροµηνίες και γι’ αυτό
ακριβώς είµαι εδώ προφορικά και νοµίζω η ζωντανή απάντηση
είναι ακόµα καλύτερη. Καµµία πρόθεση δεν υπάρχει και είµαστε
εδώ κι εγώ και ο κ. Ρέππας, συνεχώς, και απαντούµε σε ερωτή-
σεις συναδέλφων όλων των πτερύγων. ∆ιότι, όχι µόνο δεν έχουµε
να κρύψουµε τίποτα, αλλά ίσα – ίσα θέλουµε να αναδείξουµε την
αλήθεια των προβληµάτων όπως ακριβώς τα παραλάβαµε και τις
προσπάθειες που κάνουµε για να δώσουµε λύσεις.

Κλείνοντας, κύριε Πρόεδρε, θα διαβάσω το έγγραφο της αρ-
µόδιας υπηρεσίας, όπως ακριβώς µας το κατέθεσαν γιατί ακρι-
βώς πάµε σε αυτήν την αναστολή και στην επαναπροκήρυξη.

Η αρµόδια υπηρεσία, της οποίας οι διευθυντές τοποθετήθη-
καν στη δική σας θητεία -είναι οι ίδιοι και παραµένουν οι ίδιοι-
µας γράφει: «Η διακήρυξη του παραπάνω έργου ανακλήθηκε για
τους παρακάτω λόγους:

Προκειµένου να αντιµετωπιστούν σηµαντικά προβλήµατα, δε-
δοµένης αφ’ ενός της εξέλιξης της εργολαβίας της β’ φάσης,
αφ’ ετέρου της λειτουργίας της σηµαντικότερης οικονοµικά δρα-
στηριότητας του λιµένα, γραµµές Αδριατικής – Ιταλίας, η οποία
σήµερα πραγµατοποιείται εξ’ ολοκλήρου στα υφιστάµενα κρη-
πιδώµατα της α’ φάσης ανάπτυξης του λιµένα. Αναλυτικότερα: α)
σχετικά µε τη δραστηριότητα της εργολαβίας της β’ φ επισηµαί-
νονται τα ακόλουθα: Η ειδική εγκατάσταση παραγωγής κυψε-
λωτών κιβωτίων χωροθετείται ,εν µέρει, εντός της περιοχής των
έργων της γ’ φάσης. Μάλιστα, η κατασκευή των κυψελωτών κι-
βωτίων σύµφωνα µε το εγκεκριµένο χρονοδιάγραµµα είναι µια
ιδιαίτερα χρονοβόρα επιµήκης διαδικασία. Αυτό θα έχει σαν απο-
τέλεσµα την καθυστέρηση, εµπλοκή των εργασιών των δύο ερ-
γολαβιών στο συγκεκριµένο χώρο. Γενικότερα, η κατασκευή των
εργασιών στην περιοχή νοτίως της α’ φάσης όπου η εργολαβία
της β’ φάσης υλοποιεί τα προβλεπόµενα έργα του Νότιου Τµή-
µατος και εργολαβία της γ’ φάσης, θα πρέπει να κατασκευάσει
κρηπίδωµα µήκους περίπου εκατό µέτρων καθώς και πλήθος
άλλων έργων. ∆ηµιουργεί ζητήµατα σηµαντικών εµπλοκών των
δύο εργολαβιών λόγω της άµεσης γειτνίασης αυτών και β) σχε-
τικά µε τη δραστηριότητα του Οργανισµού Λιµένα Ηγουµενίτσας
στο κρηπίδωµα της α’ φάσης επισηµαίνεται ότι ήδη από τα συ-
νολικά οκτακόσια µέτρα του συνολικού µήκους του κρηπιδώµα-
τος περίπου διακόσια πενήντα µέτρα δεν είναι σήµερα
λειτουργικά αφού κατασκευάζεται ο βόρειος προβλήτας από την
εργολαβία της β’ φάσης.

Εφόσον δηµοπρατηθούν άµεσα, τα έργα της τρίτης φάσης,
όπου προβλέπεται η υλοποίηση των δύο πρόσθετων προβλητών,
κεντρικού και νότιου, είναι προφανές ότι θα δηµιουργηθεί µείζον

ζήτηµα για την εξυπηρέτηση των γραµµών Αδριατικής-Ιταλίας,
δεδοµένου ότι θα απαιτηθεί η δέσµευση πεντακοσίων επιπλέον
µέτρων του κρηπιδώµατος της πρώτης φάσης, µε ουσιαστική
αδρανοποίηση της λειτουργίας των λιµενικών εγκαταστάσεων
της πρώτης φάσης για ένα διάστηµα τουλάχιστον δυο ετών».

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξης του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ολοκληρώστε, κύριε
Μαγκριώτη.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και ∆ικτύων): Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, µε µία φράση.

«Εποµένως, στο λιµάνι της Ηγουµενίτσας, όπου δεν έχει ακόµα
ολοκληρωθεί το συνδετήριο κρηπίδωµα από την εργολαβία της
β’ φάσης και όπου ο παλιός λιµένας εξυπηρετεί αποκλειστικά τις
γραµµές ακτοπλοΐας, αναµένεται να ανακύψουν σοβαρά λει-
τουργικά ζητήµατα ως προς την παράλληλη εξέλιξη των δύο µε-
γάλων σε φυσικό αντικείµενο εργολαβιών β’ και γ’ φάσης.

Μετά την επίλυση των παραπάνω προβληµάτων, το έργο θα
επαναδηµοπρατηθεί µε νέους όρους».

Αυτή είναι η αναλυτική τοποθέτηση των υπηρεσιών και των
δικών σας προϊσταµένων, που εσείς τοποθετήσατε. Θα τρέξουµε
γρήγορα, για να προλάβουµε το χρόνο.

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Πότε, κύριε Υπουργέ;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και ∆ικτύων): Πολύ γρήγορα, µόλις έχουµε τη δυνατότητα,
θα το δηµοπρατήσουµε.

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Ηµεροµηνία.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και ∆ικτύων): Τα λεφτά θα είναι διασφαλισµένα. Όµως, εάν
προχωρούσε η δηµοπράτηση, θα ακυρωνόταν η πρώτη φάση,
θα έκλεινε το λιµάνι της Ηγουµενίτσας.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Έξι λεπτά µίλησε ο κύριος Υπουρ-

γός, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Έχετε δίκιο. Του έκανα

ήδη παρατήρηση. ∆ιάβαζε ένα κείµενο, διάβαζε γρήγορα, αλλά
επειδή έκρινα ότι σας ενδιαφέρει πάρα πολύ η Ηγουµενίτσα, το
λιµάνι, η έξοδος προς Ιταλία, οι οδικοί άξονες, γι’ αυτό και είχε
µία εν µέρει ανοχή του Προέδρου.

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Να µας πει και την ηµεροµηνία,
κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Έχει ολοκληρωθεί η
συζήτηση. Ο Υφυπουργός απάντησε έτσι όπως έκρινε ότι πρέ-
πει να απαντήσει. Τα συµπεράσµατα εξάγονται µε βάση τις το-
ποθετήσεις στην Αίθουσα αυτή.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των
αναφορών και ερωτήσεων.
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ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµεθα τώρα στην ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Θα γίνει προεκφώνηση των νοµοσχεδίων που είναι γραµµένα
στην ηµερήσια διάταξη.

Υπουργείου Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας
Ψήφιση στο σύνολο του σχεδίου νόµου: «Ρύθµιση επιχειρη-

µατικών και επαγγελµατικών οφειλών προς τα πιστωτικά ιδρύ-
µατα, διατάξεις για την επεξεργασία δεδοµένων οικονοµικής
συµπεριφοράς και άλλες διατάξεις».

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό στο σύνολο το νοµοσχέδιο
ως διενεµήθη;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Συνεπώς, το νοµοσχέ-

διο του Υπουργείου Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτι-
λίας «Ρύθµιση επιχειρηµατικών και επαγγελµατικών οφειλών
προς τα πιστωτικά ιδρύµατα, διατάξεις για την επεξεργασία δε-
δοµένων οικονοµικής συµπεριφοράς και άλλες διατάξεις» έγινε
δεκτό κατ’ αρχήν, κατ’ άρθρο και στο σύνολο κατά πλειοψηφία
και έχει ως εξής:

«Ρύθµιση επιχειρηµατικών και επαγγελµατικών οφειλών
προς τα πιστωτικά ιδρύµατα, διατάξεις για την επεξεργασία
δεδοµένων οικονοµικής συµπεριφοράς και άλλες διατάξεις

ΜΕΡΟΣ Α’
ΡΥΘΜΙΣΗ ΟΦΕΙΛΩΝ ΕΠΙΧΕΙΡΗΣΕΩΝ ΚΑΙ

ΕΠΑΓΓΕΛΜΑΤΙΩΝ ΠΡΟΣ ΤΑ ΠΙΣΤΩΤΙΚΑ Ι∆ΡΥΜΑΤΑ ΚΑΙ
∆ΙΑΤΑΞΕΙΣ ΓΙΑ ΤΗΝ ΕΠΕΞΕΡΓΑΣΙΑ ∆Ε∆ΟΜΕΝΩΝ ΟΙΚΟΝΟ-

ΜΙΚΗΣ ΣΥΜΠΕΡΙΦΟΡΑΣ

Άρθρο 1
Ρύθµιση ληξιπρόθεσµων οφειλών

1. Φυσικά ή νοµικά πρόσωπα, τα οποία έχουν συνάψει µε πι-
στωτικά ιδρύµατα συµβάσεις δανείων ή πιστώσεων για επιχειρη-
µατικούς, επαγγελµατικούς ή αγροτικούς σκοπούς, δικαιούνται να
ζητήσουν από τα ιδρύµατα αυτά και να επιτύχουν την υπαγωγή
σε ρύθµιση των συνολικών οφειλών από την κάθε σύµβαση δα-
νείου ή πίστωσης οι οποίες έχουν καταστεί ληξιπρόθεσµες µετά
την 30.6.2007 και µέχρι τη δηµοσίευση του παρόντος νόµου. Αν
η σύµβαση δεν έχει καταγγελθεί, προϋπόθεση για τη ρύθµιση
είναι να υφίσταται ληξιπρόθεσµη οφειλή µε καθυστέρηση του-
λάχιστον τριών µηνών. Από το υπό ρύθµιση συνολικά οφειλόµενο
ποσό αφαιρούνται και διαγράφονται οι τόκοι υπερηµερίας και
ανατοκισµού, πλην των ήδη καταβληθέντων µέχρι την έναρξη
ισχύος του παρόντος νόµου. Το σύνολο της ληξιπρόθεσµης οφει-
λής που υπάγεται σε ρύθµιση δεν µπορεί να υπερβαίνει για κάθε
σύµβαση το ένα εκατοµµύριο πεντακόσιες χιλιάδες ευρώ.

2. Η αποπληρωµή της κατά την προηγούµενη παράγραφο
προκύπτουσας οφειλής πρέπει να έχει διάρκεια ίση µε αυτή που
αποµένει ή, σε περίπτωση σύµβασης που έχει καταγγελθεί θα
απέµενε µέχρι τη λήξη της σύµβασης, προσαυξηµένη κατά δύο
έτη. Για ληξιπρόθεσµη οφειλή από σύµβαση που έχει καταγγελ-
θεί, η διάρκεια της αποπληρωµής δεν µπορεί να είναι µικρότερη
από επτά έτη. Κατά τα δύο πρώτα έτη θα καταβάλλονται µόνο
τόκοι και η εν συνεχεία αποπληρωµή της οφειλής που έχει ρυθ-
µισθεί θα γίνεται µε ισόποσες περιοδικές δόσεις, σύµφωνα µε
την περιοδικότητα του εκτοκισµού που προβλέπεται στη σύµ-
βαση. Για ληξιπρόθεσµες οφειλές από συµβάσεις ανοικτού ή αλ-
ληλόχρεου λογαριασµού που έχουν καταγγελθεί, η αποπληρωµή
της οφειλής γίνεται κατ’ αντιστοιχία προς τα παραπάνω σε επτά
έτη µε ισόποσες µηνιαίες τοκοχρεολυτικές δόσεις. Οι πάσης φύ-
σεως και µε εκ του νόµου ηµεροµηνία λήξεως ρευστοποιούµενες
κινητές αξίες, που έχουν δοθεί ως ενέχυρο, θα καλύπτουν την
κατά παράγραφο 1 οφειλή, θα µειώνουν το ρυθµιζόµενο ποσό
και θα αναπροσαρµόζεται το ποσό των περιοδικών δόσεων. Ο

υπολογισµός των τόκων θα γίνεται, καθ’ όλη τη διάρκεια της ρύθ-
µισης, µε το συµβατικό επιτόκιο ενήµερης οφειλής. Απόκλιση
από τα παραπάνω επιτρέπεται µόνο αν και τα δύο µέρη συµφω-
νήσουν διαφορετικά. Το σύνολο των υφιστάµενων πάσης φύ-
σεως εξασφαλίσεων και εγγυήσεων διατηρείται χωρίς να
απαιτείται οποιαδήποτε άλλη πρόσθετη πράξη ή διατύπωση.

3. Από την ψήφιση του παρόντος και µέχρι την 15.3.2010 η κα-
ταγγελία σύµβασης της παραγράφου 1 εξαιτίας ληξιπρόθεσµων
οφειλών παράγει τα αποτελέσµατά της µόνο αν ο οφειλέτης δεν
ζητήσει εντός ενός µηνός από την κοινοποίηση της καταγγελίας
την υπαγωγή σε ρύθµιση της ληξιπρόθεσµης οφειλής σύµφωνα
µε την παράγραφο 2. Η προθεσµία του ενός µηνός δεν αρχίζει αν
δεν ενηµερωθεί ο οφειλέτης για το δικαίωµα αυτό.

4. Οφειλέτες από συµβάσεις της παραγράφου 1, των οποίων
οι οφειλές έχουν καταστεί ληξιπρόθεσµες µετά την 1.1.2005 και
µέχρι την 30.6.2007 δικαιούνται να ζητήσουν και να επιτύχουν να
υπαχθούν στη ρύθµιση σύµφωνα µε τα παραπάνω, υπό τον όρο
ότι θα αποπληρωθεί µέχρι την 15.5.2010 ποσό ίσο µε το δέκα
τοις εκατό της οφειλής που προκύπτει, χωρίς να υπολογίζονται
τόκοι υπερηµερίας και ανατοκισµού, για τους οποίους τηρείται
χωριστός λογαριασµός. Αν ο οφειλέτης αποπληρώσει το ήµισυ
της οφειλής σύµφωνα µε τη ρύθµιση, διαγράφονται οριστικά οι
τόκοι υπερηµερίας και ανατοκισµού, πλην των ήδη καταβληθέ-
ντων µέχρι την έναρξη ισχύος του παρόντος νόµου. ∆εν επιτρέ-
πεται η καταγγελία της ρύθµισης, αν δεν υπάρχει καθυστέρηση
τεσσάρων τουλάχιστον µηνιαίων δόσεων.

5. Οι αιτήσεις για την υπαγωγή στη ρύθµιση των οφειλών των
προηγούµενων παραγράφων υποβάλλονται µέχρι τις 15.4.2010.
Τα πιστωτικά ιδρύµατα υποχρεούνται να γνωστοποιούν στον
οφειλέτη µέσα σε τριάντα ηµέρες από την υποβολή της αίτησης
το ύψος της οφειλής που προκύπτει κατά τα ανωτέρω. Από τη
δηµοσίευση του παρόντος νόµου και µέχρι την 31.7.2010 δεν επι-
τρέπεται η έναρξη ή η συνέχιση της κύριας διαδικασίας της έµ-
µεσης αναγκαστικής εκτέλεσης, εκτός αν έχει διενεργηθεί ήδη ο
πλειστηριασµός, για την ικανοποίηση χρηµατικών απαιτήσεων
από οποιοδήποτε φυσικό ή νοµικό πρόσωπο, συµπεριλαµβανο-
µένων του Ελληνικού ∆ηµοσίου, των Νοµικών Προσώπων ∆ηµο-
σίου ∆ικαίου και των οργανισµών κοινωνικής ασφάλισης, για
οποιαδήποτε αιτία οφειλής και υπό τον όρο ότι ο οφειλέτης θα
έχει υποβάλει εµπρόθεσµα σχετική αίτηση υπαγωγής στις ρυθ-
µίσεις του παρόντος. Ο οφειλέτης επικαλείται και αποδεικνύει
την εµπρόθεσµη υποβολή της αίτησης.

6. Στις διατάξεις του παρόντος άρθρου υπάγονται και ληξι-
πρόθεσµες οφειλές από συµβάσεις χρηµατοδοτικής µίσθωσης
µε χρηµατοδοτικά και πιστωτικά ιδρύµατα που δεν έχουν καταγ-
γελθεί. Η διάρκεια της αποπληρωµής της οφειλής δεν µπορεί να
υπερβαίνει τον εναποµένοντα µέχρι τη λήξη της µίσθωσης
χρόνο. Στην περίπτωση της υπέρβασης δεν εφαρµόζεται το τρίτο
εδάφιο της παραγράφου 2. Καταγγελίες µετά την 15.12.2009 και
µέχρι τη δηµοσίευση του παρόντος νόµου δεν παράγουν τα απο-
τελέσµατά τους. Η παράγραφος 3 εφαρµόζεται και για τις συµ-
βάσεις αυτές.

7. ∆εν υπάγονται στις διατάξεις του παρόντος άρθρου ληξι-
πρόθεσµες οφειλές από συµβάσεις πρακτορείας επιχειρηµατι-
κών απαιτήσεων, από οµολογιακά δάνεια, από δάνεια ή
πιστώσεις εγγυηµένα ή επιδοτούµενα από το ∆ηµόσιο ή εγγυη-
µένα από το Ταµείο Εγγυοδοσίας Μικρών και Πολύ Μικρών Επι-
χειρήσεων. Στις διατάξεις του παρόντος άρθρου υπάγονται και
ληξιπρόθεσµες οφειλές Κοινωφελών Ιδρυµάτων.

8. ∆ικαίωµα να ζητήσουν την υπαγωγή στο νόµο αυτόν έχουν
οι πρωτοφειλέτες, οι εγγυητές και οι καθολικοί διάδοχοί τους,
εφόσον διαθέτουν φορολογική και ασφαλιστική ενηµερότητα.

Άρθρο 2
Αποπληρωµή ενήµερων οφειλών

1. Φυσικά ή νοµικά πρόσωπα, τα οποία έχουν συνάψει µε πι-
στωτικά ιδρύµατα συµβάσεις δανείων για επιχειρηµατικούς,
επαγγελµατικούς ή αγροτικούς σκοπούς, δικαιούνται να ζητή-
σουν από αυτά και να επιτύχουν για οφειλές που δεν έχουν κα-
ταστεί ληξιπρόθεσµες, εφόσον διαθέτουν φορολογική και
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ασφαλιστική ενηµερότητα και συντρέχουν οι προϋποθέσεις των
επόµενων παραγράφων, να εφαρµοστούν ένα από τα ακόλουθα
µέτρα:

α) περίοδος χάριτος ενός έτους, χωρίς καταβολή τόκων και
κεφαλαίου, µε αντίστοιχη παράταση της συµβατικής διάρκειας
του δανείου και κεφαλαιοποίηση των τόκων στη λήξη της περιό-
δου χάριτος, εφόσον η σύµβαση δανείου δεν έχει διανύσει µέχρι
την 15.4.2010 το ένα τρίτο της προβλεπόµενης συµβατικής διάρ-
κειας,

β) αναστολή επί διετία της χρεολυτικής αποπληρωµής του
άληκτου κεφαλαίου µε αντίστοιχη παράταση της συµβατικής
διάρκειας του δανείου και καταβολή των τόκων στη διάρκεια της
αναστολής σύµφωνα µε την περιοδικότητα του εκτοκισµού που
προβλέπεται στη σύµβαση, και

γ) παράταση της συµβατικής διάρκειας του δανείου κατά τρία
έτη.

2. Την επιλογή κατά την προηγούµενη παράγραφο και εφόσον
το ανεξόφλητο κεφάλαιο του δανείου δεν υπερβαίνει τις τριακό-
σιες πενήντα χιλιάδες ευρώ έχουν:

α) φυσικά και νοµικά πρόσωπα, τα οποία τηρούν βιβλία τρίτης
κατηγορίας του Κώδικα Βιβλίων και Στοιχείων, και εµφανίζουν
κατά την τελευταία µέχρι και τον Ιούνιο του έτους 2009 χρήση
ετήσιο κύκλο εργασιών µικρότερο των δύο εκατοµµυρίων πε-
ντακοσίων χιλιάδων ευρώ και έχουν κατά την ίδια χρήση ζηµία,

β) αγροτικοί συνεταιρισµοί, ενώσεις αυτών και οµάδες παρα-
γωγών, ανεξάρτητα από την κατηγορία βιβλίων που τηρούν, εφό-
σον συντρέχουν οι προϋποθέσεις της προηγούµενης περίπτωσης.

3. Την επιλογή κατά την παράγραφο 1 και εφόσον το ανεξό-
φλητο κεφάλαιο του δανείου δεν υπερβαίνει τις διακόσιες χιλιά-
δες ευρώ, έχουν:

α) φυσικά και νοµικά πρόσωπα που ασκούν εµπορική δραστη-
ριότητα και κατά τη χρήση του έτους 2008 εµφανίζουν ετήσια
ακαθάριστα έσοδα µικρότερα των εκατό πενήντα χιλιάδων ευρώ,

β) φυσικά πρόσωπα που ασκούν κατά κύριο επάγγελµα αγρο-
τική δραστηριότητα,

γ) επιχειρήσεις που έχουν υποστεί σηµαντικές καταστροφές
από πυρκαγιές ή φυσικά φαινόµενα από το έτος 2007 και µέχρι
τη δηµοσίευση του παρόντος νόµου.

4. Αιτήσεις για την υπαγωγή στις διατάξεις των προηγούµε-
νων παραγράφων υποβάλλονται µέχρι τις 15.4.2010. Στην αίτηση
επισυνάπτονται τα έγγραφα που αποδεικνύουν τη συνδροµή των
προϋποθέσεων εφαρµογής που απαιτούνται.

5. Αν καταγγελθούν από το πιστωτικό ίδρυµα συµβάσεις ανοι-
κτού ή αλληλόχρεου λογαριασµού που αναφέρονται στην παρά-
γραφο 1 µετά την πάροδο δύο µηνών από τη δηµοσίευση του
παρόντος νόµου και µέχρι τις 30 Ιουνίου 2011, ο οφειλέτης δι-
καιούται να αποπληρώσει το κατάλοιπο του λογαριασµού σε
πέντε έτη µε ισόποσες µηνιαίες τοκοχρεολυτικές δόσεις, κατα-
βάλλοντας κατά το πρώτο έτος µόνο τόκους. Για τον υπολογι-
σµό των τόκων ισχύει το συµβατικό επιτόκιο οφειλής, το οποίο θα
εφαρµοζόταν αν η σύµβαση δεν είχε καταγγελθεί. Το δικαίωµα
του οφειλέτη για ρύθµιση της οφειλής ασκείται µέσα σε έναν
µήνα από την κοινοποίηση σε αυτόν της καταγγελίας. Η προθε-
σµία δεν αρχίζει αν δεν ενηµερωθεί ο οφειλέτης για το δικαίωµά
του. Το συνολικό ποσό που ρυθµίζεται κατά τους όρους της πα-
ραγράφου αυτής δεν επιτρέπεται να υπερβαίνει τα όρια που ανα-
φέρονται στις παραγράφους 2 και 3.

6. Αν µειωθεί ή δεν ανανεωθεί µονοµερώς από το πιστωτικό
ίδρυµα το πιστωτικό όριο συµβάσεων ανοικτού ή αλληλόχρεου
λογαριασµού που αναφέρονται στην παράγραφο 1 τον τελευταίο
µήνα πριν από τη δηµοσίευση του παρόντος νόµου ή µέχρι τις 30
Ιουνίου 2011, ο οφειλέτης δικαιούται να εξοφλήσει το χρεωστικό
υπόλοιπο του λογαριασµού και κατά το µέρος που αυτό δεν
υπερβαίνει τα όρια που αναφέρονται στις παραγράφους 2 και 3
σε πέντε έτη σύµφωνα µε τις διατάξεις της προηγούµενης πα-
ραγράφου.

7. Επιχειρήσεις και επαγγελµατίες των πυρόπληκτων νοµών
κατά τις πυρκαγιές του 2007 στους οποίους χορηγήθηκαν δά-
νεια δυνάµει της µε αριθµό 2/54310/0025/ 13.9.2007 απόφασης
του Υπουργού Οικονοµικών (ΦΕΚ 1858 B’) δικαιούνται να ζητή-
σουν µέχρι την 15.4.2010 αναστολή επί διετία και αναδροµικά

από 1.1.2010 της χρεολυτικής αποπληρωµής του άληκτου κε-
φαλαίου µε αντίστοιχη παράταση της συµβατικής διάρκειας του
δανείου και καταβολή των τόκων στη διάρκεια της αναστολής
σύµφωνα µε την περιοδικότητα του εκτοκισµού που προβλέπεται
στη σύµβαση. Υπόχρεοι προς αποπληρωµή των τόκων είναι οι
δανειολήπτες.

8. Οι εξαιρέσεις της παραγράφου 7 του άρθρου 1 του παρό-
ντος ισχύουν και για τις ρυθµίσεις του παρόντος άρθρου.

9. Οι διατάξεις των άρθρων 1 και 2 εφαρµόζονται για δάνεια ή
πιστώσεις που χορηγήθηκαν µέσω υποκαταστηµάτων που λει-
τουργούν στην Ελλάδα από πιστωτικά ιδρύµατα που έχουν την
έδρα τους ή έχουν νοµίµως εγκατασταθεί στην Ελλάδα.

Άρθρο 3
Γενική διαγραφή δυσµενών δεδοµένων

για εξοφληθείσες οφειλές

1. ∆ιαγράφονται από τα αρχεία δεδοµένων οικονοµικής συ-
µπεριφοράς που τηρούνται από τα πιστωτικά ή χρηµατοδοτικά
εν γένει ιδρύµατα ή λειτουργούν χάριν αυτών όλες οι καταχωρι-
σµένες περιπτώσεις για απλήρωτες επιταγές, επί των οποίων
έχει βεβαιωθεί εµπρόθεσµα από την πληρώτρια τράπεζα η αδυ-
ναµία πληρωµής, ανεξόφλητες κατά τη λήξη τους συναλλαγµα-
τικές και γραµµάτια εις διαταγήν, καταγγελίες συµβάσεων
δανείων και πιστώσεων, διαταγές πληρωµής, κατασχέσεις και
επιταγές προς πληρωµή του ν.δ. της 17.7./13.8.1923 «Περί ειδι-
κών διατάξεων επί ανωνύµων εταιρειών», περιλήψεις εκθέσεων
κατάσχεσης, προγράµµατα πλειστηριασµών και διοικητικές κυ-
ρώσεις, υπό την προϋπόθεση ότι έχει εξοφληθεί η οφειλή στο
σύνολό της ή θα εξοφληθεί µέσα σε τρεις µήνες από τη δηµοσί-
ευση του παρόντος νόµου.

2. Αίρεται κάθε περιορισµός χορήγησης νέου βιβλιαρίου επι-
ταγών που έχει επιβληθεί µε βάση τη µε αριθµό 234/23/
11.12.2006 απόφαση της Επιτροπής Τραπεζικών και Πιστωτικών
Θεµάτων της Τράπεζας της Ελλάδος (Β 63/2007) για επιταγές
που έχουν εξοφληθεί ή θα εξοφληθούν µέσα σε τρεις µήνες από
τη δηµοσίευση του νόµου αυτού.

Άρθρο 4
Περιορισµοί στην επεξεργασία δεδοµένων

οικονοµικής συµπεριφοράς

1. Η παράγραφος 1 του άρθρου 40 του ν. 3259/2004 (ΦΕΚ 149
Α’), όπως η παράγραφος αυτή έχει αντικατασταθεί µε το άρθρο
70 του ν. 3746/2009 (ΦΕΚ 27 Α’), αντικαθίσταται ως ακολούθως:

«1. Ο χρόνος τήρησης και χρήσης από τα πιστωτικά και εν
γένει χρηµατοδοτικά ιδρύµατα ή από αρχεία δεδοµένων οικονο-
µικής συµπεριφοράς που λειτουργούν νόµιµα χάριν αυτών δεν
επιτρέπεται να υπερβαίνει τα ακόλουθα χρονικά διαστήµατα για
τις αντίστοιχες αναφερόµενες περιπτώσεις, υπό την προϋπό-
θεση ότι έχει εξοφληθεί η οφειλή στο σύνολό της και έχει πα-
ρέλθει το προβλεπόµενο χρονικό διάστηµα για το σύνολο των
καταχωρηµένων στο αρχείο δεδοµένων, µε την επιφύλαξη της
περίπτωσης α’, για την οποία αρκεί η πάροδος του χρόνου της
συγκεκριµένης κατηγορίας:

α) Απλήρωτες επιταγές, επί των οποίων έχει βεβαιωθεί εµπρό-
θεσµα από την πληρώτρια τράπεζα η αδυναµία πληρωµής, ανε-
ξόφλητες κατά τη λήξη τους συναλλαγµατικές και γραµµάτια εις
διαταγήν και καταγγελίες συµβάσεων δανείων και πιστώσεων,
δύο έτη. Επιταγές, που εξοφλούνται µέσα σε τριάντα ηµέρες από
τη σφράγισή τους δεν εµφανίζονται στα ανωτέρω αρχεία και οι
καταχωρισµένες διαγράφονται.

Το προηγούµενο εδάφιο εφαρµόζεται αναλόγως και για συ-
ναλλαγµατικές και γραµµάτια εις διαταγήν που εξοφλούνται
µέσα σε τριάντα ηµέρες από τη λήξη τους.

β) ∆ιαταγές πληρωµής, τρία έτη.
γ) Κατασχέσεις και επιταγές προς πληρωµή του ν.δ. της

17.7./13.8.1923 «Περί ειδικών διατάξεων επί ανωνύµων εται-
ρειών, περιλήψεις εκθέσεων κατάσχεσης, προγράµµατα πλει-
στηριασµών και διοικητικές κυρώσεις του Υπουργείου Οικονοµικών,
τέσσερα έτη.»
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2. Η παράγραφος 3 του άρθρου 40 του ν. 3259/2004 (ΦΕΚ 149
Α’), όπως η παράγραφος αυτή έχει αντικατασταθεί µε το άρθρο
70 του ν. 3746/2009 (ΦΕΚ 27 Α’), αντικαθίσταται ως ακολούθως:

«3. ∆εδοµένα οικονοµικής συµπεριφοράς για οφειλές που δεν
έχουν εξοφληθεί, εφόσον δεν υπερβαίνουν στο σύνολό τους τα
χίλια ευρώ, δεν εµφανίζονται στα αρχεία µεταδιδόµενων πληρο-
φοριών.»

3. ∆εδοµένα οικονοµικής συµπεριφοράς για οφειλές που
έχουν εξοφληθεί, εφόσον δεν υπερβαίνουν στο σύνολό τους τις
τρεις χιλιάδες ευρώ και δεν υπερβαίνουν τις τρεις καταχωρίσεις,
δεν εµφανίζονται στα αρχεία µεταδιδόµενων πληροφοριών.

4. ∆εδοµένα οικονοµικής συµπεριφοράς για οφειλές που δεν
έχουν εξοφληθεί διαγράφονται δέκα έτη µετά την εγγραφή.

5. Η παύση της εµφάνισης στα αρχεία µεταδιδόµενων πληρο-
φοριών επιταγών επί των οποίων έχει βεβαιωθεί εµπρόθεσµα από
την πληρώτρια τράπεζα η αδυναµία πληρωµής, σύµφωνα µε όσα
αναφέρονται στις προηγούµενες παραγράφους, αίρει το µέτρο
στέρησης του βιβλιαρίου επιταγών που έχει επιβληθεί κατ’ εφαρ-
µογή της µε αριθµό 234/23/11.12.2006 απόφασης της Επιτρο-
πής Τραπεζικών και Πιστωτικών Θεµάτων της Τράπεζας της
Ελλάδος (Β 63/2007), για τις επιταγές αυτές.

Άρθρο 5
Υποχρέωση ενηµέρωσης

Το πιστωτικό και εν γένει το χρηµατοδοτικό ίδρυµα που έχει
διαβιβάσει σε αρχεία δεδοµένων οικονοµικής συµπεριφοράς που
λειτουργούν νόµιµα δυσµενή δεδοµένα για οφειλές υποχρεού-
ται µέσα σε δύο εργάσιµες ηµέρες από την περιέλευση σε αυτό
των στοιχείων που αποδεικνύουν την εξόφληση της οφειλής να
προβεί αδαπάνως για τον οφειλέτη στην ενηµέρωση του υπευ-
θύνου επεξεργασίας των παραπάνω αρχείων.

Άρθρο 6
Προσωρινή δικαστική προστασία

1. Με αίτηση που στρέφεται κατά του δανειστή και δικάζεται
κατά την ειδική διαδικασία των άρθρων 682 επ. Κ.Πολ.∆., το αρ-
µόδιο κατά τις διατάξεις αυτές δικαστήριο δικαιούται να διατά-
ξει προσωρινά ως ασφαλιστικό µέτρο τη µη εµφάνιση σε αρχεία
δεδοµένων οικονοµικής συµπεριφοράς, που διατηρούν πιστω-
τικά ή χρηµατοδοτικά ιδρύµατα ή λειτουργούν χάριν αυτών, λη-
ξιπρόθεσµης οφειλής, για την οποία έχει ασκηθεί αγωγή ή
ανακοπή κατά διαταγής πληρωµής ή κατά πράξης της αναγκα-
στικής εκτέλεσης εφόσον σφόδρα πιθανολογείται η ανυπαρξία
της οφειλής.

2. Οι υπεύθυνοι επεξεργασίας των αρχείων υποχρεούνται, µε
τη γνωστοποίηση σε αυτούς της δικαστικής απόφασης που δέ-
χεται την αίτηση, να µεριµνήσουν µέσα σε δύο εργάσιµες ηµέρες
να µην εµφανίζονται στα αρχεία και να µην µεταβιβάζονται τα πα-
ραπάνω δεδοµένα.

3. Η απόφαση που διατάζει το πιο πάνω ασφαλιστικό µέτρο
παύει αυτοδικαίως να ισχύει, αν δηµοσιευθεί οριστική απόφαση
για την ουσία της κύριας υπόθεσης.

Άρθρο 7
Παροχή βιβλιαρίου επιταγών µε εγγύηση

Το πιστωτικό ίδρυµα επιτρέπεται να χορηγεί κατά τη διάρκεια
ισχύος µέτρου στέρησης χορήγησης βιβλιαρίου επιταγών νέο βι-
βλιάριο επιταγών εφόσον παρέχεται επ’ αυτών τριτεγγύηση έως
πέντε χιλιάδες ευρώ για κάθε επιταγή από φυσικό ή νοµικό πρό-
σωπο για το οποίο δεν υφίσταται το ανωτέρω µέτρο στέρησης.
Η πληρωτέα αξία της επιταγής δεν µπορεί να υπερβαίνει το ποσό
της εγγυήσεως.

Άρθρο 8
Κυρώσεις

Ο Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας
επιβάλλει για κάθε παράβαση των υποχρεώσεων από τον παρό-

ντα νόµο πρόστιµο που ανέρχεται από δέκα χιλιάδες έως πεντα-
κόσιες χιλιάδες ευρώ.

Κατά την επιµέτρηση του προστίµου λαµβάνονται ιδίως υπόψη
και συνεκτιµώνται: α) η βαρύτητα της παράβασης, β) η συχνό-
τητα αυτής, γ) η διάρκειά της, δ) οι ειδικές συνθήκες τέλεσής
της, ε) η ύπαρξη υπαιτιότητας, στ) ο κύκλος εργασιών του πα-
ραβάτη και ζ) η υπότροπη συµπεριφορά. Οι καταγγελίες για πα-
ράβαση του παρόντος νόµου κατατίθενται στη Γενική
Γραµµατεία Καταναλωτή του Υπουργείου Οικονοµίας, Ανταγω-
νιστικότητας και Ναυτιλίας.

Άρθρο 9
∆ιαγραφή απαιτήσεων

Για απαιτήσεις πιστωτικών ιδρυµάτων που διαγράφονται µε
τον παρόντα νόµο εφαρµόζεται το άρθρο 30 παρ. 10 του ν.
2789/2000 (ΦΕΚ 21 Α’). Τα διαγραφόµενα εκπίπτουν από τα ακα-
θάριστα έσοδα της χρήσης εντός της οποίας ενεργείται η δια-
γραφή προκειµένου για τον προσδιορισµό των φορολογητέων
κερδών. Η ωφέλεια που αποκτάται από τη διαγραφή τόκων δεν
θεωρείται εισόδηµα υποκείµενο σε φορολογία.

ΜΕΡΟΣ Β’
ΑΛΛΕΣ ∆ΙΑΤΑΞΕΙΣ

Άρθρο 10
Αναστολή υποβολής των αιτήσεων υπαγωγής

επενδυτικών σχεδίων στις διατάξεις του ν. 3299/2004

1.α. Αιτήσεις επενδυτικών σχεδίων για την υπαγωγή τους στις
ενισχύσεις της επιχορήγησης ή και της επιδότησης χρηµατοδο-
τικής µίσθωσης ή της επιδότησης του κόστους της δηµιουργού-
µενης απασχόλησης, σύµφωνα µε τις διατάξεις του ν. 3299/2004,
όπως ισχύει, υποβάλλονται έως και την 29η Ιανουαρίου 2010.

β. Η έναρξη δαπανών για την ένταξη των επενδυτικών σχεδίων
στην ενίσχυση της φορολογικής απαλλαγής, σύµφωνα µε τις δια-
τάξεις του ν. 3299/2004, είναι δυνατή έως και την 29η Ιανουα-
ρίου 2010.

2. Αιτήσεις επενδυτικών σχεδίων που θα κατατεθούν στις αρ-
µόδιες υπηρεσίες έως και την 29η Ιανουαρίου 2010, καθώς και
για όσες υποβληθείσες δεν έχει εκδοθεί εγκριτική ή απορριπτική
απόφαση της ∆ιοίκησης εξετάζονται σύµφωνα µε τις ισχύουσες
διατάξεις του ν. 3299/ 2004 και τις κανονιστικές αποφάσεις κατ’
εξουσιοδότηση των διατάξεών του.

Άρθρο 11

Α. Αντικατάσταση της παραγράφου 1 του άρθρου 29 του
ν.1220/1981 (ΦΕΚ 296 Α’)

1. Η παράγραφος 1 του άρθρου 29 του ν. 1220/1981 αντικα-
θίσταται ως εξής:

«1. Σε περίπτωση εγκατάλειψης στην αλλοδαπή ή ηµεδαπή Ελ-
λήνων ναυτικών, που είναι ναυτολογηµένοι σε πλοία υπό ελλη-
νική σηµαία ή ξένα, συµβεβληµένα µε το «Ναυτικό Αποµαχικό
Ταµείο» (Ν.Α.Τ.), λόγω µη τήρησης από τον πλοιοκτήτη των δια-
τάξεων περί µισθοτροφοδοσίας:

α) Καταβάλλονται από το Ν.Α.Τ. και ειδικότερα από το «Κεφά-
λαιο Ασθένειας και Ανεργίας» έναντι των καθυστερηµένων βασι-
κών µισθών και επιδοµάτων, αποδοχές µέχρι ενός τριµήνου,
όπως αυτές καθορίζονται από τις οικίες συλλογικές συµβάσεις.
Η καταβολή αυτή γίνεται µε βάση κατάσταση, που περιλαµβάνει
το πλήρωµα και τις αποδοχές του και έχει εγκριθεί από την Πα-
νελλήνια Ναυτική Οµοσπονδία ή από την Επιτροπή της παρα-
γράφου 3. Σε περίπτωση διαφωνίας, υπερισχύει η γνώµη της
Επιτροπής. Η βεβαίωση από το Ν.Α.Τ. ότι έχει εκδοθεί για κάθε
ναυτικό, που έχει εγκαταλειφθεί, επιταγή για την παραπάνω κα-
ταβολή, συνεπάγεται αυτοδίκαιη λύση της σύµβασης ναυτικής
εργασίας και κλείσιµο του ναυτολογίου. Κατά τα λοιπά εφαρµό-
ζεται αναλόγως η παράγραφος 2.

β) Ο επαναπατρισµός των ναυτικών, που έχουν εγκαταλειφθεί
στην αλλοδαπή, καθώς και η καταβολή των µικροεξόδων του τα-
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ξιδιού, γίνεται µε τη φροντίδα της Εστίας Ναυτικών, σύµφωνα µε
τις σχετικές περί αυτής διατάξεις.»

2. Οι διατάξεις του άρθρου αυτού ισχύουν αναδροµικά από
1ης Ιουνίου 2009. Για την περίοδο µέχρι τη δηµοσίευση του πα-
ρόντος στο ΦΕΚ η Επιτροπή της παραγράφου 3 του άρθρου 29
του ν. 1220/1981 µπορεί να γνωµοδοτήσει ώστε η καταβολή της
παραγράφου 1 στοιχείο α’ του άρθρου 29 του ν. 1220/1981 να
αφορά περίοδο µεγαλύτερη του τριµήνου και µέχρι ενός εξαµή-
νου.

Β. Μετάθεση ηµεροµηνιών αποχώρησης προσωπικού Ο.Λ.Π.
1. Η ηµεροµηνία που ορίζεται στην παράγραφο 2 του άρθρου

τέταρτου του ν. 3654/2008 (ΦΕΚ 57 Α’) «Κύρωση των Συµβάσεων
Παραχώρησης µεταξύ του Ελληνικού ∆ηµοσίου και των Οργανι-
σµών Λιµένος Πειραιώς (Ο.Λ.Π. Α.Ε.) και Θεσσαλονίκης (Ο.Λ.Θ.
Α.Ε.), ρυθµίσεις για το προσωπικό της Ο.Λ.Π. Α.Ε. και της Ο.Λ.Θ.
Α.Ε. και άλλες διατάξεις» αντικαθίσταται και ως νέα ηµεροµηνία
ορίζεται η 30ή Ιουνίου 2010.

2. Η ηµεροµηνία που ορίζεται στην παράγραφο 1 του άρθρου
έκτου του ίδιου ως άνω νόµου, όπως αυτή τροποποιήθηκε µε την
Υ.Α. 8312/11/18/2009 (ΦΕΚ 1051 Β’) αντικαθίσταται και ως νέα
ηµεροµηνία ορίζεται η 28η Φεβρουαρίου 2010.

Γ. Χρηµατοδότηση ΟΛΠ Α.Ε.
Η εταιρεία επιτρέπεται να χρηµατοδοτείται από εθνικούς ή κοι-

νοτικούς πόρους για την εξυπηρέτηση σκοπών γενικού οικονο-
µικού συµφέροντος µέσω του Προγράµµατος ∆ηµοσίων
Επενδύσεων. Με κοινές αποφάσεις των Υπουργών Οικονοµίας,
Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας και Οικονοµικών προσδιορί-
ζονται οι προϋποθέσεις εφαρµογής της παρούσας παραγράφου
και µνηµονεύονται ειδικά κατ’ εφαρµογή ειδικής αποστολής δη-
µοσίου συµφέροντος οι σκοποί γενικού οικονοµικού συµφέρο-
ντος που δικαιολογούν την καταβολή της χρηµατοδότησης
σύµφωνα µε την οικεία νοµοθεσία.

∆. Προσθήκη εδαφίου στην παράγραφο 1 του άρθρου 1 του ν.
791/1978

Προστίθεται στην παράγραφο 1 του άρθρου 1 του ν. 791/1978
εδάφιο δεύτερο, το οποίο έχει ως εξής:

«Τα αυτά ισχύουν και για τις εταιρείες χαρτοφυλακίου των πα-
ραπάνω εταιρειών.»

Ε. Ρύθµιση θεµάτων διαχείρισης πλωτών µουσείων ή εκθεµά-
των δωρεάς προς το Ελληνικό ∆ηµόσιο

1. Εµπορικά πλοία ιστορικής σηµασίας, που περιήλθαν ή πε-
ριέρχονται λόγω δωρεάς στο Ελληνικό ∆ηµόσιο, κατά τις διατά-
ξεις του άρθρου 6 του α.ν. 2039/1939 (ΦΕΚ 455 Α’) µε σκοπό να
χρησιµοποιηθούν ως πλωτά µουσεία ή εκθέµατα, περιέρχονται
στη διαχείριση του Υπουργείου Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας
και Ναυτιλίας.

2. Η εγγραφή πλοίων της προηγούµενης παραγράφου στα ελ-
ληνικά νηολόγια, καθώς και η διαγραφή τους από αυτά σε περί-
πτωση διάλυσης ή ανακύκλωσής τους στο τέλος της ωφέλιµης
ζωής τους, γίνεται µε αίτηση του Υπουργού Οικονοµίας, Αντα-
γωνιστικότητας και Ναυτιλίας. Για τα πλοία αυτά δεν καταβάλ-
λονται κατά το χρονικό διάστηµα παραµονής τους υπό ελληνική
σηµαία, φόροι (συµπεριλαµβανοµένου του φόρου του ν. 27/1975
και εκτός του ΦΠΑ), εισφορές, τέλη ή δασµοί µε την επιφύλαξη
των ισχυουσών σχετικών εθνικών και κοινοτικών διατάξεων, ούτε
απαιτούνται άλλες διατυπώσεις εκτός από την έκδοση τελωνει-
ακής διασάφισης εισαγωγής, εγγράφου εθνικότητας και διο-
ρισµού αντικλήτου, αφού προηγηθεί η έκδοση πιστοποιητικού
καταµέτρησης. Όσον αφορά στο ΦΠΑ εφαρµόζονται οι διατάξεις
του Κώδικα ΦΠΑ [ν. 2859/2000 (ΦΕΚ 248 Α’)], όπως ισχύουν.

3. Η µεταβίβαση της κυριότητας του πλοίου απαγορεύεται.
Επιτρέπεται η παραχώρηση της χρήσης του πλοίου στο Ινστι-
τούτο Ιστορίας Εµπορικής Ναυτιλίας (Ι.Ι.Ε.Ν.), που συστάθηκε
µε το ν. 2638/1998 (ΦΕΚ 204 Α’) ή σε άλλο φορέα που τελεί υπό
την άµεση εποπτεία του Ελληνικού ∆ηµοσίου, αποκλειστικά και
µόνο για τη λειτουργία του ως πλωτού µουσείου ή εκθέµατος,
ύστερα από έγκριση του Υπουργού Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-
τητας και Ναυτιλίας και του Υπουργού που εποπτεύει τον φορέα
στον οποίο γίνεται η παραχώρηση. Για την παραχώρηση συνά-
πτεται σύµβαση που καταρτίζεται µεταξύ του Υπουργού Οι-
κονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας και του Προέδρου

του ∆.Σ. του Ι.Ι.Ε.Ν. ή του νοµίµου εκπροσώπου του φορέα στον
οποίο γίνεται η παραχώρηση µε τη σύµφωνη γνώµη και του
Υπουργού που εποπτεύει τον φορέα στον οποίο γίνεται η παρα-
χώρηση. Η σύµβαση περιέχει τους όρους, το χρονικό διάστηµα
της παραχώρησης και κάθε άλλο σχετικό θέµα. Η συντήρηση,
διαχείριση και λειτουργία του πλοίου ως µουσείου ή εκθέµατος
ανήκει σε αυτόν προς τον οποίο παραχωρείται το πλοίο για το
σκοπό αυτόν και ουδεµία οικονοµική υποχρέωση βαρύνει τον
κύριο του πλοίου. Ο κύριος του πλοίου µπορεί να ζητήσει την
άµεση απόδοσή του σε περίπτωση που διαπιστωθεί οποιαδήποτε
απόκλιση από το σκοπό της ανάθεσης ή παραβίαση των όρων
της σύµβασης.

4. Το Υπουργείο Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτι-
λίας ή το Ι.Ι.Ε.Ν. ή άλλος φορέας, στον οποίο το πλοίο παραχω-
ρήθηκε για τη λειτουργία του ως πλωτού µουσείου ή
εκθέµατος, µπορεί να αναθέτει τη συντήρηση, διαχείριση και
λειτουργία του πλοίου ως πλωτού µουσείου ή εκθέµατος σε ενώ-
σεις προσώπων, σωµατεία ή άλλα µουσεία, που επιδιώκουν σκο-
πούς συναφείς µε το Ι.Ι.Ε.Ν. και ιδίως την προβολή της
ελληνικής ναυτικής ιστορίας και παράδοσης. Η ανάθεση πραγ-
µατοποιείται µε σύµβαση που καταρτίζεται για τον ανωτέρω
σκοπό από τον Υπουργό Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και
Ναυτιλίας ή, κατά περίπτωση, από τον Πρόεδρο του ∆.Σ. του
Ι.Ι.Ε.Ν. ή τον νόµιµο εκπρόσωπο του φορέα στον οποίο έχει πα-
ραχωρηθεί το πλοίο και τον νόµιµο εκπρόσωπο της ένωσης προ-
σώπων ή σωµατείων ή µουσείου, ύστερα από έγκριση του
Υπουργού Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας και
του Υπουργού που εποπτεύει τον φορέα στον οποίο έγινε η πα-
ραχώρηση, εφόσον συντρέχει τέτοια περίπτωση. Η σύµβαση πε-
ριέχει τους όρους, το χρονικό διάστηµα της ανάθεσης και κάθε
άλλο σχετικό θέµα, η δε συντήρηση, διαχείριση και λειτουργία
του πλοίου ως πλωτού µουσείου ή εκθέµατος βαρύνει εξ ολο-
κλήρου τον ανάδοχο. Ο κύριος του πλοίου ή και ο φορέας που
προέβη στην ανάθεση µπορεί να ζητήσει την άµεση απόδοση του
πλοίου σε περίπτωση που διαπιστωθεί οποιαδήποτε απόκλιση
από το σκοπό της ανάθεσης ή παραβίαση των όρων της σύµβα-
σης.

5. Ο τόπος ελλιµενισµού του πλοίου - πλωτού µουσείου καθο-
ρίζεται µε απόφαση του Υπουργού Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-
τητας και Ναυτιλίας.

Άρθρο 12
Επανεισαγωγή καταλόγου συνταγογραφούµενων φαρµα-

κευτικών ιδιοσκευασµάτων και εξορθολογισµός πλαισίου χο-
ρήγησης ιδιοσκευασµάτων

για σοβαρές ασθένειες

1. α. Το ∆ηµόσιο, οι οργανισµοί κοινωνικής ασφάλισης και
κάθε φορέας και κλάδος ασφάλισης δικαιούχων περίθαλψης
εγκρίνουν και εξοφλούν ιατρικές συνταγές µόνο εφόσον αυτές
περιλαµβάνουν φάρµακα που περιέχονται σε κατάλογο συντα-
γογραφούµενων φαρµακευτικών ιδιοσκευασµάτων και µόνο για
τις εγκεκριµένες ενδείξεις, όπως αυτές καθορίζονται στην περί-
ληψη χαρακτηριστικών του φαρµακευτικού προϊόντος.

β. Για την κατάρτιση, την αναθεώρηση και τη συµπλήρωση του
καταλόγου εφαρµόζονται αντικειµενικά κριτήρια, τα οποία κα-
θορίζονται και εξειδικεύονται µε κοινή απόφαση των Υπουργών
Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, Υγείας και Κοινωνικής Αλ-
ληλεγγύης και Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, η
οποία δηµοσιεύεται στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως και αναρ-
τώνται στην ιστοσελίδα του Εθνικού Οργανισµού Φαρµάκων.

γ. Ο κατάλογος του εδαφίου α’ καταρτίζεται από συνιστώµενη
στον Ε.Ο.Φ. Ειδική Επιτροπή και εγκρίνεται µε κοινή απόφαση
των Υπουργών Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, Υγείας και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης και Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας
και Ναυτιλίας, που δηµοσιεύεται στην Εφηµερίδα της Κυβερνή-
σεως. Ο κατάλογος αναθεωρείται και συµπληρώνεται τουλάχι-
στον κατ’ έτος από την ίδια επιτροπή και µε την ίδια διαδικασία.

δ. Η Ειδική Επιτροπή του εδαφίου γ’ συγκροτείται µε απόφαση
του Υπουργού Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, είναι εννεα-
µελής και αποτελείται από έναν καθηγητή φαρµακευτικής του
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πανεπιστηµίου (οποιασδήποτε βαθµίδας), έναν καθηγητή ιατρι-
κής του πανεπιστηµίου (οποιασδήποτε βαθµίδας), έναν εκπρό-
σωπο του Ε.Ο.Φ. (ιατρό ή φαρµακοποιό), που ορίζεται από το
∆ιοικητικό Συµβούλιο αυτού, έναν εκπρόσωπο (ιατρό) του Κε-
ντρικού Συµβουλίου Υγείας (ΚΕ.Σ.Υ.), που ορίζεται µε απόφαση
της εκτελεστικής επιτροπής αυτού, έναν φαρµακοποιό µε προϋ-
πηρεσία άνω των πέντε ετών στο Ε.Σ.Υ., και από έναν εκπρόσωπο
(ιατρό ή φαρµακοποιό) του ΙΚΑ-ΕΤΑΜ, του ΟΓΑ, του ΟΠΑ∆ και
του ΟΑΕΕ, που ορίζονται µε απόφαση των ∆ιοικητικών Συµβου-
λίων αυτών.

Για καθένα µέλος ορίζεται αντίστοιχα και ο αναπληρωτής του.
Με την απόφαση συγκρότησης ορίζεται ο πρόεδρος της επιτρο-
πής και ο αναπληρωτής του από τους ως άνω καθηγητές Πανε-
πιστηµίου και ο γραµµατέας της επιτροπής µε τον αναπληρωτή
του από τους υπαλλήλους του Ε.Ο.Φ.. Με κοινή απόφαση των
Υπουργών Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης και Οικονοµικών
ορίζεται η αποζηµίωση των µελών της ειδικής επιτροπής και του
γραµµατέα που κατά τις κείµενες διατάξεις βαρύνει τον προϋ-
πολογισµό του Ε.Ο.Φ., καθώς και κάθε διαδικαστική λεπτοµέρεια
για τον τρόπο διεξαγωγής των εργασιών της.

ε. Εντός δεκαπέντε ηµερών από τη δηµοσίευση της κοινής
υπουργικής απόφασης του εδαφίου γ’ του παρόντος, οι ενδια-
φερόµενοι παρασκευαστές και εισαγωγείς φαρµακευτικών ιδιο-
σκευασµάτων, που δεν έχουν συµπεριληφθεί στον κατάλογο,
µπορούν να υποβάλλουν αίτηση συµπερίληψής τους ενώπιον της
ειδικής επιτροπής. Με την αίτηση συνυποβάλλονται τα στοιχεία
για την υποστήριξή της και οι αιτούντες καλούνται για προφο-
ρική ανάπτυξη των ισχυρισµών τους ενώπιον της ειδικής επιτρο-
πής. Εντός τριάντα ηµερών από την υποβολή της αίτησης η
ειδική επιτροπή, εφόσον, µε βάση τα αντικειµενικά κριτήρια της
παράγραφου 2, κρίνει το αίτηµα ως βάσιµο, καταρτίζει συµπλη-
ρωµατικό κατάλογο, που εγκρίνεται µε τον τρόπο που ορίζεται
στο εδάφιο γ’ του παρόντος.

στ. Με απόφαση του διοικητικού συµβουλίου ή του υπ’ αυτού
νοµίµως εξουσιοδοτηµένου οργάνου του φορέα ασφάλισης, η
οποία εκδίδεται εντός δέκα ηµερών από της υποβολής σχετικής
αιτήσεως, µόνο σε εξαιρετικές περιπτώσεις εγκρίνεται η χορή-
γηση φαρµάκων που δεν περιλαµβάνονται στον κατάλογο για την
περίοδο θεραπείας του ασθενούς. Η απόφαση εκδίδεται κατό-
πιν αιτιολογηµένης έκθεσης ιατρού του αιτούντος και ύστερα
από γνώµη της ειδικής επιτροπής του εδαφίου γ’ της παρούσας
παραγράφου του παρόντος άρθρου.

ζ. Από τη δηµοσίευση του καταλόγου του εδαφίου α’ της πα-
ρούσας παραγράφου του παρόντος νόµου καταργείται η παρά-
γραφος 1 του άρθρου 1 του ν. 3457/2006. Οι διατάξεις του
άρθρου 19 του ν. 1902/1990 (ΦΕΚ 138 Α’) και του άρθρου 31 του
ν. 2166/1993 (ΦΕΚ 137 Α’), καθώς και οι κατ’ εξουσιοδότηση
αυτών υπουργικές αποφάσεις εξακολουθούν να ισχύουν. Επί-
σης, εξακολουθούν να εφαρµόζονται οι διατάξεις που προβλέ-
πουν την κάλυψη από το ∆ηµόσιο και τους φορείς και κλάδους
ασφάλισης ασθενείας της δαπάνης των φαρµάκων που χορη-
γούνται στους οικονοµικά αδύνατους και ανασφάλιστους.

2. α. Οι εξωτερικοί ασθενείς που είναι ασφαλισµένοι στο ∆η-
µόσιο και στους φορείς κοινωνικής ασφάλισης ή δυνάµει ειδικών
διατάξεων δικαιούνται περίθαλψης µπορούν να προµηθεύονται,
τόσο από τα φαρµακεία των κρατικών νοσοκοµείων όσο και από
τα ιδιωτικά φαρµακεία, χωρίς συµµετοχή τους στη δαπάνη, φαρ-
µακευτικά ιδιοσκευάσµατα για θεραπεία σοβαρών ασθενειών,
που έχουν άδεια µόνο για νοσοκοµειακή χρήση ή άδεια για
έναρξη χορήγησης στο νοσοκοµείο και παρακολούθηση από ει-
δικό ιατρό.

β. Τα ιδιωτικά φαρµακεία προµηθεύονται τα χορηγούµενα
κατά το εδάφιο α’ της παρούσας παραγράφου φαρµακευτικά
ιδιοσκευάσµατα µε τους ίδιους όρους και στην ίδια τιµή που τα
προµηθεύονται τα φαρµακεία των κρατικών νοσοκοµείων.

γ. Με κοινή υπουργική απόφαση των Υπουργών Υγείας και Κοι-
νωνικής Αλληλεγγύης, Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης και
Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, που δηµοσιεύε-
ται στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως, εγκρίνεται, µετά από ει-
σήγηση του Ε.Ο.Φ., κατάλογος µε τα φαρµακευτικά ιδιοσκευάσµατα
για θεραπεία σοβαρών ασθενειών της παραγράφου 2 του παρό-

ντος άρθρου. Με την ίδια διαδικασία ο εν λόγω κατάλογος ανα-
θεωρείται και συµπληρώνεται τουλάχιστον κατ’ έτος. Για τον
προσδιορισµό του κόστους λαµβάνεται υπόψη η χονδρική τιµή
των ιδιοσκευασµάτων και η συσκευασία τους σε συνδυασµό µε
το κόστος ηµερήσιας θεραπείας. Ο τρόπος διαµόρφωσης της
τιµής διάθεσής τους από τα νοσοκοµεία ή τα ιδιωτικά φαρµακεία
καθορίζεται µε αγορανοµική διάταξη.

δ. Ο κατάλογος των φαρµακευτικών ιδιοσκευασµάτων της
παραγράφου 2 του παρόντος άρθρου εγκρίνεται υπό την προϋ-
πόθεση ότι περιέχονται οπωσδήποτε στον κατάλογο των συντα-
γογραφούµενωνφαρµακευτικών ιδιοσκευασµάτωντηςπροηγούµενης
παραγράφου του παρόντος άρθρου του παρόντος νόµου. Η ως
άνω προϋπόθεση δεν απαιτείται για το διάστηµα µέχρι την έκδοση
τουπρώτουκαταλόγουσυνταγογραφούµενων ιδιοσκευασµάτων της
παραγράφου 1 του παρόντος άρθρου του παρόντος νόµου, για
το οποίο διάστηµα και µέχρι την έκδοση του καταλόγου κατ’
εφαρµογή του παρόντος άρθρου, εξακολουθεί να ισχύει ο κα-
τάλογος φαρµακευτικών ιδιοσκευασµάτων της κοινής υπουρ-
γικής απόφασης ∆ΥΓ3α/Γ.Π.151509/ 19.12.2008 (ΦΕΚ 2717 Β’,
31.12. 2008).

ε. Το άρθρο 26 του ν. 2072/1992, όπως έχει αντικατασταθεί,
καταργείται από τη δηµοσίευση της κοινής υπουργικής απόφα-
σης του εδαφίου γ’της παραγράφου 2 του παρόντος άρθρου.

Άρθρο 13
Μετάθεση ηµεροµηνίας σταδιακής αύξησης ορίου ηλικίας

για συγκεκριµένη κατηγορία ασφαλισµένων

1. Το τέταρτο εδάφιο της περίπτωσης δ’ της παραγράφου 3
του άρθρου 28 του α.ν. 1846/1951 (ΦΕΚ 179 Α’), όπως η περί-
πτωση αυτή έχει αντικατασταθεί µε την παράγραφο 1 του άρ-
θρου 144 του ν. 3655/2008 (ΦΕΚ 58 Α’), αντικαθίσταται ως
ακολούθως:

«Για τις µητέρες ανήλικων παιδιών, το ανωτέρω προβλεπό-
µενο όριο ηλικίας για λήψη µειωµένης σύνταξης καταργείται στα-
διακά, µε την αύξηση αυτού κατά ένα χρόνο, από 1.1.2011 και
για κάθε επόµενο έτος µέχρι τη συµπλήρωση του προβλεπόµε-
νου από το πρώτο εδάφιο της περίπτωσης αυτής ορίου ηλικίας
για λήψη πλήρους σύνταξης.»

2. Το τρίτο και τέταρτο εδάφιο της παραγράφου 8 του άρ-
θρου 33 του ν. 3232/2004 (ΦΕΚ 48 Α’), όπως αυτά προστέθηκαν
µε την περίπτωση β’ της παραγράφου 3 του άρθρου 144 του ν.
3655/2008, αντικαθίστανται ως ακολούθως:

«Για τις µητέρες ανήλικων τέκνων, το όριο ηλικίας για λήψη
µειωµένης σύνταξης καταργείται σταδιακά, µε την αύξηση αυτού
κατά ένα χρόνο από 1.1.2011 και για κάθε επόµενο έτος, µέχρι τη
συµπλήρωση του προβλεπόµενου για τη λήψη πλήρους σύντα-
ξης ορίου ηλικίας. Από 1.1.2013 και για κάθε επόµενο έτος, ο
απαιτούµενος χρόνος ασφάλισης αυξάνεται σταδιακά κατά εκα-
τόν πενήντα ηµέρες µέχρι τη συµπλήρωση 6.000 ηµερών ασφά-
λισης.»

Άρθρο 14
Τροποποίηση του π.δ. 260/2001

Στο π.δ. 260/2001 επέρχεται η πιο κάτω τροποποίηση:
Στο άρθρο 1 παράγραφος α’ στοιχείο Α’ απαλείφεται η φράση:

«και δεν έχουν υπερβεί το 40ό έτος το οποίο θεωρείται ότι συ-
µπληρώνεται την 31η ∆εκεµβρίου του έτους απογραφής».

Άρθρο 15
Τελική διάταξη

Η ισχύς των διατάξεων του παρόντος νόµου αρχίζει από τη δη-
µοσίευσή του στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως.»

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριοι συνάδελφοι, πα-
ρακαλώ το Σώµα να εξουσιοδοτήσει το Προεδρείο για την υπ’
ευθύνη του επικύρωση των Πρακτικών της σηµερινής συνεδρία-
σης ως προς την ψήφιση στο σύνολο του παραπάνω νοµοσχε-
δίου.
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ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το Σώµα παρέσχε τη

ζητηθείσα εξουσιοδότηση.
Υπουργείου Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής.
Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου

του σχεδίου νόµου: «Προστασία δασών και δασικών εκτάσεων
του Νοµού Αττικής, σύσταση Ειδικής Γραµµατείας Επιθεώρησης
Περιβάλλοντος και Ενέργειας και λοιπές διατάξεις».

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Κρατείται.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το νοµοσχέδιο κρατή-

θηκε και θα συζητηθεί κατά τη συνήθη διαδικασία.
Η ∆ιάσκεψη των Προέδρων αποφάσισε στη συνεδρίασή της,

στις 14 Ιανουαρίου 2010, τη συζήτηση του νοµοσχεδίου σε τρεις
συνεδριάσεις.

Σας γνωρίζω απλώς ότι µε βάση την απόφαση της ∆ιάσκεψης
των Προέδρων για τη συζήτηση του νοµοσχεδίου του Υπουρ-
γείου Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής σε
τρεις συνεδριάσεις, αυτό σηµαίνει ότι αύριο Τετάρτη θα αρχίσει
η συζήτηση, θα συνεχισθεί την Πέµπτη και θα ολοκληρωθεί την
ερχόµενη εβδοµάδα, την Τρίτη. Το νοµοσχέδιο αυτό κρατείται.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εισερχόµαστε στη συµπληρω-
µατική ηµερήσια διάταξη νοµοθετικής εργασίας.

Υπουργείου Οικονοµικών
Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου

του σχεδίου νόµου: «Τροποποίηση του Κώδικα Φορολογίας Κλη-
ρονοµιών, ∆ωρεών, Γονικών παροχών, Προικών και Κερδών από
Λαχεία και του Εθνικού Τελωνειακού Κώδικα».

Το παραπάνω νοµοσχέδιο, σύµφωνα µε την απόφαση την
οποία έλαβε η ∆ιαρκής Κοινοβουλευτική Επιτροπή, ύστερα από
πρόταση του αρµοδίου Υπουργού, συζητείται µε τη διαδικασία
του κατεπείγοντος, σύµφωνα µε το άρθρο 76 παράγραφος 4 του
Συντάγµατος και το άρθρο 109 του Κανονισµού της Βουλής.

Θα ήθελα να σας υπενθυµίσω ότι σύµφωνα µε τη διαδικασία
αυτή η συζήτηση ολοκληρώνεται επί της αρχής και επί των άρ-
θρων σε µια συνεδρίαση -απόψε δηλαδή- που διαρκεί κατά ανώ-
τατο όριο δέκα ώρες. Στη συζήτηση µπορούν να µετέχουν οι
εισηγητές και οι ειδικοί αγορητές, ο Πρωθυπουργός ή ο αρµό-
διος Υπουργός, οι Πρόεδροι των Κοινοβουλευτικών Οµάδων και
από ένας εκπρόσωπός τους. Η οµιλία τους περιορίζεται στο ένα
δεύτερο που προβλέπεται από τα άρθρα 97 και 103 του Κανονι-
σµού της Βουλής.

Επίσης, και αυτό έχει εφαρµοστεί κατ’ έθιµο και σε άλλες ανά-
λογες περιπτώσεις στο παρελθόν, προτείνω να λάβει το λόγο και
ένας επιπλέον οµιλητής, ορισµένος από κάθε κόµµα. Εποµένως,
στη συζήτηση επί της αρχής οι εισηγητές και οι ειδικοί αγορη-
τές έχουν χρόνο οµιλίας επτάµισι λεπτά, οι Υπουργοί εννέα
λεπτά, ο Πρωθυπουργός και ο Πρόεδρος της Νέας ∆ηµοκρατίας
από δέκα λεπτά, η Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδος του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας, ο Πρόεδρος της Κοινοβου-
λευτικής Οµάδος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού και ο Πρό-
εδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδος του Συνασπισµού
Ριζοσπαστικής Αριστεράς από επτάµισι λεπτά, οι Κοινοβουλευ-
τικοί Εκπρόσωποι έξι λεπτά και οι ορισθέντες από τα κόµµατα,
πέντε οµιλητές όπως είπαµε νωρίτερα, από τριάµισι λεπτά.

Η δευτερολογία περιορίζεται στο µισό του χρόνου της πρω-
τολογίας. Στη συζήτηση επί των άρθρων οι εισηγητές και οι ειδι-
κοί αγορητές έχουν δύο λεπτά, οι Πρόεδροι των Κοινοβουλευτικών
Οµάδων και οι Υπουργοί δύο λεπτά την πρώτη φορά και από ενά-
µισι λεπτό κάθε επόµενη φορά. Οι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι
δύο λεπτά την πρώτη φορά και ενάµισι λεπτό µετά µέχρι δύο
φορές ακόµη, και η διάρκεια οµιλίας ορισµένων από τα κόµµατα
οµιλητών είναι δύο λεπτά. Εφόσον, τα άρθρα συζητηθούν σε ενό-
τητες, οι χρόνοι αυτοί διπλασιάζονται.

Τέλος, σύµφωνα µε το άρθρο 109 η Βουλή µπορεί, µετά από
πρόταση του Προέδρου της, να καθορίζει το χρόνο που θα δια-
τεθεί για την κατ’ αρχήν και την κατ’ άρθρον συζήτηση. Αν δεν
ληφθεί αυτή η απόφαση διατίθενται τέσσερις ώρες για την κατ’
αρχήν και έξι ώρες για την κατ’ άρθρο συζήτηση.

Θα ήθελα λοιπόν, να σας προτείνω να ξεκινήσουµε µε τα πε-

ριθώρια που κατ’ αρχήν περιγράφει ο Κανονισµός και στη συνέ-
χεια, αν χρειαστεί, να τα αναπροσαρµόσουµε µε νεότερη από-
φαση.

Θέλω όµως, σε ό,τι αφορά τον τρόπο συζήτησης των άρθρων,
αν θέλετε να συµφωνήσουµε από τώρα. Το νοµοσχέδιο έχει δύο
άρθρα και είναι και δύο διαφορετικές ενότητες. Από την άλλη
πλευρά, όµως, ο χρόνος αν πάµε, όπως ακούστηκε από τους οµι-
λητές, άρθρο-άρθρο θα είναι το πολύ δύο λεπτά. Εάν συµφω-
νείτε ότι είναι προτιµότερο να συζητηθούν ως ενότητα, κατ’
οικονοµίαν, διπλασιάζεται ο χρόνος.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Το ίδιο είναι, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το ίδιο είναι, αλλά εγώ

ρωτάω το Σώµα, δηλαδή αν συµφωνούµε να συζητηθούν τα
άρθρα ως ενότητα.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Συνεπώς, το Σώµα συ-

νεφώνησε να συζητηθεί ως ενότητα, µε χρόνο τον διπλάσιο των
δύο λεπτών, των ενάµισι και τα λοιπά. ∆ιαφορετικά, θα µιλήσετε
δύο λεπτά στο πρώτο άρθρο και µετά άλλα δύο λεπτά. Αλλά
θεωρώ ότι είναι ασφυκτικός ο χρόνος των δύο λεπτών, άρα σε
τέσσερα λεπτά µπορεί κάποιος να καταθέσει µε µεγαλύτερη ευ-
χέρεια την άποψή του και για τα δύο άρθρα.

Συµφωνεί, λοιπόν, το Σώµα.
Πριν καλέσω στο Βήµα τον εισηγητή του ΠΑΣΟΚ θα µου επι-

τρέψετε να σας ανακοινώσω ότι ο Γραµµατέας της Κοινοβου-
λευτικής Οµάδας της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Τραγάκης µας
γνωρίζει ότι στη συζήτηση της συµπληρωµατικής ηµερήσιας διά-
ταξης της Ολοµέλειας της Βουλής, για το σχέδιο νόµου του
Υπουργείου Οικονοµικών «Τροποποίηση του Κώδικα Φορολογίας
Κληρονοµιών, ∆ωρεών, Γονικών παροχών, Προικών και Κερδών
από Λαχεία και του Εθνικού Τελωνειακού Κώδικα», ως οµιλητής
από την Κοινοβουλευτική Οµάδα της Νέας ∆ηµοκρατίας ορίζεται
ο Βουλευτής Φθιώτιδας, κ. Χρήστος Σταϊκούρας.

Επίσης, ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνιστι-
κού Κόµµατος Ελλάδας, κ. Σπύρος Χαλβατζής, γνωστοποιεί ότι
κατά τη συζήτηση του νοµοσχεδίου αυτού, ορίζεται ως Κοινο-
βουλευτικός Εκπρόσωπος ο Βουλευτής του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδας κ. Νικόλαος Καραθανασόπουλος.

Ο εκπρόσωπος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Λαϊκού Ορ-
θόδοξου Συναγερµού, κ. Αστέριος Ροντούλης, µας γνωρίζει ότι
αναφορικά µε τη συζήτηση του σχεδίου νόµου «Τροποποίηση του
Κώδικα Φορολογίας Κληρονοµιών, ∆ωρεών, Γονικών παροχών,
Προικών και Κερδών από Λαχεία και του Εθνικού Τελωνειακού
Κώδικα», ορίζεται ως ειδικός αγορητής ο Βουλευτής κ. Κωνστα-
ντίνος Αϊβαλιώτης και ως οµιλητής ο κ. Μαυρουδής Βορίδης. Κοι-
νοβουλευτικός εκπρόσωπος παραµένει ο κ. Αστέριος Ροντούλης.

Και τέλος, ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδος του Συ-
νασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αλέξης Τσίπρας, µας
γνωστοποιεί ότι κατά τη σηµερινή συζήτηση του σχεδίου νόµου
του Υπουργείου Οικονοµικών «Τροποποίηση του Κώδικα Φορο-
λογίας Κληρονοµιών, ∆ωρεών, Γονικών παροχών, Προικών και
Κερδών από Λαχεία και του Εθνικού Τελωνειακού Κώδικα», ορί-
ζει ως ειδικό αγορητή το Βουλευτή κ. ∆ηµήτριο Παπαδηµούλη,
Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο το Βουλευτή κ. Παναγιώτη Λαφα-
ζάνη και οµιλητή του κόµµατος το Βουλευτή κ. Θεόδωρο ∆ρίτσα.

Ο Υφυπουργός Οικονοµικών κ. Σαχινίδης, βλέπω, σηκώνει το
χέρι του και ζητά το λόγο.

Παρακαλώ, κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Σας ευ-

χαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θα ήθελα να καταθέσω για να διανεµηθούν στους συναδέλ-

φους Βουλευτές, ορισµένες προσθήκες και αναδιατυπώσεις,
σύµφωνα µε τις παρατηρήσεις της Επιστηµονικής Επιτροπής της
Βουλής, σας παρακαλώ.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ωραία. Να κατατεθεί
και να διανεµηθεί για να λάβουν γνώση οι κυρίες και οι κύριοι
Βουλευτές.

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός κ. Φίλιππος Σαχινίδης κατα-
θέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν κείµενο προσθηκών και
αναδιατυπώσεων το οποίο έχει ως εξής:
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ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Και τώρα το λόγο έχει
ο εισηγητής της Πλειοψηφίας, Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ κ. Ιωάν-
νης Αµοιρίδης για οκτώ λεπτά.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΟΙΡΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Αγαπητοί συνάδελφοι, βασική διάσταση σε µια δηµοκρατία

είναι οι πολίτες να νιώθουν ότι υπάρχει ένα δίκαιο σύστηµα, να
έχουν την αίσθηση του δικαίου. Αυτό ακριβώς κάνουµε µε αυτό
το νοµοσχέδιο.

Είναι µια προεκλογική δέσµευση του ΠΑΣΟΚ -πριν λίγες ηµέ-
ρες αναφέρθηκε και ο ίδιος ο Πρωθυπουργός σε συνέντευξή του
στο Ζάππειο- και ερχόµαστε να άρουµε µια µεγάλη αδικία στη
φορολόγηση των κληρονοµιών, των γονικών παροχών και των
δωρεών που γίνονταν ένα χρόνο τώρα µε το ν.3634/2008 που ψή-
φισε η Νέα ∆ηµοκρατία.

Παράλληλα µε το ίδιο νοµοσχέδιο προσπαθούµε –προσπαθεί
το Υπουργείο και προτείνει- να χρηµατοδοτηθούν πολιτικές της
υγείας, µέσα από την αύξηση του καπνού και των αλκοολούχων
ποτών.

Αγαπητοί συνάδελφοι, η επαναφορά του φόρου κληρονοµιών
και παροχών είναι µια απαίτηση της κοινωνίας, µιας δίκαιης κοι-
νωνίας, που δεν µεταφέρει τα βάρη των λίγων στους πολλούς. Η
θεσµοθέτηση της φορολογικής νοµοθεσίας σε προηγούµενη κυ-
βέρνηση καταστρατήγησε πλήρως την αρχή της αναλογικότη-
τας, υπηρετώντας όχι τις επιταγές του Συντάγµατος αλλά τις
επιταγές των λίγων, µη αποδίδοντας φορολογική δικαιοσύνη. Το
ίδιο ακριβώς είχε κάνει και µε το ΕΤΑΚ. Όπως θυµάστε, καταρ-
γήθηκε ο φόρος µεγάλης ακίνητης περιουσίας και επιβλήθηκε
αυτός ο επαίσχυντος φόρος που δηµιουργεί την υποχρέωση σε
µια µικρή κατοικία, σε µια αποθήκη σε ένα χωριό, να έχει την ίδια
επιβάρυνση στο χώρο ακίνητης περιουσίας µε µια βίλα στα ακρι-
βότερα σηµεία των πόλεων. Ίδιος νόµος τότε, ίδιος νόµος και ο
επόµενος. ∆ιπλή επιβάρυνση σε αυτούς που δεν έχουν και διπλή
ελάφρυνση στους κατέχοντες.

Να σας πω ένα παράδειγµα. Ένας που έχει µια περιουσία
100.000.000 ευρώ, για να τη µεταβιβάσει πριν από το 2008 είχε
υποχρέωση να πληρώσει φόρο 11.000.000 ευρώ. Με το νόµο της
Νέας ∆ηµοκρατίας αυτή η υποχρέωση κατέβηκε στο 1,1 εκα-
τοµµυρίου ευρώ µε το 1% που επιβλήθηκε. Άρα γλίτωσε
10.000.000 ευρώ. Για αυτό λέµε, τα λεφτά υπήρχαν, απλά κά-
ποιος τα εξαφάνισε και τα χάρισε.

Εµείς λέµε ότι για ένα ακίνητο σήµερα 200.000 ευρώ µετά το
αφορολόγητο θα πληρώσει 500 ευρώ, ενώ µε το νόµο της Νέας
∆ηµοκρατίας του 2008 θα πλήρωνε 1.165 ευρώ. Ειδικότερα δε,
αναδροµικά από τις 8.1.2010, το αφορολόγητο αυξάνεται στις
150.000 ευρώ από τις 95.000 ευρώ και οι συντελεστές κινούνται
από 1% έως 10%. Έτσι έχουµε από τις 150.000 µέχρι τις 300.000
ευρώ συντελεστή φορολόγησης 1%, από 300.000 µέχρι 600.000
ευρώ, 5% και από 600.000 ευρώ και πάνω, 10%. Αυτά για τους
συγγενείς α’ Βαθµού.

Και έτσι έχουµε από 30.000 έως 70.000 να προβλέπετε ένας
συντελεστής µε 5%, οι επόµενες 200.000 µε 10% και από
300.000 και πάνω µε 20%.

Με αυτές τις αλλαγές κερδισµένοι είναι όσοι µεταβιβάζουν ακί-
νητα µικρής και µεσαίας τάξης,δηλαδή ποιοι; Η συντριπτική πλει-
οψηφία των Ελλήνων πολιτών οι οποίοι έχουν τη µικρή και µεσαία
περιουσία.

Και βέβαια ο φόρος είναι ευνοϊκότερος για συγγενείς α’ βαθ-
µού, λίγο υψηλότερος για συγγενείς β’ βαθµού και παραµένει ο
ίδιος για συγγενείς γ’ βαθµού.

Η διαχωριστική γραµµή των επιβαρύνσεων τίθεται στις
310.000 ευρώ, από τις οποίες και κάτω µειώνεται ο φόρος σε
σχέση µε τον προηγούµενο νόµο. Αν όµως δούµε ότι µια µέση
ελληνική οικογένεια είναι τετραµελής, αυτό το όριο τετραπλα-
σιάζεται, γιατί για τους δύο γονείς είναι 310.000 συν 310.000 ίσον
620.000 και µε τα δύο παιδιά –αυτή είναι η συνήθης ελληνική οι-
κογένεια- πάµε στο 1.240.000 ευρώ. Απ’ αυτό το ποσό και κάτω
µε τη σηµερινή πρόταση που κάνουµε ευνοείται ο Έλληνας πο-
λίτης.

Έτσι λοιπόν για ένα ακίνητο εκατό τετραγωνικών µέτρων στο
Νέο Ηράκλειο που µεταβιβάζεται µε γονική παροχή, ο φόρος µει-
ώνεται στα 400 ευρώ από 950 ευρώ και για ένα ίδιο ακίνητο ιδίου

εµβαδού στο Περιστέρι, ο φόρος από 350 ευρώ µηδενίζεται.
Επίσης αυξάνεται το αφορολόγητο για χήρες και ορφανά από

300.000 ευρώ σε 400.000 ευρώ και βέβαια καταργείται η πρώτη
κατηγορία και το υπόλοιπο µεταφέρεται στα επόµενα κλιµάκια.

Η µείωση του φόρου που προβλέπεται για τους κληρονόµους
ατόµων τα οποία έχουν αναπηρία από 67% και πάνω, φτάνει στο
10%.

Γιατί αγαπητοί συνάδελφοι, έγινε αυτό το σχέδιο νόµου, γιατί
κρίθηκε απαραίτητο να επιταχυνθούν οι διαδικασίες; Αυτό έγινε
γιατί παρατηρήθηκε χορός µεταβιβάσεων µέσα στο ∆εκέµβριο
του 2009 και κυρίως στις ακριβές περιοχές.

Καταιγίδα µεταβιβάσεων στη ∆ΟΥ Κηφισιάς. Το 2008 είχαµε
τετρακόσιες τριάντα επτά µεταβιβάσεις και το ∆εκέµβρη του
2009 είχαµε δύο χιλιάδες διακόσιες σαράντα έξι. Αυτό όσον
αφορά το αριθµητικό κοµµάτι, γιατί όσον αφορά το ποσοτικό η
διαφορά είναι τεράστια. Το 2008 είχαµε 39,4 εκατοµµύρια ευρώ
και το ∆εκέµβρη του 2009 είχαµε 538,79 εκατοµµύρια ευρώ. Ανά-
λογη ήταν η εικόνα και σε άλλες ακριβές περιοχές. Να σκεφθείτε
ότι σε φθηνές περιοχές η αύξηση ήταν από 2% έως 10%, αν δείτε
λίγο τη ∆ΟΥ Περιστερίου.

Επιπλέον επιχειρήθηκε µέσα από τις πολλαπλές κατατµήσεις
να µειωθεί πέραν του φόρου γονικής παροχής και ο φόρος µε-
γάλης ακίνητης περιουσίας, που θα έρθει τώρα µετά την κατάρ-
γηση του ΕΤΑΚ. Άρα, διπλός ο στόχος των γρήγορων και πολλών
µεταβιβάσεων και τεµαχισµού της περιουσίας.

Για τις υποθέσεις γονικών παροχών και δωρεών οι ρυθµίσεις
ισχύουν από 8-1-2010, αλλά για τις κληρονοµιές από την ηµέρα
δηµοσίευσης στο ΦΕΚ.

Έτσι ο φόρος γονικής παροχής και δωρεάς θα υπολογίζεται
µε τις νέες κλίµακες εφόσον τα συµβολαιογραφικά έγγραφα της
µεταβίβασης θα φέρουν ηµεροµηνίες µεταγενέστερες της 8ης
Ιανουαρίου, ανεξάρτητα από την ηµεροµηνία κατάθεσης της δή-
λωσης στην Εφορία.

Με το σχέδιο κλείνει επίσης το παράθυρο των χρηµατικών δω-
ρεών µε την κατάργηση του αφορολόγητου των 150.000 ευρώ
που έδινε τη δυνατότητα σε φορολογούµενους να επικαλούνται
άτυπες δωρεές, σηµαντικές δωρεές γονέων και συγγενών ώστε
να καλύπτουν το πόθεν έσχες και να µην πληρώνουν φόρο.

Έτσι θα µπορούσε κάποιος να πάρει από τον πατέρα και τη
µάνα 150.000 ευρώ και 150.000 ευρώ δηλαδή 300.000 ευρώ, από
τους παππούδες άλλες 300.000 ευρώ, από τα αδέλφια άλλες
100.000 ευρώ και να έχει ένα αφορολόγητο 700.000 ευρώ που
δεν θα πλήρωνε φόρο και δεν θα ήταν και υποχρεωµένος να απο-
λογηθεί για το πόθεν έσχες.

Όµως, επειδή υπάρχουν αντιρρήσεις σ’ αυτό το σηµείο, να
πούµε ότι για την πρώτη κατοικία δεν υπάρχει πόθεν έσχες.
Ακόµη και σήµερα δεν θα υπάρξει και µπορείς τα χρήµατα να τα
δώσεις στα παιδιά σου. ∆εν χρειάζεται να γίνει άτυπη συµφωνία
για να δώσεις τα χρήµατα.

Έτσι, εφεξής οι δωρεές σε χρήµα θα φορολογούνται µε 10%
για συγγενείς α’ βαθµού και µε 20% για συγγενείς β’ βαθµού. Και
βέβαια το αφορολόγητο των 150.000 ευρώ παραµένει στα περι-
ουσιακά στοιχεία. Αυτό δεν αλλάζει.

Ρυθµίζεται επίσης ενιαίος τρόπος καταβολής του φόρου κλη-
ρονοµιάς σε δώδεκα διµηνιαίες δόσεις κάθε µια από τις οποίες
δεν µπορεί να ξεπεράσει τα 500 ευρώ.

Με το ίδιο νοµοσχέδιο αυξάνονται οι φόροι σε τσιγάρα και
ποτά. Έτσι στα 3,40 ευρώ µε 3,54 ευρώ θα διαµορφωθεί η τιµή
των ακριβών τσιγάρων και από 2,15 ευρώ µέχρι 2,19 ευρώ των
φθηνών τσιγάρων.

Επίσης αυξάνεται από 10% σε 12% ο φόρος κατανάλωσης που
επιβάλλεται στα πούρα και τον καπνό που προορίζεται για χει-
ροποίητα τσιγάρα και ενδεικτικά η επιβάρυνση της φορολογίας
ανά πακέτου είκοσι τσιγάρων ανέρχεται από 15 λεπτά έως 19
λεπτά για τα φθηνά τσιγάρα και από 20 λεπτά έως 34 λεπτά για
τα ακριβά τσιγάρα.

Η επιβάρυνση στα ποτά ανέρχεται σε 0,91 ευρώ για την αλκο-
όλη και τα αλκοολούχα ποτά, ενώ για το ούζο, το τσίπουρο και
την τσικουδιά σε 0,45 ευρώ. Και όσον αφορά τη µπύρα ανά φιάλη
η αύξηση είναι από 0,09 ευρώ έως 0,02 ευρώ.

Με τις προτεινόµενες ρυθµίσεις για τους ειδικούς φόρους κα-
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τανάλωσης επιδιώκεται παράλληλα µε την αύξηση των δηµοσίων
εσόδων και η δηµιουργία αντικινήτρων για την µείωση της κατα-
νάλωσης σε προϊόντα επιβλαβή για τη δηµόσια υγεία.

Επίσης, από τα 715.000.000 ευρώ προσδοκώµενα έσοδα,
645.000.000 από τον καπνό και 70 από το αλκοόλ, στις νοµαρ-
χίες θα πάνε 2.000.000 ευρώ και το Ασφαλιστικό Κεφάλαιο Αλ-
ληλεγγύης Γενεών θα χρηµατοδοτηθεί µε 4 περίπου εκατοµµύρια
ευρώ από την αύξηση του ΦΠΑ.

Αγαπητοί συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας, χθες δεν απα-
ντήσατε επί της ουσίας, αν εµµένετε να διορθωθεί ή να παρα-
µείνει το σηµερινό καθεστώς παρά µόνο µε τις όποιες εικασίες
παραµείνατε στο τυπικό µέρος και κυρίως ο εισηγητής στο κα-
θαρά τυπικό µέρος και δεν µας είπατε εάν καλύπτετε έτσι –και
πρέπει αυτή τη στιγµή να το ξεκαθαρίσετε- το οικονοµικό
έγκληµα που έγινε σε βάρος αυτής της χώρας τα προηγούµενα
χρόνια και από το ΕΤΑΚ και από το φόρο κληρονοµιάς. ∆ισεκα-
τοµµύρια ευρώ χάθηκαν από τους δικούς σας νόµους και σή-
µερα πρέπει να µιλήσετε καθαρά και να πείτε: «Εµµένετε στο
προηγούµενο νοµοσχέδιο ή προσπαθείτε µέσω της τακτικής της
τυπικής αναφοράς στο νοµοσχέδιο να αποφύγετε αυτό το λίθο»;

Αυτό το νοµοσχέδιο και όλα τα νοµοσχέδια πρέπει να είναι κοι-
νωνικά αποδεκτά και δίκαια, για να δώσουν και την αίσθηση δι-
καίου. Και νοµίζω ότι και αυτό το νοµοσχέδιο όλο αυτό το
χρονικό διάστηµα που συζητείται πέρα από τις αντιρρήσεις για
το τυπικό µέρος, επί της ουσίας έγινε κοινωνικά αποδεκτό. Για
µας αυτό είναι το κορυφαίο, αυτό είναι το ενδιαφέρον, να µπο-
ρούµε βαδίζουµε µε την κοινωνία, να καλύπτουµε τις ανάγκες
της κοινωνίας και να δηµιουργούµε µαζί µε τους πολίτες µια πιο
δίκαιη κοινωνία.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, πριν δώσω το λόγο στον εισηγητή της Νέας ∆ηµο-
κρατίας κ. Θεόδωρο Καράογλου, θα µου επιτρέψετε να
ανακοινώσω στο Σώµα ότι ο Υπουργός ∆ικαιοσύνης διεβίβασε
στη Βουλή σύµφωνα µε το άρθρο 86 του Συντάγµατος και το
νόµο 3126/2003 «Ποινική ευθύνη των Υπουργών» µήνυση κατά
του τέως Υφυπουργού Ανάπτυξης κ. Γεωργίου Βλάχου.

Τώρα το λόγο έχει ο εισηγητής της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Θε-
όδωρος Καράογλου.

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ερ-
χόµαστε σήµερα να συζητήσουµε το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο
µε τη διαδικασία του κατεπείγοντος. Χθες µε µία διαδικασία εξ-
πρές, µόνη της η κοινοβουλευτική Πλειοψηφία του ΠΑΣΟΚ απο-
φάσισε µε αντίθετη γνώµη όλων των υπόλοιπων πολιτικών
κοµµάτων που εκπροσωπούνται το Ελληνικό Κοινοβούλιο να συ-
ζητηθεί µε την προβλεπόµενη από το Σύνταγµα και τον Κανονι-
σµό της Βουλής κατεπείγουσα διαδικασία το παρόν νοµοσχέδιο.

Προφανώς δίνοντας µία διασταλτική ερµηνεία επί του θέµα-
τος η Κυβέρνηση δήλωσε ότι πρέπει άµεσα να νοµοθετήσουµε,
γιατί σύµφωνα µε χθεσινή δήλωση του αρµόδιου Υφυπουργού
κ. Σαχινίδη, πρέπει «µε κάθε µέσο και µε κάθε τρόπο να εξα-
σφαλιστούν τα αναγκαία έσοδα». Και λόγω του ότι πράγµατι το
µήνα ∆εκέµβριο του 2009 παρατηρήθηκε στις ∆ΟΥ πολύ µεγάλη
κίνηση στους φόρους κεφαλαίου, γονικές παροχές, δωρεές και
κληρονοµιές, η Κυβέρνηση επιθυµεί να αντιµετωπιστεί άµεσα το
συγκεκριµένο πρόβληµα µε την αλλαγή της σχετικής νοµοθε-
σίας, γιατί διαφορετικά το δηµόσιο θα χάσει µεγάλα ποσά.

∆ύο παρατηρήσεις επ’ αυτών.
Πρώτη παρατήρηση. Πράγµατι, υπήρξε πολύ µεγάλη αύξηση

της κίνησης στις εφορίες σχετικά µε τα θέµατα κεφαλαίου, γονι-
κές παροχές, δωρεές και κληρονοµιές, αλλά όχι επιλεκτικά στις
∆ΟΥ καλών περιοχών, όπως ανειλικρινώς αναφέρει η εισηγητική
έκθεση του νοµοσχεδίου, αλλά γενικότερα στις ∆ΟΥ όλης της
χώρας. Γιατί; Μα, γιατί τρόµαξαν όλοι οι πολίτες και έτρεχαν στις
υπηρεσίες να διεκπεραιώσουν τις υποθέσεις τους.

∆εύτερη παρατήρηση. Η φορολογική πολιτική δεν ανακοινώ-
νεται µε δόσεις, δεν γίνεται µε διαρροές, δεν προαναγγέλλεται,
γιατί στις περιπτώσεις αυτές είναι λογικό ότι ο κάθε πολίτης προ-
σπαθεί να αντιδράσει ενεργώντας άµεσα πριν αλλάξει το νοµο-
θετικό πλαίσιο. Εσείς λοιπόν, αγαπητοί συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ,
η Κυβέρνησή σας, έκανε ακριβώς όλα αυτά. Έκανε διαρροές,

προαναγγελίες, ανακοίνωσε φορολογικά µέτρα µε δόσεις και
ήταν λογικό να υπάρξει αυτή η αντίδραση από τους πολίτες.

Έρχεστε, λοιπόν, σήµερα και µας µιλάτε για τον κατεπείγοντα
χαρακτήρα του νοµοσχεδίου όταν είναι «ηλίου φαεινότερο» πως
ότι ό,τι ήταν να γίνει έγινε. Οι πολίτες έτρεξαν στις ∆ΟΥ ολοκλή-
ρωσαν τις µεταβιβάσεις τους. Και έρχεστε τώρα καθυστερηµένα
να κάνετε τι; Αγαπητοί συνάδελφοι, θα είχε πραγµατικά κατεπεί-
γοντα χαρακτήρα η νοµοθετική σας πρωτοβουλία στις αρχές της
θητείας σας, για να προλάβετε τέτοιου είδους φαινόµενα και κα-
ταστάσεις. Τώρα όµως να προλάβετε τι;

∆υστυχώς, για µια ακόµα φορά δείξατε σε όλο τον ελληνικό
λαό πόσο κοντόφθαλµη είναι η πολιτική σας. Αποδείξατε πώς δεν
είχατε και δεν έχετε ένα ολοκληρωµένο σχέδιο για την αντιµε-
τώπιση της οικονοµικής κρίσης, ότι απλά εκβιάζατε τις εκλογές
κάνοντας επικίνδυνα παιχνίδια µε το θεσµό του Προέδρου της
∆ηµοκρατίας, γιατί το µόνο που σας ενδιέφερε ήταν το µικρο-
κοµµατικό σας όφελος.

Χωρίς σχέδιο, χωρίς πρόγραµµα, χωρίς όραµα για το µέλλον
και την προοπτική της χώρας, κερδίσατε τις εκλογές διαβεβαιώ-
νοντας επισήµως και πολλές φορές τον ελληνικό λαό –ο ίδιος ο
σηµερινός Πρωθυπουργός- ότι «λεφτά υπάρχουν» παρά το ότι
γνωρίζατε από τις αρχές Σεπτεµβρίου 2009 από το ∆ιοικητή της
Τράπεζας της Ελλάδος ότι υπάρχει πρόβληµα και ότι το έλλειµµα
διευρύνεται επικίνδυνα. Έτσι, έφθασαν µόλις εκατό ηµέρες και
µε το πρώτο δείγµα γραφής της νέας Κυβέρνησης, δείξατε στον
ελληνικό λαό ότι έχουµε µια Κυβέρνηση αναβλητική, αναποτελε-
σµατική, αναποφάσιστη, άτολµη που διακρίνεται για τον ερασι-
τεχνισµό και τις παλινωδίες της.

Αλήθεια, τι να πρωτοθυµηθούµε και τι να πρωτοαναφέρουµε;
Το αλαλούµ µε τις αποδείξεις που κανείς δεν ξέρει ποιες πρέπει
να µαζέψει, από ποιους και τι να τις κάνει; Κάνατε όλους τους
πολίτες λογιστές. Τις διαρροές για το «πόθεν έσχες» για τη φο-
ρολόγηση των καταθέσεων που είχαν σαν αποτέλεσµα
7.000.000.000 ευρώ να φύγουν από τις ελληνικές τράπεζες προς
τράπεζες του εξωτερικού. Τη δηµόσια διαφωνία αρµόδιων
Υπουργών που άλλοι εξαγγέλλουν ενιαίο συντελεστή ΦΠΑ και
άλλοι την επόµενη µέρα το διαψεύδουν. Τον λάθος τρόπο υπο-
λογισµού του Ειδικού Φόρου Κατανάλωσης στα τσιγάρα που
αποδείχτηκε όταν µιλούσατε για αύξηση 0,41 του ευρώ, ενώ αν
γινόταν µε τον τρόπο που προτείνατε θα είχαµε αύξηση 1,85 του
ευρώ. Τη µεταµεσονύχτια τροπολογία της «ντροπής» µε την
οποία επαναφέρατε τους φόρους γονικών παροχών, δωρεών,
κληρονοµιών, φόρους που η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας
είχε καταργήσει, µε απαράδεκτη κοινοβουλευτική διαδικασία και
προφανώς αντισυνταγµατική, όπως και ο έγκριτος Συνταγµατο-
λόγος και Υπουργός Εθνικής Άµυνας κ. Βενιζέλος είχε διαπι-
στώσει.

Κύριοι της Κυβέρνησης, δυστυχώς αποδεικνύεται ότι νοµοθε-
τείτε πρόχειρα και αποσπασµατικά. Στην κυριολεξία νοµοθετείτε
στο «γόνατο». Αποδεικνύεται δυστυχώς ότι πρωταγωνιστείτε σε
σήριαλ πασοκικής εµπνεύσεως και δηµιουργίας µε τίτλο «Απόψε
αυτοσχεδιάζουµε»! ∆υστυχώς, όµως, αυτοσχεδιάζετε σε βάρος
της ελληνικής οικονοµίας, σε βάρος των Ελλήνων πολιτών, σε
βάρος της χώρας.

Απόδειξη αυτού είναι η αρνητική στάση των εταίρων µας στην
Ευρωπαϊκή Ένωση. Μόλις χθες το Eurogroup, οι Υπουργοί Οι-
κονοµικών της Ευρωπαϊκής Ένωσης, έκριναν µεταξεταστέα την
Ελληνική Κυβέρνηση και θα επανέλθουν για να επανεξετάσουν
την υλοποίηση του Προγράµµατος Σταθερότητας και Ανάπτυξης
τον ερχόµενο Ιούνιο. Ακόµη, σας θυµίζω τη µεγάλη επιβάρυνση
των επιτοκίων δανεισµού της χώρας µας κατά τριακόσιες µονά-
δες βάσης, τα γνωστά spread σε σχέση µε τα γερµανικά επιτό-
κια δανεισµού. Χθεσινό είναι το παράδειγµα υψηλών επιτοκίων
δανεισµού του ελληνικού δηµοσίου. Στη χθεσινή δηµοπρασία
εντόκων γραµµατίων του ελληνικού δηµοσίου διάρκειας δεκα-
τριών εβδοµάδων, δανειστήκαµε 1,2 δισεκατοµµύρια ευρώ µε
επιτόκιο 1,67% όταν στην προηγούµενη δηµοπρασία του Οκτω-
βρίου του 2009 το αντίστοιχο επιτόκιο ήταν µόλις στο 0,35%. ∆η-
λαδή χθες δανειστήκαµε µε επιτόκιο πέντε φορές περισσότερο
από το προηγούµενο.

∆υστυχώς, σ’ αυτό το πλαίσιο κινείται και το παρόν νοµοσχέ-
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διο. Η πρώτη σας φορολογική νοµοθεσία σηµατοδοτεί φορολο-
γική επιβάρυνση, φορολογική επιδροµή σε βάρος των ελληνικών
νοικοκυριών µε άµεσους και έµµεσους φόρους. Επαναφέρετε
τρεις φόρους, το φόρο γονικών παροχών, δωρεών, κληρονοµιών,
φόρους που η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας είχε καταργή-
σει και µάλιστα τους επαναφέρετε σε µια δύσκολη οικονοµική
συγκυρία για τη χώρα και για τους πολίτες. Σε µια περίοδο που
ο ένας από τους βασικούς πυλώνες της ελληνικής οικονοµίας, ο
κατασκευαστικός κλάδος, έχει κάνει µια µεγάλη «κοιλιά».

Σ’ αυτό το σηµείο σας θυµίζω τι έλεγε προφητικά ο Πρόεδρος
του κόµµατός µας Αντώνης Σαµαράς στις 23 ∆εκεµβρίου 2009
κατά τη συζήτηση του προϋπολογισµού: «Επίσης ξεχάστε τα
µέτρα αύξησης της φορολογητέας ακίνητης περιουσίας, την αύ-
ξηση του τέλους µεταβιβάσεων ακινήτων, την αύξηση του κό-
στους των γονικών παροχών, την αύξηση των αντικειµενικών
αξιών. Για όνοµα του Θεού ξεχάστε τα. Αν επιµείνετε δεν θα πε-
τύχετε αύξηση εσόδων, αλλά δυσανάλογα µεγάλη µείωση συ-
ναλλαγών και άρα µείωση εσόδων και µείωση της κατασκευαστικής
δραστηριότητας, δηλαδή αποθάρρυνση της επένδυσης στα ακί-
νητα και άρα πολλαπλάσια µείωση εσόδων από ΦΠΑ, φόρο ει-
σοδήµατος κ.λπ. Αν επιµείνετε θα δώσετε χαριστική βολή σ’ έναν
από τους βασικούς κλάδους που ακόµα µπορούν να παράγουν
θέσεις εργασίας, εισόδηµα, τζίρους και φορολογικά έσοδα…».

Αυτά έλεγε, περίπου ένα µήνα πριν, ο Πρόεδρος του κόµµατός
µας Αντώνης Σαµαράς και ήδη δυστυχώς για τα περισσότερα απ’
αυτά που έλεγε δικαιώθηκε. Οι φόροι στα ακίνητα επανήλθαν.
Σε λίγες µέρες, όταν ανακοινώσετε τις πιο µεγάλες αυξήσεις των
αντικειµενικών αξιών στα ακίνητα, θα επαληθευθεί και στην υπό-
λοιπη πρόβλεψή του. Όµως δυστυχώς το κακό θα έχει γίνει. Η
χαριστική βολή στον κατασκευαστικό κλάδο δυστυχώς θα έχει
δοθεί, καθαρά µε ευθύνη του ΠΑΣΟΚ.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Θα παρακαλούσα, κύριε Πρόεδρε, αν είναι δυνατόν, να πάρω
και το χρόνο της δευτερολογίας µου.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Όχι. Θα έχετε την
ανοχή του Προεδρείου. Επειδή οι χρόνοι είναι συντετµηµένοι, θα
υπάρξει µία ανοχή, κύριε Καράογλου, για να µην αναλώσετε και
το χρόνο της δευτερολογίας σας τώρα. Βέβαια αυτό σηµαίνει
µια εύλογη ανοχή.

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ: Ναι, βεβαίως. Ευχαριστώ, κύριε
Πρόεδρε.

Συνεχίζοντας επί του νοµοσχεδίου θα ήθελα να τονίσω ότι
παρά τις φιλότιµες προσπάθειες των συντακτών του να το τυλί-
ξουν µ’ ένα «χρυσό περιτύλιγµα» -βλέπε αύξηση του αφορολό-
γητου στις 150.000 ευρώ ή διατήρηση του χαµηλού συντελεστή
1% έως τις 300.000- λόγω και της αναµενόµενης αύξησης στις
αντικειµενικές αξίες των ακινήτων που µάλιστα, όπως διαρρέουν
οι πληροφορίες από το Υπουργείο, θα είναι ιδιαιτέρως υψηλή,
δυστυχώς το «χρυσό περιτύλιγµα» χάνεται και πλήττονται για
άλλη µία φορά ειδικά τα µικρά και µεσαία νοικοκυριά, οι ιδιοκτή-
τες ακίνητης περιουσίας και φυσικά, όπως είπαµε, συνολικά ο
κλάδος της οικοδοµής. Αν, δε, η αναµενόµενη αύξηση στις αντι-
κειµενικές αξίες συνδυαστεί µε το προβλεπόµενο από το νοµο-
σχέδιο αναδροµικό συνυπολογισµό, και µάλιστα σε βάθος
εικοσαετίας από 1 Ιανουαρίου 1990, προγενέστερων πράξεων
γονικών παροχών, δωρεών, τότε όλοι καταλαβαίνουµε πόσο
εκρηκτικές διαστάσεις θα πάρει η επιβάρυνση των νοικοκυριών,
του κλάδου των κατασκευών από την επαναφορά των φόρων
αυτών.

Ακόµη η χωρίς όριο απαλλαγής, αδιάκριτη φορολόγηση µε
10% όλων των δωρεών σε χρήµα, πλήττει βαρύτατα την ελλη-
νική οικογένεια. Για σκεφθείτε έναν πατέρα που θέλει να βοηθή-
σει δίνοντας µετρητά στο παιδί του 10.000 ευρώ, για να στήσει
µια δουλειά ή για να πάρει ένα αυτοκίνητο. Θα πρέπει να επιβα-
ρυνθεί µε άλλα 1.000 ευρώ φόρο. Πέραν του ότι υπάρχει µια
αύρα αντισυνταγµατικότητας στη συγκεκριµένη νοµοθετική ρύθ-
µιση, σκεφθείτε το κοινωνικό πρόβληµα που δηµιουργείται. Του-
λάχιστον γι’ αυτό, κύριε Υπουργέ, έστω και τώρα κάντε κάτι.
Καθιερώστε ένα όριο απαλλαγής, έστω χαµηλό, έτσι ώστε να µην
υποπίπτουν όλες οι δωρεές σ’ αυτόν τον άδικο φόρο του 10%.

∆εν είναι κακό όταν διαπιστώνετε ότι έχετε κάνει κάπου ένα
λάθος να το διορθώνετε. Κακό είναι όταν βλέπετε το λάθος σας,
από εγωισµό να µην το παραδέχεστε και να µην κάνετε κάτι για
να το διορθώσετε.

Κλείνοντας, θέλω να σας πω ότι έχετε ακόµη έναν σηµαντικό
σύµµαχο στο πλευρό σας. Είναι το πολύτιµο κεφάλαιο του «ωφέ-
λιµου χρόνου» που έχετε ακόµη στη διάθεσή σας. Παρουσιάστε,
λοιπόν, µέσα στον ωφέλιµο αυτό χρόνο που έχετε, σοβαρές πο-
λιτικές, υπεύθυνες προτάσεις, τεκµηριωµένες, και τότε να είστε
βέβαιοι, ότι τουλάχιστον εµείς, η Νέα ∆ηµοκρατία, θα σταθούµε
δίπλα σας εκεί που χρειάζεται. Όσο όµως δεν ξέρετε τι κάνετε,
δεν έχετε σχέδιο, δεν λέτε την αλήθεια στον ελληνικό λαό και
φέρνετε νοµοσχέδια πρόχειρα και αποσπασµατικά, όπως το συ-
γκεκριµένο, η Νέα ∆ηµοκρατία είναι υποχρεωµένη να είναι απέ-
ναντί σας, είναι υποχρεωµένη να καταψηφίσει το συγκεκριµένο
νοµοσχέδιο ή οποιοδήποτε άλλο νοµοσχέδιο αυτού του είδους
έρθει στη Βουλή για συζήτηση και είναι προς την λάθος κατεύ-
θυνση.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Κοινο-
βουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλά-
δας κ. Καραθανασόπουλος. Όπως νωρίτερα είχα θυµίσει, κύριε
Καραθανασόπουλε, έχετε ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος έξι
λεπτά, αλλά επειδή έχετε λιγότερο χρόνο ακόµη και από τους ει-
σηγητές και τους ειδικούς αγορητές θα υπάρξει µια ανοχή εύ-
λογου χρόνου και σ’ εσάς.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Θα ήθελα να ευχαρι-
στήσω προκαταβολικά το Προεδρείο γι’ αυτήν την ανοχή.

Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η σηµερινή συ-
ζήτηση για το παρόν σχέδιο νόµου του Υπουργείου Οικονοµικών
διενεργείται, πραγµατοποιείται σε µία περίοδο που κλιµακώνε-
ται η τροµοϋστερία, η επίθεση δηλαδή ενάντια στα λαϊκά στρώ-
µατα σχετικά µε την πορεία της ελληνικής οικονοµίας, σε σχέση
µε τις αποφάσεις της Ευρωπαϊκής Ένωσης στα Συµβούλια που
πραγµατοποιούνται, του Ecofin και του Eurogroup. Βεβαίως όλη
αυτή η διαδικασία δεν είναι τίποτα άλλο παρά µία προσπάθεια
να χειραγωγηθούν οι εργαζόµενοι, τα λαϊκά στρώµατα, να µην
διεκδικήσουν αυτά που τους ανήκουν, αλλά και να αποδεχθούν
την αντιλαϊκή επίθεση, τον αντιλαϊκό «τυφώνα», τον οποίο η Κυ-
βέρνηση έχει καθορίσει στο σχέδιο του Προγράµµατος Σταθε-
ρότητας και Ανάπτυξης που παρουσίασε αυτό το διάστηµα. Και
το λέµε αυτό, γιατί η Ευρωπαϊκή Ένωση στηρίζει την Κυβέρνηση
και η Κυβέρνηση και του ΠΑΣΟΚ, όπως και οι προηγούµενες,
στηρίζεται στην Ευρωπαϊκή Ένωση.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Γ’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΡΓΥΡΗΣ)

Ο στόχος και των δύο µαζί δεν είναι αντιφατικός είναι ενιαίος,
είναι ένας. Να φέρουν, δηλαδή, µε επιτυχία σε πέρας αυτόν τον
αντιλαϊκό τυφώνα για να πληρώσουν τις συνέπειες της κρίσης οι
εργαζόµενοι, οι αυτοαπασχολούµενοι και οι φτωχοί και να στη-
ριχθούν τα συµφέροντα της πλουτοκρατίας.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, αποτελεί πρόσχηµα ο χαρακτή-
ρας του κατεπείγοντος του παρόντος νοµοσχεδίου. Και αυτό
γιατί οι κάτοχοι των µεγάλων ακινήτων περιουσιών έχουν τακτο-
ποιηθεί. Είτε έχουν τακτοποιηθεί εξ αιτίας του προηγούµενου νο-
µοθετικού πλαισίου σκάνδαλο του κ. Αλογοσκούφη, είτε και εξ
αιτίας των διαρροών που εντέχνως όλο αυτό το διάστηµα καλ-
λιεργείτο, γι’ αυτό ακριβώς είχαµε και αυτή την υπερδραστηριό-
τητα τους τελευταίους µήνες του 2009 για µεταβίβαση ακινήτων
περιουσιών. Αλλά, επίσης, πρέπει να λάβουµε υπ’ όψιν µας ότι η
µεγάλη ακίνητη περιουσία στη χώρα µας –η πραγµατική µεγάλη
ακίνητη περιουσία- ανήκει σε off shore εταιρείες, τις οποίες το
παρόν σχέδιο νόµου δεν τις αγγίζει, δεν τις ακουµπά, δεν τις επη-
ρεάζει.

Βεβαίως, ως ΚΚΕ θεωρούµε ότι αυτή η κατάσταση πρέπει να
αλλάξει, γιατί ακριβώς είναι βαθύτατα αντιλαϊκή. Όµως, οι προ-
ωθούµενες αλλαγές, αυτές οι οποίες συµπεριλαµβάνονται στο
παρόν σχέδιο νόµου δεν ανταποκρίνονται, κατά τη γνώµη µας,
στις απαιτήσεις των λαϊκών οικογένειων. Και αυτό γιατί µε πρό-
σχηµα το κατεπείγον το πρώτο χαρακτηριστικό γνώρισµα είναι η
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αποσπασµατικότητα. Στα ακίνητα υπάρχει µία πληθώρα φόρων
που τα επιβαρύνει και στα οποία, βεβαίως, η Κυβέρνηση δεν απα-
ντά µε το παρόν νόµου, αλλά και ταυτόχρονα τα παραπέµπει όλα
στο λεγόµενο διάλογο «απάτη» και στην φορολογική της συνο-
λικά µεταρρύθµιση.

Και δεύτερον, η αξία κάθε ακινήτου –και το γνωρίζετε πάρα
πολύ καλά- καθορίζεται από τις ίδιες αντικειµενικές αξίες. Άρα,
δηλαδή, θα παίξει ρόλο το πόσο θα πληρώσει κάποιος τη µετα-
βίβαση ενός ακινήτου του, από την αντικειµενική αξία την οποία
όπως τουλάχιστον διαρρέεται, συζητιέται η Κυβέρνηση σκέφτε-
ται να αυξήσει και, µάλιστα, τα ποσοστά τα οποία έχουν δηµοσι-
ευθεί σε πολύ υψηλό επίπεδο.

Έτσι, λοιπόν, κατά τη γνώµη του Κοµµουνιστικού Κόµµατος
Ελλάδας η µή συνολική αντιµετώπιση του ζητήµατος, αφήνει
ελεύθερο το έδαφος για να ακυρωθούν οι όποιες προβλέψεις
του παρόντος νοµοσχεδίου κινούνται σε φιλολαϊκή –ας το πούµε-
κατεύθυνση. Και αυτό γιατί; Γιατί, η αναπροσαρµογή των αντι-
κειµενικών αξιών, η αύξηση των αντικειµενικών αξιών, θα εκµη-
δενίσει τα όρια που θέτει η Κυβέρνηση και το αφορολόγητο όριο.
Βεβαίως, ο κύριος Υφυπουργός επανέλαβε ότι: «Θα αναπρο-
σαρµόσουµε». Αλλά, κοιτάξτε να δείτε! Στο Μοριά, απ’ όπου και
κατάγοµαι, κυκλοφορεί το εξής: Ότι ο Θεόδωρος Κολοκοτρώ-
νης έλεγε: «Το «θα» το σπείραν, αλλά δεν φύτρωσε»! Και, δυ-
στυχώς, το ΠΑΣΟΚ στις δεκαετίες της ζωής του, όχι µόνο έχει
κάνει διατριβή στο «θα», αλλά έχει πάρει και πάρα πολλά διδα-
κτορικά στην εξαπάτηση, δηλαδή, των λαϊκών στρωµάτων. Και
από αυτή την άποψη, δεν έχουµε καµµία απολύτως εµπιστοσύνη
σε µελλοντικές υποσχέσεις. Άρα, λοιπόν, εάν θέλατε να είσαστε
συνεπείς, θα έπρεπε να είχατε αντιµετωπίσει συνολικά τα ζητή-
µατα.

∆εύτερο ζήτηµα, το ότι υπάρχει συνυπολογισµός του συνόλου
των µεταβιβάσεων από το ’90 και µετά. ∆ηλαδή, σε βάθος εικο-
σαετίας, µε αποτέλεσµα να ακυρώνεται –βεβαίως εµείς είµαστε
αντίθετοι- στο ετήσιο αφορολόγητο, γιατί, ουσιαστικά ακυρώνει
την όποια φορολογική επιβάρυνση της µεγάλης ακίνητης περι-
ουσίας. Άρα, δεν µπορεί να συνυπολογίζετε σε βάθος εικοσαε-
τίας, το σύνολο των µεταβιβάσεων κινητής και ακίνητης
περιουσίας, όπως κάνετε. Αυτό ακυρώνει το αφορολόγητο!

(Στο σηµείο αυτό χτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Τρίτο ζήτηµα, ότι δίνετε το δικαίωµα –διευκολύνετε ουσιαστικά
µε την µη αντιµετώπιση της µεταχείρισης των εταιρειών διαχεί-
ρισης ακινήτων- να µετακινηθεί η όποια εναποµείνασα ακίνητη
περιουσία ανήκει σε φυσικά πρόσωπα σε εταιρείες διαχείρισης,
σε εταιρική βάση, που η φορολόγησή τους είναι τελείως διαφο-
ρετική. Και το βασικό ζήτηµα για εµάς είναι το σκανδαλώδες, η
διαφορετική µεταχείριση ανάµεσα στις µετοχές και στα ακίνητα.
Αν µεταβιβάσει η εταιρεία διαχείρισης ακινήτων, η φορολογική
επιβάρυνση είναι έξι τοις χιλίοις, ενώ στο ακίνητο αν είσαι σε φυ-
σικό πρόσωπο, κυµαίνεται από το 5% µέχρι 10% για την πρώτη
κατηγορία. Από αυτή την άποψη, λοιπόν, υπάρχουν δύο µέτρα
και δύο σταθµά. Και ουσιαστικά οι µετοχές τι έχουν; Την µεγάλη
ακίνητη περιουσία.

∆εύτερον, η σκανδαλώδης µεταχείριση ανάµεσα στις µετοχές
και στα µετρητά. Μεταβιβάζει και δίνει κάποιος γονέας 10.000
ευρώ στο παιδί του, για να ανοίξει µία δουλειά, ένα µαγαζί και το
φορολογείς µε 1000 ευρώ. Ενώ, εάν του έδινε δέκα χιλιάδες αξία
σε µετοχές, ποια θα ήταν η φορολογική επιβάρυνση; Εξήντα
ευρώ.

Και γιατί σ’ όλα τα προηγούµενα ζητήµατα –και εµείς λέµε
σωστά!- η Κυβέρνηση χρησιµοποιεί την αύξουσα προοδευτική
φορολογική επιβάρυνση και δεν το χρησιµοποιεί στις µεταβιβά-
σεις µετρητών; Να βάλετε κι εκεί συντελεστές. Για τα µικρά ποσά
να µπει µικρός ή µηδενικός συντελεστής. Για τα πολύ µεγάλα
ποσά να µπει µεγάλος φορολογικός συντελεστής. Τι σας εµπο-
δίζει να το κάνετε αυτό;

Όµως, είναι συγκεκριµένη η επιλογή, την οποία κάνετε. Από
αυτή την άποψη, εµείς το λέµε καθαρά –και ολοκληρώνω µε
αυτό, κύριε Πρόεδρε- ότι το κατεπείγον, το προσχηµατικό, εξυ-
πηρετεί την προσπάθεια εξαπάτησης των λαϊκών στρωµάτων, να
εµφανιστεί δηλαδή η Κυβέρνηση ως κοινωνικά ευαίσθητη, ενώ

ίσα-ίσα καµµία ευαισθησία δεν την διακατέχει για τα προβλήµατα
της λαϊκής οικογένειας.

Αντίθετα, αποτελεί παράγοντα επιδείνωσης της θέσης, στην
οποία βρίσκεται η λαϊκή οικογένεια. Γι’ αυτό εµείς το λέµε κα-
θαρά! Καµµία εµπιστοσύνη στην κυβερνητική πολιτική και για τη
φορολογική πολιτική, γιατί έχουµε δείγµατα γραφής.

Πρώτον, κρατικός προϋπολογισµός. Αυξάνεται ο φόρος φυσι-
κών προσώπων, αυξάνονται οι έµµεσοι φόροι, µειώνεται η φο-
ρολόγηση των νοµικών προσώπων. Ταξικότατο χαρακτηριστικό!

∆εύτερον, η αντιµετώπιση της Κυβέρνησης σε δύο µέτρα της
Νέας ∆ηµοκρατίας. ∆ιατηρεί τη φορολογία της καρτοκινητής τη-
λεφωνίας, αναστέλλει τη φορολόγηση των ιδιοκτητών σκαφών
αναψυχής! Να, λοιπόν ποιο είναι το ταξικό περιεχόµενο της κυ-
βερνητικής πολιτικής.

Από αυτήν την άποψη –εµείς το λέµε καθαρά- η Κυβέρνηση
ακολουθεί τη δοκιµασµένη τακτική «του καρότου και του µαστί-
γιου», να «τσιµπήσει» δηλαδή ο εργαζόµενος το τυράκι, για να
«µπει» στη φάκα και να υποστείλει τις κινητοποιήσεις του!

Όµως, εµείς το λέµε καθαρά πως όπως στα µπλόκα της αγρο-
τιάς έτσι στα µπλόκα συνολικότερα του εργατικού λαϊκού κινή-
µατος πρέπει να αποκρουστεί και να συντριβεί η αντιλαϊκή
πολιτική του ευρωµονόδροµου και της Κυβέρνησης που εξυπη-
ρετεί τα συµφέροντα της πλουτοκρατίας.

Γι’ αυτό ακριβώς το λόγο, κύριε Υφυπουργέ, το Κοµµουνιστικό
Κόµµα Ελλάδας δεν θα ψηφίσει το παρόν σχέδιο νόµου.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο ειδι-
κός αγορητής του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Κωνστα-
ντίνος Αϊβαλιώτης.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ακούµε για κατεπείγον. Καλού-

µαστε στην επιτροπή ∆ευτέρα βράδυ και το συζητούµε όπως-
όπως. Ακούµε για µια περίπου ώρα τους φορείς. Την εποµένη
έρχεται στην Ολοµέλεια. Το ψηφίζουµε αµέσως µε µειωµένους
χρόνους οµιλίας και για τους εισηγητές και για τους Κοινοβου-
λευτικούς Εκπροσώπους και για τους οµιλητές.

∆ιανύω τον τρίτο χρόνο της θητείας µου ως Βουλευτής του
Ελληνικού Κοινοβουλίου και δεν έχω δει ποτέ κάτι ανάλογο. Από
τότε που θυµάµαι τον εαυτό µου παρακολουθώ την πολιτική.
Ούτε Κυβέρνηση έχω δει να κάνει ένα µήνα να ανοίξει τη Βουλή
µετά τις εκλογές, να καθυστερεί τρεις µήνες να φέρει το κατε-
πείγον –υποτίθεται- νοµοσχέδιο και µετά να το περνά µέσα σε εί-
κοσι οκτώ ώρες –περί αυτού πρόκειται- ως υπερκατεπείγον!
Μέσα σε είκοσι οκτώ ώρες από Επιτροπή και Βουλή!

Τελικά, δεν ξέρω αν είστε «Κυβέρνηση NBA», όπως είπε ο κ.
Πάγκαλος. Νοµίζω ότι περισσότερο µοιάζετε µε τον «Ταλαιπω-
ριακό» και τον «Βραδυποριακό» –για να θυµηθώ τις γνωστές οµά-
δες των βετεράνων.

Σε σχέση µε το υπό συζήτηση νοµοσχέδιο προσπαθούσα να
µετρήσω πόσα λάθη έκανε η Κυβέρνηση. Πρώτα, µε το που ανέ-
λαβε την εξουσία, τρελαίνει τον κόσµο, προαναγγέλλει το τι θα
κάνει. ∆εν το φέρνει όµως στη Βουλή, το προαναγγέλλει, αρχίζει
και γίνεται διεργασία στη συνείδηση του κόσµου. Ο κόσµος αρ-
χίζει ξανά για άλλη µια φορά να µην ξέρει τι ισχύει. Ο Ηλίας Πο-
λατίδης έχει πει πολλές φορές ότι πολυνοµία σηµαίνει ανοµία.

Μετά η Κυβέρνηση φέρνει τροπολογία σε άσχετο νοµοσχέδιο.
∆ιαψεύδει ό,τι διακήρυσσε, καθώς επίσης ακυρώνει και την κρι-
τική που έκανε στη Νέα ∆ηµοκρατία, την οποία κατηγορούσε ότι
έφερνε άσχετες τροπολογίες σε άσχετα νοµοσχέδια. Και έκανε
το ίδιο! Μετά την αποσύρει άρον-άρον. ∆είχνει πανικό. Άρα, δη-
µιουργεί ψυχολογία αρνητική για την οικονοµία.

Μετά ακούµε εκείνους που έχουν τα πρατήρια των τσιγάρων
ότι ο τρόπος αύξησης της τιµής του κάθε πακέτου υπολογίστηκε
«στο γόνατο» και άρα οδηγεί σε δραµατική πτώση του ποσοστού
κέρδους και σε ενδεχόµενο κλείσιµο πολλών απ’ αυτά τα πρα-
τήρια.

Χθες ήρθε ο εκπρόσωπος των πρατηριούχων και µας είπε ότι
χίλια πεντακόσια πρατήρια είναι στην Ελλάδα. Περίπου οκτώ χι-
λιάδες άνθρωποι δουλεύουν σε αυτά. Μιλάµε για περίπου σα-
ράντα χιλιάδες ανθρώπους, οι οποίοι ζουν από αυτά τα πρατήρια
και πολλά από αυτά απειλούνται µε κλείσιµο. Μάλιστα, έκανε και
µια δραµατική έκκληση. Είπε: «Μη µας αφήσετε να εξαφανι-
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στούµε». Μιλάµε για ανθρώπους, οι οποίοι δεν είναι βιοµήχανοι
ή εφοπλιστές. Είναι άνθρωποι που δουλεύουν για το µεροκά-
µατο.

Μετά την κατάθεση του νοµοσχεδίου -συνεχίζεται τώρα το σή-
ριαλ των λαθών- διαβάζουµε στον Τύπο -πάλι εν σχέσει µε τις γο-
νικές παροχές- ότι την πάτησαν λέει οι µικροϊδιοκτήτες, οι οποίοι
έσπευσαν και έκαναν συµβόλαια προ της 7ης Ιανουαρίου, ενώ
όσοι έκαναν µετά πληρώνουν ελάχιστο έως µηδέν φόρο.

Άλλο λάθος. Παντελής έλλειψη κοινωνικού διαλόγου. Ήρθαν
χθες οι φορείς στην επιτροπή, που εκπροσωπούν χιλιάδες επαγ-
γελµατίες και είπαν ότι δεν έγινε κοινωνικός διάλογος πριν την
κατάθεση του νοµοσχεδίου.

Εν τω µεταξύ η Κυβέρνηση αρνείται να δεσµευτεί ότι δεν θα
αυξήσει τις αντικειµενικές αξίες. Εάν ο κύριος Υπουργός θέλει
να δεσµευτεί τώρα ότι δεν θα αυξήσει τις αντικειµενικές αξίες,
σταµατάω να µιλάω και του παραχωρώ τον λόγο µε µεγάλη ευ-
χαρίστηση, να ακούσω ότι δεν θα αυξηθούν οι αντικειµενικές
αξίες. Αλλά χθες είδα ότι προσπαθήσαµε πολλοί από πολλές πτέ-
ρυγες να αποσπάσουµε αυτήν την υπόσχεση, δεν την αποσπά-
σαµε. Άρα, δηµιουργείται πρόσθετη νευρικότητα στην οικονοµία
και κυρώνεται και το αφορολόγητο. Όταν, λοιπόν, µιλάµε για αύ-
ξηση των αντικειµενικών αξιών, το αφορολόγητο ακυρώνεται.

Εν τω µεταξύ για κάθε δωρεά που γίνεται σε χρήµα, πέφτει
βαρύς ο πέλεκυς. Έρχεται ο παππούς ή ο πατέρας να δωρίσει
30.000 ή 40.000 ευρώ και έχει 10% φόρο, δηλαδή 3.000 µε 4.000
για µια δωρεά 30.000 ή 40.000 ευρώ. Έτσι είναι µια πρωτοφα-
νής επιβάρυνση για έναν κόσµο που δεν ξέρει πλέον από πού
του έρχεται, δεν ξέρει τι του ξηµερώνει, έχει χαθεί µέσα στους
δαιδαλώδεις νόµους. Και τουλάχιστον δεν ακολουθείτε τη στοι-
χειώδη λογική και να πείτε ότι µέχρι 20.000 είναι αφορολόγητο,
να ελαφρυνθεί κάπως, να ξεφύγει λίγο από αυτό το κυνηγητό
του φόρου ο παππούς, ο πατέρας που θέλει να κάνει µια δωρεά
σε χρήµα στο γιό του, στον εγγονό του κ.ο.κ..

Τώρα είχε δίκιο ο κ. Καράογλου –δεν ξέρω αν είναι εδώ- στην
επιτροπή που είπε ότι: «Πού θυµήθηκε η Κυβέρνηση την προίκα»,
πάρα πολύ σωστή παρατήρηση. Έχει καταργηθεί η προίκα από
το ’83, και όχι µόνο την αναφέρετε µέσα, την βάλατε και επικε-
φαλίδα, κύριε Υπουργέ, στο νοµοσχέδιό σας. Την προίκα; Τι ανα-
χρονισµός είναι αυτός; Εσείς ένα σοσιαλιστικό, προοδευτικό
κόµµα πού την θυµηθήκατε την προίκα; Σαν να βλέπουµε τον
ασπρόµαυρο ελληνικό κινηµατογράφο. Και είπα και στην επι-
τροπή –για να ευθυµήσουµε και λίγο- ότι προφανώς αυτός που
συνέταξε το νοµοσχέδιο είχε δει την ταινία «Η ωραία των Αθη-
νών» µε την Γεωργία Βασιλειάδου, όπου εκεί γίνεται ολόκληρη
ιστορία για την προίκα και δεν είχε δει την: «Θεία από το Σικάγο»
-που ήταν µε την ίδια ηθοποιό- όπου τουλάχιστον η «Θεία από το
Σικάγο» Γεωργία Βασιλειάδου παντρεύει τέσσερις ανιψιές χωρίς
να τις προικίσει. Ειλικρινά δεν καταλαβαίνει κανείς, τι δουλειά
έχει η προίκα και στην επικεφαλίδα του νοµοσχεδίου, αλλά και
στην σελίδα 29 όπου γίνεται αναφορά.

Οι µεγαλοϊδιοκτήτες βέβαια ευνοούνται από το νοµοσχέδιό
σας και παράλληλα το κράτος χάνει ένα σωρό λεφτά. Είπατε και
εσείς στην επιτροπή ότι σχεδόν η µισή Μύκονος άλλαξε χέρια
και εισπράξατε ψίχουλα, τα οποία θα είχατε πάρει αν το είχατε
φέρει εγκαίρως. Μέσα, λοιπόν, σε όλο αυτό το µπαράζ των
λαθών αναφύεται και το ζήτηµα της αντισυνταγµατικότητας ως
προς την αναδροµικότητα του νόµου, δεν είναι λυµένο αυτό κα-
θόλου. ∆ιότι ήρθε χθες ο κ. Παραδιάς από την Οµοσπονδία Ιδιο-
κτητώνΑκινήτωνκαιεντόπισετρίασηµείααντισυνταγµατικότητας και
δεν άκουσα αντίλογο. Τρία σηµεία είπε ο κ. Παραδιάς για αντι-
συνταγµατικότητα. Και µάλιστα, οι από εικοσαετίας κλειστές φο-
ρολογικές υποθέσεις -δηλαδή από το 1990- ξαφνικά βγαίνουν
στο δρόµο µε ποιο στόχο; Ποια είναι η στόχευση; Να αφανιστεί
το αφορολόγητο. Να το ακούσει αυτό ο κόσµος, ότι το αφορο-
λόγητο αφανίζεται αν είχε υπάρξει µεταβίβαση µέσα σε αυτήν
την εικοσαετία από το 1990 έως τώρα.

Μιλάµε για ένα διαµέρισµα ενενήντα τετραγωνικά, πού θέλετε;
Στο Νέο Ηράκλειο, στην Φιλαδέλφεια -στο καλό κοµµάτι της Φι-
λαδέλφειας απέναντι από το Άλσος, Κιουταχείας ή εκεί στον πε-
ριφερειακό στα σύνορα µε τη Νέα Ιωνία- διαµέρισµα ενενήντα
τετραγωνικά έχει αντικειµενική αξία 350.000 ευρώ, όχι κανένα

οροφοδιαµέρισµα –ξέρω εγώ στο Κολωνάκι- ένα νορµάλ διαµέ-
ρισµα, µικρό διαµέρισµα ενενήντα τετραγωνικά στα σύνορα της
Νέας Φιλαδέλφειας-Νέας Ιωνίας. Αυτή η αξία θεωρείται µεγάλη
από το ΠΑΣΟΚ και ο φόρος είναι 5%, 350.000 ευρώ θεωρείται
µεγάλη περιουσία από εσάς και πρέπει να φορολογηθεί.

Το µείζον λάθος, όµως, ξεκινάει από αλλού. Είναι ότι ενώ οι
άδειες οικοδοµής µειώνονται, ενώ η οικοδοµική δραστηριότητα
µειώνεται, ενώ οι κλάδοι που σχετίζονται µε την οικοδοµή κα-
ταρρέουν – για 30% πτώση µιλάνε όλοι οι κλάδοι της οικονοµίας
που σχετίζονται µε την οικοδοµή- ενώ χάνει η βιοµηχανία τσιµέ-
ντου, χάνουν τα λατοµεία, χάνουν οι σιδηρές κατασκευές, χά-
νουν οι αλουµινοκατασκευές, πάλι στοχοθετείτε την οικοδοµή.
Εκεί βρίσκεται το λάθος. Αυτή η «αγελάδα», αυτή η «ξεζουµι-
σµένη αγελάδα» του ακινήτου, όπως και του αυτοκινήτου απο-
τελεί τον στόχο των δυο παλιών κοµµάτων εξουσίας. Άρα ο
νοικοκύρης -πέντε δεκάρες έβαλε στην πάντα, έφτιαξε ένα σπίτι
και πήρε ένα αυτοκίνητο- πρέπει να θεωρείται, ότι είναι τουλάχι-
στον εργοστασιάρχης, πλούσιος πολίτης µε πολύ χρήµα.

Το να προσελκύσουµε, όµως, τα τεράστια ελληνικά κεφάλαια,
που κάποιοι δεν πιστεύουν ότι υπάρχουν και όµως, λιµνάζουν
στην Ελβετία, όπου είµαστε δεύτεροι σε καταθέσεις -οι Έλληνες
είναι δεύτεροι σε καταθέσεις στην Ελβετία- δεν το καταφέρνετε.
Ούτε καν περνάει από το µυαλό της Κυβέρνησής σας και ας το
έκανε ο Ερντογάν και πανηγυρίζει ήδη ο Υπουργός Οικονοµικών
της Τουρκίας. Έχει ένα χαµόγελο µέχρι τα αυτιά. «Έφερα», λέει,
«31,5 δισεκατοµµύρια στην πατρίδα µου». Και πανηγυρίζει και ο
Μπερλουσκόνι, 110.000.000.000 έφερε στην Ιταλία.

Εµείς, όµως, όχι. Και όχι µόνο δε φέρνουµε κονδύλια, αλλά και
αυτά που έχουµε στην Ελλάδα φεύγουν στο εξωτερικό. ∆ηλαδή,
όχι µόνο δεν έρχονται κονδύλια…

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξης του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Και µου απάντησε ο κ. Παπακωνσταντίνου, τώρα που το θυ-

µάµαι, σε µια ερώτηση που έκανα στη Βουλή, σηκώνοντας κυ-
ριολεκτικά τα «χέρια ψηλά». Απλώς δεν αντιλαµβάνεται αυτό που
έκανε ο Υπουργός Οικονοµικών του Ερντογάν. ∆εν καταλαβαί-
νει αυτό που έκανε ο Υπουργός Οικονοµικών της Ιταλίας.

Είναι απίστευτο, αλλά δεν το καταλαβαίνετε. Αδυνατείτε να φέ-
ρετε κονδύλια και φεύγουν και στο εξωτερικό. Έτσι, λοιπόν, ζείτε
µε κοµµατικές αγκυλώσεις, µε παρωχηµένες ιδεολογικές αγκυ-
λώσεις, µε πρακτικές οι οποίες θυµίζουν άλλες εποχές και µέ-
νουν µόνο τα χαράτσια, ο δανεισµός, αυτά τα βαρίδια στα πόδια
της Ελλάδας -χαράτσια και κυρίως δανεισµός και το υπογραµ-
µίζω- προς αγαλλίαση χωρών οι οποίες είναι γειτονικές και ελά-
χιστα µας συµπαθούν, όπως η Τουρκία. Η Ελλάδα βυθίζεται στα
χρέη, η Τουρκία προσελκύει κονδύλια και παίρνει η οικονοµία της
ανάσες.

Γι’ αυτή, λοιπόν, την προχειρότητα, για τη στοχοθέτηση -για
άλλη µια φορά- των ακινήτων και της οικοδοµής, για την αύξηση
των άδικων έµµεσων φόρων, οι οποίοι -το είπαν χθες οι φορείς
στην επιτροπή- πλήττουν κυρίως την ελληνική παραγωγή αλκο-
ολούχων ποτών, για όλους αυτούς τους λόγους καταψηφίζουµε
αυτό το, «γραµµένο» στο γόνατο, νοµοσχέδιο.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς ευχαρι-
στούµε τον κ. Αϊβαλιώτη.

Το λόγο έχει ο ειδικός αγορητής του ΣΥΡΙΖΑ κ. ∆ηµήτρης Πα-
παδηµούλης.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κύριε Υπουργέ, το πρώτο ερώ-

τηµα που έχω είναι: Αφού θεωρείτε κατεπείγον αυτό το νοµο-
σχέδιο, γιατί κάνατε τρεισήµισι µήνες να µας το φέρετε; ∆εν έχω
ακούσει ένα επιχείρηµα ούτε χθες στην επιτροπή και παρακαλώ
να ακούσω σήµερα. Μια Κυβέρνηση, που ο Πρωθυπουργός της
θεωρεί ότι η οικονοµία της χώρας βρίσκεται στην «εντατική» και
ότι πρέπει να κάνουµε ορθοπεταλιά, γιατί χρειάζεται τρεισήµισι
µήνες για να φέρει ένα νοµοσχέδιο µε δυο άρθρα;

∆εύτερον: Εάν τόσο σας απασχολεί -και δικαίως- το να µη µπο-
ρούν οι κάτοχοι µεγάλων ακινήτων περιουσιών να τις µεταβιβά-
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ζουν στους γόνους τους µε περίπου µηδενική φορολογία, γιατί
αφήσατε αυτούς τους τρεις µήνες να µεταβιβαστεί, όπως εσείς
µας είπατε, η µισή Μύκονος, η µισή Κηφισιά, η µισή Γλυφάδα,
έτσι ώστε να χαθούν τεράστια έσοδα για το δηµόσιο; Γιατί; Πε-
ριµένουµε µια απάντηση.

Ακόµη, εάν θέλετε να πιάσετε και να φορολογήσετε όσους δεν
πρόλαβαν να µεταβιβάσουν τις µεγάλες ακίνητες περιουσίες και
έχουν ακόµα προς µεταβίβαση στους γόνους τους, γιατί διατη-
ρείτε τη «νοµοθεσία Χριστοδουλάκη», την οποία έκανε θεωρία ο
πρώην συνάδελφος, Βουλευτής και Υπουργός της Νέας ∆ηµο-
κρατίας, ο κ. Βουλγαράκης µε την περίφηµη ρήση: «Ό,τι είναι νό-
µιµον είναι και ηθικόν»;

Γιατί επιτρέπετε και µετά την ψήφιση αυτού του κατεπείγοντος
νοµοσχεδίου, κύριε Υπουργέ και κύριοι της Πλειοψηφίας, που το
ψηφίζετε µε τα δύο χέρια, να µπορεί ένας κάτοχος µεγάλης ακί-
νητης περιουσίας, από αύριο που εσείς θα πανηγυρίζετε ότι δια-
σφαλίσατε το δηµόσιο συµφέρον και δε θα χαθούν άλλα έσοδα
από τους κατόχους µεγάλης ακίνητης περιουσίας, να φτιάχνει
µια εταιρεία διαχείρισης ακινήτων, κατά το πρότυπο του κ. Βουλ-
γαράκη, είτε off shore είτε on shore και να µεταβιβάζει µε φορο-
λογία 0,6% την αξία αυτών των ακινήτων, δηλαδή, µε φορολογία
δεκαέξι φορές µικρότερη απ’ αυτήν που θα πληρώσει ένας που
θα µεταβιβάσει 30.000 ευρώ στο παιδί του για να κάνει ένα επαγ-
γελµατικό ξεκίνηµα ή για να µπορέσει να «τσοντάρει» στο στε-
γαστικό δάνειο που παίρνει για να στεγάσει αυτόν και την
οικογένειά του; Ένας που θα πάρει 30.000 ευρώ σε χρήµα θα
πληρώσει φόρο 3.000 ευρώ. Ένας που θα πάρει 30.000 σε µε-
τοχές θα πληρώσει 180 ευρώ. Και αυτό είναι µια «νοµοθεσία Χρι-
στοδουλάκη». Γιατί δεν την αλλάζετε σ’ αυτό το κατεπείγον
νοµοσχέδιο;

Άκουσα χθες τον κ. Σαχινίδη να λέει: «Θα το αλλάξουµε µετά
από τη διαβούλευση στο φορολογικό νοµοσχέδιο». ∆ηλαδή,
αφού χρησιµοποιήσουν αυτήν την «κερκόπορτα» νοµοθεσίας
«Χριστοδουλάκη» και εφαρµογής «Βουλγαράκη» και όσοι δεν
πρόλαβαν, να µεταγράψουν τα ακίνητά τους στο διάστηµα που
τους δώσατε τη δυνατότητα να το κάνουν.

Έβλεπα στο κυβερνητικό κανάλι τους πίνακες. Λέει ότι η µε-
σαία περιουσία ωφελείται κιόλας! Και µε πήραν τηλέφωνο κά-
ποιοι που -ανήσυχοι από τις δικές σας διαρροές- έσπευσαν και
µεταβίβασαν τριάρια και δυάρια στα παιδιά τους. Και λένε ότι αν
είναι έτσι όπως τα λέει η τηλεόραση της ΝΕΤ, «πιαστήκαµε κό-
τσοι», γιατί πληρώσαµε πιο πολλά από ό,τι θα πληρώσουµε µε
το καινούργιο νοµοσχέδιο.

Τους κοροϊδεύετε τους ανθρώπους, γιατί τους κρύβετε δύο
πράγµατα! Το πρώτο είναι η επίπτωση που θα έχει στη φορολο-
γία η αύξηση των αντικειµενικών αξιών που έρχεται σε λίγους
µήνες.

Είπατε χθες στην επιτροπή και θα το ξαναπείτε και σήµερα,
κύριε Σαχινίδη: «Θα αναπροσαρµόσουµε ενδεχοµένως το αφο-
ρολόγητο».

Σας λέω, λοιπόν, για να µην ξανανοµοθετείτε επειγόντως, να
προβλέψετε από τώρα µε δεσµευτική ρύθµιση στο κατεπείγον
νοµοσχέδιο ποια θα είναι η αύξηση του αφορολογήτου και να
είναι αντίστοιχη µε τις αυξήσεις που σχεδιάζετε να επιβάλλετε.
Αλλιώς, κοροϊδεύετε τον κόσµο.

Το δεύτερο τρικ που κρύβετε είναι: ότι µιλάτε για αφορολό-
γητο 150.000 από 95.000 και κρύβετε από τους πολίτες ότι αυτό
αρχίζει να ισχύει και πιάνει όλες τις µεταβιβάσεις που έχουν γίνει
από την 1η Ιανουαρίου του 1990.

Αν θέλετε να µην επωφεληθούν όσοι επωφελήθηκαν από τη
σκανδαλώδη «ρύθµιση Αλογοσκούφη», πρέπει να προβλέψετε να
πιάνει αυτό το αφορολόγητο από το 2007 που νοµοθετήθηκε η
«ρύθµιση Αλογοσκούφη», την οποία εµείς, ως Αριστερά, την εί-
χαµε καταγγείλει και καταψηφίσει ως ευνοϊκή της µεγάλης ακί-
νητης περιουσίας. Όµως, αυτός που έγραψε στο παιδί του ένα
δυάρι το 1992 και τώρα σκέφτεται να του γράψει και το άλλο
δυάρι, δεν έχει αφορολόγητο 150.000 ευρώ, διότι τα µισά έχουν
φύγει µε τη µεταβίβαση του 1992.

Άρα, υπάρχει ανάγκη να διορθώσετε την κατάσταση, γιατί αλ-
λιώς αυτοί που θίγονται δεν είναι οι «µεγάλοι» που την γλίτωσαν
πριν και θα γλιτώσουν τώρα µε την κοµπίνα της off shore, αλλά

είναι η µεσαία ακίνητη περιουσία.
Έρχοµαι σ’ ένα άλλο σκέλος της προχειρότητας. Πέρα από

την τροπολογία που αποσύρθηκε µε την κατακραυγή και έγινε
«κατεπείγον» µετά από τρεισήµισι µήνες διαρροών, οι οποίες
οδήγησαν σε πολλαπλασιασµό των µεταβιβάσεων των µεγάλων
ακίνητων περιουσιών, είναι η πρόβλεψη των εσόδων. Είναι σαν
τις κινητές εορτές η πρόβλεψη των εσόδων. Αλλού την προβλέ-
πετε 1.000.000.000 ευρώ, αλλού 650.000.000 ευρώ και στην τε-
λική µορφή 715.000.000 ευρώ.

Με συγχωρείτε, αλλά σε µια χώρα που υποτίθεται ότι αγωνί-
ζεστε για να µην χάσουµε ούτε 1 ευρώ, δεν δικαιολογείται τέτοια
προχειρότητα και πρέπει να µας εξηγήσετε αυτές τις µεγάλες
διαφορές µέσα σε λίγες µέρες.

Και κάτι ακόµη. Και σε αυτό θα ήθελα και τη συµβολή του Προ-
εδρείου. Σύµφωνα µε το Σύνταγµα, τέτοια νοµοθετήµατα πρέπει
να συνοδεύονται από µια έκθεση του Γενικού Λογιστηρίου του
Κράτους, που να λέει τις συνέπειες και τις επιπτώσεις που θα
έχει ένα τέτοιο νοµοθέτηµα στα έσοδα και τα έξοδα. Τέτοια πρό-
βλεψη ουσιαστικά δεν υπάρχει για το παρόν κατεπείγον, συζη-
τούµενο νοµοσχέδιο. Υπάρχει απίστευτη προχειρότητα και εδώ.

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Υπάρχει η γενική έκθεση του Λογιστη-
ρίου του Κράτους.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ: Ναι, κύριε Ευθυµίου. Η έκ-
θεση του Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους είναι µια «γενι-
κούρα», µια «γενικούρα» που δεν έχει συγκεκριµένους αριθµούς.
∆είχνει προχειρότητα.

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: ∆ιαφωνείτε, είπατε ότι δεν υπάρχει.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ: Όχι. Λέω ότι αυτή που υπάρ-

χει, είναι εξαιρετικά γενική και αόριστη. Και πρέπει όλες οι πτέ-
ρυγες της Βουλής -ελπίζω και µε τη δική σας συνδροµή, κύριε
Κοινοβουλευτικέ Εκπρόσωπε του ΠΑΣΟΚ- να απαιτήσουµε το Γε-
νικό Λογιστήριο του Κράτους και η πολιτική του ηγεσία να φέρ-
νει αυτό που η ουσία του Συντάγµατος επιβάλλει και όχι
«γενικούρες», για να µας βοηθάει να νοµοθετούµε.

Έρχοµαι στις προτάσεις µας. Eµείς θα καταψηφίσουµε το νο-
µοσχέδιο επί της αρχής και θα διατυπώσουµε στην κατ’ άρθρο
συζήτηση τέσσερις προτάσεις. Ζητάµε τη συνδροµή όλων των
πτερύγων, ούτως ώστε να πραγµατοποιηθούν αλλαγές.

Προτείνουµε, πρώτον, το αφορολόγητο να µην περιλαµβάνει
µεταβιβάσεις από 1-1-1990, αλλά από τότε που τέθηκε σε ισχύ η
ρύθµιση Αλογοσκούφη, από το 1997 δηλαδή.

∆εύτερον, η αναπροσαρµογή του αφορολογήτου να µη γίνει
αργότερα, αλλά τώρα και να είναι ισοδύναµη και αντίστοιχη µε
την αναπροσαρµογή των αντικειµενικών αξιών.

Τρίτον, να καταργηθεί η αδικία στη µεταχείριση της µεταβίβα-
σης, να µην ευνοείται η µεταβίβαση ακινήτων µε τη µορφή µετο-
χών εταιρειών διαχείρισης ακινήτων, αλλά να έχει ίση
µεταχείριση και η δωρεά σε χρήµα και η µεταβίβαση ακινήτων
και η µεταβίβαση µετοχών και οµολόγων. Αυτό απαιτεί τώρα τρο-
ποποίηση της πρόβλεψης της «νοµοθεσίας Χριστοδουλάκη»,
διότι αν και αυτό γίνει αργότερα, θα χάσουµε και άλλα δηµόσια
έσοδα από τους κατόχους µεγάλης ακίνητης περιουσίας.

Τέταρτον, εµείς διεκδικούµε και προτείνουµε µία δικαιότερη,
προοδευτικότερη κλίµακα φορολόγησης των ακινήτων περιου-
σιών, ελαφρότερη για τη µικροµεσαία ακίνητη περιουσία και
υψηλότερη για τη µεγάλη και πολύ µεγάλη ακίνητη περιουσία.

Η παλαιότερη νοµοθεσία για τις πολύ µεγάλες ακίνητες περι-
ουσίες προέβλεπε φορολογικό συντελεστή 20%. Γιατί να µη γίνει
20%;

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Καταθέ-
στε συγκεκριµένη πρόταση να τη συζητήσουµε.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ: Αυτές τις προτάσεις τις κα-
ταθέτω και περιµένω και πριν την κατ’ άρθρο συζήτηση να µας
εξηγήσει ο αρµόδιος Υπουργός ποιες δέχεσθε και ποιες όχι και
γιατί.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Εµείς ευχαριστούµε.
Κύριε Παπαδηµούλη, επειδή επικαλεσθήκατε το Προεδρείο,

αυτό έχει την ευθύνη να ελέγχει αν όλα τα νοµοσχέδια συνο-
δεύονται από την έκθεση του Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους.
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Για το περιεχόµενο δεν µπορεί να παρέµβει.
Εισερχόµεθα τώρα στον κατάλογο οµιλητών.
Το λόγο έχει ο Ανδρέας Μακρυπίδης, Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ,

για τέσσερα λεπτά.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε τη νοµοθετική πρωτοβουλία

η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ στοχεύει, πρώτον, στο να περιορίσει
την απώλεια φορολογικών εσόδων από µία φορολογική πολιτική
που εφήρµοσε η Νέα ∆ηµοκρατία για πέντε χρόνια και δεύτερον,
στο να αρχίσει επιτέλους να ξηλώνει αυτήν τη σκληρή, την ανάλ-
γητη, την αντιλαϊκή φορολογική πολιτική της Νέας ∆ηµοκρατίας
πέντε χρόνια τώρα.

Θα µας πουν –ακούγοντας τους συναδέλφους της Νέας ∆η-
µοκρατίας και στην επιτροπή και τον εισηγητή εδώ- ότι µε το νο-
µοσχέδιο αυτό ήρθαµε να επιβαρύνουµε τη µικρή και µεσαία
ιδιοκτησία.

Κύριε Πρόεδρε, οι συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας φαίνε-
ται να έχουν και επιλεκτική και περιορισµένη µνήµη. Γι’ αυτό είµαι
υποχρεωµένος να υπενθυµίσω σε αυτούς, αλλά και σε όλους µας
τα εξής:

Πρώτον, ποια ήταν αυτή η φορολογική πολιτική της Νέας ∆η-
µοκρατίας πέντε χρόνια τώρα και ποιους εξυπηρέτησε; Ποιος κα-
τήργησε το Φόρο Μεγάλης Ακίνητης Περιουσίας και ποιους
αφορούσε; Με ποιο φόρο τον αντικατέστησε; Με το Ενιαίο Τέλος
Ακίνητης Περιουσίας, επιβαρύνοντας τους πολλούς και αδύνα-
µους και εξυπηρετώντας τους λίγους και ισχυρούς.

∆εύτερον, ποια φορολογική πολιτική χάρισε, µειώνοντας κατά
10% τη φορολόγηση στα διανεµόµενα κέρδη που πήγαιναν στην
κατανάλωση, δηλαδή στους µεγαλοµετόχους και στους µερι-
σµατούχους; Από πότε; Από το ∆εκέµβρη του 2004, χαρίζοντας
2,5 δισεκατοµµύρια κατ’ έτος σε λίγους µεγαλοµετόχους και µε-
ρισµατούχους.

Τρίτον, ποια φορολογική πολιτική ήταν αυτή που επέβαλε 10%
έκτακτη εισφορά σε µισθωτούς και ελεύθερους επαγγελµατίες,
αφήνοντας στο απυρόβλητο τις µεγάλες επιχειρήσεις µε τα
υπερκέρδη; Ήταν η πολιτική της Νέας ∆ηµοκρατίας. Ποια είναι
η πολιτική που µείωσε κατά δέκα µονάδες τη φορολογία στις
ανώνυµες εταιρείες, τράπεζες και όχι µόνο, την ίδια στιγµή που
από το Μάρτη του 2005 επιβάρυνε το σύνολο των Ελλήνων πο-
λιτών, αυξάνοντας τους συντελεστές του ΦΠΑ;

Και ακούω σήµερα «κροκοδείλια δάκρυα», από τη µεριά της
Νέας ∆ηµοκρατίας, ότι µε το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο αυξά-
νουµε την έµµεση φορολογία.

Θα έλεγα, αιδώς Αργείοι, αλλά σέβοµαι το Σώµα και απο-
φεύγω να το πω κύριε Πρόεδρε. Ξέρετε γιατί; Γιατί, θα ήθελα να
ρωτήσω να µου πούνε οι συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας,
πόσες φορές αυξήθηκε ο Ειδικός Φόρος Κατανάλωσης στα Καύ-
σιµα την πενταετία. Να υπενθυµίσω; Επτά φορές. Πέντε χρόνια
κυβέρνησαν, εφτά φορές αυξήθηκε ο ειδικός φόρος κατανάλω-
σης στα καύσιµα. Ο δε ειδικός φόρος κατανάλωσης στα τσιγάρα
και στα οινοπνευµατώδη αυξήθηκε πέντε φορές επί κυβερνή-
σεων Νέας ∆ηµοκρατίας. Και έρχονται σήµερα και κόπτονται,
γιατί κάνουµε αυτή την αναπροσαρµογή στην έµµεση φορολο-
γία.

Θα ήθελα να κλείσω, κύριε Πρόεδρε, µε το θέµα των γονικών
παροχών που στο συγκεκριµένο νοµοσχέδιο έρχεται επιτέλους
αφενός µεν να περιορίσει την απώλεια εσόδων και αφετέρου δε
να επιβάλλει στοιχειωδώς µία φορολογική δικαιοσύνη.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ξέρετε γιατί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι; Με το 1% φορο-
λογία που είχατε καθιερώσει από το 2008, είχαµε την ίδια επιβά-
ρυνση, µε τον ίδιο συντελεστή –ακούστε- σ’ αυτόν που
κληρονοµούσε ολόκληρο νησί και σ’ αυτόν που κληρονοµούσε
ένα διαµέρισµα στη ∆ραπετσώνα. Είναι έτσι, ή δεν είναι, κύριοι
της Νέας ∆ηµοκρατίας; Είχε τον ίδιο συντελεστή φορολογίας
αυτός που κληρονοµούσε ένα ολόκληρο νησί -και µέσα στα στοι-
χεία του Υπουργείου Οικονοµικών υπάρχει τέτοιος κληρονόµος
που πλήρωσε 1%- µε αυτόν που πήρε γονική παροχή στο Πέ-
ραµα ή σε µια σειρά άλλες λαϊκές συνοικίες;

Θα ήθελα, κύριε Πρόεδρε -και ευχαριστώ για την ανοχή σας-

κλείνοντας να πω, ότι µε το νοµοσχέδιο αυτό επιτυγχάνουµε στο
πλαίσιο της φορολογικής δικαιοσύνης τρεις στόχους.

Πρώτον, αυξάνουµε το αφορολόγητο -ουσιαστικά κατά 65%-
σε σχέση µε το υπάρχον, από 95.000 σε 150.000. Και είχε δε-
σµευθεί ο Υπουργός στην Επιτροπή ότι όταν θα αυξηθούν οι
αντικειµενικές, θα πάµε σε αναπροσαρµογή του αφορολογήτου
ορίου.

∆εύτερον, για πρώτη φορά έχουµε προοδευτική κλίµακα µε
τρεις συντελεστές και όχι µε έναν -που καταλαβαίνουµε ότι οι
τρεις συντελεστές επιβαρύνουν πολλαπλάσια τους έχοντες µε-
γάλη περιουσία- είτε µε τη µορφή κληρονοµιάς είτε γονικής πα-
ροχής είτε δωρεάς.

Τρίτον, παραµένει στο αφορολόγητο η κατοικία των διακοσίων
τετραγωνικών µέτρων, για να απαντήσουµε σε αυτούς που κό-
πτονται, ότι θα φορολογήσουµε και δήθεν υπέρµετρα, αυτόν που
κληρονοµεί ή παίρνει µε τη µορφή γονικής παροχής ένα σπίτι.
Επαναλαµβάνουµε: Κατοικία διακοσίων τετραγωνικών µέτρων
παραµένει αφορολόγητη όταν είναι τουλάχιστον σε πρώτο
βαθµό συγγενείας.

Τέλος, θα ήθελα, κύριε Πρόεδρε, να υπενθυµίσω στο Σώµα ότι
µε τη συγκεκριµένη διάταξη θα υπάρχει µικρότερη φορολογική
επιβάρυνση από την ισχύουσα, αν λάβουµε υπ’ όψιν µας ότι η
σύνθεση της συνήθους οικογένειας στη χώρα µας είναι δύο παι-
διά και οι γονείς, δηλαδή τέσσερα άτοµα.

Αν λάβουµε υπ’ όψιν µας επίσης ότι κατά τεκµήριο έχουν και
οι δύο γονείς µετοχή και συµµετοχή στην περιουσία που θα µε-
ταβιβάσουν, για 315.000 ευρώ ο κάθε σύζυγος είναι αφορολό-
γητη. Είναι λιγότερη φορολογική επιβάρυνση από την ισχύουσα
µέχρι σήµερα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ολοκληρώστε, σας
παρακαλώ κύριε συνάδελφε.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙ∆ΗΣ: Για δύο είναι 620.000 ευρώ. Αυτό
σηµαίνει ότι αν έχουν και δεύτερο τέκνο, θα έχουν µικρότερη φο-
ρολογική επιβάρυνση από την ισχύουσα µέχρι σήµερα περιου-
σία 1.240.000 ευρώ αντικειµενικής αξίας.

Αυτό για να απαντήσουµε σε αυτό που λέτε, ότι µε το νοµο-
σχέδιο επιβαρύνουµε τη µικρή και µεσαία περιουσία.

Γι’ αυτό, κύριε Πρόεδρε, ήρθε και µε την επείγουσα διαδικα-
σία. Για να περιορίσουµε την απώλεια εσόδων, αλλά και να απο-
νείµουµε, σε πρώτη φάση, µία φορολογική δικαιοσύνη. ∆ιότι
έρχεται το φορολογικό νοµοσχέδιο, µέσα από το οποίο ολοκλη-
ρωτικά θα ανατρέψουµε την αντιλαϊκή πολιτική της Νέας ∆ηµο-
κρατίας των πέντε χρόνων.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Στο σηµείο αυτό, ζή-
τησε το λόγο ο Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού
κ. Καρατζαφέρης.

Κύριε Πρόεδρε, έχετε το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-

δοξου Συναγερµού): Το παρόν νοµοσχέδιο, όπως και πολλά
άλλα προηγούµενα της Κυβερνήσεως σας, όπως και αποφάσεις,
κατατείνουν προς µία κατεύθυνση: πώς θα βλάψουν την οικονο-
µία.

Εάν, κύριε Υπουργέ, ήσασταν µάγος για µια ώρα και σας έλε-
γαν ότι υπό τις παρούσες συνθήκες µπορείτε είτε να διπλασιά-
σετε τα ακίνητα της Ελλάδας µε µία κίνηση ή να τα µειώσετε στο
50%, τι θα κάνατε από τα δύο;

Είναι δυνατόν σήµερα να κάνετε το δεύτερο; ∆ιότι αυτό κά-
νετε τώρα. Λέτε στον κόσµο «κοίταξε, µη βάζεις το ένα τούβλο
πάνω στο άλλο, αλλά φάτο στα µπουζούκια!» ή «Μη γίνεις νοι-
κοκύρης, γιατί εγώ σε περιµένω στη γωνία». Αυτό λέτε! Αυτό λέτε
και είναι ιδιαίτερα βλαπτικό.

Αυτό το νοµοσχέδιο έρχεται όχι για λόγους κοινωνικής δικαι-
οσύνης, βεβαίως, αλλά έρχεται µέσα στο πλαίσιο του να µαζέ-
ψετε λεφτά. Αυτή η αγωνία του να µαζέψετε λεφτά, για να
µπορέσετε να εναρµονιστείτε µε τις απαιτήσεις τής Ευρωπαϊκής
Ένωσης.

∆εν έχω καταλάβει ακόµα το γιατί δεν πάτε να πείτε εκεί στον
κ. Αλµούνια και στο διάδοχό του ότι δεν µπορώ να µπω στο 3%.
∆εν µπορώ! ∆εν καταλαβαίνω γιατί δεν γυρίζετε εις βάρος τους
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αυτόν τον εκβιασµό που σας κάνουν! ∆ιότι µ’ αυτά τα οποία κά-
νετε, µε το πρόγραµµα που πήγατε επάνω, είδα πώς σας υπο-
δέχθηκαν. Σας έδωσαν έξι µήνες ζωή! Πώς είναι ο άλλος σε κώµα
και τον κρατάνε µερικές ηµέρες µε την πρίζα; Θα βγάλετε, λοι-
πόν, την πρίζα σε έξι µήνες!

Θέλετε δεν θέλετε σε λίγο καιρό θα πάτε µόνοι σας σε ανα-
διάρθρωση των χρεών. Και θα σπεύσετε µόνοι σας, γιατί θα σας
το κάνουν οι άλλοι. Και προκειµένου να σας το κάνουν οι άλλοι,
θα το κάνετε εσείς. Θα κάνετε, δηλαδή, κάτι σαν κι αυτό που
έκανε ο Πιπινέλης τότε µε τη χούντα στο Συµβούλιο της Ευρώ-
πης, που λίγο πριν τους διώξουν, έφυγε µόνος του. Με µαθηµα-
τική ακρίβεια αυτό θα κάνετε, εκεί θα πάτε!

Ξέρετε ότι χρωστάτε –όχι εσείς, αλλά όλοι µας, όλη η Ελλάδα,
εσείς απλά τα διαχειρίζεστε- 300.000.000.000 ευρώ, όταν η Αρ-
γεντική χρωστούσε 50.000.000.000 σε δολάρια και έπεσε; Εµείς
χρωστάµε 300.000.000.000 σε ευρώ! Και αν ήταν σωστά τα πράγ-
µατα τότε, η Αργεντινή θα µπορούσε να βγει µόνη της προς τα
πάνω, αφού είναι ο σιτοβολώνας του κόσµου! Η Αργεντινή µόνη
της µπορεί να ταΐσει όλον τον κόσµο! Εµείς δεν µπορούµε να
ταΐσουµε ούτε τους αγρότες και γι’ αυτό είναι στο δρόµο, στα
µπλόκα. Αυτή είναι η πραγµατικότητα. Και έρχεστε τώρα εσείς
και κάνετε ασκήσεις επί χάρτου. Τα παρακολουθώ όλα αυτά τα
πράγµατα. Έχετε καµµία ατµοµηχανή;

Ξέρετε, κύριε Υπουργέ, εσείς στο ΠΑ.ΣΟ.Κ. τα ψαλίδια τα
έχετε µόνο για να κόβετε τα νύχια σας! Ψαλίδι για να κόψετε κορ-
δέλα δεν έχετε, γιατί δεν γίνονται εγκαίνια, γιατί δεν εγκαινιάζετε
κανένα εργοστάσιο! Πείτε µου ένα εργοστάσιο το οποίο να έγινε!
Πείτε µου ένα εργοστάσιο, για να πούµε ότι έχουµε αυτήν την
ελπίδα, ρε παιδιά!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Η µόνη ελπίδα είναι η οικοδοµή. Μην τσαλακώνετε την οικο-

δοµή, γιατί δεν έχουµε άλλη ελπίδα. Φοβάστε. Έχετε τα φοβικά
σύνδροµα που είχε και το άλλο παλαιό κόµµα.

Να πάτε στην Ευρώπη και να τους πείτε «Με εκµεταλλεύεστε.
Έρχεστε εδώ και µου παίρνετε όλο το εµπόριο, µε το «LIDL», µε
το «CARREFOUR», µε το «ΙΚΕΑ», µε το «PRAKTIKER»». Αντι-
σταθµιστικά τι µου δίνεις, «κυρία Γερµανία»; Εσύ µε το «LIDL»
µου παίρνεις τόσα από την Ελλάδα, τα έτοιµα λεφτά µου, τον
ιδρώτα µου. Αντισταθµιστικά µου έκανες ένα εργοστάσιο να
βγάζω, για παράδειγµα, τιµόνια αυτοκινήτων; Τι έχουν κάνει; ∆εν
µας έχουν κάνει τίποτα! Και φοβάστε να τους το πείτε! Και οδη-
γούµαστε σ’ αυτό το φοβερό αδιέξοδο!

Ξέρετε, κύριε Υφυπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η
χώρα φέτος, όπως δηµοσίως έχει πει η Κυβέρνηση, θα δανειστεί
53.000.000.000! Αν κάνετε τη διαίρεση, αυτό σηµαίνει
154.000.000 την ηµέρα! Την ηµέρα, κύριε Υφυπουργέ! Αυτό ση-
µαίνει 6.000.000 την ώρα! Αυτό σηµαίνει 101 το λεπτό! Στην ώρα
που µιλάω, η Ελλάδα έχει χρεωθεί 1 εκατοµµύριο ευρώ! ∆ανει-
ζόµαστε 1.617 ευρώ το δευτερόλεπτο! Τώρα που χτυπώ τρεις
φορές τα δάχτυλά µου, κύριε Υφυπουργέ, δανειζόµαστε 5.000
ευρώ!

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ: Έγιναν 8.000!
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-

δοξου Συναγερµού): Οκτώ χιλιάδες! Μέχρι να τελειώσει η συ-
νεδρίαση, οι δέκα ώρες συνεδριάσεως, σηµαίνει ότι η Ελλάδα
–και δεν είναι για γέλια, κύριε συνάδελφε- θα δανειστεί
80.000.000 ευρώ! Πώς θα βγούµε επάνω; Πείτε µου! Τι είναι
εκείνο που θα σας κάνει να κερδίσετε τόσα λεφτά φέτος και άλλα
τόσα του χρόνου και άλλα τόσα του χρόνου;

Εποµένως, λοιπόν, δεν µπορείτε να κάνετε πράγµατα αντίθετα
από την απλή λογική των πραγµάτων. Αφήστε την οικοδοµή
ελεύθερη. Μην την «τσαλακώνετε»! ∆εν φταίει σε τίποτα η οικο-
δοµή.

Και µάλιστα, θα πρέπει να κάνετε το αντίθετο, κάτι που σας
είπα και προχθές, κύριε Υπουργέ. Πείτε ότι καταργείτε το «πόθεν
έσχες», εάν πρόκειται για σπίτι. Πείτε ότι αν χτίσει κάποιος σπίτι,
δεν θα σας ενδιαφέρει το «πόθεν έσχες». Έτσι, θα βγουν τα
λεφτά για να χτίσουν σπίτια. Είναι διακόσια επαγγέλµατα αυτά τα
οποία κινούνται µε την οικοδοµή! Και από «νεκρά λεφτά» –από τα
οποία δεν έχετε καµµία σχέση- θα πάρετε πολλά 19% από το
ΦΠΑ!

Ενώ τώρα τι κάνετε; «Πνίγετε» την οικοδοµή και δεν χτίζεται
τίποτα! Ποιο είναι το έργο που παράγεται σήµερα στην Ελλάδα;

Ποιο είναι το έργο που παράγεται σήµερα στην Ελλάδα; Πείτε
µου από πού θα βγάλουµε λεφτά, από πού θα κάνουµε εξαγω-
γές. Έχουµε τίποτα, κύριε Υπουργέ; Ποια εξαγωγή έχουµε;
Έχετε ένα αρνητικό ισοζύγιο 8.000.000.000 εξαγωγές,
28.000.000.000 εισαγωγές. Χάνουµε µόνο απ’ αυτό το λόγο
20.000.000.000 το χρόνο! Ανοίγει το ψαλίδι.

Έχουµε περίπου 10.000.000.000 το χρόνο λεφτά που χάνουµε,
που βγάζουν οι µετανάστες στη χώρα τους. Οι µετανάστες βγά-
ζουν στη χώρα τους λεφτά που εµείς δεν τα έχουµε φορολογή-
σει, λεφτά από τα οποία εµείς δεν έχουµε πάρει τις ασφαλιστικές
εισφορές. Χάνονται! Φαντάζεστε να είχαµε τα χρήµατα της τε-
λευταίας δεκαετίας που έχουν βγάλει οι µετανάστες στη χώρα
τους, δηλαδή 100.000.000.000! Ποιος Τρισέ; Τα κάναµε ό,τι θέ-
λαµε! Πρόκειται για χρήµατα που φεύγουν και δεν έχουµε καµ-
µία επαφή µαζί τους! Χρήµατα για τα οποία δεν παίρνετε ΦΠΑ.

Έχετε υπολογίσει, κύριε Υπουργέ –και το λέω καλή τη πίστει
προς το πρόσωπό σας- πόσο κοστίζει η κουρελού; Έχετε υπο-
λογίσει, κύριοι συνάδελφοι, πόσο κοστίζει η κουρελού που στή-
νεται έξω από ένα µαγαζί; Ξέρετε τι τζίρο έκαναν πέρυσι; Μιλάµε
για τζίρο που περνά τα 7.000.000.000! Αυτόν τον τζίρο τον στε-
ρούν από τα µαγαζιά, τα µαγαζιά που πληρώνουν 19%, πληρώ-
νουν ασφαλιστικές εισφορές. Όλα αυτά δεν τα λαµβάνετε υπ’
όψιν.

∆εν βλέπω τίποτα από καµµία πλευρά που θα συνεισφέρει στο
τεράστιο πρόβληµα που έχουµε. Αρκεί να µαζέψετε χρήµατα,
αρκεί να βρούµε τώρα λεφτά, για να ικανοποιήσουµε τον κ.
Τρισέ!

Για άλλη µια φορά σας κάνω έκκληση: Αλλάξτε ρότα! Πηγαί-
νετε να τους πείτε –πάρτε µαζί και τις άλλες χώρες της Μεσο-
γείου που υποφέρουν- ότι αν δεν ελαστικοποιηθεί το Μάαστριχτ
που ψηφίσατε τα τρία κόµµατα εδώ µέσα, δεν υπάρχει καµµία
ελπίδα! Πρέπει να ελαστικοποιηθεί το Μάαστριχτ. Σας το λέω για
άλλη µια φορά. ∆εν παρακολουθείται όχι µόνο από εµάς, αλλά
σχεδόν από καµµία χώρα µε την πραγµατική οικονοµική κατά-
σταση της υφέσεως τώρα.

Και γιατί, λοιπόν, να πάµε προς αυτήν την κατεύθυνση; Τρέ-
χουµε προς τα εκεί. Τι περιθώριο ανάπτυξης υπάρχει µε αυτό το
πρόγραµµα το οποίο µας ζητούν και εσείς υιοθετείτε;

Και, επιτέλους, αυτό το οποίο θέλει ο ελληνικός λαός περισ-
σότερο από κάθε τι άλλο είναι να βλέπει µια οµονοούσα Κυβέρ-
νηση. Βρείτε τα! ∆εν είναι εικόνα Κυβέρνησης να παραιτείται η
Υπουργός Οικονοµίας και να την κυνηγά από πίσω ο κ. Πάγκαλος
και ο κ. Παµπούκης! ∆εν είναι εικόνα Κυβέρνησης να έχουν στο
στόχαστρο τον κ. Παπακωνσταντίνου οι µισοί Βουλευτές! ∆εν
είναι εικόνα ο Γραµµατέας της Κοινοβουλευτικής Οµάδας να τα
βάζει µε τους Υπουργούς!

∆είξτε µια εικόνα ότι οµονοείτε και ότι µπορείτε να αντιµετω-
πίσετε τα πράγµατα! Γιατί πολύ φοβούµαι ότι µε αυτό το οποίο
ελέχθη και το οποίο εγώ δεν δέχοµαι, ότι δηλαδή είναι η χώρα σε
ακυβερνησία, µάλλον οδηγείτε τα πράγµατα προς αυτήν την κα-
τεύθυνση, για να δικαιολογήσετε αυτήν την ακραία φράση η
οποία ακούστηκε. ∆είξτε, επιτέλους, συνέπεια και σοβαρότητα,
γιατί τα πράγµατα είναι και σοβαρά και εξαιρετικά επικίνδυνα για
τον τόπο!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Κύριε

Πρόεδρε, µου επιτρέπετε;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Παρέµβαση, κύριε

Υφυπουργέ;
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Μια

µικρή παρέµβαση θα ήθελα να κάνω, κύριε Πρόεδρε.
Τα προηγούµενα πεντέµισι χρόνια οι δύο συγκάτοικοι µάλω-

ναν ποιος είναι ο καλύτερος θυρωρός για την πολυκατοικία. Ποτέ
δεν άκουσα τη µία οικογένεια να εγκαλεί την άλλη για το γεγονός
ότι το χρέος της χώρας έφθασε στα 300.000.000.000. Ποτέ δεν
άκουσα τη µια οικογένεια να εγκαλεί την άλλη για το γεγονός ότι
το έλλειµµα στο ισοζύγιο τρεχουσών συναλλαγών έφθασε στο
15%, για το γεγονός ότι τα ελληνικά προϊόντα δεν µπορούν να
βρουν θέση στα ξένα ράφια και για το γεγονός ότι τα ελληνικά
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προϊόντα χάνουν τη θέση τους από τα ελληνικά ράφια. Για πε-
ντέµισι χρόνια δεν άκουσα ποτέ τη µία οικογένεια να εγκαλεί την
άλλη για τα µεγάλα προβλήµατα που υπήρχαν στο δηµοσιονο-
µικό έλλειµµα.

Εποµένως τι διαπιστώνουµε σήµερα; ∆ιαπιστώνουµε ότι για
άλλη µια φορά εµείς εγκαλούµεθα για τις πολιτικές που είχε ακο-
λουθήσει η Νέα ∆ηµοκρατία και για τις συνέπειες αυτών των πο-
λιτικών.

Εµείς θέλουµε να σας διαβεβαιώσουµε, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, ότι στόχος µας είναι να αντιµετωπίσουµε αυτά τα προ-
βλήµατα που δηµιουργήθηκαν. Την πολιτική µας δεν την
καθορίζει ούτε ο κ. Αλµούνια ούτε και κανένας άλλος. Η δική µας
πολιτική καθορίζεται από τις ανάγκες της χώρας να προστατέ-
ψουµε το µέλλον και την προοπτική των Ελλήνων πολιτών, γιατί
θα είναι έγκληµα σε βάρος των Ελλήνων, θα είναι έγκληµα σε
βάρος των παιδιών µας, αν αφήσουµε τα δηµοσιονοµικά ελλείµ-
µατα εκεί που βρίσκονται, αν αφήσουµε το δηµόσιο χρέος να συ-
νεχίσει να αυξάνεται. ∆εν είµαστε και δεν πρόκειται να µετατρέψουµε
την Ελλάδα σε Αργεντινή! Ακολουθούµε τη µόνη υπεύθυνη πο-
λιτική που έχει ανάγκη αυτή τη στιγµή η χώρα.

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο Πρόε-
δρος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ.Γεώργιος Καρατζα-
φέρης.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Κύριε Υφυπουργέ, θα σας συνιστούσα ότι
το καλύτερο που υπάρχει για τη δική σας περίπτωση είναι το
«Otil»: το βάζετε στα αυτιά κι ακούτε. Εµείς δεν κάναµε κριτική τα
δύο χρόνια στη Νέα ∆ηµοκρατία; Εµείς δεν φωνάζαµε; Εµείς δεν
ήµασταν εδώ παρόντες; Τα έχετε ξεχάσει αυτά; Σας παρακαλώ
πολύ! Εµείς φωνάζαµε, εσείς κερδίσατε τις εκλογές. Αυτό, λοι-
πόν, να το καταλάβετε καλά!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Και, βεβαίως, όσον αφορά το θέµα περί οικογενειακής ευθύ-

νης το βρίσκω άστοχο. Είστε ένας νέος άνθρωπος. Οικογενειακή
ευθύνη δεν είχε ούτε ο Χίτλερ. ∆εν µπορεί, λοιπόν, να χρησιµο-
ποιείται εδώ το θέµα της οικογενειακής ευθύνης. Η ουσία είναι
µια: ότι δεν έχετε οικονοµική πολιτική.

Και όσον αφορά αυτήν την κορώνα την οποία πετάξατε, ότι
εσείς κάνετε πολιτική και όχι ο Αλµούνια κ.λπ., δεν µπορώ να κα-
ταλάβω εάν έτσι είναι τα πράγµατα, γιατί Τρίτη, Πέµπτη, Σάβ-
βατο ο κ. Παπακωνσταντίνου είναι στις Βρυξέλλες και δεν είναι
εδώ για να κάνει τη δουλειά του. Πηγαίνετε και αναφέρεστε. Να
πείτε την αλήθεια στον ελληνικό λαό. Να πείτε την αλήθεια στους
αγρότες ότι δεν µπορείτε να κάνετε τίποτα, γιατί είσαστε σιδη-
ροδέσµιοι των Βρυξελλών και το ανέχεστε και ενίοτε το ευχαρι-
στιόσαστε!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ο κύριος Υφυπουργός

έχει το λόγο. Είναι κατεπείγον το νοµοσχέδιο πρέπει να τελειώ-
σουµε.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Κύριε
Πρόεδρε, είµαι σίγουρος ότι ο Πρόεδρος του ΛΑΟΣ εν τη ρύµη
του λόγου υπερβάλλει, διότι ουσιαστικά αποκαλεί σιδηροδέσµι-
ους όλους τους Υπουργούς Οικονοµικών, οι οποίοι πηγαίνουν
στις Βρυξέλλες για να συµµετάσχουν στις συνεδριάσεις του
ECOFIN.

Ο κ. Παπακωνσταντίνου δεν πηγαίνει σιδηροδέσµιος στις Βρυ-
ξέλλες. Πηγαίνει να υπερασπιστεί τα συµφέροντα της χώρας µας
σε προγραµµατισµένες, όπως πολύ καλά γνωρίζετε, συνεδριά-
σεις του ECOFIN. Και εκεί κάνει αυτά που δεν έκαναν οι προη-
γούµενοι Υπουργοί Οικονοµικών, οι οποίοι κάθε φορά που
πήγαιναν στις συνεδριάσεις του ECOFIN δεν µπορούσαν να αντι-
µετωπίσουν την κριτική που δέχονταν από τους εταίρους τους.
Ενώ, ο κ. Παπακωνσταντίνου, σ’ αυτό το διάστηµα των τριών
µηνών, καθηµερινά αγωνίζεται και υπερασπίζεται τα συµφέρο-
ντα της χώρας. Νοµίζω ότι σήµερα είχαµε και τις πρώτες θετι-
κές ενδείξεις από τη δουλειά και την προεργασία που έχει γίνει
στο διάστηµα αυτό, που έχουµε πάρει την εντολή από τον ελλη-
νικό λαό.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κύριε Πρόεδρε, έχετε

το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-

δοξου Συναγερµού): Κύριε Υπουργέ, έχετε δίκιο και πρέπει να το
αναγνωρίσω αυτό. Ο κ. Παπακωνσταντίνου δεν πηγαίνει σιδηρο-
δέσµιος στις Βρυξέλλες, γυρίζει σιδηροδέσµιος!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο Βου-

λευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Χρήστος Σταϊκούρας για τέσ-
σερα λεπτά.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ: Κύριε Υπουργέ, επειδή µιλήσατε
στη σηµερινή ηµέρα, νοµίζω ότι η σηµερινή αντίδραση των αγο-
ρών είναι η καλύτερη απάντηση στην τοποθέτησή σας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τα επιχειρήµατα που προβάλλει
η Κυβέρνηση για να δικαιολογήσει την αναγκαιότητα της κατε-
πείγουσας -κατά τα άλλα- αναθεώρησης του θεσµικού πλαισίου
για τη φορολόγηση κληρονοµιών, δωρεών και γονικών παροχών,
αλλά και την κατάθεση και µετά απόσυρση σχετικής, πρόχειρης,
αντισυνταγµατικής τροπολογίας την προηγούµενη εβδοµάδα,
είναι τουλάχιστον έωλα. Θα µπορούσαν να γίνουν κατανοητά εάν
δεν είχαν παρατηρηθεί µαζικές µεταβιβάσεις ακίνητης περιου-
σίας σε όλη την Ελλάδα, ανεξάρτητα από το ύψος της αντικει-
µενικής τους αξίας και εάν δεν υπήρχαν µεταβολές στις διατάξεις
µεταξύ των δύο νοµοθετικών πονηµάτων.

Όµως σε χρονικό διάστηµα µιας εβδοµάδος, πρώτον, η τρο-
πολογία των τριών σελίδων έγινε σχέδιο νόµου είκοσι τεσσάρων
σελίδων. ∆εύτερον, η τροπολογία καλούσε τους πολίτες να υπο-
βάλουν δήλωση φόρου γονικής παροχής ή δωρεάς µε όρους
λευκής επιταγής, ενώ στο παρόν σχέδιο νόµου προσδιορίζονται
ουσιώδη στοιχεία της φορολογικής υποχρέωσης, όπως είναι το
ύψος του αφορολογήτου ορίου και οι φορολογικοί συντελεστές
µε βάση κλίµακες.

Τρίτον, η τροπολογία περιείχε εσφαλµένους υπολογισµούς
σχετικά µε την επίδραση της αύξησης των φόρων στις τιµές των
τσιγάρων, όπως αποδεικνύεται και από την αναπροσαρµογή
προς τα κάτω των συντελεστών στους ειδικούς φόρους κατανά-
λωσης.

Σε ό,τι αφορά τη διαπίστωση που καταγράφεται στην αιτιολο-
γική έκθεση περί πραγµατοποίησης αθρόων µεταβιβάσεων σε
περιοχές µε υψηλές αντικειµενικές αξίες ακινήτων που επιδιώ-
κεται από τους λίγους και κατέχοντες, τα στοιχεία που συλλέγο-
νται από τις ∆ΟΥ της χώρας το διαψεύδουν. Καταδεικνύουν ότι
πρόκειται για επικοινωνιακό δηµιούργηµα µε έντονη την αύρα
του λαϊκισµού ώστε οι διατάξεις του νοµοσχεδίου να καταστούν
πιο εύπεπτες από την κοινωνία.

Χθες στην Επιτροπή Οικονοµικών Υποθέσεων ο συνάδελφος
Βουλευτής Κυκλάδων κ. Βρούτσης παρουσίασε σχετικά ποσο-
τικά στοιχεία αύξηση των µεταβιβάσεων σε ∆ΟΥ της Αττικής,
στις οποίες δεν υπάγονται ακίνητα, µεγάλης ακίνητης περιου-
σίας, όπως είναι η Αγία Παρασκευή, η Καλλιθέα, το Λαύριο, το
Μαρούσι, το Περιστέρι.

Να προσθέσω και εγώ ορισµένα στοιχεία από το Νοµό Φθιώ-
τιδας. Στη ∆ΟΥ Λαµίας το ∆εκέµβριο του 2009 ο αριθµός των γο-
νικών παροχών αυξήθηκε από τετρακόσιες σαράντα δύο τον
αντίστοιχο µήνα του 2008, σε εννιακόσιες ενενήντα εννιά. Στη
∆ΟΥ Στυλίδας τον ίδιο µήνα από πενήντα µία γονικές παροχές
το ∆εκέµβριο του 2008, είχαµε εκατόν επτά. Και στη ∆ΟΥ Ατα-
λάντης από ογδόντα έξι γονικές παροχές το ∆εκέµβριο του 2008
διενεργήθηκαν διακόσιες σαράντα δύο το ∆εκέµβριο του 2009.

Συνεπώς τα στοιχεία καταρρίπτουν τον ισχυρισµό που διατυ-
πώνεται στην αιτιολογική έκθεση, αποδεικνύουν ότι τα χαµηλά
και µεσαία εισοδήµατα επωφελήθηκαν από το υπάρχον καθε-
στώς και ακυρώνουν το επιχείρηµα ότι οι γονικές παροχές των
φτωχών χρηµατοδοτούν τις γονικές παροχές των πλουσίων και
των κατεχόντων τη µεγάλη ακίνητη περιουσία.

Στο περιεχόµενο του υπό συζήτηση σχεδίου νόµου θα κάνω
µόνο µια παρατήρηση στην πρωτολογία µου. Η αιτιολογική έκ-
θεση αναφέρει ότι µε τις διατάξεις του σχεδίου νόµου, ο τρόπος
φορολόγησης των κληρονοµιών καθίσταται δικαιότερος και ικα-
νοποιεί τη συνταγµατική επιταγή και το αίσθηµα των φορολο-
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γουµένων για συµµετοχή τους στα δηµόσια βάρη, ανάλογα µε
την περιουσιακή τους κατάσταση και για την επιβάρυνση των µε-
γάλων περιουσιών µε υψηλότερους συντελεστές.

Για ποια κοινωνική δικαιοσύνη όµως µιλάτε, κύριοι της Κυβέρ-
νησης, όταν διατηρείται σε χαµηλό επίπεδο η αυτοτελής φορο-
λόγηση εταιρικών συµµετοχών, τίτλων και χρεογράφων; Για ποια
κοινωνική δικαιοσύνη µιλάτε όταν αντίθετα µε τις δεσµεύσεις
σας, δεν λαµβάνετε καµµία πρωτοβουλία στο σχέδιο νόµου για
τις off shore εταιρείες; Για ποια κοινωνική δικαιοσύνη µιλάτε όταν
η µεταβίβαση χρηµατικού ποσού 200.000 ευρώ θα αποδίδει
φόρο 20.000 ευρώ, ενώ µια γονική παροχή ακινήτου ίσης αξίας,
200.000 ευρώ, θα αποδίδει φόρο µόνο 500 ευρώ; Για ποια κοι-
νωνική δικαιοσύνη µιλάτε όταν η µεταβίβαση χρηµατικού ποσού
60.000 ευρώ θα αποφέρει ίσα φορολογικά έσοδα µε τη µεταβί-
βαση τίτλων ή χρεογράφων αξίας 1.000.000 ευρώ;

Η Νέα ∆ηµοκρατία µε συνέπεια και υπευθυνότητα έχει ξεκα-
θαρίσει τη θέση της. Είναι αντίθετη στην ανεξέλεγκτη φοροεπι-
δροµή κατά της ακίνητης περιουσίας, η οποία πλήττει κυρίως τη
µεσαία τάξη, τη µικροµεσαία ιδιοκτησία.

Θεωρούµε ότι µέτρο αύξησης της φορολογίας, της ακίνητης
περιουσίας, του φόρου µεταβιβάσεως ακινήτων, του κόστους
των γονικών παροχών και των αντικειµενικών αξιών και µάλιστα
σε περιόδους οικονοµικής ύφεσης, θα οδηγήσουν στη µείωση
των συναλλαγών, στη µείωση των εσόδων, στην αποθάρρυνση
των επενδύσεων στα ακίνητα, στη µείωση της κατασκευαστικής
δραστηριότητας. ∆ραστηριότητας που έχει συρρικνωθεί σηµα-
ντικά και η οποία παράγει θέσεις απασχόλησης, εισοδήµατα, τζί-
ρους, φορολογικά έσοδα.

Συµπερασµατικά θεωρούµε ότι το παρόν σχέδιο νόµου είναι
οικονοµικά ατελέσφορο, κοινωνικά άδικο και γι’ αυτό το κατα-
ψηφίζουµε.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού
προηγουµένως ξεναγήθηκαν στους χώρους του Μεγάρου της
Βουλής, τριάντα ένας µαθητές και µαθήτριες και τέσσερις εκ-
παιδευτικοί συνοδοί από το 3ο Εσπερινό Γυµνάσιο Αθήνας.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει ο Βουλευτής του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερ-
µού κ. Μαυρουδής Βορίδης.

ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, υπάρχει µία ιστορία η οποία κα-

τέληξε στη σηµερινή συνεδρίαση και συζήτηση. Η ιστορία ήταν
πράγµατι ότι εν προκειµένω το ΠΑΣΟΚ είχε εξαγγείλει τη συγκε-
κριµένη ρύθµιση. Επίσης, το ΠΑΣΟΚ είχε εξαγγείλει, στο πλαί-
σιο των προεκλογικών του δεσµεύσεων, την κατάργηση του
ΕΤΑΚ και την αντικατάστασή του, ουσιαστικά, από έναν και-
νούργιο φόρο µεγάλης ακίνητης περιουσίας. Τι σήµαιναν αυτά
τα δύο σε επίπεδο προεκλογικό; Σήµαιναν, προφανώς, ένα συ-
γκεκριµένο µήνυµα για την κτηµαταγορά. Τι δηλαδή; Ότι όλοι
εκείνοι οι οποίοι προγραµµάτιζαν το τι πρόκειται να κάνουν µε
την ακίνητη περιουσία τους, προφανώς από την εκλογή του
ΠΑΣΟΚ και µετά ξεκίνησαν τις µεταβιβάσεις των ακινήτων. Μετά
την εκλογή του ΠΑΣΟΚ επίσης, αυτό ενετάθη µέχρι που ξαφνικά
όπως διαπιστώνεται, όποιος διάβασε την αιτιολογική έκθεση ανα-
κάλυψε το ΠΑΣΟΚ ότι πράγµατι υπάρχουν µεταβιβάσεις ακινή-
των και υπ’ αυτήν την έννοια υπάρχει απώλεια των φορολογικών
εσόδων. Έρχεται, λοιπόν, µε τη διαδικασία του κατεπείγοντος το
παρόν νοµοσχέδιο για να προφτάσει και άλλες µεταβιβάσεις ακι-
νήτων.

Πρώτον, κύριε Υφυπουργέ, να σας πούµε «τώρα πέρασε η
ώρα». Τώρα πέρασε η ώρα, γιατί οι πολλές µεταβιβάσεις των ακι-
νήτων έχουν ήδη γίνει.

∆εύτερον, το γεγονός ότι βάζετε αυτήν τη µικρή αναδροµικό-
τητα του νόµου, να τρέχουν, δηλαδή, οι συνέπειές του από τις 8
Ιανουαρίου, θα σας κάνω πάλι µία πρόβλεψη –την είχα κάνει στην
προηγούµενη κυβέρνηση, αν θυµάστε µε την έκτακτη εισφορά,
δεν εδέχθη τότε η κυβέρνηση ότι θα βγει η έκτακτη εισφορά αντι-
συνταγµατική και βγήκε- ότι εάν επιχειρήσετε να φορολογήσετε

όποια µεταβίβαση γίνει από τις 8 Ιανουαρίου µέχρι και σήµερα
που θα ψηφιστεί το νοµοσχέδιο, πάλι αυτή η φορολογία θα βγει
αντισυνταγµατική.

Το τρίτο το οποίο όµως έχω να σας πω και το οποίο κατά τη
γνώµη µου, είναι το σηµαντικότερο, είναι το εξής: τι κάνετε; Στην
πραγµατικότητα έχετε µπει σε µία λογική φορολογίας των ακι-
νήτων. Εγώ θέλω να ρωτήσω συγκεκριµένα: γιατί φορολογείτε
το ακίνητο; Το ακίνητο αποτελεί τοποθέτηση εισοδήµατος που
έχει ήδη φορολογηθεί. Τονίζω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι
η Κυβέρνηση δεν φορολογεί το εισόδηµα από τα ακίνητα, φο-
ρολογεί το ακίνητο, φορολογεί τη µεταβίβαση µε τη µορφή της
γονικής παροχής, φορολογεί τη µεταβίβασή του µε τη µορφή της
δωρεάς, προτίθεται, όπως διαβάζω, να φορολογήσει και τη µε-
ταβίβασή του µε επαχθή αιτία, δηλαδή, µε πώληση. Φορολογεί,
επίσης, το ακίνητο όταν η µεταβίβασή του γίνεται από αιτία θα-
νάτου. Γιατί όµως φορολογεί ένα εισόδηµα φορολογηµένο;

Το ερώτηµα που έχω να κάνω στον κύριο Υφυπουργό και στην
Κυβέρνηση, είναι: θα φορολογήσει µε τον ίδιο τρόπο και άλλες
µορφές κεφαλαίου; Παραδείγµατος χάριν, αυτόν που δεν έχει
επενδύσει σε ακίνητο, αλλά έχει τοποθετήσει τα χρήµατά του
στο ταµιευτήριο θα τον φορολογήσετε και αυτόν; Θα φορολο-
γήσετε τις καταθέσεις γιατί κάποιος επέλεξε να έχει τα χρήµατά
του στην τράπεζα; Κάποιος άλλος επέλεξε να έχει τα χρήµατά
του σε ακίνητα. Για ποιον λόγο φορολογούνται; Καταλαβαίνω να
φορολογείτε τους τόκους των καταθέσεων, καταλαβαίνω να φο-
ρολογείτε τις προσόδους από τα ακίνητα, αλλά αυτό καθ’ εαυτό
το φορολογηµένο ήδη εισόδηµα, γιατί να ξαναφορολογηθεί;

Η απάντηση, λοιπόν, εδώ είναι η εξής: φορολογούµε, γιατί θέ-
λουµε έσοδα. ∆εν υπάρχει άλλη δικαιολογητική βάση και προ-
φανώς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κανείς δεν πρόκειται να
πειστεί ότι δήθεν αυτό είναι µια δίκαιη και κοινωνική φορολογία,
γιατί τάχα, τα τριακόσια χιλιάρικα είναι µια µεγάλη περιουσία και
πρέπει ξαφνικά αυτός που έχει 300.000 ευρώ ή 350.000 ευρώ
ένα ακίνητο, να πληρώνει φόρο. Κανείς δεν πείθεται σε αυτό, ει-
δικώς δε ως προς το δήθεν φιλολαϊκό και κοινωνικό προσανατο-
λισµό αυτής της συγκεκριµένης φορολογίας.

Ερώτηµα συγκεκριµένο: τι πρόκειται να κάνουν οι Έλληνες φο-
ρολογούµενοι µετά το συγκεκριµένο; Θα κάνουν κάτι πολύ απλό.
Θα σκεφθούν τις τοποθετήσεις που έχουν, κυρίως δε όσοι έχουν
πραγµατικά µεγάλη ακίνητη περιουσία και δεν έχουν απλώς ένα
σπίτι να µένουν, αλλά όσοι έχουν επενδύσει στα ακίνητα, θα σκε-
φθούν ότι πια η επένδυση στα ακίνητα είναι µία κακή επένδυση.
Και τι θα αρχίσουν να κάνουν; Θα σκεφθούν ότι η τοποθέτηση
σε κεφάλαιο, είναι µια καλύτερη επένδυση. Και τι συνέπεια θα
έχει αυτό; Την κατάρρευση της κτηµαταγοράς, της µόνης δρα-
στηριότητας ή εάν θέλετε, µία από τις µεγάλες δραστηριότητες
που εξακολουθούν να είναι παραγωγικές στην Ελλάδα. Πότε επι-
λέγει να το κάνει αυτό η Κυβέρνηση; Είναι ακόµη ένα λαµπρό
µέτρο, είναι ακόµη µία σπουδαία επιτυχία της ελληνικής Κυβερ-
νήσεως, να χτυπήσει το µοναδικό ή έναν από τους λίγους παρα-
γωγικούς και ζωντανούς τοµείς της ελληνικής οικονοµίας.

Χτύπηµα στην οικοδοµή, χτύπηµα στην κτηµαταγορά και επο-
µένως ένα περαιτέρω ακόµη πρόβληµα. Ως έσοδα τι θα έχετε; Τί-
ποτα δεν θα έχετε. Και γι’ αυτό αν προσέξετε στην έκθεση του
Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους στο κοµµάτι των εσόδων δεν
υπάρχει καµµία ουσιαστικά εκτίµηση, γιατί φυσικά εξαρτάται από
γεγονότα µελλοντικά και αβέβαια, όπως είναι οι τυχόν µεταβιβά-
σεις που πρόκειται να γίνουν. Να κάνουµε µία πρόβλεψη, κύριε
Υφυπουργέ, και εσείς και εγώ, ελάχιστες θα είναι οι µεταβιβά-
σεις, γιατί όλοι θα περιµένουν πότε θα βελτιωθούν οι φορολογι-
κές συνθήκες. Οι άλλοι που θα θέλουν να πουλήσουν, είναι
προφανές ότι θα δηµιουργήσουν τέτοια κρίση που ουσιαστικά
αυτό που θα πάρετε από τη µεταβίβαση, θα το χάσετε από τις
άλλες παραγωγικές δραστηριότητες. Ακόµη µία εντελώς εσφαλ-
µένη οικονοµική επιλογή της Κυβερνήσεως που θα πληρώσει ο
ελληνικός λαός.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ο Βουλευτής του ΣΥ-
ΡΙΖΑ κ. ∆ρίτσας έχει το λόγο.

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
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∆εν µπορούµε, παρά να χαρακτηρίσουµε αυτό το σχέδιο
νόµου ως ακραία σπασµωδικό. Και δεν είναι απλώς και µόνο ένας
χαρακτηρισµός έτσι επιφανειακός, έχει στην πραγµατικότητα
όλες τις συνέπειες µιας ανεπάρκειας και µιας ανάκλησης όλων
των προεκλογικών υποσχέσεων που είχε δώσει το ΠΑΣΟΚ και
απέναντι σ’ αυτές τοποθετείται διαφορετικά τώρα που έρχεται
στην Κυβέρνηση, παρά το γεγονός ότι υποτίθεται ότι υλοποιεί
µία προεκλογική του υπόσχεση. Μα, αυτή η προεκλογική υπό-
σχεση ήταν ενταγµένη σε ένα συνολικό σχεδιασµό, σύµφωνα µε
τις εξαγγελίες, αναµόρφωσης του φορολογικού συστήµατος, µία
φορολογική επανάσταση έλεγε ο Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ. Και
όντως ένα φορολογικό σύστηµα για να αναθεωρηθεί, πρέπει και
να συζητηθεί και να αντιµετωπισθεί σε όλες του τις παραµέτρους
και να ειδωθεί και από την πλευρά της φορολογικής δικαιοσύνης
και από την πλευρά την αναπτυξιακή και από την πλευρά της
σταθερότητας. Η σηµερινή ρύθµιση είναι προφανές ότι δεν θα
ζήσει για µεγάλο διάστηµα και ήδη υπονοµεύεται στη λογική της
και στην εξαγγελία από την πλευρά της Κυβέρνησης. Έτσι όπως
διατυπώνεται στην εισηγητική έκθεση, θα υπονοµευθεί από την
αύξηση των αντικειµενικών αξιών. Και µόνο αυτό εµµέσως, υπο-
γείως, πλην σαφώς, ανατρέπει όλα εκείνα τα επιχειρήµατα που
προβάλλονται και σε πίνακες και σε αριθµούς και µε την εισή-
γηση, αλλά και µέσα στο σχέδιο νόµου τα οποία υποτίθεται κατά
την κυβερνητική άποψη δίνουν, αποκαθιστούν δικαιοσύνη και αί-
ρουν τις µεγάλες αδικίες, όπως είπε και ο εισηγητής του ΠΑΣΟΚ,
που προϋπήρχαν. ∆εν πρόκειται να συµβεί τίποτα τέτοιο. Κυρίως,
όπως συµβαίνει συνήθως, θα έχουµε µία επιβάρυνση των µε-
σαίων εισοδηµάτων και της µεσαίας τάξης αξιών της οικοδοµής.

Η ασφάλεια δικαίου, η αναλογικότητα, η σταθερότητα συνι-
στούν τα στοιχεία της φορολογικής δικαιοσύνης και αυτά λεί-
πουν. Και δεν είναι δυνατόν να προβάλλεται το επιχείρηµα το
οποίο και στην ίδια την εισηγητική έκθεση αναπτύσσεται και οµο-
λογείται ότι κάποιοι µετεβίβαζαν γρήγορα περιουσιακά στοιχεία
µε δωρεές ή µε γονικές παροχές εν όψει της αλλαγής του νόµου.
Μα, δώσατε εσείς αυτό το κλίµα, κύριε Υπουργέ, διαµορφώσατε
τις συνθήκες εκείνες -και έχετε ευθύνη γι’ αυτό- µέσα από τις
οποίες προχώρησαν οι περισσότερες των συνήθων συναλλαγών.

Σπεύδετε τώρα µ’ έναν τρόπο αµήχανο, µ’ έναν τρόπο αιφνι-
διασµού, µ’ έναν τρόπο έκτακτο να καλύψετε ένα πολύ σηµαντικό
ζήτηµα του φορολογικού συστήµατος, δηλαδή τις γονικές πα-
ροχές και τις µεταβιβάσεις και δεν το εντάσσετε πουθενά, σε κα-
νέναν αναπτυξιακό σχεδιασµό. Όντως ισχύει αυτό. Έχει µόνο
δηµοσιονοµικά κίνητρα και µάλιστα έκτακτα, επείγοντα, αλλά
αµήχανα και σπασµωδικά.

Πρόσθετο στοιχείο αυτού του νοµοσχεδίου είναι η νέα φορο-
λόγηση των ποτών και των τσιγάρων, οι φόροι κατανάλωσης. Κά-
ποια στιγµή και αυτά έχουν όρια. Είναι η συνήθης «αγελάδα», µ’
όλα αυτά τα προσχήµατα και τα επιχειρήµατα για τη διαφύλαξη
της δηµόσιας υγείας και της υγείας του πληθυσµού. Όλα αυτά
είναι υποκριτικά. Αυτή η «αγελάδα» δεν µπορεί να «αρµέγεται»
αιωνίως, έχει όρια, αλλά συνεισφέρει µέσα από την επιλογή του
φόρου κατανάλωσης στην επιλογή της ενίσχυσης των υψηλών
εισοδηµάτων και πλήττει τους χαµηλόµισθους.

Με αυτές τις σκέψεις είναι προφανές ότι όχι µόνο δεν µπο-
ρούµε να ψηφίσουµε αυτό το σχέδιο νόµου αλλά κάνουµε και µία
ερώτηση - έκκληση: Μία σοβαρή συζήτηση για τη φορολογική
µεταρρύθµιση που έχει ανάγκη η χώρα, επιτακτική υποχρέωση
της Κυβέρνησης –γιατί την εξήγγειλε- πότε θα έλθει, όταν τέ-
τοιου είδους αποσπασµατικότητες είναι οι επιλογές της;

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κι εµείς σας ευχαρι-

στούµε.
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Οικονοµικών κ. Σαχινίδης.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Ευχαρι-

στώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, άκουσα µε προσοχή την τοπο-

θέτηση των συναδέλφων της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, αλλά
διαπίστωσα ότι οι θέσεις τους συνοψίζονται µε τη θεσσαλική
ρήση «τρία πλιά κι ένα τσόνι»! Εκτιµώ ότι είναι τέτοια η µετεκλο-
γική σύγχυση στο χώρο της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης που για
πολύ καιρό ακόµη οι τοποθετήσεις των συναδέλφων της Νέας

∆ηµοκρατίας θα παραπέµπουν στη ρήση «τρία πλιά κι ένα τσόνι»!
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, φέραµε στη Βουλή µε τη µορφή

κατεπείγοντος σχεδίου νόµου το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο γιατί
µετακινήθηκε το κέντρο βάρους της συζήτησης στις διαδικασίες
και τις εντυπώσεις κι όχι στην αποτελεσµατικότητα των ρυθµί-
σεων, γιατί έτσι ο Έλληνας πολίτης θα µπορεί να έχει µία σαφή
και ολοκληρωµένη εικόνα για την οικονοµική πολιτική της Κυ-
βέρνησης, γιατί τώρα γίνεται κατανοητό πόσο απαράδεκτες ήταν
οι ρυθµίσεις της Νέας ∆ηµοκρατίας, οι οποίες ευνοούσαν τη µε-
γάλη ακίνητη περιουσία.

Με το υπό συζήτηση νοµοσχέδιο επιδιώκουµε να διαφυλά-
ξουµε φορολογική ύλη στο πεδίο των γονικών παροχών και δω-
ρεών, ώστε να πάψουν οι γονικές παροχές των φτωχών και των
µικροµεσαίων πολιτών να χρηµατοδοτούν τις γονικές παροχές
των πλουσίων και κατεχόντων µεγάλη ακίνητη περιουσία. ∆εδο-
µένου ότι, από τις αρχές ∆εκεµβρίου, στις ∆ΟΥ Ψυχικού, Κηφι-
σιάς και Γλυφάδας παρατηρήθηκαν αθρόες γονικές παροχές
ακινήτων µεγάλης αντικειµενικής αξίας µε προφανή σκοπό την
ακύρωση του κοινωνικού διαλόγου, που έχει αρχίσει, και τη µη
συµµετοχή των περιουσιών αυτών στην όποια φορολογική ανα-
διανοµή επρόκειτο να ακολουθήσει την ολοκλήρωση της κοινω-
νικής διαβούλευσης.

Άκουσα από ορισµένους συναδέλφους να επικαλούνται ότι εί-
χαµε αυξήσεις και σε άλλες ∆ΟΥ. Ναι, αλλά εκεί οι αυξήσεις ήταν
αριθµητικές και όχι ποσοτικές, καθώς πήγαιναν για γονικές πα-
ροχές µικροµεσαίοι ιδιοκτήτες, γιατί ανησυχούσαν. Στις ∆ΟΥ που
επικαλεσθήκαµε εµείς, δηλαδή στις τρεις ∆ΟΥ όπου οι αντικει-
µενικές αξίες είναι πολύ µεγάλες, είχαµε και ποσοτικό άλµα, εί-
χαµε περιουσίες µεγάλης ακίνητης αξίας, ανά φυσικό πρόσωπο,
που µεταβιβάζονταν και αυτό κάνει τη µεγάλη διαφορά, κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι.

Επίσης, µε το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο επιδιώκουµε να αυ-
ξήσουµε άµεσα τα δηµόσια έσοδα αυξάνοντας το φόρο κατανά-
λωσης στα καπνικά προϊόντα και το αλκοόλ εν όψει του
υπέρογκου ελλείµµατος που διαµόρφωσαν οι πολιτικές της
προηγούµενης κυβέρνησης.

Ταυτόχρονα, όµως, επιχειρούµε µέσω της πολιτικής αυτής να
αποτρέψουµε το κάπνισµα, που όλοι αναγνωρίζουµε ότι επιβα-
ρύνει την υγεία του πολίτη.

Με το νοµοσχέδιο αυτό δίνουµε οριστικό τέλος στη φιλελεύ-
θερη πολιτική της Νέας ∆ηµοκρατίας που αγνοούσε ουσιαστικά
τις ανάγκες των οικονοµικά ασθενέστερων και τους εξίσωνε µε
τους κατέχοντες.

Εµείς µένουµε συνεπείς στις προεκλογικές µας δεσµεύσεις.
Οι φόροι θα επιβάλλονται ανάλογα µε τη φοροδοτική ικανότητα
των πολιτών. Θα χρησιµοποιήσουµε το φορολογικό σύστηµα όχι
µόνο για να εξυγιάνουµε τα δηµοσιονοµικά της χώρας, αλλά για
να ελαφρύνουµε τα φτωχά και τα µικροµεσαία στρώµατα της ελ-
ληνικής κοινωνίας. Θα χρησιµοποιήσουµε το φορολογικό σύ-
στηµα σε αναδιανεµητική κατεύθυνση. Στη βάση αυτή ξεκίνησε,
άλλωστε, η κοινωνική διαβούλευση για τη φορολογική µεταρ-
ρύθµιση.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ∆’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΒΥΡΩΝ ΠΟΛΥΡΩΡΑΣ)

Ας δούµε, λοιπόν, τι προβλέπουν οι νέες ρυθµίσεις:
Αυξήθηκε το αφορολόγητο από 95.000 ευρώ σε 150.000 για

την Α’ κατηγορία, δηλαδή, για τη µεταβίβαση περιουσίας µεταξύ
παππούδων, παιδιών και εγγονών και σε 30.000 ευρώ για τη Β’
κατηγορία, δηλαδή για τους υπόλοιπους συγγενείς. Η φορολό-
γηση για τη Γ’ κατηγορία παραµένει ως έχει.

Καθιερώνεται κλίµακα υπολογισµού του φόρου που κυµαίνεται
από 1% έως 10% για την Α’ κατηγορία και από 5% έως 20% για
τη Β’ κατηγορία. Με τον τρόπο αυτό, καταργείται η αυτοτελής
φορολόγηση µε 1%, που ευνοούσε τη µεγάλη ιδιοκτησία και ει-
σήγαγε την έννοια της αντίστροφης προοδευτικότητας στο φο-
ρολογικό σύστηµα. Αυτή ήταν η συνεισφορά της κυβέρνησης
της Νέας ∆ηµοκρατίας στη φορολογική πολιτική της χώρας.

Έρχοµαι στο σηµείο αυτό να απαντήσω στην άποψη που δια-
τυπώθηκε, ότι κακώς περιορίζουµε τον ανώτατο συντελεστή στο
10% στα ακίνητα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η επιλογή αυτή που κάναµε,
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έγινε γιατί αν τεθεί ο συντελεστής πάνω από 10%, τότε οι γονείς
αντί για γονική παροχή επιλέγουν την εικονική πώληση µε φόρο
µεταβίβασης κοντά στο 10%.

Παραµένει αφορολόγητη η περιουσία που κληρονοµείται από
σύζυγο ή ανήλικα τέκνα του αποβιώσαντος µέχρι του ποσού των
400.000 ευρώ ανά δικαιούχο. Έτσι, όταν πεθαίνει κάποιος από
τους γονείς, µένει το σπίτι στην οικογένεια χωρίς να χρειαστεί
να πληρώσει φόρους.

Παραµένει η αυτοτελής φορολόγηση των χρηµατικών ποσών
µε 10% για την Α’ κατηγορία και µε 20% για τη Β’ κατηγορία,
αλλά χωρίς την ύπαρξη αφορολόγητου ορίου, καθώς µε το
ισχύον καθεστώς καταστρατηγείτο ο θεσµός του «πόθεν έσχες».

Πολλοί συνάδελφοι αντέδρασαν σε αυτή την επιλογή. Αντέ-
δρασαν θεωρώντας ότι φορολογούµε άσκοπα. Απαντάµε: Όσοι
υποστηρίζουν ότι κακώς κάνουµε αυτή τη ρύθµιση, ουσιαστικά
διευκολύνουν αυτούς οι οποίοι µέχρι σήµερα καταστρατηγού-
σαν τις διατάξεις του νόµου για να εξασφαλίσουν «πόθεν έσχες»
για τα παιδιά τους.

Να ξεκαθαρίσουµε κάτι: Όλοι εδώ µέσα -ή τουλάχιστον οι πε-
ρισσότεροι- είµαστε γονείς. Και γνωρίζουµε ότι οι γονείς δεν δω-
ρίζουν χρήµα στα παιδιά τους. Τα παιδιά µας παίρνουν χρήµατα
όποτε το θελήσουν, όποτε παραστεί ανάγκη. Άλλωστε, οι περισ-
σότεροι γονείς έχουν κοινό λογαριασµό µε τα παιδιά τους για να
αποφύγουν το φόρο κληρονοµιάς σε περίπτωση που συµβεί κάτι.
Άτυπη δωρεά που πραγµατοποιείται στη ∆ΟΥ, σηµαίνει ότι ο γο-
νιός θέλει να καλύψει το «πόθεν έσχες» του παιδιού του. Γι’ αυτό
επιβάλλεται η αυτοτελής φορολόγηση χωρίς αφορολόγητο όριο.
Αλλιώς, θα χρησιµοποιούσαν το όποιο αφορολόγητο για να ξε-
πλύνουν το «πόθεν έσχες». Και όπως ήταν η διάταξη µέχρι τώρα,
θα µπορούσε η ευρύτερη οικογένεια να δώσει µέχρι και 600.000
ευρώ και να δικαιολογηθεί «πόθεν έσχες» για την αγορά ακινήτου
µε αντικειµενική αξία µέχρι και 600.000 ευρώ.

Κατά τον υπολογισµό του φόρου, επίσης, προβλέπεται ότι θα
συνυπολογίζονται όλες οι προγενέστερες δωρεές και γονικές πα-
ροχές και µέχρι το χρονικό όριο της 1ης/1/1990.

Και µένω έκπληκτος από την κριτική που άκουσα από την αρι-
στερή πτέρυγα του Κοινοβουλίου. Προχωρήσαµε σε αυτή την
πρόβλεψη, διότι αν δεν γινόταν συνυπολογισµός όλων των προη-
γούµενων γονικών παροχών, το σύστηµα θα ήταν άδικο. Θα ωφε-
λούσε, κύριοι συνάδελφοι της ευρύτερης Αριστεράς, µε
επαναληπτικό τρόπο, όσους έχουν µεγαλύτερη ακίνητη περιου-
σία σε βάρος των µικροϊδιοκτητών. ∆ιότι αυτοί είναι που θα έκα-
ναν χρήση του αφορολόγητου επανειληµµένως. Αυτοί που έχουν
µεγάλη ακίνητη περιουσία και τη µεταβιβάζουν σταδιακά.

Εποµένως, όταν κάνετε κριτική, κοιτάξτε να δείτε ποιους ακρι-
βώς εξυπηρετείτε µε τις τοποθετήσεις σας. Επιπλέον, θέτουµε
υπ’ όψιν των συναδέλφων ότι ο συνυπολογισµός όλων των προ-
γενέστερων γονικών παροχών ίσχυε παγίως εδώ και ενενήντα
χρόνια, από το 1919. Και ήρθε ο συνάδελφος της Νέας ∆ηµο-
κρατίας, ο προηγούµενος Υπουργός Οικονοµικών, ο κ. Αλογο-
σκούφης και κατήργησε ένα θεσµό που υπήρχε για πάνω από
ενενήντα χρόνια.

Τέλος, ορίζεται ως ηµεροµηνία έναρξης ισχύος των ρυθµίσεων
η 8η Ιανουαρίου του 2010, για τις γονικές παροχές και δωρεές,
και ηµεροµηνία δηµοσίευσης του νόµου σε ΦΕΚ για τις κληρο-
νοµιές.

Ως προς το ζήτηµα της φορολόγησης των γονικών παροχών
στις µετοχές, που άκουσα και χθες στη συζήτηση, επισηµαίνεται
ότι το θέµα αυτό θα ρυθµιστεί πολύ σύντοµα στο επόµενο φο-
ρολογικό νοµοσχέδιο και µε το πέρας της διαβούλευσης, καθώς
είναι ένα σύνθετο θέµα, που αφορά παράλληλα και την φορολό-
γηση εισοδήµατος.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, προκειµένου να καταστεί σαφές
σε όλους πόσο ευνοηµένοι ήταν οι κατέχοντες µεγάλης ακίνη-
της περιουσίας µε το ισχύον σύστηµα φορολόγησης, σας προ-
τρέπω όλους να ανατρέξετε στο σχετικό παράδειγµα που
περιλαµβάνεται στην αιτιολογική έκθεση του σχεδίου νόµου. Να
τονίσω ότι για περιουσίες µέχρι 315.000 ευρώ, ο φόρος που προ-
κύπτει µε τις προτεινόµενες κλίµακες είναι µικρότερος από αυτόν
του ισχύοντος καθεστώτος, ενώ για τις µεγαλύτερες περιουσίες
η επιβάρυνση είναι αναλογικά µεγαλύτερη όχι, όµως, υπέρµε-

τρη.
Προς τι, λοιπόν, η έκπληξη όλων αυτών που κατηγορούν την

Κυβέρνηση για τη συγκεκριµένη πολιτική; Ποιους πραγµατικά
υπερασπίζονται; Ρωτώ, επίσης, ποιά ήταν η θέση όλων αυτών
όταν η Νέα ∆ηµοκρατία προχώρησε σε µείωση των φορολογι-
κών συντελεστών στο 1%; Πού ήταν το ενδιαφέρον όλων αυτών
όταν η Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας παρείχε την ίδια φο-
ροαπαλλαγή στην πρώτη κατοικία για κάποιον που µένει στην
Ηρώδου Αττικού και για κάποιον που διαµένει στο Κερατσίνι, στα
Φάρσαλα ή στο Μουζάκι; Ή δεν είναι µήπως γνωστό σε όλους
ότι µ’ αυτόν τον τρόπο φορολόγησης είχε επί της ουσίας καταρ-
γηθεί κάθε στοιχείο αναδιανοµής και αναλογικότητας; Ότι τα
έσοδα είχαν καταρρεύσει και ότι η φορολογία λειτουργούσε ανα-
διανεµητικά σε αντίστροφη κατεύθυνση; ∆ηλαδή, είχαµε φθάσει
σε ένα σηµείο οι φτωχοί να χρηµατοδοτούν τους πλούσιους.

Αυτό το αδιανόητο είχε κάνει η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµο-
κρατίας. Επιδοτώντας ουσιαστικά από τον πολύ κόσµο τους λί-
γους. Είναι προφανές, εποµένως, γιατί κάποιοι εναντιώνονται στο
παρόν σχέδιο νόµου, γιατί ουσιαστικά αποβλέπει στη φορολό-
γηση εκείνων που πραγµατικά έχουν, γιατί δεν θέλουν να αυξη-
θούν τα φορολογικά έσοδα και να πληρώσουν επιτέλους οι
έχοντες.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, για τη Νέα ∆ηµοκρατία οποια-
δήποτε πολιτική φόρων παρεκκλίνει του ενιαίου συντελεστή είναι
ξένη προς την ιδεολογική της αντίληψη. Μην περιµένετε, όµως,
από εµάς -µία σοσιαλιστική Κυβέρνηση- να υιοθετήσουµε τέτοιες
πολιτικές. Πολιτικές, δηλαδή, όπου υπερισχύει η αντίστροφη
προοδευτικότητα στους φόρους και που για το λόγο αυτόν επι-
βαρύνονται δυσανάλογα οι οικονοµικά ασθενέστεροι.

Με το σχέδιο νόµου αυτό ανατρέπουµε τις πολιτικές επιλογές
της κυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας, όπως είχαµε δεσµευθεί
προεκλογικά.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υπουργό.

Έχει ζητήσει το λόγο ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της
Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Μανώλης Κεφαλογιάννης.

Κύριε Μανώλη Κεφαλογιάννη, έχετε το λόγο για έξι λεπτά.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Τώρα, κύριε Πρόεδρε,

εµείς των άλλων περιοχών, δεν µπορούµε να υστερήσουµε από
τους αγαπητούς συναδέλφους µας από τη Θεσσαλία.

Συζητούσαµε όση ώρα ανέπτυξε τις απόψεις του ο κύριος
Υπουργός για να δούµε µε ποια παροιµία από τη Θεσσαλία θα
του απαντήσουµε. Βλέποντας και την κ. Κατσέλη αποφασίσαµε:
«Τρεις λαλούν και δύο χορεύουν».

Και ξέρετε γιατί; ∆ιότι παρακολουθούµε µία Κυβέρνηση -εδώ
είναι η κ. Κατσέλη- στην οποία άλλα λέει ο ένας Υπουργός, άλλα
λέει ο άλλος. Η συµπαθέστατη καθ’ όλα -όχι κατά τα άλλα- κ. Κα-
τσέλη, παρουσιάζεται σήµερα ως η φιλολαϊκή Υπουργός, που
απειλεί µε παραίτηση για το νοµοσχέδιό της για τις τράπεζες. Οι
φίλοι του κεφαλαίου και των τραπεζών, ο κ. Πάγκαλος και ο κ.
Παπακωνσταντίνου, που βρίσκεται στις Βρυξέλλες, είναι αυτοί
που στηρίζουν τις τράπεζες και δεν στηρίζουν το φτωχό, λαό που
τον καταπιέζουν οι τράπεζες.

Ο φιλολαϊκός κ. Χρυσοχοΐδης πηγαίνει στα µπλόκα και αντί να
ξεφουσκώνει τα λάστιχα, όπως έκανε το ΠΑΣΟΚ στο παρελθόν,
λέει ότι οι αγρότες έχουν δίκιο. Η κ. Μπατζελή δεν τους δέχεται
ούτε για να συνοµιλήσει µαζί τους. Και ευτυχώς που υπάρχει και
ένας Κρητικός, ο Μιχάλης ο Καρχιµάκης και τους δέχεται και
τους ξαναδέχεται, αλλά προϋπολογισµό δεν έχει, χρήµατα δεν
διαθέτει, ταµείο δεν έχει. Άλλα λόγια να αγαπιόµαστε!

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
Αγαπητοί συνάδελφοι, για να τελειώνει και αυτή η συζήτηση

για το χρέος και το έλλειµµα και επειδή άκουσα τον επίσης καθ’
όλα αγαπητό κ. συνάδελφο από την Αιτωλοακαρνανία, τον κ. Μα-
κρυπίδη, να µιλάει για το χρέος και τον αγαπητό εκ Θεσσαλίας
συνάδελφο κ. Σαχινίδη να αναφέρεται στο έλλειµµα.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙ∆ΗΣ: Καθ’ όλα και αυτός!
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Καθ’ όλα και αυτός. Όλοι

καθ’ όλα!
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Αυτό που θέλω να σας πω –και µου φαίνεται ότι δεν το ακού-
σατε καλά στον Προϋπολογισµό- και να το βάλετε καλά στο
µυαλό σας, είναι ότι από 300.000.000.000 ευρώ του χρέους, τα
289.000.000.000 ευρώ είναι ευθύνη του ΠΑΣΟΚ. Το χρέος είναι
παιδί του ΠΑΣΟΚ. Και σας λέγω ότι η παράταξή σας έκανε ένα
ιστορικό λάθος τη δεκαετία του 1980. Σήµερα έχετε µια µονα-
δική ευκαιρία να το διορθώσετε.

Τώρα, όσον αφορά τα θέµατα που συζητούµε σήµερα, η Κυ-
βέρνηση σε ένα πράγµα είναι συνεπής, στη συνέπειά της για την
αντισυνταγµατικότητα αυτού του νοµοσχεδίου. Όταν καταθέ-
σατε το συζητούµενο νοµοσχέδιο ως τροπολογία παραβιάσατε
όλα τα άρθρα του Συντάγµατος και του Κανονισµού της Βουλής.
Παραβιάσατε το άρθρο 74 παράγραφος 5, που αναφέρει ότι τρο-
πολογία άσχετη δεν εισάγεται στη Βουλή». Παραβιάσατε επίσης
το άρθρο 78 παράγραφος 3 του Συντάγµατος, που αναφέρει ότι
«η είσπραξη φόρου επιτρέπεται από την ηµέρα που κατατέθηκε
στη Βουλή το σχετικό νοµοσχέδιο». Παραβιάσατε το άρθρο 85
παράγραφος 5 εδάφιο Β’ του Κανονισµού, που αναφέρει ότι «η
ΟΚΕ διατυπώνει αιτιολογηµένη γνώµη». ∆εν είδα εγώ στην Επι-
τροπή αιτιολογηµένη γνώµη. Παραβιάσατε το άρθρο 88 παρά-
γραφος 3 του Κανονισµού, που αναφέρει ότι «οι τροπολογίες
πρέπει να σχετίζονται µε το κύριο αντικείµενο του νοµοσχεδίου».
∆εν αφήσατε άρθρο του Συντάγµατος και του Κανονισµού της
Βουλής που να µην το παραβιάσατε.

Θέλω να συγχαρώ και τους Βουλευτές και τον Κοινοβουλευ-
τικό Εκπρόσωπο του ΠΑΣΟΚ, που όρθωσαν το ανάστηµά τους
και ανάγκασαν για πολλοστή φορά στις εκατό ηµέρες αυτήν την
Κυβέρνηση να αποσύρει το νοµοσχέδιο που είχε καταθέσει ως
τροπολογία εκείνες τις µέρες. Είστε, λοιπόν, και σ’ αυτό συνε-
πείς.

Στο άρθρο 2 παράγραφος 5 εδάφιο Α’ του συγκεκριµένου νο-
µοσχεδίου ορίζεται ότι «η ισχύς των διατάξεων αρχίζει από
8.1.2010». Στο άρθρο 2, επίσης, παράγραφοι 1, 2 και 3 αυξάνετε
«τον Ειδικό Φόρο Κατανάλωσης». Ε, αυτό είναι παραβίαση του
άρθρου 78 παράγραφος 3 του Συντάγµατος. Θέλετε να σας πω
και το άρθρο 90 παράγραφος 1, πρώην άρθρο 95 της Συνθήκης
της Ρώµης και νυν Συνθήκης της Ευρωπαϊκής Ένωσης; Παρα-
βιάζετε όλα τα άρθρα. Έχετε ένα πρόβληµα. Φαίνεται ότι βρί-
σκεστε σε πανικό. Ανεξαρτήτως και αδιακρίτως φορολογείτε.
Αυτό είναι το πρόβληµά σας.

Είπατε πολλά. Είπε ο εισηγητής σας ότι έχει αίσθηση δικαιο-
σύνης και κοινωνική αποδοχή για το νοµοσχέδιο αυτό η κοινωνία.
Εγώ δεν καταλαβαίνω για ποια δικαιοσύνη µιλάτε, όταν ο φόρος
για τις γονικές παροχές ουσιαστικά θα ισούται µε το φόρο µετα-
βίβασης.

∆ηλαδή, θα φτάσουµε στο σηµείο οι γονείς να οδηγούνται σε
εικονικές µεταβιβάσεις στα παιδιά τους για να µην πληρώσουν το
φόρο γονικής παροχής.

Πώς εµπνευστήκατε να βάλετε φόρο 10% στις άτυπες δωρεές;
Από πού σας ήρθε αυτό; ∆εν µπορώ να δώσω καµµία εξήγηση.

Οι συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας σας είπαν πάρα πολλά
παραδείγµατα. Ως παράταξη, ίσως, έχετε ένα σύµπλεγµα λόγω
των άτυπων δωρεών που δόθηκαν κάποιας εποχής του αείµνη-
στου Αρχηγού του κόµµατός σας, αποφασίσατε να φορολογή-
σετε µε 10% τις άτυπες αυτές παροχές. ∆εν βρίσκω καµµία άλλη
εξήγηση. Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα σας πω δυο παρα-
δείγµατα.

Άτυπες δωρεές χρηµατικών ποσών για 100.000 ευρώ. Ένας
γονιός δίνει χρήµατα στο παιδί του για να ανοίξει ένα µικρό κα-
τάστηµα. Φορολογία 10.000 ευρώ. Μεταβίβαση µετοχών για
άτυπη δωρεά πάλι 100.000 ευρώ, ο φόρος είναι 600 ευρώ. Έ, τι
θέλετε τώρα να απαντήσω στον φίλο µου τον κ. Μακρυπίδη και
σε εσάς ότι ο νόµος αυτός, κύριε Γείτονα…

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Έδινε 1.000 ευρώ στο φτωχό …
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Σας παρακαλώ, κύριε

Γείτονα, µην διακόπτετε.
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Εµένα µου αρέσουν οι δια-
κοπές.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Μην διακόπτετε, κύριε
συνάδελφε, δεν είναι σωστό.

Κύριε Κεφαλογιάννη, είστε εκτός χρόνου.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Ο νόµος αυτός, κύριε Γεί-

τονα -για να ακουστεί και το όνοµά σας- είναι ο νόµος µεταβίβα-
σης µετοχών µέσω γονικών παροχών, είναι ο ν. 2961/2001,
δηλαδή, νόµος του ΠΑΣΟΚ, άρθρο 29 παράγραφος 3.

Ερωτώ, τον κύριο Υπουργό, εάν ένας γονιός έχει ένα ακίνητο
αξίας 500.000 ευρώ ο φόρος θα φτάσει τις 11.500 ευρώ. Εάν
είναι εταιρεία ακινήτων στο 1.000.000 ευρώ θα πληρώσει φόρο
6.000 ευρώ. Έχουν αυτά λογική;

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙ∆ΗΣ: Τι προτείνετε, κύριε Κεφαλογιάννη;
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Κύριε συνάδελφε, προ-

τείνω να µην δίνετε προνόµια ούτε στις εταιρείες ακίνητης περι-
ουσίας ούτε στις υπεράκτιες off-shore εταιρείες γιατί αυτές
ευνοείτε µε τις ρυθµίσεις.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Μην κοιτάτε εµάς.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-

ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κύριε Κεφαλογιάννη,

σας παρακαλώ απευθυνθείτε στο Προεδρείο και συντοµεύετε το
λόγο σας.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε,
λέγοντας ότι το Πρόγραµµα Σταθερότητας εγκρίθηκε µε πολ-
λούς αστερίσκους. Επειδή από αυτό το νοµοσχέδιο, η Κυβέρ-
νηση ελάχιστα θα εισπράξει και είναι η αρχή φορολογικής
λαίλαπας για τους Έλληνες φορολογούµενους…

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κύριε συνάδελφε, συ-
ντοµεύετε και συµπεραίνετε.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: …θέλω να ρωτήσω και πε-
ριµένω απάντηση από τον Υπουργό: Προτίθεται η Κυβέρνηση να
αλλάξει ΦΠΑ στο 15%, δηλαδή αύξηση ΦΠΑ από το 9% στο 15%
σε όλα τα είδη λαϊκής κατανάλωσης; Προτίθεται η Κυβέρνηση
να ορίσει, όπως πιέζεται από τις Βρυξέλλες και το ∆ιεθνές Νοµι-
σµατικό Ταµείο, στην εβδοµάδα των τεσσάρων ηµερών µε αντί-
στοιχη µείωση του µισθού στο 80%; Αυτά είναι τα ζητήµατα στα
οποία θέλω να απαντήσει η Κυβέρνηση.

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστώ, διαµαρτυ-

ρόµενος για την υπέρβαση του χρόνου.
Ο κύριος Υφυπουργός έχει ζητήσει το λόγο για να απαντήσει.

Θα είναι σύντοµη η απάντησή σας, κύριε Υφυπουργέ;
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Σύντοµη

θα είναι η απάντησή µου και αντιλαµβάνεστε ότι θα επιστρα-
τεύσω και εγώ µια παροιµία: «Άλλα αντ’ άλλα τα µεγάλα της Πα-
ρασκευής το γάλα».

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: «Από την πόλη έρχοµαι…».
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Συνά-

δελφος της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης είπε ότι µετανιώνει γιατί
τα προηγούµενα πεντέµισι χρόνια: ∆εν είχε το θάρρος να υψώ-
σει το ανάστηµά του και να ρίξει την Κυβέρνηση για να µην οδη-
γήσει τη χώρα σε αυτό το σηµείο που βρισκόµαστε σήµερα και
να λοιδορείται από όλους.

Εάν έστω και ένας Βουλευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας τολ-
µούσε να υψώσει το ανάστηµά του, γιατί οι δικοί µας Βουλευτές
έχουν δικαίωµα να έχουν άποψη, ενώ οι δικοί σας Βουλευτές δεν
είχαν άποψη αυτά τα πεντέµισι χρόνια…

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
Έβλεπαν τη χώρα να καταστρέφεται και ήταν βουβοί. Έκλεινε

η Βουλή και δεν διαµαρτυρόταν κανένας. Αυτή είναι η αλήθεια!
Και την αλήθεια αυτή την γνωρίζουν οι Έλληνες.

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Αυτά δεν έχουν καµµία

σχέση µε αυτά που συζητούµε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Έχει ζητήσει το λόγο ο

Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ, ο κ. Παπουτσής και
τον καλώ στο Βήµα.

Ορίστε, κύριε Παπουτσή, έχετε το λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Κεφαλογιάννη, αγαπητέ συνάδελφε της Νέας ∆ηµο-

κρατίας, Κοινοβουλευτικέ Εκπρόσωπε, όπως θα καταλάβατε
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µόλις τώρα από την αντίδραση του Υφυπουργού, του κ. Σαχινίδη,
προσέχετε στο µέλλον, διότι ο κ. Ροντούλης, επίσης πατριώτης
του κ. Σαχινίδη, δικός µου και άλλων συναδέλφων εδώ στην Αί-
θουσα γνωρίζουν καλά…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Η παροιµία…
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Θα υπενθυµίσω απλώς, κύριε Πρόε-

δρε, να µην ξεχνά ποτέ ο κ. Κεφαλογιάννης, διακεκριµένος Κρη-
τικός, ότι «όφις έδηξεν Θεσσαλόν και απέθανεν όφις». Προσέξτε,
λοιπόν.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Εµείς δεν θέλουµε διαιρέ-
σεις, µεταξύ Κρητικών και Μακεδόνων.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Βεβαίως, ποτέ! Προς Θεού!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Τέρµα ο χρόνος των

παροιµιών.
Προχωρήστε, κύριε Παπουτσή.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Ωστόσο, κυρίες και κύριοι συνάδελ-

φοι, παρακολουθήσαµε όλοι την προσπάθεια του κ. Κεφαλο-
γιάννη να µας πείσει ότι είναι ασθενής η συνταγµατική βάση της
νοµοθετικής πρωτοβουλίας της Κυβέρνησης.

∆εν θέλω να πάρω όλο το χρόνο µου επ’ αυτού, θα πω µόνο
δύο λόγια. Πριν όµως αναφερθώ, δεν µπορώ να µην κάνω ένα
πολιτικό σχόλιο. Αφού είναι τόσο αντισυνταγµατική η πρόταση,
γιατί δεν καταθέτετε µία ένσταση συνταγµατικότητας του νόµου,
όπως έχετε όλο το δικαίωµα από τον Κανονισµό της Βουλής;

Έχω την αίσθηση ότι ο πραγµατικός λόγος είναι πολιτικός.
Γιατί, στην πραγµατικότητα, δεν έχετε τη δυνατότητα ως Κοινο-
βουλευτική Οµάδα της Νέας ∆ηµοκρατίας να υποστηρίξετε
αυτήν την ένσταση, όχι διά των επιχειρηµάτων, αλλά διά της πα-
ρουσίας σας. Και αυτό φαίνεται. ∆ιαλυµένο ασκέρι είναι η Νέα
∆ηµοκρατία, από ό,τι φαίνεται, δυστυχώς για τη Βουλή. Εγώ ελ-
πίζω το ταχύτερο δυνατό να ξεπεράσει τα εσωτερικά της προ-
βλήµατα. Και το ελπίζω ειλικρινά, γιατί πιστεύω ότι µε τη νέα
ηγεσία, πράγµατι, µπορείτε να ορθοποδήσετε µε πολύ γρήγο-
ρους ρυθµούς, κάτι που θα είναι επωφελές για τη δηµοκρατία
και τη λειτουργία του Κοινοβουλίου, αλλά µην επιχειρούµε να αµ-
φισβητήσουµε, να ροκανίσουµε στην ουσία, τη συνταγµατική
βάση της νοµοθετικής πρωτοβουλίας της Κυβέρνησης µε επι-
χειρήµατα τα οποία δεν µπορούµε να τα υποστηρίξουµε µε την
παρουσία µας ως κόµµα της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης.

Επί της ουσίας, όµως, θέλω να πω το εξής. Το άρθρο 78 του
Συντάγµατος στην παράγραφο 2 αναφέρει ότι «φόρος ή άλλο
οποιοδήποτε οικονοµικό βάρος δεν µπορεί να επιβληθεί µε νόµο
αναδροµικής ισχύος που εκτείνεται πέρα από το οικονοµικό έτος
το προηγούµενο εκείνο κατά το οποίο επιβλήθηκε». Με το άρθρο
78, πάλι, µε την παράγραφο 3 επιτρέπεται ακόµα και η είσπραξη
εισαγωγικού ή εξαγωγικού δασµού ή φόρου κατανάλωσης από
την ηµέρα που κατατίθεται στη Βουλή. Τι διαφορετικό κάνουµε
εµείς, πέραν ακριβώς της εφαρµογής αυτών των συγκεκριµένων
διατάξεων του Συντάγµατος;

Επιπλέον, δεν υπάρχει οποιαδήποτε αντίθεση µε την έννοια και
την ουσία του Συντάγµατος, όταν από την προεξαγγελία της
ρύθµισης του άρθρου 1, δηλαδή από την ηµέρα κατάθεσης της
τροπολογίας στη Βουλή, ετέθη από την αρχή η σαφής δήλωση
της Κυβέρνησης, η πρόθεση της Κυβέρνησης για την εφαρµογή
της.

Εποµένως, ούτε τίθεται θέµα όσον αφορά την ασφάλεια του
δικαίου ούτε βεβαίως όσον αφορά το φόρο των συναλλαγών. Ως
εκ τούτου, δεν στέκει σε καµµία περίπτωση µια τέτοια προσέγ-
γιση και παρακαλώ πάρα πολύ αυτού του είδους τις αµφισβητή-
σεις, εάν δεν µπορούµε να τις υποστηρίξουµε και µε τα επιχειρήµατά
µας και µε την παρουσία µας, να µην τις θέτουµε, διότι απλώς δη-
µιουργούµε αµφισβητήσεις, οι οποίες ενδεχοµένως να οδηγή-
σουν πολλούς πολίτες, οι οποίοι αισθάνονται ότι θίγονται, στα
δικηγορικά γραφεία προκειµένου να αναζητούν λύσεις. Μην προ-
σφέρουµε, δηλαδή, πελατεία σε δικηγορικά γραφεία µε αµφι-
σβητήσεις οι οποίες δεν στέκουν, ενώ στην πραγµατικότητα
πρόκειται περί ενός νοµοθετήµατος, που εµείς θα θέλαµε -και
είµαι απόλυτα βέβαιος ότι το δικαιούται- να έχει την υποστήριξη
των περισσοτέρων πτερύγων της Βουλής.

∆εν είναι απλά ότι είναι µια συνεπής προσπάθεια της Κυβέρ-
νησης, µια προσπάθεια µε βάση τις δεσµεύσεις µας, τις προε-

κλογικές και τις πολιτικές. Είναι µια δίκαιη λύση, είναι µια δίκαιη
τροποποίηση ενός νόµου δικού σας, ο οποίος -όλος ο κόσµος το
γνωρίζει- έφερε µέσα του την έννοια της κοινωνικής αδικίας.

Ο εισηγητής µας, ο κ. Γιάννης Αµοιρίδης, ανέλυσε λεπτοµε-
ρώς αυτήν την πολιτική που είχε ως αποτέλεσµα τη µείωση του
φόρου για τα ακίνητα έως 310.000 ευρώ. Αυτό είναι µια δίκαιη
λύση. Από εκεί και πάνω εφαρµόζεται προοδευτική κλίµακα και
αυτό είναι µία δέσµευσή µας. Είναι το δείγµα γραφής για το πώς
εµείς εννοούµε -και ο κύριος Υπουργός επέµεινε σ’ αυτό- τη φο-
ρολογική µεταρρύθµιση, την οποία θα φέρει η Κυβέρνηση. Ακρι-
βώς εκεί θα βασίζεται όλη η συλλογιστική του νέου φορολογικού
οικοδοµήµατος, στην προοδευτική κλίµακα, η οποία εγγυάται την
κοινωνική δικαιοσύνη.

Επειδή ακούσαµε πολλά, και οφείλω να πω και υπερβολικά -το
αντιλαµβάνοµαι για λόγους αντιπολιτευτικής τακτικής των συνα-
δέλφων της Νέας ∆ηµοκρατίας αλλά και από άλλα κόµµατα-
ακούσαµε, λοιπόν, ότι οδηγήσαµε την Ελλάδα «µετεξεταστέα»
στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Ακούσαµε από τους συναδέλφους του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος ότι «έχουµε πάρει διδακτορικά για την
εξαπάτηση του λαού» και δεν µπορώ να το αφήσω ασχολίαστο.

Η πραγµατικότητα είναι ότι η Ελλάδα βρίσκεται υπό επιτή-
ρηση, για να χρησιµοποιήσω την κοινοτική ορολογία. Και βρί-
σκεται υπό επιτήρηση για δεύτερη φορά στα τελευταία χρόνια,
στην ιστορία της, ως αποτέλεσµα της πολιτικής της κυβέρνησης
της Νέας ∆ηµοκρατίας, όχι της Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ. Η Κυ-
βέρνηση του ΠΑΣΟΚ βρίσκεται εκεί, παρούσα, στα θεσµικά όρ-
γανα και µας ξαναβλέπουν µετά από χρόνια οι Ευρωπαίοι εταίροι
µας να δίνουµε µάχες, υπερασπίζοντας τις πολιτικές της Ελλά-
δος σε µια εξαιρετικά δύσκολη οικονοµική συγκυρία. Αλλά είµα-
στε εκεί, για να υποστηρίξουµε το Πρόγραµµα Σταθεροποίησης
και Ανάπτυξης που περιλαµβάνει µέσα στη συλλογιστική του τις
επιλογές, όπως αυτή την οποία νοµοθετούµε σήµερα. Επιλογές,
δηλαδή, οι οποίες λειτουργούν υπέρ των ασθενέστερων εισοδη-
µατικά στρωµάτων της κοινωνίας µας.

Γι’ αυτό το λόγο, επιµένω ότι αυτό το νοµοθέτηµα χρειάζεται
µεγαλύτερη και περισσότερη µεγαλοψυχία, από όλα τα κόµµατα
της Αντιπολίτευσης, κυρίως όµως από εσάς, γιατί απεδείχθη -και
δεν υπάρχει κανένας Έλληνας που να αµφισβητεί το γεγονός-
ότι η Νέα ∆ηµοκρατία µε το σύστηµα το οποίο λειτουργούσε
µέχρι σήµερα, στην πραγµατικότητα ισοπέδωνε τη φορολογική
υποχρέωση ενός ανθρώπου, ο οποίος έχει ένα µικρό διαµέρισµα
µε µια οικογένεια πολυµελή για να πληρώσει τον ίδιο ακριβώς
φόρο µε µια άλλη οικογένεια που διαθέτει σαράντα, πενήντα και
παραπάνω διαµερίσµατα, µια µεγάλη, δηλαδή, περιουσία.

∆εν µπορεί κανείς να αµφισβητήσει ότι πρόκειται περί κοινω-
νικής αδικίας. Λοιπόν, αυτήν την κοινωνική αδικία επιχειρεί η Κυ-
βέρνηση µε αυτό το νοµοθέτηµα να διορθώσει και ταυτόχρονα
να δηµιουργήσει µια υγιή βάση, προκειµένου, να διευρύνει τα
φορολογικά της έσοδα. Γιατί αυτό είναι, επίσης, µια άλλη µεγάλη
ανάγκη της ελληνικής οικονοµίας την οποία οφείλουµε να υπη-
ρετήσουµε.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Και εµείς ευχαρι-
στούµε, κύριε Παπουτσή.

Το λόγο ζήτησε ο κ. Κεφαλογιάννης.
Ορίστε, κύριε Κεφαλογιάννη, δι’ ολίγων, γιατί έχουµε και άλ-

λους Κοινοβουλευτικούς Εκπροσώπους.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, όσον

αφορά την αντισυνταγµατικότητα, δεν επιχειρηµατολογήσαµε
για το άρθρο 2 παράγραφοι 1,2 και 3 για κανέναν άλλο λόγο,
παρά µόνο διότι η Κυβέρνηση για να κερδίσει µια εβδοµάδα πα-
ραβιάζει συγκεκριµένο άρθρο του Συντάγµατος, άρθρο 78 πα-
ράγραφος 3, το οποίο αναφέρει ότι επιτρέπεται «η είσπραξη των
φόρων από την ηµέρα κατάθεσης στη Βουλή του σχετικού νο-
µοσχεδίου».

Να δεχθεί η Κυβέρνηση µια αλλαγή και να αρχίσει η ισχύς της
διάταξης από την ηµέρα κατάθεσης του σχετικού νοµοσχεδίου.
Γιατί να µπούµε σε αυτή την περιπέτεια της συζήτησης για την
παραβίαση του Συντάγµατος;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Εντάξει, µην αναπτύσ-
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σετε δευτερολογία.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Και δεύτερον, κύριε Πρόε-

δρε, θα ήθελα να πω στον αγαπητό συνάδελφο κ. Παπουτσή ότι
η αλαζονεία ήταν κακός σύµβουλος πολλών κυβερνήσεων και
πολλών πολιτικών προσώπων. Και εµείς το πληρώσαµε πρό-
σφατα, σχετικά µε τα όσα ανέφερε για την Αξιωµατική Αντιπολί-
τευση.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Μην τους συµβουλεύ-
ετε για να την πληρώσουν και αυτοί!

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Πραγµατικά, εµείς θέ-
λουµε να πετύχετε και να αρχίσουµε την αντιπολίτευσή µας πολύ
αργότερα. Μας δίνετε πολλές αφορµές. Εάν αυτά που είπατε,
τα είπατε για να περάσετε τις εξετάσεις νοµιµοφροσύνης στο
ΠΑΣΟΚ την Κυβέρνηση και τον κ. Παπανδρέου, περάσατε µε άρι-
στα.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε και

εµείς.
Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ κ.

Παναγιώτης Λαφαζάνης.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): ∆εν είχατε ζητήσει το

λόγο. Θα µπορούσα να τηρήσω σειρά χωρίς το λόγο. Εντάξει.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Από µια πραξικοπηµατική τροπολογία δυστυχώς έχουµε πε-

ράσει τώρα σε έναν κατεπείγοντα παραλογισµό. Έφυγε ο κύριος
Υφυπουργός…

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Είναι εντός της Αιθούσης, κύριε Λα-
φαζάνη.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ναι, εντός της Αιθούσης.
Να σας πω, κύριε Σαχινίδη και σε εσάς στο οικονοµικό επιτε-

λείο και στην Κυβέρνηση. Γιατί φέρατε αυτό το νοµοσχέδιο εδώ;
Εγώ δεν το έχω καταλάβει και οι εξηγήσεις που δώσατε, λυπάµαι
πάρα πολύ, αλλά είναι εκτός τόπου και χρόνου.

Αν το φέρατε για να µας πείτε τις παροιµίες της Θεσσαλίας,
ευχαρίστως να το δεχθώ, έχετε χιούµορ. Αλλά αν το φέρατε για
να φορολογήσετε τις κληρονοµιές σε µεγάλη ακίνητη περιουσία,
εµπαίζετε τη νοηµοσύνη µας και εµπαίζετε και τον ελληνικό λαό.
Εµπαίζετε τη νοηµοσύνη µας και εµπαίζετε τον ελληνικό λαό. Θα
τα επαναλάβω τα ίδια πράγµατα για τρίτη φορά διαχρονικά σε
αυτήν την Αίθουσα. Την πρώτη φορά τα είπα το 2001 στο νοµο-
σχέδιο το οποίο έφερε τότε η Κυβέρνηση του κ. Σηµίτη, διά του
κ. Χριστοδουλάκη, µε το οποίο νοµοσχέδιο απάλλαξε στην ουσία
από τη φορολόγηση, τις κληρονοµιές σε όλα τα χρεόγραφα, µε-
τοχές, οµόλογα κ.λπ..

Τα είπα πάλι επί κ. Αλογοσκούφη, όταν έφερε νοµοσχέδιο εδώ
µε το οποίο αφού απηλλάγησαν οι κληρονοµιές στη φορολογία
για µετοχές, οµόλογα και άλλα χρεόγραφα, ήρθε ο κ. Αλογο-
σκούφης και απάλλαξε σε αλληλουχία βεβαίως και σε στενή σύν-
δεση και τη φορολογία για κληρονοµιά µεγάλης ακίνητης
περιουσίας. Και τα δυο αυτά πάνε πακέτο, πάνε µαζί, πάνε ταυ-
τόχρονα.

∆ιότι µη µου πείτε ότι θα βρεθεί –δεν ξέρω πού πήγε ο Υφυ-
πουργός, για τη συνέχεια της συζήτησης το λέω- κάποιος, αγα-
πητοί κύριοι συνάδελφοι, για να µιλάµε ειλικρινά µεταξύ µας. ∆εν
χρειάζεται λόγω κοµµατικού πατριωτισµού να χάνουµε τη στοι-
χειώδη ειλικρίνεια.

Πείτε ότι εγώ διαθέτω µια πολύ µεγάλη ακίνητη περιουσία και
θέλω να την κάνω γονική παροχή στα παιδιά µου. Με συγχω-
ρείτε, τρελός είµαι να πάω να φορολογηθώ µε το 10% που λέει
ο κ. Σαχινίδης, όταν µου δίνεται η δυνατότητα αυτή τη µεγάλη
ακίνητη περιουσία, να τη µεταφέρω σε µια εταιρεία και εποµέ-
νως να µεταβιβάσω τις µετοχές της εταιρείας στο γιό µου µε φο-
ρολόγηση 1%. Πού 10%, πού 1,2%; Μάλιστα αν είµαι και µεγαλοµέτοχος,
έχω ήδη µια µεγάλη εισηγµένη εταιρία, µεταβιβάζω τα ακίνητα σε
αυτή την εταιρία και ακολούθως τα µετοχικά πακέτα στο γιό µου
και πληρώνω και 0,6 τοις χιλίοις. Με συγχωρείτε, δεν είναι λο-
γικό αυτό το οποίο λέω; Γιατί το βρίσκετε παράλογο, κάποιοι εδώ
και από την πλευρά της Νέας ∆ηµοκρατίας το λέω –γιατί και
εσείς επιµένατε σε αυτή τη νοµοθέτηση µε τις µετοχές- και από
την πλευρά του ΠΑΣΟΚ; ∆εν είναι λογικό;

Εποµένως γιατί κοροϊδεύουµε τον κόσµο; Γιατί του λέµε ότι
ερχόµαστε να διορθώσουµε τα πράγµατα και να επιβάλλουµε
φορολογία στις κληρονοµιές µεγάλης ακίνητης περιουσίας, ενώ
δεν το κάνουµε; Αυτό που κάνουµε είναι να ευνοούµε την µετα-
βίβαση της µεγάλης ακίνητης περιουσίας σε εταιρείες. Αυτό κά-
νουµε. Και είναι ντροπή και φέρνονται τέτοιες διατάξεις.

Και δε µου λέτε; Έχει λογική –πανάθεµά µε, στοιχειώδες
µυαλό χρειάζεται- να µου λέτε ότι θέλετε να φορολογήσετε τη
µεγάλη ακίνητη περιουσία -κάτι που δεν κάνετε, όπως σας το
απέδειξα µε µαθηµατική λογική- και ότι οι µεγαλοµέτοχοι θα
µπορούν να µεταβιβάζουν στα παιδιά τους τα µετοχικά τους πα-
κέτα, όσο υψηλά και να είναι, µε φορολόγηση µε 0,6 ‰ και αν
έχουν ακίνητα να µπορούν να τα µεταβιβάζουν µε 10%; Έχει λο-
γική αυτό το πράγµα; Μπορεί να αντέξει σε οποιαδήποτε κρι-
τική µια τέτοια κατάσταση;

Πολύ φοβούµαι ότι και οι δύο πτέρυγες και η Κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ και η Νέα ∆ηµοκρατία εναλλάσσονται ρόλους και κά-
νουν τα ίδια πράγµατα. Και εδώ τα πράγµατα υπερβαίνουν και
µια λογική καπιταλισµού διότι αναπαράγουν και ένα είδος απηρ-
χαιωµένου φεουδαρχικού καπιταλισµού.

Εγώ θυµάµαι µία ρήση του Μπάφετ, ενός κερδοσκόπου από
τους µεγαλύτερους στον πλανήτη µε µία τεράστια περιουσία.
Αυτός άφησε µια διαθήκη για τα παιδιά του και όλοι εντυπωσιά-
στηκαν, γιατί στα παιδιά του άφηνε σχετικά πάρα πολύ λίγα
λεφτά. Και τον ρώτησαν. Μα, πως είναι δυνατόν, κύριε Μπάφετ,
µε τέτοια τεράστια περιουσία να αφήνετε στα παιδιά σας αυτά τα
λίγα λεφτά; Και είπε αυτός ο άνθρωπος. «∆εν τους άφησα λίγα.
Τους άφησα τόσα ώστε να µην πεινάσουν, αλλά όχι και τόσα
πολλά για να µη χρειάζεται να δουλέψουν».

Εσείς εφαρµόζετε εδώ το ρητό «άπαξ πλούσιος και τα τρι-
σέγγονα πλούσια», µέσω των κληρονοµιών, βέβαια. Είναι λογική
αυτή; Είναι προοδευτική σκέψη;

Εδώ εναλλάσσεσθε σε ρόλους, Νέα ∆ηµοκρατία και ΠΑΣΟΚ,
διατηρώντας στην ουσία το ίδιο καθεστώς φορολογικής ασυλίας
στη µεταβίβαση των περιουσιών µε διάφορους τρόπους και µε
διάφορα τεχνάσµατα.

Και δε µου λέτε; Γιατί κοροϊδεύουµε και εµπαίζουµε τον κόσµο
ότι ψηφίζουµε εδώ το αφορολόγητο κ.λπ. -πέραν αυτών που
είπα- όταν δεν ξέρουµε τις αντικειµενικές αξίες, και όταν οι αντι-
κειµενικές αξίες θα αυξηθούν; Εποµένως για ποιο αφορολόγητο
µιλάµε; Πρώτα αυξάνονται οι αντικειµενικές αξίες –αυτό λέει η
στοιχειώδης λογική- και µετά έρχεστε να µας πείτε τις επόµενες
ρυθµίσεις. Εδώ ορίζετε πρώτα το αφορολόγητο και µετά θα έλ-
θετε να µας «αλλάξετε τα φώτα» µε τις αντικειµενικές αξίες, ανά-
λογα µε το πόσα σας λείπουν και πόσα θέλετε να εισπράξετε.
Κοροϊδεύετε τον κόσµο.

Όσον αφορά τα τσιγάρα και τα ποτά, µας τα είπανε στην επι-
τροπή. Αυτό που κάνετε, ιδιαίτερα µε τα τσιγάρα, δεν είναι τί-
ποτα άλλο παρά να γεµίσετε τους δρόµους της Αθήνας µε
λαθρέµπορους τσιγάρων. Εκεί το πάτε, διότι αυτό ευνοεί η
υπερφορολόγηση µε τους έµµεσους φόρους ιδιαίτερα στα τσι-
γάρα, αλλά και στα ποτά. Αυτό που κάνετε είναι παρόµοιο µ’
αυτό που κάνατε µε τα τέλη κυκλοφορίας για τα παλιά αυτοκί-
νητα. Τι κάνατε µε τα τέλη κυκλοφορίας στα παλιά αυτοκίνητα;
Πέραν του άδικου και παράλογου µέτρου που το κάνατε στο
όνοµα της «πράσινης» ανάπτυξης, κάνατε µία τρύπα στο νερό.
Αντί να αυξήσετε τα δηµόσια έσοδα µε αυτές τις υπεραυξήσεις
των έµµεσων φόρων των τελών κυκλοφορίας ,στην ουσία τα µει-
ώσατε. Και το κρύβετε αυτό. Κρύβετε ότι έχει γίνει κίνηµα η επι-
στροφή των πινακίδων, κρύβετε το γεγονός ότι πολλοί που
κρατάνε το παλιό τους το αυτοκίνητο δεν έχουν πάει να πληρώ-
σουν τα τέλη κυκλοφορίας.

Πόσα είναι αυτά τα τέλη κυκλοφορίας που θα εισπράξετε από
τα παλιά αυτοκίνητα; Ψιχία.

Αυτά είναι τα κατορθώµατά σας. ∆ιότι η αδικία και µάλιστα η
φορολογική αδικία όταν ξεπερνάει κάθε όριο λογικής έχει τα
αντίστροφα αποτελέσµατα. Έρχεται µπούµερανγκ και χτυπάει
και πλήττει τα δηµόσια έσοδα. Αυτά κάνετε. Με την πολιτική σας
αυτή οδηγείτε την οικονοµία σε βαθύτατη ύφεση και την κοινω-
νία σε απόγνωση. Ήδη το ηφαίστειο των κοινωνικών εκρήξεων
έχει ενεργοποιηθεί.
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Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε, κύριε
Λαφαζάνη.

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Λαϊκού Ορ-
θόδοξου Συναγερµού κ. Ροντούλης.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Κεφαλογιάννη, είστε από την Κρήτη. ∆εν κατανοείτε λοι-

πόν καλά τις θεσσαλικές παροιµίες. Η παροιµία «τρία πλια και
ένα τσιόνι» του κυρίου Υφυπουργού απαντάτε µε µια άλλη θεσ-
σαλική παροιµία που θα σας πω τώρα: «Ο λύκος την τρίχα αλ-
λάζει, δεν αλλάζει το χούι», δηλαδή τη συνήθεια. Και ποια είναι η
συνήθεια; Ποιο είναι το χούι και των µεν και των δε, δηλαδή της
εταιρείας ΠΑ.ΣΟ.Κ.- Νέα ∆ηµοκρατία Α.Ε.; Η υπερφορολόγηση
των ακινήτων. «Τι είχες Γιάννη µου; Τι είχα πάντα». Ακίνητος στό-
χος τα ακίνητα. Τα πυροβολείτε διαρκώς όπως πυροβολούν οι
κυνηγοί τις ακίνητες πάπιες. Περί αυτού πρόκειται.

Το αποτέλεσµα; Έχουν φτάσει, κύριε Παπουτσή, µέχρι τώρα
που µιλάµε, οι φόροι και τα τέλη επί των ακινήτων τον αριθµό σα-
ράντα. Και βεβαίως οι άνθρωποι αυτοί, οι ιδιοκτήτες δεν µπορούν
να συµπεριφερθούν, όπως σας συµπεριφέρθηκαν προσφάτως οι
άνθρωποι µε τα τέλη, που έδιναν τις πινακίδες τους πίσω και βε-
βαίως αναγκαστήκατε να ζητήσετε συγγνώµη. Τι να σας δώσουν
πίσω; Τη διεύθυνση του ακινήτου; Και γι’ αυτό κάνετε ανερυ-
θρίαστα αυτά που κάνετε.

Όµως, πρέπει να σας πω ότι δηµαγωγείτε και µάλιστα ασύ-
στολα. ∆εν φτάνει που συµπεριφέρεστε ως «λύκοι» -φορολογικά
µιλώντας- αλλά συµπεριφέρεστε και κατά τρόπο δηµαγωγικό
εδώ και χρόνια.

Έχω µπροστά µου την τοποθέτηση του αξιοτίµου συναδέλ-
φου, του κ. Ανδρέα Μακρυπίδη. Ο εξαίρετος συνάδελφος χαι-
ρετίζοντας το συνέδριο της ΠΟΜΙ∆Α που έγινε το 2007
εκπροσωπώντας τον Πρόεδρο του ΠΑΣΟΚ τον κ. Παπανδρέου –
άρα ό,τι είπε ο κ. Μακρυπίδης ήταν σαν να το έλεγε ο κ. Παπαν-
δρέου- δήλωσε τα εξής: Τα ακίνητα όπως και οι µισθωτοί
αποτελούν την εύκολη λεία για την επίτευξη φοροεισπρακτικών
στόχων.

Αυτά τα λέγατε το 2007 πριν γίνουν οι εκλογές. Χάσατε τις
εκλογές, ξαναλέγατε τα ίδια. Ερχόµαστε στο 2009. Κερδίζετε τις
εκλογές και αντί να εφαρµόσετε αυτά που λέγατε στον κόσµο –
διότι ψηφοθηρίσατε, αυτό κάνατε- κάνετε τα ακριβώς αντίθετα
ακολουθώντας την πρακτική της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Και βεβαίως, ακούσαµε εδώ µέσα στην Αίθουσα µια καινοφανή
άποψη που διατύπωσε ο αξιότιµος Κοινοβουλευτικός Εκπρόσω-
πος του ΠΑΣΟΚ κ. Παπουτσής. Είπε ο κ. Παπουτσής: «Μα, υπάρ-
χει ασφάλεια δικαίου. Γιατί φωνασκείτε µέσα στην Αίθουσα;
Υπάρχει ασφάλεια δικαίου γιατί το προαναγγείλαµε ότι θα
έχουµε ένα τέτοιο φοροεισπρακτικό µέτρο».

Κύριε Παπουτσή, απορώ. ∆εν καταλαβαίνετε ότι αυτό ακριβώς
είναι το πρόβληµα, ότι το προαναγγείλατε; Οι φόροι δεν προα-
ναγγέλλονται. Οι φόροι εφαρµόζονται. ∆ιότι εσείς τι κάνατε; Κα-
ταστήσατε το µέτρο και αναποτελεσµατικό. ∆ηλαδή, ούτε
χρήµατα δεν µπορείτε να µαζέψετε, που είναι ο µείζων στόχος
του νοµοσχεδίου σας. ∆ιότι το µεγάλο ψάρι σάς έφυγε στο προη-
γούµενο τρίµηνο. Έγιναν οι µεταβιβάσεις, κύριε Παπουτσή.
Τώρα τι έµεινε; Η µαρίδα. Τη µαρίδα πάτε να πιάσετε. Και βε-
βαίως αυτό δεν θα σας αποφέρει έσοδα. Αυτό λοιπόν, το ότι το
προαναγγείλατε, είναι και το µείζον πρόβληµα που δείχνει τον
ερασιτεχνισµό σας. ∆ιότι ερασιτεχνικά συµπεριφέρεστε και αυτό
είναι η αγωνία µας. Πού οδηγούν τη χώρα ερασιτέχνες σοσιαλι-
στές;

Επιτρέψτε µου να θέσω και ένα άλλο ερώτηµα. Εσείς οι σο-
σιαλιστές, οι δηµοκράτες, οι προοδευτικοί εισαγάγατε και ένα
θεσµό της δηµόσιας διαβούλευσης. Ωραίες κουβέντες γύρω-
γύρω. Συµµετοχική δηµοκρατία, ηλεκτρονική διακυβέρνηση και
όλα τα συναφή. Εδώ γιατί δεν κάνατε δηµόσια διαβούλευση;
Πώς το ξεχάσατε αυτό; ∆ηλαδή, όταν είναι να βάλω το χέρι βαθιά
στη τσέπη του φορολογουµένου ξεχνάω αυτά τα φιλοπροοδευ-
τικά συνθήµατα. Όταν είναι να προχωρήσω και να περάσω µία
εικόνα δήθεν προοδευτική, χρησιµοποιώ µεγάλες βαρύγδουπες
εκφράσεις, κενές περιεχοµένου. Αν θέλατε να αποδώσετε ου-

σιαστικό περιεχόµενο στη πολιτική σας θα έπρεπε απαρεγκλίτως
να τηρήσετε τη γραµµή που τηρήσατε µέχρι τώρα. Βλέπετε όµως
ότι όταν πάµε να βάλουµε βαθιά το χέρι στην τσέπη τού άλλου
δεν τηρούµε τις δηµοκρατικές αρχές. Εδώ υπάρχει το κατεπεί-
γον και όχι οι δηµοκρατικές αρχές.

Και σας ερωτώ ποιος σας υποχρέωσε να συµπεριφερθείτε µε
µία αντίληψη κατεπείγοντος; Σας έδεσε κάποιος τα χέρια για να
µη νοµοθετήσετε το προηγούµενο τρίµηνο; Σας είπε κάποιος να
µη νοµοθετήσετε; Μόνοι σας φανήκατε αναποτελεσµατικοί. Άρα,
καταλαβαίνετε ότι µε τη συµπεριφορά σας σ’ αυτό το νοµοσχέ-
διο, που συζητάµε τώρα µε τη διαδικασία του κατεπείγοντος, πέ-
φτει και η ιδεολογική µάσκα προοδευτικότητος του ΠΑΣΟΚ.
Απλώνει ψυχρά το χέρι στην τσέπη των ιδιοκτητών προφανώς
για να αποκοµίσει δήθεν έσοδα για το κράτος, διότι έσοδα δεν
έρχονται.

Αυτή τη στιγµή χτυπιέται η µεσαία τάξη στην Ελλάδα, η τάξη
των µικροϊδιοκτητών, διότι αυτοί, κύριε Υφυπουργέ, οι πατερά-
δες, οι παππούδες µας, επένδυσαν σε ακίνητα. ∆εν επένδυσε σε
ακίνητο ο µεγαλοτραπεζίτης, ο µεγαλέµπορος, ο µεγαλοβιοµή-
χανος. Αυτοί έβαζαν τα λεφτά τους στις τράπεζες και τα γύριζαν
στις επιχειρήσεις τους για να αποκοµίζουν κέρδη. Πήγαιναν τα
λεφτά τους στην Ελβετία. Ο µικρός, ο µεσαίος Έλληνας ήθελε
µία ασφάλεια ζωής, µία ασφάλεια βιοτικού επιπέδου. Επένδυε
λοιπόν σε ένα πάγιο αγαθό, στο ακίνητο προκειµένου είτε από
την ιδία χρήση είτε από το προσδοκώµενο εισόδηµα να αποκτή-
σει µία βεβαιότητα ζωής. Άρα, κτυπώντας το ακίνητο και φορ-
τώνοντας το µε σαράντα τέλη και φόρους χτυπάτε τη
ραχοκοκαλιά της ελληνικής κοινωνίας, τη µεσαία τάξη. Σύντοµα
θα σας εκδικηθεί.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού)

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ το
λόγο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Τι έχουµε, κύριε Μα-
κρυπίδη;

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, έγινε µία διαστρέ-
βλωση από τη µεριά του κ. Ροντούλη για κάτι που είχα πει στο
Συνέδριο της ΠΟΜΙ∆Α. Παρακαλώ δώστε µου το λόγο για λίγο
για να αποκαταστήσω την αλήθεια.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): ∆εν υπάρχει θέµα.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Εδώ το έχω.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙ∆ΗΣ: Υπάρχει θέµα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Είµαστε σε συζήτηση

κατεπείγοντος νοµοσχεδίου και έχουµε επί θύραις ονοµαστική
ψηφοφορία.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙ∆ΗΣ: Θα είχα τελειώσει τώρα, κύριε Πρό-
εδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ορίστε, έχετε το λόγο.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙ∆ΗΣ: Ο κ. Ροντούλης ανέφερε τη µισή

αλήθεια, η οποία είναι χειρότερη από το ψέµα και παρέλειψε ότι
η τοποθέτησή µου αφορούσε την αλλαγή του τρόπου φορολό-
γησης των ακινήτων από τη µεριά της Νέας ∆ηµοκρατίας το
2007, όταν κατήργησε το φόρο µεγάλης ακίνητης περιουσίας και
επέβαλε το ενιαίο τέλος ακίνητης περιουσίας. Άρα, η αναφορά
µου είχε να κάνει µε την προστασία που παρείχε η πολιτική της
Νέας ∆ηµοκρατίας στη µεγάλη ακίνητη περιουσία. Και επειδή
βλέπω την επιµονή σήµερα κοµµάτων της συντηρητικής παρά-
ταξης σε σχέση µε την προστασία µεγαλοϊδιοκτητών που πιέζουν
να µην υπάρξει φορολόγηση της µεγάλης ακίνητης περιουσίας,
Θέλω να πω ότι τέτοια τροµοκρατία δεν θα περάσει.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ το λόγο
για να κάνω µία ερώτηση.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ορίστε, έχετε το λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, αναφερθήκατε σε

ονοµαστική ψηφοφορία η οποία επίκειται.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Έχει υποβληθεί αίτηµα.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Και επειδή την ίδια στιγµή βλέπω ότι

υπάρχει διαγκωνισµός λαϊκισµού µεταξύ των ενοίκων της πολυ-
κατοικίας, της γνωστής πολυκατοικίας Νέας ∆ηµοκρατίας και
Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού...

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Με αυτή την αναφορά
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µετέχετε και σεις στο λαϊκισµό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: ...µπορείτε σας παρακαλώ να µου

εξηγήσετε πότε ακριβώς προβλέπεται να ορίσετε την ώρα της
ψηφοφορίας;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Μετά χαράς.
Ευχαριστώ, κύριε Παπουτσή.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Παρακαλώ το λόγο για ένα δεύτερο,

κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Παρακαλώ, κύριε Ρο-

ντούλη! Θα απαντήσω. ∆εν χρειάζοµαι καµµία διευκρίνιση. Πα-
ρακαλώ!

Έχει υποβληθεί από τον Λαϊκό Ορθόδοξο Συναγερµό αίτηση
ονοµαστικής ψηφοφορίας για το άρθρο 1 και αυτό θα τεθεί σε
ψηφοφορία µόλις ολοκληρωθεί η συζήτηση επί των άρθρων.
Έγινε κατανοητό, κύριε Παπουτσή;

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Μάλιστα, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Συνεπώς υπολογίστε

το χρόνο. Θα δούµε τώρα πόσες δευτερολογίες θα ασκηθούν,
αλλά πάντως θα γίνουν οι πρωτολογίες στη συζήτηση επί των
άρθρων, και αµέσως µετά θα τεθούν τα άρθρα σε ψηφοφορία.
Στο άρθρο 1 έχουµε την ονοµαστική ψηφοφορία κατόπιν αίτη-
σης του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού.

Έχει ζητήσει το λόγο ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος κ. Καραθανασόπουλος, ο
οποίος θα ασκήσει –υποθέτω- το δικαίωµα δευτερολογίας του.

Ορίστε, έχετε το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-

εδρε.
Κατ’ αρχάς έχω να θέσω ένα ρητορικό ερώτηµα. ∆εν περιµέ-

νουµε απάντηση. ∆εν έχουν κουραστεί σ’ αυτό το θέατρο του
παραλόγου που επιδίδονται συνεχώς τα τελευταία χρόνια Νέα
∆ηµοκρατία και ΠΑΣΟΚ για το ποιος φταίει για την κατάσταση
της χώρας; Φαίνεται ότι και οι δυο µαζί εκτιµάνε ότι για την κα-
τάσταση των λαϊκών στρωµάτων ευθύνεται «ο Θεός που µας
µισεί»! Βεβαίως αυτός ο οποίος ευθύνεται κατά κύριο λόγο είναι
ο εκµεταλλευτικός χαρακτήρας του άδικου συστήµατος, το
οποίο ζούµε, αλλά και οι κυβερνητικές πολιτικές διαχρονικά, που
άσκησε τόσο το ΠΑΣΟΚ όσο και η Νέα ∆ηµοκρατία, και που απο-
τέλεσµα αυτών των πολιτικών ήταν ο πλούσιος να γίνει ακόµη
πλουσιότερος και ο φτωχός να γίνει ακόµη φτωχότερος.

∆εύτερον, αδικεί τον κύριο Υφυπουργό η προσπάθεια την
οποία κάνει να ταυτίσει την κριτική του ΚΚΕ µε αυτήν της Νέας
∆ηµοκρατίας και να υπονοήσει ότι και το ΚΚΕ θέλει να εξυπηρε-
τήσει τα ίδια συµφέροντα µε τη Νέα ∆ηµοκρατία. Θα θέλαµε ο
κύριος Υφυπουργός να κρίνει τα έργα και την πολιτική του ΚΚΕ,
να απαντάει στην κριτική που κάνει το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελ-
λάδας και όχι σε υποτιθέµενες θέσεις. Γιατί δεν µπορεί να ανα-
ρωτιέται, για παράδειγµα, τι κάναµε στο νόµο Αλογοσκούφη
όταν είναι γνωστό ότι τον συγκεκριµένο νόµο τον είχαµε καταγ-
γείλει ως σκάνδαλο και τον είχαµε καταψηφίσει µε τον κάθε δυ-
νατό τρόπο.

Άρα λοιπόν δεν χρειάζεται να αναρωτιέται ο κύριος Υφυπουρ-
γός όταν είναι πραγµατικά γνωστή η στάση, η δράση και η αντι-
µετώπιση του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας απέναντι στη
φορολογική, αλλά και συνολικά την πολιτική της Νέας ∆ηµο-
κρατίας.

∆εύτερο ζήτηµα: Εµείς κάναµε συγκεκριµένη κριτική όσον
αφορά τη βιασύνη της Κυβέρνησης, ότι µε την υπόθεση του κα-
τεπείγοντος θέλει να δικαιολογήσει την αποσπασµατικότητα του
νόµου. Γιατί µέσα απ’ αυτή τη διαδικασία της αποσπασµατικό-
τητας ουσιαστικά τι θέλει να κάνει; Θέλει να αφήσει τη µεγάλη
ακίνητη περιουσία στο απυρόβλητο και στο αφορολόγητο. Αυτό
είναι το ζήτηµα. Θέλετε να αφήσετε τη µεγάλη ακίνητη περιου-
σία στο απυρόβλητο και στο αφορολόγητο. Σας κάναµε κριτική
σε συγκεκριµένα σηµεία, όπως: γιατί να υπάρχει διαφορετική µε-
ταχείριση όταν µεταβιβάζονται ακίνητα και όταν µεταβιβάζονται
ακίνητα µε τη µορφή µετοχών;

Η µεγάλη ακίνητη περιουσία υπάρχει σε ανώνυµες εταιρείες,
υπάρχει σε off shore εταιρείες και σ’ αυτή την περίπτωση ουσια-
στικά διατηρείτε το ίδιο απαράδεκτο καθεστώς µε το καθεστώς
της Νέας ∆ηµοκρατίας. Αυτό το καθεστώς διατηρείτε, το ίδιο

απαράδεκτο καθεστώς, προς όφελος των ιδιοκτητών της µεγά-
λης ακίνητης περιουσίας.

Ένα άλλο σηµείο το οποίο σας θέσαµε είναι: Γιατί υπάρχει δια-
φορετική µεταχείριση ανάµεσα στις άτυπες δωρεές που αφο-
ρούν τα µετρητά και τις µετοχές, ενώ θα έπρεπε, µε βάση τη
δικιά σας λογική, να βάλετε στις άτυπες δωρεές για τα µετρητά
προοδευτική φορολογία, διαφορετικούς φορολογικούς συντε-
λεστές.

Και το τρίτο ζήτηµα που σας θέσαµε είναι ότι η υπόθεση των
αντικειµενικών αξιών και της αύξησή τους δεν µπορεί να έπεται
του συγκεκριµένου σχεδίου νόµου. Θα έπρεπε να συµπεριλαµ-
βάνονται, για να µην υπάρχει καµµία υπόνοια ότι η αύξηση των
αντικειµενικών αξιών ουσιαστικά θα αµφισβητήσει το συνολικό
αφορολόγητο όριο.

Έτσι λοιπόν, κατά τη γνώµη του Κοµµουνιστικού Κόµµατος
Ελλάδας, το αποτέλεσµα του συγκεκριµένου νόµου είτε θα είναι
«άνθρακες ο θησαυρός», όσον αφορά την πρόθεσή σας να φο-
ρολογήσετε τη µεγάλη ακίνητη περιουσία, είτε θα επιδοθείτε σε
µια νέα φορολογική επιβάρυνση της µικρής, λαϊκής ακίνητης πε-
ριουσίας. Αυτός είναι ο στόχος, κύριε Πρόεδρε!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε, κύριε
Καραθανασόπουλε.

Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Οικονοµικών κ. Σαχινίδης για µία
σύντοµη απάντηση.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Σας ευ-
χαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κύριε συνάδελφε, θέλω να συγχαρώ το Κ.Κ.Ε. για την πολιτική
πρωτοβουλία που πήρε, έστω και µε κάποια καθυστέρηση, να χα-
ρακτηρίσει σκάνδαλο τη ρύθµιση του κ. Αλογοσκούφη.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Έ, όχι. Έ, όχι! ∆εν σας
πρέπει αυτός ο ρόλος, ας είµαστε λίγο σοβαροί.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Θέλω
επίσης, θέλω επίσης...

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Εσείς, κύριε Υπουργέ,
µην προβοκάρετε και εσείς, κύριε Καραθανασόπουλε, µη διακό-
πτετε.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): …Θέλω
επίσης, κύριε συνάδελφε, να πω ότι θα µπορούσατε να κάνετε
και το επόµενο βήµα. Να πείτε ότι πραγµατικά η ρύθµιση που
φέρνει το ΠΑΣΟΚ, είναι µία ρύθµιση προς τη σωστή κατεύθυνση,
διότι εγώ αντιλαµβάνοµαι ότι όταν χαρακτηρίζετε την προηγού-
µενη ρύθµιση, που ανατρέπει η δική µας, ως σκάνδαλο και της
τωρινής δεν της αποδίδετε κάποιον χαρακτηρισµό, εκ των πραγ-
µάτων προκύπτει ότι αναγνωρίζετε ότι είναι µία κίνηση προς τη
σωστή κατεύθυνση. Είναι µία κίνηση η οποία ανατρέπει την προη-
γούµενη φορολογία, η οποία ήταν αντίστροφα προοδευτική, µε
µία νέα ρύθµιση, η οποία είναι προοδευτική ως προς τον χαρα-
κτήρα της.

(Στο σηµείο αυτό χτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε κύριε

Υπουργέ.
Έχει ζητήσει το λόγο ο εισηγητής της Νέας ∆ηµοκρατίας κ.

Καράογλου, για δευτερολογία. Ήθελα να ρωτήσω: Θα ασκήσει
το δικαίωµα της δευτερολογίας του ο κ. Αµοιρίδης; Και το
ερωτώ…

ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΟΙΡΙ∆ΗΣ: Μετά θα πάρω το λόγο, κύριε Πρόε-
δρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Εντάξει.
Το λόγο έχει ο κ. Θεόδωρος Καράογλου, εισηγητής της Νέας

∆ηµοκρατίας, για τέσσερα λεπτά, προκειµένου να δευτερολο-
γήσει.

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, προηγουµένως
ακούσαµε σε µία έξαρση κοµµατικού πατριωτισµού, τον Κοινο-
βουλευτικό Εκπρόσωπο του ΠΑΣΟΚ κ Παπουτσή, να χαρακτηρί-
ζει τη Νέα ∆ηµοκρατία διαλυµένο ασκέρι. Τώρα, βέβαια, µε ποια
αφορµή το είπε αυτό, κανείς δεν έχει καταλάβει στην Αίθουσα
και προφανώς ούτε ο ίδιος κατάλαβε γιατί το είπε. Bέβαια, το
ερώτηµα το οποίο µπαίνει είναι: Εάν η Νέα ∆ηµοκρατία χαρα-
κτηρίζεται µε αυτόν τον βαρύ χαρακτηρισµό, τότε η Κυβέρνηση
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του ΠΑΣΟΚ, τότε η Κοινοβουλευτική Οµάδα του ΠΑΣΟΚ, πώς θα
έπρεπε να χαρακτηριστεί; Και εξηγούµαι γιατί. Πριν από λίγες
ηµέρες, είχαµε αρµόδια Υπουργό επί των Οικονοµικών να δηλώ-
νει ότι στη δηµόσια διαβούλευση είναι και το θέµα της δηµιουρ-
γίας ενιαίου συντελεστή ΦΠΑ. Την επόµενη ο άλλος αρµόδιος
Υπουργός δήλωνε ότι δεν υφίσταται. Πριν από µερικές ηµέρες εί-
χαµε τον Υπουργό, επίσης Οικονοµικών κ. Παπακωνσταντίνου,
να καταθέτει τη γνωστή τροπολογία της ντροπής για τις γονικές
παροχές, δωρεές και κληρονοµιές και την επόµενη ηµέρα είχαµε
τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας κ. Βενιζέλο να λέει ότι η τροπολο-
γία αυτή είναι προδήλως αντισυνταγµατική. Επίσης, στην Κοι-
νοβουλευτική Οµάδα του ΠΑΣΟΚ. Πρόσφατα µέσα σε διάρκεια
συζήτησης του κοινοβουλευτικού τοµέα εργασίας για τα οικο-
νοµικά, ακούστηκαν εκφράσεις του είδους: «στην Κυβέρνηση δεν
υπάρχει συντονισµός, υπάρχει έλλειψη συντονισµού», «ποιος
εξουσιοδότησε τον Γενικό Γραµµατέα της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας να µιλάει εκ µέρους των Βουλευτών του ΠΑΣΟΚ;», «στην
Κυβέρνηση υπάρχουν αντιεξουσιαστές Υπουργοί», ότι «κάποιοι
Υπουργοί πρέπει να µάθουν να νοµοθετούν και να σέβονται την
κοινοβουλευτική διαδικασία».

Νοµίζω, από τα παραδείγµατα που ανέφερα, ότι είναι χαρα-
κτηριστικό ποιοι είναι αυτοί οι οποίοι είναι στην κυριολεξία δια-
λυµένο ασκέρι και µάλιστα πρόκειται για µία Κυβέρνηση εκατό,
µόλις, ηµερών. Σκεφτείτε, λοιπόν, τη συνέχεια!

Θα σας αναφέρω τώρα ένα παράδειγµα επί του άρθρου 1 για
να αποδείξω την προχειρότητα της νοµοθεσίας των Κυβερνή-
σεων του ΠΑ.ΣΟ.Κ.. Υποθετικά, έστω λοιπόν, ότι κάποιος πολί-
της έχει µία ακίνητη περιουσία της τάξης των 500.000 ευρώ και
τη µεταβιβάζει στο παιδί του,αυτή η φορολογία, σύµφωνα µε τον
νόµο, φορολογείται µε 11.500 ευρώ. Αν τώρα αυτές οι 500.000
ευρώ ήταν σε µετρητά και τις έδινε στο παιδί του, αυτή η φορο-
λογία θα ήταν µε 10% , 50.000 ευρώ. Αν τις 500.000 ευρώ τις είχε
σε µετοχές και τις µεταβίβαζε στον γιό του, η φορολογία για τις
µετοχές θα ήταν µε 0,6%, δηλαδή 3.000 ευρώ. Αυτό τί είναι; Είναι
σοβαρή νοµοθεσία; ∆εν είναι προχειρότητα, δεν είναι παραλογι-
σµός, δεν είναι παρανοϊκότητα; Πώς να το χαρακτηρίσω; Ο επι-
εικέστερος χαρακτηρισµός που µπορώ να κάνω είναι ότι είναι µία
νοµοθεσία στο «γόνατο».

Θα µπω στο άρθρο 2 που µιλά για την αύξηση του ειδικού
φόρου κατανάλωσης στα ποτά και τα τσιγάρα. Είναι µια έµµεση
φορολογία και σίγουρα ως τέτοια µια άδικη φορολογία, γιατί
πλήττει αδιακρίτως πλούσιους και φτωχούς, έχοντες και κατέ-
χοντες. Είναι ένα καθαρά εισπρακτικό µέτρο, ένα µέτρο άµεσης
και κοστολογηµένης απόδοσης.

Βεβαίως, στην εισηγητική της έκθεση η Κυβέρνηση διατείνε-
ται ότι προχωρά σε αυτή την αναπροσαρµογή των συντελεστών
του ειδικού φόρου κατανάλωσης στα τσιγάρα και τα ποτά για την
αύξηση των εσόδων του προϋπολογισµού, ενώ στην ίδια παρά-
γραφο –προσέξτε- σηµειώνει ότι η αυξηµένη τιµή πώλησης
αυτών των προϊόντων αναµένεται ότι θα επιφέρει µείωση της κα-
τανάλωσης και ότι έτσι θα προστατευθεί η δηµόσια υγεία.

Όµως, κύριε Υπουργέ, µείωση πωλήσεων σηµαίνει ότι ο πρω-
ταρχικός στόχος της αύξησης των εσόδων του προϋπολογισµού
δεν µπορεί να επιτευχθεί. Άρα, θα πρέπει η Κυβέρνηση να µας
εξηγήσει τι ακριβώς σκοπεύει να πετύχει µε την εν λόγω ρύθ-
µιση. Γιατί δεν γίνεται από τη µια να προσδοκά αύξηση των εσό-
δων µε την αύξηση του ειδικού φόρου κατανάλωσης και από την
άλλη µείωση των πωλήσεων για την προστασία της υγείας των
πολιτών. Αυτά τα δυο µαζί δεν µπορούν να υπάρξουν.

Επειδή η Κυβέρνηση δεν µας έχει πείσει ότι ενδιαφέρεται και
πάρα πολύ για την υγεία των πολιτών της πατρίδας µας, αυτό το
οποίο στην πράξη θα γίνει είναι αυτό που γίνεται κάθε φορά, δη-
λαδή τα φτωχότερα οικονοµικά στρώµατα θα δυσκολευθούν
ακόµη περισσότερο να αγοράσουν τα συγκεκριµένα προϊόντα.

Βεβαίως, στο σηµείο αυτό κανένας Έλληνας πολίτης δεν θα
πρέπει να ξεχάσει τι έλεγαν πριν από µερικούς µήνες ο σηµερι-
νός Πρωθυπουργός και ο σηµερινός Υπουργός Οικονοµικών για
το πόσο άδικη είναι η έµµεση φορολογία, για το ότι το ΠΑΣΟΚ
δεν πρόκειται ποτέ να αυξήσει τους άδικους έµµεσους φόρους,
για τις αδικίες που γίνονται σε βάρος των φτωχών συµπολιτών
µας από τους εµµέσους φόρους.

Και, φυσικά «πριν αλέκτωρ αφωνήσαι, τρις» όλα αυτά είναι πα-
ρελθόν! Όλα τα ξεχνούν οι κυβερνώντες του ΠΑΣΟΚ και αυξά-
νουν τους έµµεσους φόρους για τα τσιγάρα και για τα ποτά.
Βεβαίως, εδώ νοµίζω –µια που συνηθίσαµε να µιλάµε και µε πα-
ροιµίες- ότι ταιριάζει απόλυτα η παροιµία που λέει «άλλαξε ο Μα-
νωλιός» -και δεν έχει καµµία σχέση µε τον κ. Κεφαλογιάννη- «και
έβαλε τη σκούφια του αλλιώς».

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Στεκόµαστε, λοιπόν, στο σηµείο αυτό και θυµίζω σε όλους τι

έλεγε ο Πρόεδρος του Κόµµατός µας, ο Αντώνης Σαµαράς, στις
23 ∆εκεµβρίου στην οµιλία του για τον προϋπολογισµό του 2010
στη Βουλή. Έλεγε, λοιπόν: «Όχι, προς Θεού, αυξήσεις στα καύ-
σιµα. ∆εν αυξάνεις τη φορολογία της ενέργειας σε συνθήκες
ύφεσης, χώρια που έτσι ό,τι χρήµατα δώσετε ως ενίσχυση στα
ασθενέστερα εισοδήµατα θα τους τα πάρετε πίσω αµέσως.»

Προς Θεού, λοιπόν! Αρκεστείτε στις αυξήσεις που κάνατε στα
τσιγάρα και τα ποτά. Μην προχωρείτε σε αύξηση φόρων στα
καύσιµα, γιατί τότε στην κυριολεξία θα αποτελειώσετε την οικο-
νοµία της χώρας, θα κάνετε όλους τους Έλληνες ακόµη φτωχό-
τερους.

Κλείνοντας, λοιπόν, αγαπητοί συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, θέλω
να σας τονίσω ότι κινείστε σε λάθος κατεύθυνση. ∆εν επιλύετε,
αντίθετα οξύνετε ακόµα περισσότερο τα προβλήµατα της ελλη-
νικής οικονοµίας. Χρονοτριβείτε, πελαγοδροµείτε, στραβά αρ-
µενίζετε, είστε µαθητευόµενοι µάγοι και δυστυχώς είστε
µαθητευόµενοι µάγοι σε βάρος της ελληνικής οικονοµίας, σε
βάρος των Ελλήνων πολιτών, σε βάρος της χώρας.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΕΥΤΥΧΙΟΣ ∆ΑΜΙΑΝΑΚΗΣ: Εσάς θα ακολουθήσουµε;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε, κύριε

Καράογλου.
Απ’ ό,τι βλέπω, δεν έχει ζητήσει το λόγο, για να δευτερολογή-

σει, κανείς από τους εισηγητές ή τους ειδικούς αγορητές.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα το

λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ορίστε, κύριε Αϊβα-

λιώτη.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΟΙΡΙ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, εµείς δεν ζητήσαµε

το λόγο για την οικονοµία του χρόνου!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Θεωρώ, κύριε Αµοι-

ρίδη, ότι είναι µια προτροπή, την οποία δεν µπορώ να κάνω εγώ.
Ασκούν δικαίωµα. Και ο κ. Παπαδηµούλης θα µιλήσει εν συνε-
χεία.

Ορίστε, κύριε Αϊβαλιώτη, µπορείτε να ξεκινήσετε.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Βλέπω ότι έχουµε ένα διαγωνισµό παροιµιών µεταξύ Κρητών,

Θεσσαλών και τώρα µπήκαν και οι Μακεδόνες.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Πολλές παροιµίες πα-

νελλαδικής εµβέλειας τις οικειοποιούνται οι Θεσσαλοί! Κακώς!
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Ναι, ναι.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): ∆εν κα-

τάλαβα, κύριε Πρόεδρε!
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Είναι άλλη µια πρόκληση,

αλλά είπε ο κ. Παπουτσής το ρητό µε τον όφι και το Θεσσαλό,
οπότε είµαι κι εγώ προσεκτικός.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Αυτό είναι δικό τους.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Ναι, ναι και γι’ αυτό εγώ είµαι

προσεκτικός, κύριε Πρόεδρε.
Άλλη µια παροιµία είναι «Τι είχες, Γιάννη; Τι είχα πάντα!»,

πάσης Ελλάδος αυτή η παροιµία. Μια και µιλάµε για το «Τι είχες,
Γιάννη; Τι είχα πάντα!», ας µιλήσω πάνω στα άρθρα, γιατί πραγ-
µατικά τα δυο παλιά κόµµατα εξουσίας µοιάζουν σαν δυο στα-
γόνες νερό.

Άρθρο 2, ελληνική παραγωγή αλκοολούχων ποτών. Κύριε
Υπουργέ, οι φορείς στην επιτροπή µάς είπαν ότι το 25% των ετι-
κετών είναι ελληνικής παραγωγής. Κυρίως όµως οι φορείς είπαν
ότι αυτές οι ετικέτες πλήττονται από το φόρο.

Ειλικρινά απορώ για ποιο λόγο γίνεται αυτό, ποιος είναι αυτός
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ο φωστήρας, ο οποίος επιβάλλει αυτή την αύξηση των φόρων.
Ως προς τα πρατήρια των τσιγάρων, σαράντα χιλιάδες άνθρωποι
θα έχουν επιπτώσεις αµέσως ή εµµέσως. Ποιος είναι αυτός ο
φωστήρας που σας εισηγήθηκε αυτόν τον τρόπο φορολόγησης;

Για τα ακίνητα –το είπε ο κ. Ροντούλης- είναι πραγµατικά
«ακούνητα» και γι’ αυτό τα σηµαδεύετε. Αν είχαν, όµως, προπέλα
-και εδώ παραπέµπω στη ρήση του αείµνηστου Γέρου της ∆η-
µοκρατίας- θα την είχαν βάλει εµπρός και θα είχαν φύγει, έτσι
είχε πει για τα πλοία. Τα πλοία, λέει, δεν τα πειράζουµε, γιατί βά-
ζουν µπρος την προπέλα και φεύγουν, το είχε πει µέσα σε αυτήν
την Αίθουσα ο Γέρος της ∆ηµοκρατίας. Τα ακίνητα, όµως, επειδή
είναι «ακούνητα» δεν γλιτώνουν από το µένος των παλαιών κοµ-
µάτων εξουσίας.

Άρθρο 1. Ποιος φωστήρας πρότεινε και γιατί δεχθήκατε εσείς
ως πολιτική ηγεσία αυτήν την φοροεπίθεση στην οικοδοµή; Και
ειλικρινά δεν καταλαβαίνω, γιατί επιµένετε στην αναδροµικότητα;
Γιατί γίνεται αυτό; Γιατί επιµένετε, δηλαδή ότι πρέπει να γίνει -
σώνει και καλά- από τις 8 Ιανουαρίου;

Στο άρθρο 2 τώρα –είµαι κολληµένος στα άρθρα και επειδή
βλέπω την πολύ συµπαθή Υπουργό Υγείας και πολύ αποτελε-
σµατική εξάλλου- είπατε, κύριε Σαχινίδη, το κάπνισµα βλάπτει
την υγεία. Σωστά; Αυτό δεν είπατε; ∆ηλαδή συγγνώµη, κύριε
Υπουργέ, γι’ αυτό αυξάνετε το φόρο, από ενδιαφέρον για την
υγεία των πολιτών;

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Αυτό
λέει η σχετική έκθεση.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Μάλιστα.
∆ηλαδή δεν έχετε οικονοµικές σφίξεις και αυξάνετε το φόρο;

Τον αυξάνετε για να σταµατήσουν οι Έλληνες να καπνίζουν,
ώστε να προστατευθεί η υγεία τους;

Λαθρεµπόριο. Υπάρχει καµµία αµφιβολία ότι µε τη ρύθµιση
που προωθείτε, θα εκσφενδονισθεί; Το είπαν οι φορείς χθες στην
επιτροπή -πριν είκοσι τέσσερις ώρες, περίπου τέτοια ώρα- ότι θα
εκσφενδονισθεί το λαθρεµπόριο τσιγάρων και ποτών. Μα, για να
µπει κανείς, κύριε Υπουργέ, στην πόρτα του Υπουργείου σας
πρέπει να πηδήξει πάνω από κουβέρτες που έχουν απλώσει Αλ-
βανοί, Πακιστανοί, Κογκολέζοι, Ουγκαντέζοι και δεν ξέρω εγώ
από ποια άλλη εθνικότητα και φυλή του κόσµου, όπου βρίσκεται
η πραµάτεια τους για να µπει στην πόρτα του Υπουργείου σας.
∆εν µπορείτε να καταλάβετε –όχι εσείς προσωπικά- η Κυβέρνησή
σας, ότι µε αυτήν τη ρύθµιση που κάνετε, το λαθρεµπόριο πλέον
θα περιλάβει και ποτά και τσιγάρα και άρα στην πραµάτεια θα
προστεθούν και αυτά τα αγαθά;

Και, βέβαια, αυτοί οι άνθρωποι -αφού θα βγάλουν ένα σωρό
λεφτά από το λαθρεµπόριο- θα πάνε µετά τον Οκτώβριο και θα
ψηφίσουν και ΠΑΣΟΚ στις νοµαρχιακές εκλογές, αφού τους δί-
νετε ιθαγένεια και ψήφο. Γι’ αυτό, λοιπόν, ζητάµε δηµοψήφισµα
για να µπορέσει να αποφανθεί ο κόσµος αν θέλει να υποστεί
ζηµιά ο κοινωνικός ιστός, αν θα πρέπει να αλλοιωθεί -σώνει και
καλά- το ελληνικό εκλογικό σώµα. Ήταν µια πολιτική µπαγαπο-
ντιά του ΠΑΣΟΚ, δεν το ήξερε ο ελληνικός λαός πριν τις 4 Οκτω-
βρίου και γι’ αυτό, λοιπόν, ας γίνει δηµοψήφισµα για να
αποφανθεί δηµοκρατικά ο Έλληνας πολίτης αν θέλει ή όχι, να
δοθεί ιθαγένεια και δικαίωµα ψήφου στους µετανάστες.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ. Αϊ-
βαλιώτη.

Ο ειδικός αγορητής του ΣΥΡΙΖΑ, κ. ∆ηµήτρης Παπαδηµούλης,
έχει το λόγο για τέσσερα λεπτά για δευτερολογία.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Υπάρχει µία κακή παράδοση σε αυτήν την Αίθουσα να κάνουµε

χρήση του χρόνου που µας διατίθεται από τον Κανονισµό -ο
οποίος ακόµα και σε διαδικασίες κατεπείγοντος νοµοσχεδίου
είναι επαρκής- για να µιλούµε επί παντός επιστητού και συχνά
άσχετου µε τα νοµοσχέδια. Θεωρούµε εκ µέρους της Κοινοβου-
λευτικής Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ, ότι στα οκτώ λεπτά της αρχικής
µας οµιλίας εκθέσαµε επαρκώς τους λόγους που τεκµηριώνουν
την αρνητική µας ψήφο επί της αρχής και δεν έχουµε κανένα
λόγο να επανέλθουµε επ’ αυτών.

Επειδή, όµως, στη συνέχεια θα περάσουµε την προβλεπόµενη

διαδικασία στην κατ’ άρθρο συζήτηση, θα ήθελα να δούµε εάν
αυτήν την αρνητική παράδοση µπορούµε λίγο να τη διορθώ-
σουµε και απευθύνοµαι σε όλες τις πτέρυγες της Βουλής. Και
αυτοί που θέλουν να υπερψηφίσουν το νοµοσχέδιο –για λόγους
αλληλεγγύης προς την Κυβέρνηση ή και κοµµατικής πειθαρχίας-
και αυτοί που σκοπεύουν να το καταψηφίσουν, έχουµε καµµία
διάθεση να το βελτιώσουµε; Και πριν από όλα ο Υπουργός που
το παρουσιάζει εκ µέρους του Υπουργείου Οικονοµικών, έχει
καµµία διάθεση να ακούσει επιχειρήµατα για την αλλαγή του νο-
µοσχεδίου; Σκοπεύουµε δηλαδή να αλλάξουµε κάπως αυτήν την
παράδοση όπου ελάχιστα πράγµατα αλλάζουν κατά τη διαδικα-
σία του νοµοθετείν, για να δικαιολογούµε και τους µισθούς µας
στους φορολογούµενους πολίτες;

Εγώ, λοιπόν, λέω το εξής. Ακούστηκαν επαρκώς τα επιχειρή-
µατα για το υπέρ και το κατά. Ας δούµε τι µπορεί να αλλάξει. Και
σας καλώ, κύριε Υπουργέ, να µας εξηγήσετε, γιατί η αναδροµι-
κότητα για τον υπολογισµό του αφορολόγητου πρέπει να πάει
στην 1η Ιανουαρίου του ’90. Είναι παράλογο και άδικο. Ας πάει
από την πρώτη ηµέρα έναρξης ισχύος της απαράδεκτης ρύθµι-
σης Αλογοσκούφη, να πιάσει αυτούς που επωφελήθηκαν από
αυτήν, αλλά όχι όλο τον κόσµο που πριν είκοσι χρόνια µεταβί-
βασε µία γκαρσονιέρα. Γιατί αλλιώς το αφορολόγητο των
150.000 ευρώ είναι έπεα πτερόεντα.

∆εύτερον, µη µας λέτε: «Ενδεχοµένως θα αναπροσαρµόσουµε
το αφορολόγητο, όταν αυξήσουµε τις αντικειµενικές αξίες». Η
αύξηση των αντικειµενικών αξιών προαναγγέλλεται και έρχεται
τις επόµενες εβδοµάδες. Πέστε από τώρα και δεσµευτείτε, για
να το νοµοθετήσουµε, πόσο θα αναπροσαρµοστεί. Να αναπρο-
σαρµοστεί, τουλάχιστον, αντίστοιχα. ∆ιότι διαβάζουµε διαρροές
και το Υπουργείο σας νοµοθετεί διά των διαρροών, ότι στις εφο-
ρίες δε θα λογαριάζουν τις αυξηµένες αντικειµενικές αξίες, αλλά
την τρέχουσα εµπορική αξία, η οποία µπορεί να είναι πολύ αυ-
ξηµένη σε σχέση µε τις αντικειµενικές, οπότε το αφορολόγητο
των 150.000 ευρώ δεν είναι τίποτα. Θα έχουµε υπερφορολόγηση
των µεσαίων στρωµάτων.

Τρίτον, αν θεωρείτε και εσείς άδικη τη «ρύθµιση Χριστοδου-
λάκη», της οποίας έκανε χρήση ο κ. Βουλγαράκης, µεταβιβάζο-
ντας ακίνητα µέσω off shore εταιρειών, µη δίνετε τη δυνατότητα
για τους επόµενους µήνες να επωφεληθούν όσοι κάτοχοι µεγά-
λης περιουσίας δεν πρόλαβαν τους τρεις µήνες που τους αφή-
σατε σε βάρος των δηµοσίων εσόδων. Καταργείστε αυτήν τη
διάταξη τώρα, γιατί και αυτό είναι επείγον. Και είναι και δίκαιο.

Και τελευταίο: Αφού λέτε ότι θέλετε να φορολογήσετε τη µε-
γάλη ακίνητη περιουσία -και όντως, είναι ανάγκη να αυξήσουµε
τα έσοδα από τη φορολογία της µεγάλης ακίνητης περιουσίας-
γιατί δεν δέχεστε την πρόταση να πάµε σε µια προοδευτικότερη
κλίµακα, όχι 1%, 5%, 10% και να φορολογείται µε 5% και µε 10%
η µεσαία ακίνητη περιουσία, αλλά για τη µεσαία ακίνητη περιου-
σία να χαµηλώσετε τους φορολογικούς συντελεστές και να αυ-
ξήσετε τους φορολογικούς συντελεστές για την πραγµατικά
µεγάλη ακίνητη περιουσία που είναι πάνω από 1.000.000 ευρώ,
πάνω από 2.000.000 ευρώ. Και υπάρχουν τέτοιοι.

Αν πάτε σε άλλες ευρωπαϊκές χώρες και δείτε τη φορολογία
για τα ακίνητα και στις µεταβιβάσεις και στη µόνιµη φορολογία,
θα δείτε προοδευτικότερες κλίµακες.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ολοκληρώνω εδώ, για να µην καταχραστώ και των δευτερο-
λέπτων που είµαι βέβαιος ότι µου παραχωρείτε και προσβλέπω
µε ενδιαφέρον στην κατ’ άρθρον συζήτηση, να δούµε: Θα σπά-
σουµε αυτήν την αρνητική παράδοση, να περνάνε τα νοµοσχέδια
αλώβητα και να νοµοθετούµε µε σπασµωδικότητα και µε προ-
χειρότητα και να κάνουµε παράλληλους µονολόγους και διάλογο
κωφών;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Συνασπισµού Ριζο-
σπαστικής Αριστεράς)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Παπαδηµούλη.

Εκτιµούµε ιδιαίτερα ότι κράτησε τη συνέπεια του παραδείγ-
µατός του προς τις προτροπές που έκανε.

Έχουµε δευτερολογίες;
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ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΟΙΡΙ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Θέλετε επί των άρθρων

να µιλήσετε;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΟΙΡΙ∆ΗΣ: Θα µιλήσω για τη δευτερολογία, κύριε

Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Θα δούµε ποιες δευτε-

ρολογίες έχουµε επί της αρχής, για να ψηφίσουµε την αρχή του
νοµοσχεδίου.

Το λόγο έχει τώρα ο κ. Αµοιρίδης για τέσσερα λεπτά.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΟΙΡΙ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θέλω να ρωτήσω

κάτι: Για οικονοµία του χρόνου, µπορώ να έχω το χρόνο πάνω
στα άρθρα λίγο παραπάνω, για να µην ταλαιπωρώ το Σώµα;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Τώρα θα δευτερολο-
γήσετε επί της αρχής;

ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΟΙΡΙ∆ΗΣ: Ναι, ρωτώ αν αυτόν το χρόνο µπορώ
να τον πάρω επί των άρθρων.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Θέλετε να καταναλώ-
σετε και το χρόνο επί των άρθρων;

ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΟΙΡΙ∆ΗΣ: Όχι. Επί των άρθρων να καταναλώσω
και το χρόνο της δευτερολογίας µου επί της αρχής.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Συµψηφισµοί εντάξει,
µπορούν να γίνουν κατ’ εξαίρεση και κατ’ οικονοµία.

Συνεπώς κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της αρχής
του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οικονοµικών: «Τροποποίηση
του Κώδικα Φορολογίας Κληρονοµιών, ∆ωρεών, Γονικών Παρο-
χών, Προικών και Κερδών από Λαχεία και του Εθνικού Τελωνεια-
κού Κώδικα».

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο επί της αρχής;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Συνεπώς, το νοµοσχέ-

διο του Υπουργείου Οικονοµικών: «Τροποποίηση του Κώδικα Φο-
ρολογίας Κληρονοµιών, ∆ωρεών, Γονικών Παροχών, Προικών και
Κερδών από Λαχεία και του Εθνικού Τελωνειακού Κώδικα» έγινε
δεκτό επί της αρχής κατά πλειοψηφία.

Εισερχόµεθα στη συζήτηση επί των άρθρων.
Θα συζητηθούν τα άρθρα όπως έχει αποφασιστεί, όλα σε µια

ενότητα. Αρχίζουµε από τους εισηγητάς. Πρωτολογίες επί των
άρθρων για τέσσερα λεπτά.

Ο κ. Αµοιρίδης έχει το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΟΙΡΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Πρόεδρε, ακούγοντας πάλι τον εισηγητή της Νέας ∆η-

µοκρατίας, βλέπω ότι επιµένει να αποφεύγει την ουσία του νο-
µοσχεδίου µε προσκόµµατα ότι δε θα ξέρουµε τι θα γίνει µε τις
αντικειµενικές αξίες και δεν µπαίνει στην ουσία, αν το νοµοσχέ-
διο είναι προς τη σωστή κατεύθυνση και αν τα άρθρα είναι υπέρ
των πολλών πολιτών που έχουν µικρές και µεσαίες περιουσίες.

Άκουσα τον κ. Κεφαλογιάννη να µιλάει για µετοχές, ότι οι µε-
τοχές φορολογούνται λιγότερο. Θυµάµαι τον κ. Μακρυπίδη στην
επιτροπή που µίλησε για τους δικούς τους ανθρώπους που κά-
νουν off-shore εταιρείες για να µη φορολογούνται.

Και ενώ διευκρινίστηκε ότι σε λίγο καιρό θα υπάρξει το φορο-
λογικό νοµοσχέδιο, όπου θα ληφθούν αυτά υπ’ όψιν, ότι δεν αλ-
λάζουν τόσο γρήγορα και θα υπάρξουν διαρροές πόρων από τις
µετοχές -από φορολογία µετοχών ή µεταβίβαση µετοχών- εξα-
κολουθεί η Νέα ∆ηµοκρατία να αρνείται, υποστηρίζοντας «ότι θα
έχουµε σε λίγο τις νέες αντικειµενικές αξίες, άρα δεν µπορούµε
να στηρίξουµε το νοµοσχέδιο».

Και, βέβαια, δεν µπορώ να αντιληφθώ γιατί τόση επιµονή να
µην ψηφίζουµε ένα νοµοσχέδιο επειδή αρχίζει αναδροµικά από
της 8 του µήνα και όχι να µπαίνουµε στην ουσία. Και αυτό το λέω
για το ΛΑΟΣ, που ως τώρα…

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Επιτέλους! ΛΑ Σ ονοµάζεται!
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΟΙΡΙ∆ΗΣ: Σας πειράζει πάντα ο τύπος, αν και

για εσάς είναι ουσία µάλλον, από ό,τι φαίνεται. Γράψτε το µε
µικρά γράµµατα, βάλτε και τόνο, να µπορούν να το καταλαβαί-
νουν και οι ξένοι, το πρώτο γράµµα κεφαλαίο και τα υπόλοιπα
µικρά.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Τι θα γίνει, θα το αλλάξουµε;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΟΙΡΙ∆ΗΣ: Εµάς δεν µας ενοχλεί αυτό, εσάς σας

ενοχλεί ό,τι και να πείτε.
Αναρωτιέµαι, λοιπόν, µε το ΛΑΟΣ πώς, ενώ είναι λαϊκή δεξιά,

λαϊκό κόµµα που στηρίζει τους πολλούς, ποιον αγώνα κάνει, για
ποια ιδιοκτησία άραγε αγωνιά ότι θα φορολογηθεί παραπάνω;
Γιατί δεν ξέρω πόσοι από εµάς εδώ έχουν µια περιουσία πάνω
από ένα ή δύο σπίτια. Έχει κάποια αγωνία, υπάρχουν µεγάλες
περιουσίες που εκπροσωπεί και θα πληρώσουν περισσότερο
φόρο γιατί είναι µεγάλες οι περιουσίες;

Γιατί, για τη συντριπτική πλειοψηφία του ελληνικού λαού είναι
πάνω από 300.000 ευρώ και αν πούµε για µία τετραµελή οικογέ-
νεια πάει στο 1.240.000 ευρώ περίπου το αφορολόγητο µεταβί-
βασης από τους δυο γονείς στα δυο παιδιά. Ποια η αγωνία,
λοιπόν; Και µιλούν για ποιο πληθυσµό, για ποιο ποσοστό, για ποι-
ους;

Μάλλον, στηρίζουν µε διαφορετικό τρόπο. Ενώ εµφανίζουν
ένα λαϊκό πρόσωπο, στο πίσω µέρος του µυαλού τους έχουν να
στηρίξουν περιουσίες και περιουσίες, κατόχους µεγάλων περι-
ουσιακών στοιχείων; Μάλλον κάτι τέτοιο διαφαίνεται, γι’ αυτό
έχουν τόση αγωνία. Αλλιώς δεν εξηγείται.

Και, βέβαια, θα ρωτήσω και τον εκπρόσωπο του Κοµµουνιστι-
κού Κόµµατος Ελλάδας -που δεν είναι εδώ- επειδή είπε για το
όριο της λαϊκής περιουσίας, να µας πει ποιο είναι το όριο της λαϊ-
κής περιουσίας. Αναφέρθηκε στο όριο λαϊκής περιουσίας και νο-
µίζω ότι θα πρέπει να απαντήσει ποιο είναι αυτό το όριο.

Αναρωτιέµαι γιατί ένα νοµοσχέδιο, το οποίο στο ένα άρθρο
στηρίζει τις µικρές περιουσίες, στηρίζει τα άτοµα µε αναπηρία,
που κάνει µια έκπτωση 10%, στηρίζει τους κληρονόµους αποθα-
νόντων, αυξάνοντας το αφορολόγητο κατά 100.000 ευρώ, δεν
στηρίζεται; Αναρωτιέµαι: Ποιος ο λόγος που, ενώ υπάρχουν
τόσες ευνοϊκές διατάξεις για πολλές κατηγορίες πολιτών στην
συντριπτική πλειοψηφία, σήµερα δεν στηρίζεται;

Και, βέβαια, εµείς δεν σταµατάµε, εµείς προχωρούµε. Το
έχουµε ήδη αποδείξει το προηγούµενο χρονικό διάστηµα, µε τη
στήριξη των χρεωµένων επιχειρήσεων, µε την παράταση της
αναστολής των πλειστηριασµών, µε την αλλαγή του «ΤΕΙΡΕ-
ΣΙΑΣ», σε λίγο µε την κατάργηση του ΕΤΑΚ.

Εδώ είναι που κανένας δεν µιλάει για το ΕΤΑΚ, ούτε ο ΛΑΟΣ,
ούτε η Νέα ∆ηµοκρατία, αυτόν τον επαίσχυντο, πραγµατικά,
νόµο. ∆εν µιλάει κανείς για να τον αλλάξει.

Και, βέβαια, στο µόνο που αναφέρθηκε ο Πρόεδρος του ΛΑΟΣ
είναι για το σιδηροδέσµιο Υπουργό που έρχεται. Κουβαλάµε το
βάρος ενός παρελθόντος. Γι’ αυτό λέω ότι η Νέα ∆ηµοκρατία σή-
µερα και για πολύ χρονικό διάστηµα δεν θα πρέπει να µιλάει για
την οικονοµία, αλλά της επιτρέπεται να µιλάει µόνο για λόγους
δηµοκρατίας. ∆εν έπρεπε να µιλάει σήµερα.

Και κοιτάξτε , αφήστε το σιδηροδέσµιο Υπουργό, κοιτάξτε
εσείς του ΛΑ.Ο.Σ. πώς θα σπάσετε τα δεσµά σας, γιατί µάλλον
είστε τόσο δεµένοι που τα δικά σας δεσµά δεν σπάνε. Ενώ να
είστε σίγουρος ότι ο Υπουργός θα τα καταφέρει, γιατί δεν είναι
µόνος του. Έχει τους πολίτες µαζί του. Βλέπουν τον αγώνα που
κάνει. Είµαστε όλοι µαζί του. Και εσείς είστε κατά βάθος. Γνωρί-
ζετε τον αγώνα που κάνει. Είναι µεγάλος αγώνας και δίκαιος
αγώνας.

Άρα, αγαπητοί συνάδελφοι, αυτό το νοµοσχέδιο νοµίζω ότι
είναι ένα βήµα. Είναι τα άρθρα του τέτοια που είναι ένα µεγάλο
βήµα µε το οποίο µπορούµε όλοι µαζί να δείξουµε ότι πάµε ενω-
µένοι. Να το αποδείξουµε σε αυτούς τους Ευρωπαίους. Λέτε ότι
η Ελλάδα πρέπει να παρουσιάσει ένα διαφορετικό πρόσωπο.
Εδώ είναι.

Βάζετε ονοµαστικές ψηφοφορίες ενώ έπρεπε να στηρίξετε
αυτό το νοµοσχέδιο, γιατί το 95% του ελληνικού λαού µέσα από
αυτό το νοµοσχέδιο ανακουφίζεται. Εσείς µάλλον εκπροσωπείτε
το υπόλοιπο 5%.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Αµοιρίδη.

Η Βουλευτής κ. Εύα Καϊλή ζητεί άδεια απουσίας στο εξωτε-
ρικό για το διάστηµα από 26/01/2010 έως 4/02/2010.

Η Βουλή εγκρίνει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Η Βουλή ενέκρινε τη ζη-
τηθείσα άδεια.

Ο κ. Καράογλου, εισηγητής της Νέας ∆ηµοκρατίας, έχει το
λόγο για τέσσερα λεπτά για την εισήγηση του επί των άρθρων.

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, ευτυχώς που ο
αγαπητός συνάδελφος του ΠΑΣΟΚ κ. Αµοιρίδης είπε ότι δεν δι-
καιούµαστε να οµιλούµε µόνο για θέµατα οικονοµίας. Γατί όταν
είπε την έκφραση του, φοβήθηκα ότι θυµήθηκε την αλήστου µνή-
µης έκφραση του αείµνηστου Αγαµέµνονα Κουτσόγιωργα, δεν
δικαιούστε γενικώς και αορίστως να οµιλείτε, και ότι έχει τέτοιο
«δηµοκρατικό» αίσθηµα. Ευτυχώς, όµως, το διευκρίνισε.

Βέβαια, αγαπητέ συνάδελφε, είναι γνωστό και κατανοητό -και
το ξέρουν όλοι- ότι στη δηµοκρατία όλοι δικαιούνται να οµιλούν
και έχουν το δικαίωµα να έχουν την άποψη τους για όλα τα θέ-
µατα, πόσω µάλλον αν εκτιµούν ότι η προσφορά τους στα κοινά
είναι θετική. Και σαν τέτοια εµείς υπολογίζουµε την κυβέρνηση
του Κώστα Καραµανλή.

Ερχόµαστε στο νοµοσχέδιο.
Στο άρθρο 1, είχαµε τη δυνατότητα να επισηµάνουµε συγκε-

κριµένα παραδείγµατα, συγκεκριµένες ενστάσεις που πιστεύ-
ουµε ότι είναι, πραγµατικά, αιτία προβληµάτων για τον ελληνικό
λαό, δηµιουργούν προβλήµατα στα χαµηλά, στα µεσαία ελλη-
νικά νοικοκυριά.

Είπαµε ότι τα όποια πλεονεκτήµατα φαίνεται να υπάρχουν από
το νοµοσχέδιο -αύξηση του αφορολόγητου έως τις 150.000 ευρώ
ή τη διατήρηση του χαµηλού συντελεστή από 150.000 ευρώ έως
300.000 ευρώ- χάνονται µε την επικείµενη, µε την προ των πυλών
αύξηση των αντικειµενικών αξιών που από ό,τι πιθανολογείται,
από ό,τι διαρρέεται από το ίδιο το Υπουργείο Οικονοµικών, θα
είναι πολύ µεγάλη.

Άρα λοιπόν, πολύ σύντοµα θα διαπιστώσουµε ότι ήταν «άν-
θρακες ο θησαυρός» και ότι θα φορολογηθούν άγρια τα ακίνητα
του ελληνικού λαού.

∆εύτερον, µε την αναδροµικότητα σε βάθος εικοσαετίας και
το συνυπολογισµό προγενέστερων γονικών παροχών - δωρεών
το κακό µεγαλώνει ακόµη περισσότερο.

Είναι, λοιπόν, σίγουρο ότι αν ψαχθούν και βρεθούν τα αρχεία
σε βάθος εικοσαετίας, τότε σχεδόν όλοι οι Έλληνες πολίτες θα
έχουν εξαντλήσει το όριο του αφορολόγητου και θα υποστούν
µία βαρύτατη φορολογία.

Τρίτον, µε τη φορολόγηση κατά 10% των άτυπων χρηµατικών
δωρεών δηµιουργείται ένα µεγάλο κοινωνικό πρόβληµα. Ανέ-
φερα ένα παράδειγµα το οποίο θα το επαναλάβω. Και θα παρα-
καλέσω τον κύριο Υπουργό να σταθεί εποικοδοµητικά και θετικά
και να αντιµετωπίσει ένα µεγάλο κοινωνικό πρόβληµα που δηµι-
ουργείται.

Ένας γονιός δίνει στο παιδί του 10.000 ευρώ για να αγοράσει
ένα αυτοκίνητο. Θα πρέπει να πληρώσει και 1.000 ευρώ φόρο
στη εφορία για αυτές τις 10.000 ευρώ. Είναι πρωτοφανές αυτό.
Θεωρώ ότι αν µη τι άλλο θα πρέπει να κάνετε µία διόρθωση και
να βάλετε ένα ελάχιστο, 20.000, 30.000 ποσό αφορολόγητο.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ΣΤ’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΒΑΪΤΣΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ).

Ανέφερα προηγουµένως ένα παράδειγµα όπου η ίδια περιου-
σία αξίας 500.000 ευρώ φορολογείται µε τρία διαφορετικά πο-
σοστά, µε τρεις διαφορετικούς συντελεστές, µε τρεις διαφορετικούς
φόρους. Αλλιώς φορολογείται αν είναι περιουσία σε ευρώ, σε
µετρητά, αλλιώς φορολογείται αν είναι ακίνητη περιουσία, αλ-
λιώς φορολογείται αν είναι µετοχές. Και ίσως, αν θέλετε, σε αυτό
το σηµείο υπάρχει και κάποια αύρα αντισυνταγµατικότητας που
θα πρέπει να ερευνηθεί.

Λέω, λοιπόν, ότι το άρθρο 1, έτσι όπως είναι διατυπωµένο, έχει
πολλά – πολλά προβλήµατα. Αντί να ευνοήσει, δυστυχώς επιβα-
ρύνει ακόµη περισσότερο τα ελληνικά νοικοκυριά, όπως επίσης
επιβαρύνει τον κατασκευαστικό κλάδο, έναν από τους βασικούς
πυλώνες της ελληνικής οικονοµίας. Για αυτόν το λόγο θα είµαστε
κάθετα αντίθετοι και θα το καταψηφίσουµε.

Έρχοµαι τώρα στο άρθρο 2. Κατανοούµε απόλυτα ότι υπάρ-
χουν έκτακτες ανάγκες, όπως κατανοούµε απόλυτα ότι πρέπει
να υπάρξει µία αύξηση των φορολογικών εσόδων. Και, βεβαίως,
ξεπερνάµε, αν θέλετε και την ανακολουθία του ΠΑΣΟΚ και αυτά

που έλεγε µέχρι πριν από λίγο καιρό, δηλαδή ότι οι έµµεσοι
φόροι είναι άδικοι φόροι και εµείς δεν πρόκειται ποτέ να τους
επιβάλουµε.

Στεκόµαστε, λοιπόν, θετικά. Όµως, κάνουµε έκκληση στην Κυ-
βέρνηση να σταµατήσει εδώ, να σταµατήσει στην αύξηση των
έµµεσων φόρων στα τσιγάρα και στα ποτά και να µην προχωρή-
σει παρακάτω στην αύξηση της έµµεσης φορολογίας µέσω του
ειδικού φόρου κατανάλωσης στα καύσιµα, γιατί τότε θα πλήξει,
πραγµατικά, ακόµα περισσότερο την οικονοµία, γιατί τότε θα επι-
τείνει ακόµα περισσότερο την ύφεση. Σταµατήστε, λοιπόν, εδώ
στα ποτά και στα τσιγάρα και µην προχωράτε παρακάτω.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Έχουµε δείξει, κύριε Πρόεδρε, τη διάθεσή µας ως κόµµα να

συνεργαστούµε µε την Κυβέρνηση όπου χρειάζεται, γιατί εµείς
θεωρούµε, όπως είπε πρόσφατα και ο Πρόεδρός µας, ότι η διά-
θεση για συναίνεση είναι πολιτική αρετή.

Εµείς, λοιπόν, όπου πρέπει να συναινέσουµε, θα συναινούµε
και όπου πρέπει να είµαστε απέναντί σας -γιατί θεωρούµε ότι κά-
νετε λάθος πολιτικές- θα είµαστε απέναντί σας.

Κλείνοντας, θα ήθελα συγκεκριµένα να σας πω ότι η Νέα ∆η-
µοκρατία καταψηφίζει το άρθρο 1, γιατί θεωρεί ότι κινείται σε
λάθος κατεύθυνση και θα επιβαρύνει ακόµα περισσότερο και τον
κατασκευαστικό κλάδο και τους Έλληνες πολίτες και θα ψηφί-
σει το άρθρο 2.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ
τον κ. Καράογλου.

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνι-
στικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Καραθανασόπουλος για τέσσερα
λεπτά.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Κατ’ αρχάς, θα ήθελα να κάνω πάλι την ίδια σύσταση στον
κύριο Υφυπουργό, δηλαδή ότι δεν περιποιεί τιµή να ασκεί ανύ-
παρκτη κριτική ή και να κρατά και συκοφαντική ακόµα στάση
απέναντι στο Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας. Το τι είχαµε πει για
το νόµο του κ. Αλογοσκούφη, µπορούµε να το γνωρίζουµε πάρα
πολύ καλά.

Τυγχάνει, λοιπόν, να έχω τα Πρακτικά της 15ης Ιανουαρίου,
δηλαδή της πρώτης µέρας συζήτησης του σχεδίου νόµου. Τυ-
χαίως ήµουν και τότε Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµ-
µουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας. Το γεγονός ότι καταψηφίσαµε
το σχέδιο νόµου και το ότι το χαρακτηρίσαµε προκλητικό και εξό-
χως αντιλαϊκό και ταξικό έχει ως αποτέλεσµα να µην µπορείτε να
έρχεστε σήµερα και να λέτε ότι το ΚΚΕ µόλις τώρα αναγνώρισε
την αντιλαϊκότητα του κ. Αλογοσκούφη και του νόµου του. Άρα,
λοιπόν, το ένα ζήτηµα είναι αυτό.

∆εύτερον, σας κάναµε συγκεκριµένη κριτική, κύριε Υπουργέ,
και σας είπαµε, βεβαίως, ότι στα λόγια θέλετε να φορολογήσετε
µε προοδευτικό τρόπο τη µεγάλη ακίνητη περιουσία, αλλά στην
πράξη από τη στιγµή που αυτή ανήκει σε εξωχώριες εταιρείες,
σε εταιρείες διαχείρισης ακινήτων και από τη στιγµή που διατη-
ρείτε το ίδιο φορολογικό καθεστώς του νόµου του κ. Αλογο-
σκούφη για τη µεταβίβαση των µετοχών -άρα, λοιπόν, ελάχιστη
φορολόγηση επί της ουσίας- και από την άλλη µεριά από τη
στιγµή που υπάρχει σε off-shore εταιρείες το κύριο µέρος της
µεγάλης ακίνητης περιουσίας, µένει στο απυρόβλητο και δεν θα
φορολογηθεί και µε το δικό σας σχέδιο νόµου. Αυτό είναι το ζή-
τηµα. Άρα, λοιπόν, άνθρακες ο θησαυρός επί της ουσίας! ∆εν θα
υπάρξει καµµία φορολογική επιβάρυνση της πολύ µεγάλης ακί-
νητης περιουσίας, όταν δεν αλλάζετε το καθεστώς αυτών των
συγκεκριµένων εταιρειών και της µεταβίβασης των µετοχών και
τον διατηρείτε το ίδιο. Το ένα, λοιπόν, και πολύ σηµαντικό ζή-
τηµα κατά τη γνώµη µας είναι αυτό. Άρα, λοιπόν, η διαδικασία
του κατεπείγοντος ήθελε ακριβώς να καλύψει αυτήν τη συγκε-
κριµένη επιλογή την οποία κάνατε.

Τρίτο ζήτηµα. Ακυρώνετε το αφορολόγητο το οποίο παρέχετε,
από τη στιγµή που δεν υπάρχουν µέσα και οι αυξήσεις των αντι-
κειµενικών αξιών. Το «θα το προσαρµόσουµε» δεν λέει απολύ-
τως τίποτα. Γι’ αυτό, λοιπόν, µε τη διαδικασία του κατεπείγοντος
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θέλετε να αποκρύψετε και να καθυστερήσετε την αύξηση των
αντικειµενικών αξιών, ενδεχόµενα για ακύρωση του όποιου αφο-
ρολόγητου ορίου υπάρχει.

Τέταρτο ζήτηµα. Όταν λέµε ότι δεν µπορεί να συνυπολογίζο-
νται εδώ και µια εικοσαετία οι γονικές παροχές -και µάλιστα όλες
οι γονικές παροχές είτε είναι σε ακίνητα είτε είναι σε µετρητά-
αυτό ουσιαστικά ακυρώνει το αφορολόγητο. ∆ιότι µε τα δικά σας
λόγια και µε βάση αυτά τα οποία, πραγµατικά, έχουν γίνει, η µε-
γάλη ακίνητη περιουσία αν µεταβιβάστηκε, µεταβιβάστηκε τα τε-
λευταία χρόνια και εξαιτίας του νόµου του κ. Αλογοσκούφη. Μία
εικοσαετία πριν, τι συνέβαινε; Αν έδωσε κάποιος ορισµένα µε-
τρητά, αφαιρούνται από το σηµερινό αφορολόγητο όριο; Αν µε-
ταβίβασε κάποιος µία µικρή γκαρσονιέρα ή αν µεταβίβασε το
πατρικό σπίτι στο χωριό, απαλλάσσεται από το αφορολόγητο;
Γιατί εδώ πέρα δεν υπάρχουν κριτήρια;

Πέµπτο ζήτηµα. ∆εν µπορεί να υπάρχει διαφορετική φορολο-
γική µεταχείριση στη λογική την οποία βάζετε εσείς στην υπό-
θεση των άτυπων δωρεών των γονικών παροχών, των µετρητών.
Γιατί εκεί πέρα και στο συγκεκριµένο ζήτηµα υπάρχει αυτοτελής
φορολόγηση και δεν υπάρχει προοδευτική φορολογική επιβά-
ρυνση; Άλλο είναι να επιβαρύνεται κάποιος ο οποίος δίνει στο
παιδί του 10.000 ευρώ και άλλο να επιβαρύνεται κάποιος ο
οποίος δίνει 300.000 ευρώ ή 500.000 ευρώ ή 1.000.000 ευρώ. Θα
πρέπει και εκεί να υπάρχουν συντελεστές. Γιατί δεν το κάνετε
αυτό και το διατηρείτε; ∆ιότι ξέρετε πολύ καλά ότι κατά κύριο
λόγο µετρητά δίνουν στα παιδιά τους οι πιο φτωχές, οι λαϊκές
ενδεχόµενα οικογένειες. Οι «µεγάλοι» µεταβιβάζουν στα παιδιά
τους µετοχές, οµολογίες.

Αυτό, λοιπόν, είναι το ζήτηµα. Γι’ αυτόν ακριβώς το λόγο και
εµείς, επειδή ουσιαστικά αφήνει στο απυρόβλητο, δεν φορολο-
γεί τη µεγάλη ακίνητη περιουσία, και ουσιαστικά θα επιβαρύνει
τη φορολόγηση και τη µεταβίβαση της µικρής ακίνητης περιου-
σίας –αντικειµενικές αξίες, συνυπολογισµός από το 1990- µε
όλες αυτές τις επιφυλάξεις που έχουµε καταψηφίζουµε το
άρθρο 1.

Στο άρθρο 2, είναι φανερό πως είναι µια έµµεση φορολογία.
Αυξάνετε υπερβολικά -20%- την έµµεση φορολογία. Γι’ αυτόν
ακριβώς το λόγο, επειδή είναι αντιλαϊκή, την καταψηφίζουµε. Ας
αφήσετε τώρα τις δικαιολογίες ότι θέλετε να προστατέψετε την
υγεία. Επί της ουσίας έσοδα θέλετε να κάνετε και πάτε να τα
βρείτε από τα πιο φτωχά λαϊκά στρώµατα.

Με αυτόν τον τρόπο που φορολογείτε τα τσιγάρα και τα ποτά
–ιδιαίτερα στο θέµα των τσιγάρων- εµείς κρούουµε τον κώδωνα
του κινδύνου ότι θα επιταχυνθεί η διαδικασία συγκέντρωσης των
πρατηρίων σε λίγα χέρια. Γιατί δεν επαναφέρετε την υπόθεση
του ποσοστού προµήθειας των περιπτέρων και των πρατηριού-
χων τσιγάρων στο προ του 1999 καθεστώς, όταν αυτά καθορί-
ζονταν στη λιανική τιµή; Με αυτόν τον τρόπο –το γνωρίζετε πάρα
πολύ καλά, µε µαθηµατική ακρίβεια…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ολοκληρώστε, κύριε
συνάδελφε.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: ... στην αγορά ακόµη µε-
γαλύτερη, οδηγώντας στο ξεκλήρισµα δεκάδες χιλιάδες µικρούς
πρατηριούχους, οι οποίοι δραστηριοποιούνται στο χώρο.

Άρα, και φοροεισπρακτικό είναι το νοµοσχέδιο και ταυτό-
χρονα, µε αυτόν τον τρόπο της αλλαγής του υπολογισµού, οδη-
γείτεστοξεκλήρισµατιςµικρέςεπιχειρήσειςπουδραστηριοποιούνται
στο χώρο της εµπορίας των τσιγάρων προς όφελος της δράσης
των µεγάλων καπνοβιοµηχανιών, οι οποίες θέλουν να κερδίσουν
ακόµη περισσότερα και να ελέγξουν ακόµη περισσότερο το κύ-
κλωµα διακίνησης των τσιγάρων και των ποτών.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον
Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελ-
λάδας κ. Καραθανασόπουλο.

Πριν δώσω το λόγο στον ειδικό αγορητή του ΛΑΟΣ, µε αφορµή
τον άρτιο λόγο του Κοινοβουλευτικού Εκπροσώπου του ΚΚΕ,
θέλω να θυµίσω ότι από τα έδρανα δεν απευθυνόµαστε στον
Υπουργό. Απευθύνεστε στο Προεδρείο. Και από το Βήµα απευ-
θύνεστε στους συναδέλφους στην Αίθουσα. Ο Κανονισµός –και
θα το καταλάβετε, όταν ανεβείτε στη θέση αυτή- λέει αυτό. Μου
δίνετε την ευκαιρία να το θυµίσω, γιατί καταστρατηγείται συνε-

χώς.
Ευχαριστώ.
Ο ειδικός αγορητής του Λαϊκού Ορθοδόξου Συναγερµού κ.

Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης έχει το λόγο για τέσσερα λεπτά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρό-

εδρε.
Ο πολύ συµπαθής εισηγητής του ΠΑΣΟΚ –δεν ξέρω αν είναι

µέσα στην Αίθουσα- σκόπιµα αλλοίωσε το όνοµα του κόµµατός
µας, αλλά στη συνέχεια επανήλθε στο σωστό δρόµο. Να σηµει-
ώσω, βέβαια, πως µόλις άκουσε το δικό του επώνυµο σε άλλη
εκδοχή –Ευµοιρίδης αντί για Αµοιρίδης- πετάχτηκε –και δικαίως-
όρθιος και το διόρθωσε.

Άρα, βλέπει κάποιος ότι και τα ονόµατα έχουν τη δική τους ση-
µειολογία και η ορθότητα πρέπει να τηρείται από όλους. ΛΑόΣ,
λοιπόν, µε τον τόνο στη λήγουσα. Όπως σωστά είπε ο κ. Καντε-
ρές, λέµε ΕΜύ. και δεν λέµε ΈΜΥ. Λέµε ΕΛτά και δεν λέµε ΈΛΤΑ
Τι άλλο λέµε, κύριε Καντερέ;

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΝΤΕΡΕΣ: Όλα τα αρχικά τονίζονται στη λή-
γουσα.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Ιδού, λοιπόν, και η γραµµα-
τική επιβεβαίωση από την άλλη µεριά της πολυκατοικίας!

Ο κύριος εισηγητής του ΠΑΣΟΚ απευθύνθηκε σε εµάς, βέβαια,
γιατί γνωρίζει ότι στην πράξη εµείς είµαστε η Αξιωµατική Αντι-
πολίτευση. Το γνωρίζει καλά το ΠΑΣΟΚ και γι’ αυτό απευθύνεται
σε εµάς.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ: (δεν ακούστηκε)
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Θα ηρεµήσετε, κύριοι συνά-

δελφε;
Επειδή, όµως, υπερασπίστηκε µε πάθος το νοµοσχέδιο του

ΠΑΣΟΚ…
(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

Κύριε Πρόεδρε, δεν ξέρω θίασο…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Έχετε δίκιο, κύριε

συνάδελφε. Συνεχίστε, σας παρακαλώ πολύ.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Επειδή, λοιπόν, υπερασπί-

στηκε µε πάθος το νοµοσχέδιο το ΠΑΣΟΚ ο εισηγητής του
ΠΑΣΟΚ -και καλά έκανε- θα απευθύνω, κύριε Πρόεδρε, τις εξής
ερωτήσεις:

Συµφωνούν οι Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ µε τη συρρίκνωση της
ελληνικής παραγωγής τσιγάρων και ποτών όπου οδηγεί αποδε-
δειγµένα και σύµφωνα µε τη γνώµη των φορέων αυτό το νοµο-
σχέδιο; Συµφωνεί µε τη στοχοθέτηση της οικοδοµής; Η
οικοδοµή, που είναι η ατµοµηχανή της ελληνικής οικονοµίας, θα
πάρει στον τάφο της -αφού οδηγείται στη συρρίκνωση- και άλ-
λους κλάδους της ελληνικής οικονοµίας. Συµφωνούν µε αυτό οι
Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ; Αφήνουµε την Κυβέρνηση στην πάντα.
Για τους Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ µιλάω.

Συµφωνούν οι Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ µε τη συρρίκνωση του
αριθµού των πρατηρίων που πουλάνε τσιγάρα; Εκατόν είκοσι έξι,
µας είπε προχθές ο πρόεδρος των πρατηριούχων ήταν στην
Αθήνα, εκατόν ενενήντα έµειναν. ∆ύο χιλιάδες ήταν σε πανελλή-
νιο επίπεδο, χίλια πεντακόσια έµειναν. Συµφωνούν µε αυτό οι
Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ; Συµφωνούν µε την αύξηση του λαθρε-
µπορίου; Αυτό είπαν οι άνθρωποι, οι επαγγελµατίες του κλάδου:
Θα εκσφενδονιστεί το λαθρεµπόριο στα τσιγάρα και στα ποτά.

Θα ήθελα να έχω την άποψη και των Βουλευτών του ΠΑΣΟΚ
αφού είδα ότι µε πολύ πάθος υπερασπίστηκαν ένα νοµοσχέδιο,
το οποίο έχει το χαρακτήρα του υπερεπείγοντος αλλά, πραγµα-
τικά, δηµιουργεί µια κατάσταση πολύ ζοφερή και για την ελλη-
νική οικοδοµή και για τους µικροϊδιοκτήτες, αλλά και για κλάδους
της ελληνικής οικονοµίας, οι οποίοι είναι οι µόνοι που αντέχουν.

Σας θυµίζω ότι σύµφωνα µε πρόσφατη µελέτη ένας από τους
δύο κλάδους που έχει αντέξει στην κρίση, είναι ο κλάδος τροφί-
µων και ποτών. Ο άλλος κλάδος είναι η ελληνική φαρµακοβιο-
µηχανία. Εάν υπάρξει συρρίκνωση και σ’ αυτόν τον κλάδο, δεν
ξέρω πια αν ο αριθµός των ανέργων που ανέφερε ο πολύ σοβα-
ρός Υπουργός κ. Λοβέρδος, σε ένα εκατοµµύριο στο τέλος του
έτους, θα είναι αυτός ή ακόµα µεγαλύτερος.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από το ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ
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και για το χρόνο τον κ. Αϊβαλιώτη.
Ο ειδικός αγορητής του ΣΥΡΙΖΑ κ. ∆ηµήτριος Παπαδηµούλης

έχει το λόγο για τέσσερα λεπτά.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Στην τοποθέτησή µας επί της αρχής του νοµοσχεδίου εξηγή-

σαµε, νοµίζω, επαρκώς µε συγκεκριµένα επιχειρήµατα τους λό-
γους για τους οποίους καταψηφίζουµε το άρθρο 1, εάν δεν
υποστεί τις αλλαγές τις οποίες προτείναµε. Μέχρι τώρα δεν
έχουµε ακούσει κανένα επιχείρηµα εναντίον αυτών των προτει-
νόµενων αλλαγών, ούτε από τον εκπρόσωπο της Κυβέρνησης,
κύριε Πρόεδρε, τον παρόντα Υπουργό, ούτε από τους υποστη-
ρικτές του νοµοσχεδίου, συναδέλφους της Πλειοψηφίας. Ούτε
ένα επιχείρηµα. Αυτό σε δυο λόγους µπορεί να οφείλεται, είτε
σε κοινοβουλευτική αυτάρκεια και αλαζονεία –λέτε, λέτε, εµείς
έχουµε εκατόν εξήντα θα το ψηφίσουµε- είτε σε έλλειψη επιχει-
ρηµάτων ικανών να αντικρούσουν αυτές τις προτάσεις, είτε και
στα δυο.

Στο λίγο χρόνο που µας µένει, παρακαλώ να ακουστούν επι-
χειρήµατα. Γιατί διατηρείτε σε ένα κατεπείγον νοµοσχέδιο, που
θέλει να θωρακίσει τα δηµόσια έσοδα, µια κατάφωρη αδικία; Φο-
ρολογείται µε υψηλούς συντελεστές η µεσαία ακίνητη περιουσία
-γιατί το αφορολόγητο των 150.000 ευρώ θα εξανεµισθεί, όχι
απλώς θα ροκανισθεί, µε τον αναδροµικό υπολογισµό από
1.1.1990 και µε την επαπειλούµενη αύξηση των αντικειµενικών
αξιών, πολύ δε περισσότερο µε το φηµολογούµενο υπολογισµό
από τις εφορίες των εµπορικών και όχι αντικειµενικών αξιών κατά
τις προσεχείς µεταβιβάσεις- ενώ την ίδια ώρα διατηρείτε τη ρύθ-
µιση προηγούµενης κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ που έγινε µε νοµο-
θετική πρωτοβουλία του κ. Χριστοδουλάκη. Σ’αυτήν έκανε
διδακτορικό από τηλεοράσεως ο κ. Βουλγαράκης, λέγοντας πώς
µπορεί ένας κάτοχος µεγάλης ακίνητης περιουσίας να στήσει µε
1.500-2.000 ευρώ µια off shore εταιρεία, να µεταβιβάσει εκεί όλα
τα ακίνητά του και εν συνεχεία να τα µεταβιβάσει στα παιδιά του
και από τα παιδιά του στα παιδιά των παιδιών του χωρίς να πλη-
ρώνει τίποτε. Με αυτήν τη µέθοδο της µεταβίβασης µετοχών
εταιρείας που κατέχει και διαχειρίζεται ακίνητα, ο κάτοχος µε-
γάλης ακίνητης περιουσίας πληρώνει δεκάξι φορές λιγότερα από
αυτόν που φορολογείται µε το συντελεστή 10%. Γιατί αυτό;

Γιατί διατηρείτε µια φορολογική κλίµακα για τη µεταβίβαση µε-
τρητών, η οποία δεν έχει καµµία προοδευτικότητα, ξεκινάει µε
10% από την µικροπαροχή των 10, 20 και 30.000 ευρώ και είναι
η ίδια και γι’ αυτόν που δίνει εκατοµµύρια ευρώ; Γιατί δεν έχετε
εκεί προοδευτικότητα; Γιατί δεν επαναφέρετε µια µεγαλύτερη
προοδευτικότητα, που σηµαίνει περισσότερο έσοδα στο δηµό-
σιο, για τις, πραγµατικά, µεγάλες ακίνητες περιουσίες. Σας προ-
τείναµε 20%.

Στο ένα λεπτό που µου µένει θα εξηγήσω γιατί καταψηφίζουµε
το άρθρο 2 ως έχει.

∆ιότι πιστεύουµε, πέραν των όσων ακούστηκαν, ότι επιτείνει
µια βασική αδικία του φορολογικού µας συστήµατος. Προσπαθεί
να πάρει πρόσθετα έσοδα, µε πρόσθετους έµµεσους φόρους.
Και οι έµµεσοι φόροι είναι οι πιο άδικοι, γιατί πλήττουν ισότιµα
φτωχούς και πλούσιους. Στην Ελλάδα το 66% των εισπραττόµε-
νων φόρων, κύριοι συνάδελφοι, είναι έµµεσοι φόροι. ∆εν υπάρ-
χει άλλη χώρα στην Ευρώπη, στην Ευρωζώνη που να παίρνει τα
2/3 των φορολογικών εσόδων από έµµεσους φόρους.

Το ΠΑΣΟΚ όταν ήταν αντιπολίτευση κατακεραύνωνε αυτήν την
αδικία και έλεγε ότι θα την αλλάξει και τώρα την επιτείνει.

Είναι ψευδές το επιχείρηµα ότι αυξάνεται η τιµή των τσιγάρων
για να προστατευτεί η δηµόσια υγεία. Η αλήθεια είναι ότι αυξά-
νεται η τιµή των τσιγάρων για να εισπραχτούν έσοδα.

Αν θέλατε να προστατεύσετε τη δηµόσια υγεία, θα παίρνατε
αποφασιστικά µέτρα για την απαγόρευση του καπνίσµατος σε
δηµόσιους χώρους, κυρία Υπουργέ. Γιατί ξέρετε και εσείς πολύ
καλά ότι η προηγούµενη νοµοθεσία του κ. Αβραµόπουλου και
ατελής είναι και δεν εφαρµόζεται και δεν ελέγχεται.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ

τον κ. ∆ηµήτρη Παπαδηµούλη.
Εισερχόµαστε στον κατάλογο των εγγεγραµµένων να µιλή-

σουν επί των άρθρων.

Ο κ. Ανδρέας Μακρυπίδης, Βουλευτής ΠΑΣΟΚ, έχει το λόγο
για τέσσερα λεπτά.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
∆εχτήκαµε κριτική από τους συναδέλφους της Νέας ∆ηµο-

κρατίας και του ΛΑΟΣ γιατί υπήρξαν δήθεν παλινωδίες όσον
αφορά τις νοµοθετικές µας πρωτοβουλίες. Και από τη µεριά της
Αριστεράς µας είπαν ότι δεν είµαστε συνεπείς σε σχέση µε αυτά
που είπαµε προεκλογικά όσον αφορά το συγκεκριµένο νοµο-
σχέδιο.

Και στο πρόγραµµά µας και στις προγραµµατικές δηλώσεις
για ψήφο εµπιστοσύνης της Κυβέρνησης στη Βουλή και κατά τη
συζήτηση του προϋπολογισµού, είχαµε συγκεκριµένες αναφο-
ρές και δεσµεύσεις όσον αφορά την αλλαγή του φορολογικού
καθεστώτος και για τις γονικές παροχές, αλλά και για την ανα-
προσαρµογή στην έµµεση φορολογία.

∆εν µπορούµε σε καµµία περίπτωση να δεχτούµε κριτική ότι η
πρωτοβουλία µας αυτή ήταν µε τροπολογία της νύχτας, όταν
αυτό το γνώριζαν οι πάντες µέσα από το πρόγραµµά µας και
όταν πήραµε ψήφο εµπιστοσύνης από τον ελληνικό λαό. Άρα,
υπήρχε συνέπεια δεσµεύσεων και έργων.

Όσον αφορά το θέµα των γονικών παροχών, ακούσαµε από τη
µεριά των Βουλευτών της Νέας ∆ηµοκρατίας να αναφέρονται
στο καθεστώς για τις µετοχές µεταβίβασης πρώτου βαθµού συγ-
γενείας για όσες εταιρείες έχουν στο µεγαλύτερο ποσοστό
αστικά ακίνητα µετοχοποιηµένα στις εταιρείες τους. Επειδή εκεί
όντως είναι µειωµένος ο συντελεστής -είναι 0,6% και 1,2%- προ-
καλέσαµε τους Βουλευτές της Νέας ∆ηµοκρατίας να µας πουν
αν προτείνουν αύξηση της φορολόγησης των συντελεστών των
µετοχών των εταιρειών που έχουν αστικά ακίνητα επενδεδυµένα.
Και δεν ρωτώ, γιατί πέντε χρόνια δεν το καταργήσατε ή δεν το
αυξήσατε. Σας ρωτώ σήµερα: Προτείνετε την αύξηση φορολο-
γίας των συντελεστών των µετοχών των εταιρειών που έχουν
αστικά ακίνητα επενδεδυµένα;

Επειδή βρίσκεται σε εξέλιξη ο κοινωνικός διάλογος σε σχέση
µε το κύριο αντικείµενο που δεν είναι ο φόρος µεταβίβασης,
αλλά είναι η κύρια πηγή φορολογίας εισοδήµατος, προκαλέ-
σαµε στην επιτροπή και ένας εκ των εκπροσώπων των ιδιοκτητών
ακινήτων είπε ότι µετέχει στο διάλογο κι αυτό θα ολοκληρωθεί
εντός του επόµενου µηνός. Αυτά για όσους βιάζονται.

Θα ήθελα, όµως, να πω ότι ίσως οι Βουλευτές της Νέας ∆η-
µοκρατίας κρίνουν εξ ιδίων τα αλλότρια. Γιατί όντως είχαν γνώση
οι Υπουργοί τους όσον αφορά τη λειτουργία τέτοιων εταιρειών,
µε τις off shore εταιρείες, µε τη µειωµένη φορολόγηση. Και εξ
αυτών έρχονται σήµερα να κρίνουν την Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ.

Αλλά µου είναι αδιανόητο να κατανοήσω στο ελάχιστο την επι-
µονή των Βουλευτών του ΛΑΟΣ όσον αφορά την υπεράσπιση της
µεγάλης ιδιοκτησίας, των κατόχων της µεγάλης ακίνητης περι-
ουσίας. Και στην επιτροπή και εδώ, βλέπω να επιµένουν να µην
υπάρξει φορολόγηση της µεγάλης ακίνητης περιουσίας. Και
είναι σε αναντιστοιχία µε το κόµµα τους. Είναι κόµµα λαϊκό, όπως
είναι και το πρώτο συνθετικό, ή είναι των µεγαλοϊδιοκτητών; Γιατί
και η συζήτηση για το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο όσον αφορά τις
γονικές παροχές αλλά και όσον αφορά τη µεγάλη ακίνητη περι-
ουσία, εννοούµε, λέµε και δεσµευόµαστε ότι η όποια φορολογία
θα αφορά τη µεγάλη ακίνητη περιουσία και επιβεβαιώνεται σή-
µερα. Γιατί µε το στοιχείο που κατέθεσα ότι για κάποιον γονέα
που δίνει στο παιδί του ακίνητη περιουσία αξίας 310.000 ευρώ
και ο έτερος των γονέων άλλο τόσο, για κάθε τέκνο βγαίνει να
είναι 620.000 ευρώ και συνεπώς είναι µικρότερη η φορολογική
επιβάρυνση από την ισχύουσα. Αυτό προτείνουµε σήµερα. Για
δύο παιδιά για τους δύο γονείς ανέρχεται στο ύψος του
1.240.000 ευρώ. Άρα είναι αφορολόγητη, πραγµατικά, η µικρή
και µεσαία ιδιοκτησία µε το προτεινόµενο νοµοσχέδιο.

Και τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, µε το εξής: Θα ήθελα να ανα-
φερθώ στην Κυβέρνηση και να την παρακαλέσω, επειδή άκουσα
για τον ειδικό φόρο κατανάλωσης από τη µεριά του οµιλητή της
Νέας ∆ηµοκρατίας, να προτρέπει την Κυβέρνηση να µην αυξήσει
τον ειδικό φόρο κατανάλωσης στα καύσιµα. Θα ήθελα να υπεν-
θυµίσω ότι πέντε χρόνια, επτά φορές αύξησε τον ειδικό φόρο κα-
τανάλωσης στα καύσιµα η Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας.
Και θα προτρέψω την Κυβέρνηση να µελετήσει την υφιστάµενη
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µέχρι σήµερα φορολογία για τα τσιγάρα ότι µε τρεις νόµους ….
(Στο σηµείο αυτό, κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας του κυρίου Βουλευτή)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ολοκληρώστε, κύριε

Μακρυπίδη, τώρα, σας παρακαλώ!
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙ∆ΗΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Και το 2005 και το 2006 και το 2009, όχι απλώς αναπροσάρ-

µοσε τον ειδικό φόρο κατανάλωσης στα τσιγάρα, αλλά προκλη-
τικά ο κ. Αλογοσκούφης υπέκυψε στις παρεµβάσεις των µεγάλων
εισαγωγέων.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστώ,

πάρα πολύ.
Μετά το Νοµό Αιτωλοακαρνανίας, ο Νοµός Φθιώτιδας στο

πρόσωπο του συναδέλφου κ. Χρήστου Σταϊκούρα της Νέας ∆η-
µοκρατίας.

Ορίστε, έχετε το λόγο για τέσσερα λεπτά.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ: Ο εισηγητής του ΠΑΣΟΚ µας είπε ότι

δεν πρέπει να µιλάµε για την οικονοµία. Αν δεν θέλετε να ακού-
σετε εµάς, ακούστε τις αγορεύσεις τουλάχιστον.

Εξηγούµαι: Κεφάλαιο «δανεισµός» 12 Ιανουαρίου έκδοση
εντόκων γραµµατίων είκοσι έξι εβδοµάδων. Απόδοση; 1,38.
Προηγούµενη απόδοση; 0,59. Υπερδιπλάσιο κόστος για τη χώρα.
Στις 12 Ιανουαρίου 2010 έκδοση εντόκων γραµµατίων πενήντα
δύο εβδοµάδων. Απόδοση; 2,20. Η προηγούµενη τον Οκτώβριο;
0,91. Υπερδιπλάσια. Σηµερινή 19 Ιανουαρίου έκδοση εντόκων
γραµµατίων δεκατριών εβδοµάδων. Απόδοση; 1,67. Η προηγού-
µενη; 0,35. Υπερτετραπλάσιο κόστος. Αυτά τα ποσοτικά στοιχεία
καταδεικνύουν εκτιµώ ξεκάθαρα ότι το αποτέλεσµα των επιλο-
γών σας ή µάλλον των µη επιλογών σας της αναβλητικότητας και
αναποφασιστικότητας έχουν κόστος για τη χώρα και για το κό-
στος δανεισµού της.

Επισηµάνσεις επί του νοµοσχεδίου. Πρώτη επισήµανση: Η
εκτιµώµενη σύµφωνα µε τις διατάξεις του σχεδίου νόµου φορο-
λογική ελάφρυνση, θα µετατραπεί σίγουρα σε φορολογική κα-
ταιγίδα και για τις µικρότερης αξίας περιουσίες όταν αυξηθεί η
φορολογική βάση επί της οποίας θα επιβληθεί ο φόρος. Η Κυ-
βέρνηση έχει προαναγγείλει σχετικές αυξήσεις στις αντικειµενι-
κές αξίες των ακινήτων µε δυσµενείς συνέπειες για την άµεση
φορολόγηση των πολιτών.

Ο κύριος Υφυπουργός στην Επιτροπή Οικονοµικών Υποθέ-
σεων είπε ότι κάθε φορά που τίθεται θέµα αύξησης των αντικει-
µενικών αξιών επανεξετάζεται και το αφορολόγητο. Νοµίζω ότι
αυτό αφήνει εύλογα ερωτηµατικά.

∆εύτερη επισήµανση. Ο συνυπολογισµός όλων των προγενέ-
στερων δωρεών και γονικών παροχών για τις οποίες η φορολο-
γική υποχρέωση έχει γεννηθεί σε χρόνο κατά τον οποίο δεν έχει
παραγραφεί το δικαίωµα του δηµοσίου για επιβολή φόρου, δη-
λαδή σε υποθέσεις για τις οποίες η φορολογική υποχρέωση έχει
γεννηθεί από 1-1-1990 περιορίζει σε αρκετές περιπτώσεις το
όφελος από την αύξηση του αφορολόγητου ορίου επιβαρύνο-
ντας σηµαντικά πολλές οικογένειες της µεσαίας τάξης.

Τρίτη επισήµανση. Η κατάργηση του αφορολόγητου ορίου
που ίσχυε µέχρι σήµερα για δωρεές και µεταβιβάσεις χρηµατι-
κών ποσών και η αυτοτελής φορολόγησή τους πλέον µε συντε-
λεστή 10%, ακυρώνει την αρχή της αναλογικότητας την οποία
επικαλείστε σε σχετικές διατάξεις του σχεδίου και πλήττει ευ-
θέως και µε άµεσο τρόπο τα ασθενέστερα κοινωνικά στρώµατα.

Τελευταία επισήµανση σε ό,τι αφορά τη διάταξη για την αύ-
ξηση του ειδικού φόρου κατανάλωσης στα καπνοβιοµηχανοποι-
ηµένα προϊόντα, την αλκοόλη, τα αλκοολούχα ποτά. Η
αναπροσαρµογή των συντελεστών, οι µεταβολές στην εκτιµώ-
µενη αύξηση των εσόδων για το 2010 επιβεβαιώνουν την προ-
χειρότητά σας, επιβεβαιώνουν την αξιοπιστία σας.

Εξηγούµαι: Τα προσδοκώµενα έσοδα στον προϋπολογισµό
που ψηφίσαµε του 2010 ήταν περίπου 250.000.000 ευρώ. Σύµ-
φωνα µε την τροπολογία που καταθέσατε και αποσύρατε την
προηγούµενη εβδοµάδα ανήλθαν στο 1.000.000.000 ευρώ. Σύµ-
φωνα µε το πρόγραµµα σταθερότητας και ανάπτυξης διαµορ-
φώθηκαν στα 710.000.000 ευρώ, 650.000.000 ευρώ από τα
τσιγάρα και 60.000.000 ευρώ από τα ποτά. Στο νοµοσχέδιο είναι

στα 715.000.000 ευρώ, 645.000.000 ευρώ από τα τσιγάρα,
70.000.000 ευρώ από τα ποτά. Επιτέλους αποφασίστε πόσα
προσδοκάτε να πάρετε!

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστώ,
κύριε Σταϊκούρα για το χρόνο.

Ο Βουλευτής του ΛΑΟΣ Νοµού Αττικής κ. Μαυρουδής Βορί-
δης.

Ορίστε, έχετε το λόγο για τέσσερα λεπτά, κύριε συνάδελφε.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Επειδή προφανώς ορισµένοι επιµένουν να µην αντιλαµβάνο-

νται την κριτική που ασκεί ο Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός, να
ξεκαθαρίσουµε σε τι διαφωνούµε. Εµείς λέµε ότι 300.000 ευρώ
δεν είναι µεγάλη ακίνητη περιουσία. Αν εσείς τη θεωρείτε µεγάλη
ακίνητη περιουσία, το λέτε στον κόσµο και κρίνεστε, ότι δήθεν
κάποιον που κληρονόµησε µε κάποιο τρόπο ακίνητη περιουσία
300.000 ευρώ αρχίζετε από εκεί να τον φορολογείτε, αυξάνο-
ντας σταδιακά την κλίµακα την οποία καταθέτει το Υπουργείο.
Όπως: Στις 315.000 ευρώ αυξάνεται κατά 2,27% ο φόρος, στις
320.000 ευρώ αυξάνεται κατά 11,11%, στις 350.000 ευρώ κατά
56,86%, στις 400.000 ευρώ αυξάνεται κατά 113,11%. Αν εσείς θε-
ωρείτε ότι αυτό είναι φιλολαϊκό, αν εσείς θεωρείτε ότι είναι υπέρ
των ασθενέστερων τάξεων και αν εσείς θεωρείτε ότι, σε τελευ-
ταία ανάλυση, δεν αφορά, παρά ελάχιστους συµπολίτες µας,
εµείς έχουµε διαφορετική άποψη. Συνδυασµένο δε –ήδη ακού-
στηκε αυτό το επιχείρηµα- µε την αύξηση των αντικειµενικών
αξιών, ξέρετε, θα αρχίσουν πάρα πολλοί συµπολίτες µας να αι-
σθάνονται µε τη λογική του ΠΑΣΟΚ πολυεκατοµµυριούχοι.

Εµείς λέµε, λοιπόν, ότι εκείνο το οποίο κάνετε είναι ότι στην
πραγµατικότητα έχετε µια συγκεκριµένη επιλογή και αυτή είναι
να φορολογήσετε τη µεσαία τάξη. Η µεσαία τάξη στην Ελλάδα
είναι µια πολύ µεγάλη κοινωνική τάξη και έχετε επιλέξει πλέον
να διαρρήξετε οποιαδήποτε κοινωνική συµµαχία έχετε µε αυτή.
Εµείς, λοιπόν, λέµε ξεκάθαρα ότι θέλουµε να την υπερασπι-
στούµε. Εκεί δεν καταλαβαίνω τι είναι δυσνόητο. Αυτό είναι το
ένα.

∆εύτερον, εµείς λέµε ότι ο φόρος τον οποίο επιβάλλετε είναι
ανήθικος γιατί στην ουσία –και αυτό προσπαθήσαµε να σας εξη-
γήσουµε- φορολογεί κάτι το οποίο δεν φέρνει εισόδηµα. Και αν
θα θέλατε να είσαστε δίκαιοι σε αυτό το επίπεδο, τότε θα έπρεπε
να φορολογήσετε κάθε µορφή κεφαλαίου. Το συγκεκριµένο ακί-
νητο, το οποίο έχει µια συγκεκριµένη αξία είναι µια τοποθέτηση
χρηµάτων. Γιατί µε τον ίδιο τρόπο, αφού µπαίνετε σε αυτήν τη
λογική, δεν λέτε ότι θα φορολογήσετε και τις καταθέσεις; Όχι
τους τόκους των καταθέσεων, γιατί οι τόκοι των καταθέσεων
είναι πρόσοδος, τις καταθέσεις. Θα πάτε σε αυτήν τη λογική;
Τότε πλέον είναι ξεκάθαρο ότι η Ελλάδα θα γίνει µια χώρα
εχθρική απέναντι σε κάθε τοποθέτηση κεφαλαίου. Αυτό θα µου
επιτρέψετε να σας πω ότι έχει πάρα πολύ συγκεκριµένες συνέ-
πειες σε ένα χώρο όπου πλέον και τα κεφάλαια, αλλά και οι συ-
γκρίσεις των φορολογικών καθεστώτων είναι πάρα πολύ
εύκολες, γρήγορες, άµεσες και απλές. Όποιος δεν το καταλα-
βαίνει αυτό, µπορεί να κάνει ότι δεν το καταλαβαίνει, θα το κα-
ταλάβει πολύ σύντοµα όταν θα προσπαθήσει να δει τα
προϋπολογιζόµενα έσοδά του και δεν θα τα βρίσκει. Το κάνατε
στα τέλη κυκλοφορίας -ήταν πολύ ωραία ιδέα τα τέλη κυκλοφο-
ρίας- και η απάντηση του ελληνικού λαού ήταν «πάρτε πίσω τις
πινακίδες». Πήγατε να το κάνετε µε τις δηλώσεις σας στις κατα-
θέσεις και η απάντηση επίσης ήταν «φεύγουν οι καταθέσεις από
την Ελλάδα». Το κάνετε µε τα ακίνητα και η απάντηση του ελ-
ληνικού λαού και του Έλληνα φορολογούµενου θα είναι η ρευ-
στοποίηση, η κατάρρευση της κτηµαταγοράς και η µετακίνηση
των κεφαλαίων. Πάτε να το κάνετε µε τα τσιγάρα γιατί λέτε πο-
νηρά σκεπτόµενοι: «τι θα κάνει αυτός που έχει τη συνήθεια; ∆εν
θα καπνίσει»; Η απάντηση είναι ότι πλέον το λαθρεµπόριο θα
γίνει εξαιρετικά συµφέρουσα δραστηριότητα, όπου ξεφεύγει
από µια λογική το κόστος. Την απάντηση πάλι τη δίνουν οι έκνο-
µες πλέον συµπεριφορές. Θα απαντήσει κανείς: «έχουµε το κρά-
τος να ελέγξουµε το λαθρεµπόριο τσιγάρων». Σιγά µην ελέγξει
η συγκεκριµένη διοίκηση το λαθρεµπόριο τσιγάρων. ∆εν µπορεί
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να ελέγξει την εµπορία ναρκωτικών, θα ελέγξει το λαθρεµπόριο
τσιγάρων; Η συνέπεια, λοιπόν, θα είναι να εµφανιστεί σε λίγο
στον προϋπολογισµό η πτώση της κατανάλωσης.

Άρα, λοιπόν, όλες αυτές οι πολιτικές είναι στην τελείως λάθος
κατεύθυνση και δεν ακούµε τη σωστή. Αν θέλετε να εξορθολο-
γήσετε τα δηµόσια λογιστικά, υπάρχει ένας απλός και ασφαλής
δρόµος. Σταµατήστε να ενισχύετε αυτό το απαράδεκτο αντιπα-
ραγωγικό χρηµατοβόρο, διεφθαρµένο δηµόσιο. Μειώστε τις δη-
µόσιες σπατάλες, µειώστε τις δηµόσιες δαπάνες, περιορίστε το
δηµόσιο. Αυτή είναι η θέση που υποστηρίζουµε µε συνέπεια όλο
αυτό το χρονικό διάστηµα.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ
τον κ. Βορίδη.

Ο Βουλευτής Α’ Πειραιά από το ΣΥΡΙΖΑ κ. ∆ρίτσας έχει το
λόγο για τέσσερα λεπτά.

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Θα χρειαστώ πολύ λιγότερα, κύριε
Πρόεδρε.

Φτάνοντας στο τέλος της συζήτησης, εκείνο που χρειάζεται
να επισηµάνουµε, αφού εκτέθηκαν όλα τα επιχειρήµατα απ’ όλες
τις πλευρές, είναι κυρίως το ότι δεν απαντήθηκαν επιχειρήµατα
τεκµηριωµένα, όπως είπε και ο ειδικός αγορητής του ΣΥΡΙΖΑ κ.
Παπαδηµούλης µόλις προηγουµένως. Είναι απορίας άξιο γιατί
δεν πρόκειται για κάποιες ιδέες, αλλά πρόκειται για συγκεκριµέ-
νες, σαφείς προτάσεις µε δυνατότητα να ενταχθούν πολύ εύκολα
σ’ αυτές τις ρυθµίσεις και δεν υπήρχε κανένας σχολιασµός. ∆εν
νοµίζω ότι είναι απλά και µόνο η αυτάρκεια και η αλαζονεία, αλλά
είναι η συνειδητή επιλογή να µη γίνουν αποδεκτές τέτοιου είδους
ρυθµίσεις.

Από αυτήν την άποψη δεν µπορεί παρά να επιβεβαιωθεί ακρι-
βώς µέσα από την πραγµατικότητα που ζήσαµε αυτές τις ώρες
µέσα σ’ αυτήν την Αίθουσα ότι αυτή η έκτακτη ρύθµιση υπακούει
σε µία µονοσήµαντη επιλογή, σχεδόν πανικόβλητη, κάποιας γρή-
γορης είσπραξης χρηµάτων. Αυτά τα µέτρα όµως έχει αποδει-
χθεί πολλές φορές ότι δεν µπορούν να έχουν ούτε καν επιτυχία
ως προς το µικρό στόχο που θέτει ένα Υπουργείο, ένας Υπουρ-
γός, µία Κυβέρνηση πιεζόµενη από τις συνθήκες των πραγµά-
των.

Αυτή η Κυβέρνηση έχει κάνει ευθύς εξαρχής ένα λάθος το
οποίο έχει και τις σκοπιµότητές του τις οποίες έχουµε τονίσει
πάρα πολλές φορές: Θέλει να αναδείξει το δηµοσιονοµικό πρό-
βληµα ως υπέρτατο πρόβληµα, ως κύριο πρόβληµα, ενώ το
πραγµατικό πρόβληµα είναι η οικονοµική κρίση, οι αιτίες της και
η δυνατότητα ενίσχυσης της παραγωγικής διαδικασίας της
χώρας που µε τέτοιου είδους µέτρα προφανώς δεν εξυπηρετεί-
ται.

Από αυτήν την άποψη όταν δεν γίνεται δεκτή η επιχειρηµατο-
λογία που τίθεται µπροστά στην επικείµενη αύξηση των αντικει-
µενικών ή και των εµπορικών αξιών, όπως προαναφέρθηκε, της
ανατροπής όποιας ρύθµισης εγκαθίσταται µ’ ένα στόχο ενίσχυ-
σης της δικαιοσύνης ως προς τη φορολογική επιβάρυνση στις
γονικές παροχές, τις δωρεές και σ’ όλες αυτές τις πράξεις, όταν
δεν γίνεται δεκτό ότι πρόκειται πράγµατι εντός ολίγου να αυξη-
θούν οι αντικειµενικές αξίες και αυτό πράγµατι θα ανατρέψει όλα
αυτά τα δεδοµένα, τότε αυτό είναι ένα ψευδώνυµο νοµοσχέδιο
και εγκαθιστά µία «µαγική εικόνα» που σε λίγο καιρό, σε λίγους
µήνες δεν θα υπάρχει ούτε καν αυτή. Όταν δεν γίνεται δεκτό να
συµπεριληφθεί και η µεταβίβαση µετοχών στη φορολόγηση και
πολύ περισσότερο να προβλεφθεί η προοδευτική φορολόγηση,
τότε πάλι περί της «µαγικής εικόνας» έχουµε να µιλήσουµε.

Κύριε Πρόεδρε, τελειώνω λέγοντας ότι θα υπάρξουν νέες αδι-
κίες από αυτές τις ρυθµίσεις. ∆εν θα εισπραχθεί τίποτα κατά
πάσα βεβαιότητα διότι υπάρχουν όλα τα προβλεπόµενα «παρά-
θυρα» διαφυγής και δεν υπάρχει µέσα από αυτήν τη φορολογική
ρύθµιση µία ορθολογική οργάνωση αναπτυξιακού χαρακτήρα.

Ως εκ τούτου –και τελειώνω µ’ αυτό, δεν θα χρειαστεί να ξα-
ναπούµε για τα τσιγάρα και τα ποτά- έχει µεγάλη σηµασία ότι
αυτό είναι ένα φορολογικό νοµοσχέδιο που για µία ακόµα φορά
δεν καλλιεργεί και δεν ενισχύει τη φορολογική συνείδηση των
πολιτών. Αντίθετα ενισχύει τη φοροδιαφυγή και την φοροαπο-

φυγή µε πολλούς και διάφορους τρόπους και επιτείνει τις αδι-
κίες.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ
τον κ. ∆ρίτσα.

Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας κ.
Κεφαλογιάννης έχει το λόγο.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, νοµίζω ότι
η τάξη των πραγµάτων ζητά από τον Υπουργό να τοποθετηθεί
στα τόσα ερωτήµατα των συναδέλφων. Αλίµονο. Αλλιώς θα συ-
ζητούµε µεταξύ µας. Τότε τι χρειαζόµαστε την Κυβέρνηση;

Περιµένω, λοιπόν, τον κύριο Υπουργό να πάρει το λόγο. Και
βεβαίως µετά θα τοποθετηθώ.

(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ο Κοινοβουλευτικός

Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ κ. Παπουτσής έχει το λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, επιτρέψτε µου,

επειδή βλέπω ότι ο κ. Κεφαλογιάννης -ο οποίος είµαι απόλυτα
βέβαιος ότι έχει µελετήσει πολύ καλά το νόµο- έχει ακόµα απο-
ρίες –ο κύριος Υπουργός µόλις τώρα ήρθε- και ακούω ότι ο κ.
∆ρίτσας και ο κ. Παπαδηµούλης έχουν επανειληµµένα θέσει τα
ίδια ακριβώς ερωτήµατα, να κάνω δύο σχόλια:

Κοιτάξτε, όλα έχουν ένα όριο. Και η υποκρισία και ο λαϊκισµός
και η ανευθυνότητα. Όλα έχουν ένα όριο! Κι επειδή αρέσκεται ο
κ. Κεφαλογιάννης να θέτει ερωτήµατα διαρκώς, θα θέσω κι εγώ
ορισµένα ερωτήµατα, για να µπορέσω να απαντήσω µε αυτόν
τον τρόπο.

Ποιος κατεδάφισε, κύριε Κεφαλογιάννη, τον κατασκευαστικό
τοµέα της χώρας; Το ΠΑΣΟΚ ή η Νέα ∆ηµοκρατία;

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Το νοµοσχέδιο…
(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Παράκληση, απο-
φυγή διαλόγου.

Κύριε Παπουτσή, είστε τόσο έµπειρος όσο κανείς µας.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ποιος κατήργησε το

φόρο µεγάλης ακίνητης περιουσίας; Το ΠΑΣΟΚ ή η Νέα ∆ηµο-
κρατία; Ποιος οδήγησε τη χώρα στα σηµερινά αδιέξοδα; Το
ΠΑΣΟΚ ή η Νέα ∆ηµοκρατία; Ποιος οδήγησε την αγορά σε
ασφυξία; Το ΠΑΣΟΚ ή η Νέα ∆ηµοκρατία;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ ΤΗΣ ΝΕΑΣ ∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ: Το ΠΑΣΟΚ.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Ποιος είναι εκείνος ο οποίος οδή-

γησε τη χώρα για δεύτερη φορά σε επιτήρηση στην Ευρωπαϊκή
Ένωση;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ ΤΗΣ ΝΕΑΣ ∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ: Το ΠΑΣΟΚ
(Γέλια – θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριοι συνάδελφοι,
αν θα παίξουµε τα «Χτυποκάρδια στο θρανίο», να διακόψουµε
κάθε τι εδώ µέσα.

(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Ακριβώς γι’ αυτόν το λόγο, κύριε

Πρόεδρε, τους οδήγησε ο ελληνικός λαός στην Αντιπολίτευση.
∆ιότι έπραξαν επί πεντέµισι χρόνια αυτά τα οποία έπραξαν και
δεν κατάλαβαν ούτε οι ίδιοι τίποτα.

Ούτε οι ίδιοι δεν κατάλαβαν το έγκληµα το οποίο έκαναν στην
ελληνική οικονοµία. Αυτό ακριβώς!

Και όχι µόνο αυτό, αλλά βλέπετε, κύριε Πρόεδρε; Γελούν κι
από πάνω. Γελούν κι από πάνω οι συνάδελφοι της Νέας ∆ηµο-
κρατίας!

Ντροπή, κύριοι συνάδελφοι. Ντροπή! Η χώρα βρίσκεται σε
πλήρες αδιέξοδο, σε οικονοµικό αδιέξοδο, µε απόλυτη ευθύνη
δική σας, µε απόλυτη ευθύνη των δικών σας επιλογών και γε-
λάτε;

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ: Τι να κάνουµε; Να κλαίµε;
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Λέει ο κ. Ιωαννίδης: Τι να κάνουµε;

Να κλαίµε; Βεβαίως, κύριε συνάδελφε. Θα έπρεπε να κλαίτε.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ: Να κλαίτε εσείς.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Βεβαίως, κύριε συνάδελφε. Ακριβώς

αυτό θα έπρεπε να κάνετε. Και θα έπρεπε να ντρέπεστε κιόλας.!
ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ: Συνεννοηθείτε µεταξύ σας.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Θα πρέπει να ντρέπεστε!
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ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ: Συνεννοηθείτε µεταξύ σας.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Επαναλαµβάνω: Το συγκεκριµένο νο-

µοσχέδιο τι ακριβώς κάνει; Τι ακριβώς κάνει, κύριοι συνάδελφοι
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού…

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Θα τα πούµε τώρα κι εµείς.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: …οι οποίοι προφανώς ξεχάσατε την

έναρξη του ονόµατός σας και αλλάζετε όνοµα; Σας βλέπω για
«Ορθόδοξο Συναγερµό».

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Θα τα ακούσετε κι από εµάς.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: ∆ιότι εγώ δεν µπορώ να αντιληφθώ

γιατί ούτε εσείς ούτε ο κ. Κεφαλογιάννης δεν κάνατε τον κόπο να
διαβάσετε τις αναλυτικές κλίµακες οι οποίες περιλαµβάνονται
στην εισηγητική έκθεση του νοµοσχεδίου.

Κι επειδή, κύριε Πρόεδρε, κάποια στιγµή –επαναλαµβάνω-
πρέπει να φτάνουµε στο τέλος, επιτρέψτε µου να διαβάσω τα
εξής:

Για περιουσίες αξίας 150.000 ευρώ -περιουσίες που µεταβι-
βάζονται και τις οποίες τώρα φορολογούµε- υπάρχει πλήρης
απαλλαγή. ∆ιαφορά φόρου 100% σε σχέση µε αυτό της Νέας
∆ηµοκρατίας.

Για περιουσίες αξίας 200.000 ευρώ υπάρχει µείωση του φόρου
κατά 52%.

Για περιουσίες αξίας 300.000 ευρώ υπάρχει µείωση κατά 26%.
Θέλετε την ανώτερη κλίµακα; Στο 1.500.000, δηλαδή, για πε-

ριουσία αξίας 1.500.000, δωρεών, ποιος είναι ο φόρος, ποια είναι
η αύξηση την οποία επιβάλλουµε εµείς; Αύξηση 658%. Τι θα πλη-
ρώνει, δηλαδή, ένας φορολογούµενος µε αυτήν την ακίνητη πε-
ριουσία; Εκατόν έξι χιλιάδες. Τι πλήρωνε µε το νόµο της Νέας
∆ηµοκρατίας; ∆εκατέσσερις χιλιάδες. Αυτό ήταν το αποτέλεσµα
της κατάργησης του φόρου µεγάλης ακίνητης περιουσίας. Ήταν
η επιλογή της Νέας ∆ηµοκρατίας. Είναι αυτή επιλογή υπέρ των
λαϊκών στρωµάτων; Είναι αυτή επιλογή -την οποία υποστηρίζουν
σήµερα- υπέρ της ανόρθωσης της οικονοµίας της χώρας;

Ποιο ήταν το αποτέλεσµα αυτής της πολιτικής; Να στρέψουν
όλα τα βάρη στην πλάτη των χαµηλόµισθων, των χαµηλοσυντα-
ξιούχων που µε τους κόπους µιας ζωής απέκτησαν µια περιουσία
και ήθελαν να τη µεταβιβάσουν στα παιδιά τους.

Ξέρετε πόσες ελληνικές οικογένειες ζουν µε την αγωνία πώς
θα µεταβιβάσουν, οι γέροι γονείς, τις περιουσίες στα παιδιά
τους, έτσι ώστε να µπορέσουν να τους µείνουν στο χέρι και να µη
δανειστούν για να µπορέσουν να πληρώνουν την εφορία;

Αυτό θέλουµε να κάνουµε, αυτή είναι η επιλογή µας. Και όσον
αφορά στις επί µέρους ερωτήσεις των συναδέλφων του Συνα-
σπισµού -που είναι εξάλλου και το µόνο πολιτικό κόµµα, το οποίο
έκανε τον κόπο να αναλύσει το νοµοσχέδιο και να κάνει εποικο-
δοµητικές προτάσεις- θέλω να πω ότι και πάλι και ο αξιότιµος
συνάδελφος, ο κ. Παπαδηµούλης και όλοι οι συνάδελφοι που
πήραν το λόγο από την πλευρά του Συνασπισµού ξεχνούν κάτι
άλλο: Ότι αυτό το νοµοσχέδιο, δεν είναι το νοµοσχέδιο της φο-
ρολογικής µεταρρύθµισης.

Επιτέλους, αυτή η Κυβέρνηση, η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, η Κυ-
βέρνηση η οποία τώρα συµπληρώνει τρεις µήνες, έχει το δικαί-
ωµα να υπηρετήσει τον ελληνικό λαό, που µας έστειλε εδώ και να
εφαρµόσει το πρόγραµµά της. Το πρόγραµµα το οποίο περι-
λαµβάνει µεταξύ άλλων και τη φορολογική µεταρρύθµιση, την
οποία όπως έχει δηλώσει επανειληµµένως ο κύριος Υπουργός,
πρόκειται να τη φέρουν για συζήτηση στη Βουλή στις επόµενες
δεκαπέντε, είκοσι ηµέρες, ένα µήνα.

Ας κάνουν, λοιπόν, υποµονή οι συνάδελφοι του Συνασπισµού.
Μέσα στο πλαίσιο της φορολογικής µεταρρύθµισης όπου θα κα-
τοχυρώνεται η κοινωνική δικαιοσύνη, βεβαίως, όλες οι εποικο-
δοµητικές προτάσεις -όχι µόνο του Συνασπισµού, αλλά και όλων
των άλλων δυνάµεων του Κοινοβουλίου που ενδιαφέρονται
πράγµατι για ένα δίκαιο φορολογικό σύστηµα, όπως το έχει ανά-
γκη η ελληνική κοινωνία- θα είναι στη διάθεση της Κυβέρνησης
προκειµένου να τις συζητήσουµε και είµαι απόλυτα βέβαιος ότι
πολλές εξ αυτών θα γίνουν αποδεκτές. Αρκεί να υπηρετούν µία
λογική. Αυτή που υπηρετεί το ΠΑΣΟΚ. ∆ηλαδή, πάνω απ’ όλα και
πρώτα απ’ όλα το συµφέρον του πολίτη. Πάνω από όλα και
πρώτα απ’ όλα η συνοχή της κοινωνίας και η κοινωνική αλληλεγ-
γύη.

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡEΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστούµε.
Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο για τέσσερα λεπτά κι εσείς υπο-

χρεωτικά.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Σας ευ-

χαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δύο ηµέρες τώρα έχουµε θέσει

ένα ερώτηµα προς τους συναδέλφους της Αξιωµατικής Αντιπο-
λίτευσης. Μπορούν να µας αποδείξουν ότι η νοµοθετική πρωτο-
βουλία του κ. Αλογοσκούφη ήταν κοινωνικά δίκαιη; ∆εν πήραµε
απάντηση. Μπορούν να µας αποδείξουν ότι η νοµοθετική πρω-
τοβουλία που παίρνει η σηµερινή Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ δεν κα-
θιστά κοινωνικά δικαιότερη την κατανοµή των φορολογικών
βαρών; Ούτε και σε αυτό πήραµε απάντηση.

Ξέρω ότι µερικές φορές το να επικαλείσαι αριθµούς κάνει εν-
δεχοµένως ανιαρή και κουραστική τη συζήτηση. Όµως, µόνο µε
αυτόν τον τρόπο µπορούµε να βγάλουµε συµπεράσµατα για τη
φύση, για τον χαρακτήρα της φορολογικής παρέµβασης που
έγινε µε το νόµο που πέρασε από τον Υπουργό Οικονοµικών της
Νέας ∆ηµοκρατίας, τον κ. Αλογοσκούφη, και να το συγκρίνουµε
µε τη σηµερινή ρύθµιση.

Παίρνω, λοιπόν, ένα παράδειγµα όπου έχουµε µία γονική πα-
ροχή από πατέρα, ενός διαµερίσµατος εκατόν είκοσι τετραγωνι-
κών, στον πρώτο όροφο. Ο φόρος, λοιπόν, που προκύπτει σε
περίπτωση που το συγκεκριµένο διαµέρισµα είναι στην Κηφισιά,
µε τιµή ζώνης 4.000 ευρώ, µε το σηµερινό φορολογικό καθε-
στώς, δηλαδή, αυτό που ισχύει µέχρι αυτήν τη στιγµή που συζη-
τούµε το νοµοσχέδιο, είναι 4.000 ευρώ. Με τη ρύθµιση τη δική
µας αυτός ο φόρος γίνεται 11.700 ευρώ.

Ένα δεύτερο παράδειγµα. Γονική παροχή από πατέρα ενός οι-
κοπέδου διακοσίων πενήντα τετραγωνικών. Ο φόρος που προ-
κύπτει σε περίπτωση που το συγκεκριµένο οικόπεδο είναι στη
Εκάλη, µε τη νοµοθετική παρέµβαση του κ. Αλογοσκούφη είναι
2.900 ευρώ, µε τη δική µας είναι 5.752 ευρώ. Εάν το ίδιο οικό-
πεδο βρισκόταν στην περιοχή της Νέας Πεντέλης, µε τη νοµο-
θετική παρέµβαση του κ. Αλογοσκούφη, θα ήταν 328 ευρώ, µε τη
δική µας µηδέν.

Αυτά είναι δύο συγκεκριµένα παραδείγµατα µε τα οποία απο-
δεικνύεται ότι όχι µόνον δεν χτυπιέται η µικρή και η µεσαία ιδιο-
κτησία, αλλά αντίθετα αυτοί οι οποίοι πραγµατικά έχουν µικρή
και µεσαία ιδιοκτησία βγαίνουν, µέσα από τη δική µας την πα-
ρέµβαση, ωφεληµένοι. Αυτοί δε οι οποίοι έχουν µεγάλη ακίνητη
περιουσία, καλούνται να συµµετέχουν περισσότερο στα φορο-
λογικά βάρη.

Σε αυτά τα δύο ερωτήµατα, λοιπόν, που σας θέτουµε αυτές
τις ηµέρες δεν καταφέρατε να απαντήσετε. Γι’ αυτό, λοιπόν, εάν
είχατε να µας πείτε κάτι σε σχέση µε τις επιλογές τις οποίες κά-
νατε, είχατε το περιθώριο και δεν το κάνατε. Γι’ αυτό σας κα-
λούµε αντί να µας λέτε κάθε φορά διαφορετικά πράγµατα, να
υπερψηφίσετε το συγκεκριµένο φορολογικό νοµοσχέδιο.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ

τον Υφυπουργό κ. Σαχινίδη.
Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας κ.

Εµµανουήλ Κεφαλογιάννης έχει το λόγο.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Κύριε Υπουργέ, δεν σας

θυµάµαι πολλά χρόνια σ’ αυτήν την Αίθουσα, αλλά νοµίζω ότι και
εσείς κατανοείτε πως ο ρόλος ο δικός σας είναι να απαντάτε και
όχι να ρωτάτε την Αντιπολίτευση. Εσείς, λοιπόν, οφείλετε να
απαντήσετε στα ερωτήµατα όλων των συναδέλφων.

Και επικαλούµαι την κοινή λογική όλων των συναδέλφων, του
Προεδρείου και τη δική σας. Θα σας ξαναπώ και εγώ το παρά-
δειγµα. Πείτε µου εσείς µε το χέρι στη καρδιά, ως ένας λογικός
άνθρωπος το εξής: Έχετε µια άτυπη δωρεά χρηµατικών ποσών
500.000 ευρώ µε συντελεστή που βάζετε στο νοµοσχέδιο 10%.
Αυτός ο άνθρωπος οφείλει να πληρώσει φόρο 50.000 ευρώ. Εάν
είναι γονική παροχή ενός ακινήτου αντικειµενικής αξίας πάλι
500.000 ευρώ, σύµφωνα µε την κλίµακα την οποία δώσατε στο
δικό σας το νοµοσχέδιο -γι’ αυτό χρησιµοποιούµε το παράδειγµα
των 500.000 ευρώ- πρέπει να πληρώσει 11.500 ευρώ. Πενήντα
χιλιάδες ευρώ ο ένας, 11.500 ευρώ ο άλλος.
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Προσέξτε τώρα, κύριοι συνάδελφοι. Εάν γίνει µεταβίβαση µε-
τοχών σε µια εταιρεία ακίνητης περιουσίας αξίας 500.000 ευρώ,
σύµφωνα µε το νόµο του ΠΑΣΟΚ 2961/2001, το άρθρο 29 παρά-
γραφος 3 το οποίο αναφέρεται στη µεταβίβαση µετοχών µέσω
γονικών παροχών, θα πληρώσει 3.000 ευρώ, αφού είναι 0,6%.
Επικαλούµαι τη λογική σας. Έχει λογική;

Κύριε Υπουργέ, ή σας παραπλανούν κάποιοι ή βαλτοί είστε,
διότι φορολογείτε τη µεσαία περιουσία και αφήνετε εκτός τις
υπεράκτιες off shore εταιρείες και τις µεγάλες εταιρείες ακίνητης
περιουσίας. Με ποιους έχετε συνεννοηθεί ή ποιους κοροϊδεύετε;
Εάν εσείς ως Υφυπουργός δεν έχετε αρµοδιότητα από τον
Υπουργό σας ο οποίος λείπει στις Βρυξέλλες, επιφυλαχθείτε, πη-
γαίνετε τηλεφωνήστε του, πείτε του το παράδειγµα που είπαν οι
συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας –σας το είπε ο κ. Καράογλου,
σας το είπε ο κ. Σταϊκούρας, σας το είπαµε στην Eπιτροπή, σας
το είπε ο συνάδελφος κ. Παπαδηµούλης από το Συνασπισµό,
σας το είπε ο κ. Ροντούλης- και συνεννοηθείτε µαζί του. ∆εν µπο-
ρείτε να νοµοθετείτε µε αυτόν τον τρόπο. Εκτίθεστε και εκθέτετε
τη χώρα.

Κύριε Παπουτσή, δεν ξέρω πόσο καλά οικονοµικά γνωρίζετε,
αλλά θα πρέπει να διαβάζετε ιστορία και θα πρέπει να διαβάζετε
και εφηµερίδες. ∆εν έχετε κατανοήσει ότι η παγκόσµια οικονο-
µική κρίση ξεκίνησε από την κατάρρευση των ακινήτων στις Ηνω-
µένες Πολιτείες της Αµερικής. Και καταρρέει και η ισπανική
οικονοµία περισσότερο από την Ελλάδα, άσχετα που µε το δικό
σας ερασιτεχνισµό η Ελλάδα δέχθηκε την πρώτη κερδοσκοπική
επίθεση από τα διεθνή κεφάλαια, διότι καταρρέει και στην Ισπα-
νία η κτηµαταγορά. Γιατί; ∆ιότι σε αυτές τις χώρες υπάρχουν µε-
γάλες εταιρείες µε χιλιάδες ακίνητα και διαµερίσµατα και όταν
υπάρχει ύφεση, καταρρέουν οι αγορές.

Εµείς όπως λέγει και ο λαός µας θέλουµε «να έχουµε µια πα-
τουχιά περιουσία να πατάει το πόδι µας σε κάτι δικό µας». Εάν
καταρρεύσει η αξία της ακίνητης περιουσίας στην Ελλάδα θα κα-
ταρρεύσει και η ελληνική οικονοµία. Ξυπνήστε! Συνεννοηθείτε
µεταξύ σας και ελάτε να τα βρούµε, για να δούµε πώς θα σώ-
σουµε την ελληνική οικονοµία που έχει ήδη καταρρεύσει.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστώ πολύ

τον κ. Μανώλη Κεφαλογιάννη, Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο της
Νέας ∆ηµοκρατίας.

Ακολουθεί ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Λαϊκού Ορ-
θόδοξου Συναγερµού, κ. Αστέριος Ροντούλης.

Κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόε-

δρε.
Κύριε Παπουτσή, µετά απ’ όλα όσα είπατε για τον ΣΥΡΙΖΑ

έβγαλα ένα συµπέρασµα, ότι το δείπνο του κ. Κύρκου δεν πήγε
χαµένο, σε καµµία περίπτωση.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Όσον αφορά την ατµόσφαιρα που επικράτησε στην Αίθουσα,

κύριε Πρόεδρε, πρέπει να πω ότι παρακολουθήσαµε ένα σκυλο-
καβγά. Εξ αυτού του λόγου καταλαβαίνουµε όλoι πώς έφθασε
η χώρα σε αυτήν την τραγική κατάσταση. Είναι αυταπόδεικτο.

Βεβαίως, κύριε Παπουτσή, δεν ξέρω εάν κλαίτε εσείς και
ποσώς µε ενδιαφέρει. ∆εν ξέρω εάν κλαίει ο κ. Κεφαλογιάννης
και ποσώς µας ενδιαφέρει. Αυτό που µας ενδιαφέρει όµως, είναι
ότι κλαίει ο ελληνικός λαός.

Έρχοµαι τώρα στα ποτά. Πρώτον, θα πρέπει να σας πω ότι δεν
είστε έξυπνοι, διότι ό,τι κάνατε µε τη φορολόγηση των ποτών
θα έπρεπε να το κάνετε νωρίτερα, κατά τις γιορτές, δηλαδή,
όπου υπήρχε ένα κλίµα ευωχίας και ευφορίας. Θα µπορούσε να
γίνει ανεκτό ένα τέτοιο µέτρο. Τώρα που πέρασε αυτό το κλίµα
αρχίζει η µουρµούρα. Θα έχετε µουρµούρα µπροστά σας.

Κύριε Σαχινίδη, εσείς τέλος πάντων έρχεστε από τη Λάρισα.
Κάνουµε τσίπουρο εκεί. Στην Κρήτη κάνουν τσικουδιά. Καταλα-
βαίνετε τι θέλετε να πω; Καταλαβαίνετε τι κάνετε; Φορολογείτε
τα παραδοσιακά ελληνικά προϊόντα. Και πότε τα φορολογείτε;
Τα φορολογείτε όταν το αγροτικό ζήτηµα βρίσκεται στο µάτι του
κυκλώνα, όταν οι αγρότες βρίσκονται στα µπλόκα, έξω. Εσείς
στέλνετε λάθος µηνύµατα, τους προκαλείτε.

Σας ερωτώ, λοιπόν, πώς θα έρθετε στο οινοποιείο του Τυρνά-
βου; Πώς θα δείτε στα µάτια τους στους αµβικούχους; Πώς θα
δείτε στα µάτια, κύριε Σαχινίδη, τους παραγωγούς των παραδο-
σιακών ποτών της Θεσσαλίας; Να δω, πώς θα γυρίσετε στον
Τύρναβο.

Έρχοµαι τώρα στα τσιγάρα. Κοιτάξτε να δείτε, δεν µπορώ να
κάνω καµµία σοβαρή κριτική. Να σας πω γιατί; ∆ιότι, εδώ έχουµε
το εξής φαινόµενο: Κατά κυριολεξία οι περιπτεράδες διόρθωσαν
την τροπολογία. Οι περιπτεράδες ξέρουν περισσότερα από τον
Υπουργό. Σας ανάγκασαν να αποσύρετε την τροπολογία και να
κατεβάσετε ένα εντελώς αλλαγµένο νοµοσχέδιο, µε άλλες ρυθ-
µίσεις.

Μια που µιλάµε για περιπτεράδες, περιπτεριούχους, θα πρέ-
πει να σας πω, κύριε Υπουργέ, ότι εµάς µας ενδιαφέρει η επι-
βίωση του περιπτέρου. ∆ιότι, το περίπτερο στην περιφέρεια, στο
χωριό, δίνει ζωή. Θα πας στον περιπτεριούχο και θα ρωτήσεις
πού είναι η τάδε διεύθυνση, πού είναι ο τάδε δρόµος. Θα πά-
ρεις ένα πακέτο τσιγάρα. ∆ίνει ζωή το περίπτερο στο χωριό.
Εσείς τι κάνατε; Αυξάνοντας τη φορολογία περιορίσατε το εισό-
δηµα των περιπτεριούχων στο 50%.

Θα πρέπει να σας πω και το εξής: Να κάνουµε µία συµφωνία.
Να θεσµοθετήσουµε ένα καθαρό κέρδος για τον περιπτεριούχο.
Πού είναι το πρόβληµα τώρα; Το πρόβληµα είναι ότι συµπιέζεται
µεταξύ δύο καρχαριών ο περιπτεριούχος. Από τη µία µεριά οι κα-
πνοβιοµηχανίες, οι µεγάλοι καρχαρίες, και από την άλλη εσείς, ο
καρχαρίας του κράτους, που το µόνο που έχει να κάνει είναι να
εφαρµόζει µία φοροµπηχτική πολιτική. Τους εξαντλήσατε τους
ανθρώπους. Κλείνει το περίπτερο το ένα µετά το άλλο και δεν
λέτε να το καταλάβετε αυτό το πράγµα.

Έρχοµαι τώρα σε ένα τρίτο σχόλιο. Στο άρθρο 1, υπάρχουν
κάποιες εξαιρέσεις για τις χήρες και τα ορφανά. Σωστό, το επι-
κροτούµε. Υπάρχει µία εξαίρεση για τους ανθρώπους που έχουν
µία αναπηρία 67% και πάνω. Σωστό, αυτό το επικροτούµε.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Εµείς όµως, στο Λαϊκό Ορθόδοξο Συναγερµό, κύριε Πρόεδρε,
έχουµε µια αρχή. Θέλουµε κυριολεκτικά, σε κάθε νοµοσχέδιο –
τελειώνω σε τριάντα δευτερόλεπτα- να υπάρχουν ειδικές ρυθ-
µίσεις, ειδική πρόνοια, για την τρίτεκνη οικογένεια και για την
πολύτεκνη οικογένεια διότι αντιµετωπίζουµε ένα σοβαρότατο
δηµογραφικό πρόβληµα.

Πρόταση, λοιπόν, του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού είναι η
εξής: Το αφορολόγητο για τους τριτέκνους να αυξηθεί στα
200.000 ευρώ και για τους πολυτέκνους στα 300.000 ευρώ και
να εφαρµοστεί ενιαίος συντελεστής φορολόγησης 0,3%. Έτσι
θα δείξει η πολιτεία ότι αντιµετωπίζει όπως πρέπει να αντιµετω-
πίζει ένα ευνοµούµενο κράτος ευπαθείς κοινωνικές οµάδες που
συµβάλλουν τα µέγιστα σε αυτό που λέµε αιµοδότηση του ελ-
ληνικού λαού, του ελληνικού έθνους.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Πρό-
εδρος της Βουλής κ. ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Κοινο-
βουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ, o κ. Λαφαζάνης.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Άκουσα τον αξιότιµο εκπρόσωπο της Νέας ∆ηµοκρατίας, τον

κ. Κεφαλογιάννη, και κόντευα να δακρύσω! Έλεος!
Κύριε Κεφαλογιάννη, όταν έφερε ο κ. Αλογοσκούφης το περί-

φηµο αυτό νοµοσχέδιο που διατηρούσε την ανύπαρκτη φορο-
λογία για τη µεταβίβαση µετοχών, οµολόγων και χρεογράφων
δεν ήσασταν σ’ αυτήν την Αίθουσα; Μήπως λείπατε από την Ελ-
λάδα; ∆εν ακούγατε…

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Λαφαζάνη, µην
απευθύνεστε προσωπικά στον κ. Κεφαλογιάννη.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΡΑΓΑΚΗΣ: Να απευθύνεται στο Προεδρείο, κύριε
Πρόεδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Μπορείτε να αναφερ-
θείτε σε αυτά που είπε ο κ. Κεφαλογιάννης, αλλά απευθυνόµενος
προς το Προεδρείο.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ναι, κύριε Πρόεδρε, σύµφωνοι.
Φαίνεται, λοιπόν, ότι έλειπε ο κ. Κεφαλογιάννης και δεν

άκουσε.
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ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ: Παράλληλα, όµως, κατήργησε τη
φορολογία γονικών παροχών. Γιατί δεν το λέτε αυτό;

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Μη διακόπτετε τώρα
και εσείς. Ναι, υπάρχει και ο κίνδυνος ο περιπτεράς να πουλάει
λιγότερα τσιγάρα και να µη λέει και τους δρόµους πού ακριβώς
βρίσκονται, τώρα όµως αφήστε να ολοκληρώσουµε τη συζήτηση.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Θέλω να πω στον αξιότιµο Κοι-
νοβουλευτικό Εκπρόσωπο του ΛΑΟΣ ότι ξέρω πως υπάρχει µία
πολυκατοικία προς αυτήν την πλευρά, µην ψάχνει και για άλλη
πολυκατοικία, δεν υπάρχει.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Λαφαζάνη, πάλι
κάνετε αναφορές. Απευθυνθείτε προς το Προεδρείο επί του νο-
µοσχεδίου.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Τις αναφορές δεν τις κάνω εγώ,
έγιναν προς τη δική µας πλευρά. Είµαι υποχρεωµένος να απα-
ντήσω.

Θα ήθελα να ρωτήσω τους κυρίους της Κυβέρνησης το εξής:
Ψάχνουν για κορόιδα µ’ αυτό το νοµοσχέδιο. Κορόιδα µπορεί να
υπάρχουν, αλλά πλούσιοι και κορόιδα το θεωρώ αδύνατο. Σκε-
φθείτε, κύριε Υφυπουργέ, έναν που διαθέτει ακίνητη περιουσία
10.000.000 ευρώ και θέλει να την κληροδοτήσει στα παιδιά του.
Είναι δυνατόν να είναι τόσο βλαξ να πάει να φορολογηθεί µε το
10%, που βάζετε την κληρονοµιά πρώτου βαθµού για τα παιδιά
του, και να µη µεταβιβάσει αυτήν την ωραία ακίνητη περιουσία
του σε µία εταιρεία διαχείρισης ακινήτων ή και όχι διαχείρισης
ακινήτων, για να τη µεταβιβάσει µε ένα ευτελές ποσό στο παιδί
του, σχεδόν τσάµπα; Υπάρχει τέτοιος βλαξ; Τον αναζητείτε διά
του νοµοσχεδίου σας; ∆εν θα τον βρείτε. Γι’ αυτό, αυτό το οποίο
κάνετε µε την ακίνητη περιουσία, πέραν του ότι δεν είναι προο-
δευτική η φορολογία, εφόσον διατηρείτε τη φορολογική ασυλία
στην κληρονοµιά των µετοχών, των οµολόγων και των χρεογρά-
φων, γενικά είναι δώρον άδωρον, είναι εµπαιγµός και κοροϊδία.

Κύριε Υφυπουργέ, γιατί βάζετε το 10% στη µεταβίβαση µε-
τρητών; Πέραν του ότι είναι άδικο και παράλογο, εφόσον έχετε
τη µεταβίβαση των µετοχών στο 0,6%, όταν είναι εισηγµένες µά-
λιστα, πέρα απ’ αυτό, εδώ υπάρχει η εξής απλή λογική. Ένας
έχει να µεταβιβάσει ένα µεγάλο ποσό. Γιατί να το κάνει αυτό κα-
τευθείαν σε µετρητά και να µην αγοράσει, για παράδειγµα, οµό-
λογα του δηµοσίου, να τα µεταβιβάσει, να έχει φορολόγηση 6‰
και να τα µεταφέρει στο παιδί του;

Εποµένως, εδώ κάνουµε µία πολύ µεγάλη κοροϊδία µε το νο-
µοσχέδιο. Και την κάνετε επίτηδες.

Μας είπε ο κύριος Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ
να κάνουµε υποµονή. Εµείς έχουµε υποµονή, αλλά εδώ η υπο-
µονή αυτή τραβάει δεκαετίες µε τη φορολογική ασυλία του µε-
γάλου πλούτου. Τραβάει δεκαετίες αυτή η υποµονή! Εν τω
µεταξύ, µε τη δική µας υποµονή, τι γίνεται; Μέχρι, υποτίθεται, να
φέρει µέτρα το ΠΑΣΟΚ, τα οποία θα κρατούν µία ισορροπία, θα
έχουν µεταβιβαστεί θαυµάσια όλες αυτές οι περιουσίες µε απώ-
λεια δηµοσίων εσόδων και προς υγείαν των κορόιδων, των µε-
σαίων φορολογούµενων, οι οποίοι πληρώνουν τη νύφη.

Τέλος, σταµατήστε να ανεβάζετε την έµµεση φορολογία. Στα-
µατήστε αυτήν τη φοροεπιδροµή της έµµεσης φορολογίας, την
οποία κάνετε µια για να σώσετε το περιβάλλον και τώρα για να
σώσετε την υγεία του ελληνικού λαού. Σταµατήστε να σώζετε και
το περιβάλλον και την υγεία του ελληνικού λαού, για να κλείσετε
τη µαύρη τρύπα. Οι µαύρες τρύπες, µ’ αυτόν τον τρόπο που πάτε
να τις κλείσετε, όχι µόνο δεν θα κλείσουν, αλλά θα δηµιουργή-
σουν ακόµη µεγαλύτερα αδιέξοδα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Στο σηµείο αυτό, το

λόγο έχει ζητήσει ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας
του ΛΑΟΣ κ. Γεώργιος Καρατζαφέρης.

Ορίστε, κύριε Πρόεδρε, έχετε το λόγο για τέσσερα λεπτά.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): ∆εν θα χρειαστώ ούτε ένα λεπτό, κύριε
Πρόεδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Μην είστε σίγουρος γι’
αυτό.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Σήµερα, στην Αίθουσα παρακολουθήσαµε
να αναπτύσσεται ιδιαιτέρως πολύ το ειδύλλιο ΠΑΣΟΚ και Συνα-
σπισµού.

Κύριε Λαφαζάνη, ή η Κίρκη σάς έχει πλανέψει ή ο Κύρκος σάς
έχει µαγέψει.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, έχουν ολοκληρωθεί οι πρωτολογίες.
Κύριε Υπουργέ, θα παρακαλούσα να µη δευτερολογήσετε,

γιατί δεν νοµίζω πλέον ότι χρειάζεται να γίνουν και δευτερολο-
γίες. Έχει εξαντληθεί το θέµα, έχουν διατυπωθεί τα επιχειρήµατα
και πρέπει να πω ότι και εσείς είχατε επανειληµµένα πάρει το
λόγο και έχετε εξηγήσει διάφορα πράγµατα.

Κύριε Κεφαλογιάννη, παρακαλώ.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, έχω το δι-

καίωµα;
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Έχετε δικαίωµα δευ-

τερολογίας, εάν επιµένετε. Η έκκληση που κάνω προς τους οµι-
λήσαντες είναι εάν δεν υπάρχει οπωσδήποτε λόγος και πολύ
σηµαντική αιτία, να µην πάµε σε δευτερολογίες.

Σωστά κύριε Παπουτσή;
∆εν θα δευτερολογήσει ο κ. Παπουτσής, δεν βλέπω ούτε οι

άλλοι να θέλουν. Είπαµε, και ο Υπουργός ας µη δευτερολογή-
σει, αλλά θα κάνουµε µία, ας το πούµε εξαίρεση, εν τω δικαιώ-
µατί σας για να έχετε δύο λεπτά για τη δευτερολογία σας και
ολοκληρώνουµε τη συζήτηση.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Αύριο έχουµε και πρωινή συνε-
δρίαση.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: ∆εν ήταν και στις δικές µου
προθέσεις, για την οικονοµία της συζήτησης να δευτερολογήσω,
εάν δεν αναφερόταν στο πρόσωπό µου ο αγαπητός συνάδελφος
κ. Λαφαζάνης.

Όντως, παρακολουθούσα τη συνεδρίαση, τότε αν και ήµουν
Υπουργός και µάλιστα από το εξωτερικό και είχα προβληµατι-
στεί. Αυτό που θέλω να σας πω είναι ότι εµείς δεν καταργήσαµε
το νόµο του ΠΑΣΟΚ για το 0,6%, που σηµαίνει ότι στο παρά-
δειγµα των 500.000 ευρώ ο φόρος ήταν 3.000 ευρώ, διότι µειώ-
σαµε το συντελεστή στο φόρο µεταβίβασης στο 1%. Ο φόρος
1% για το ίδιο ποσό των 500.000 , ήταν 5.000 ευρώ. Άρα, είχε µία
λογική οικονοµική ισορροπία.

Τέλος θα ήθελα, µιας και πήρα το λόγο, να σας εξηγήσω πώς
στα µαθηµατικά του ΠΑΣΟΚ το 1.000.000 εξοµοιώνεται µε τις
60.000. Γι’ αυτόν το λόγο είπα στον κύριο Υφυπουργό να συνεν-
νοηθεί µε τον προϊστάµενό του, τον Υπουργό Οικονοµικών.

Ακούστε το παράδειγµα. Για 1.000.000 ευρώ µία εταιρεία ακι-
νήτου µε βάση το νόµο µεταβίβασης µετοχών µέσω γονικών πα-
ροχών, πληρώνει φόρο µε το 0,6%, 6.000 ευρώ. Για 60.000 άτυπη
δωρεά, µε συντελεστή 10%, πληρώνει πάλι 6.000 ευρώ. Να πώς
το ΠΑΣΟΚ καταφέρνει να εξοµοιώσει το 1.000.000 µε τις 60.000.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της ενότητας
των άρθρων 1 και 2.

Έχει υποβληθεί αίτηση ονοµαστικής ψηφοφορίας Βουλευτών
του ΛΑΟΣ για το άρθρο 1, όπως τροποποιήθηκε και κατά την
αρχή της συζήτησης του νοµοσχεδίου, της οποίας το κείµενο
έχει ως εξής:
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Θα αναγνώσω και τον κατάλογο των υπογραφόντων την αί-
τηση της ονοµαστικής ψηφοφορίας, Βουλευτών για να διαπι-
στωθεί εάν υπάρχει ο απαιτούµενος από τον Κανονισµό αριθµός
για την υποβολή της.

Ο κ. Καρατζαφέρης Γεώργιος. Παρών.
Ο κ. Αποστολάτος Βαΐτσης. Παρών.
Ο κ. Βορίδης Μαυρουδής. Παρών.
Ο κ. Ροντούλης Αστέριος. Παρών.
Ο κ. Γεωργιάδης Σπυρίδων-Άδωνις. Παρών.
Ο κ. Κοραντής Ιωάννης. Παρών.
Ο κ. Αϊβαλιώτης Κωνσταντίνος. Παρών.
Ο κ. Ανατολάκης Γεώργιος. Παρών.
Ο κ. Βελόπουλος Κυριάκος. Παρών.
Ο κ. Κολοκοτρώνης Άγγελος. Παρών.
Ο κ. Μαρκάκης Παύλος. Παρών.
Η κ. Παπανδρέου – Παπαδάκη Ουρανία. Παρούσα.
Ο κ. Πλεύρης Αθανάσιος. Παρών.
Ο κ. Πολατίδης Ηλίας. Παρών.
Ο κ. Χρυσανθακόπουλος Αλέξανδρος. Παρών.
Κύριοι συνάδελφοι, υπάρχει ο απαιτούµενος από τον Κανονι-

σµό αριθµός υπογραφόντων την αίτηση ονοµαστικής ψηφοφο-
ρίας Βουλευτών.

Συνεπώς διακόπτουµε τη συνεδρίαση για δέκα (10) λεπτά,
σύµφωνα µε τον Κανονισµό.

(∆ΙΑΚΟΠΗ)

(ΜΕΤΑ ΤΗ ∆ΙΑΚΟΠΗ)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, επαναλαµβάνεται η διακοπείσα συνεδρίαση.
Θα γίνει ονοµαστική ψηφοφορία επί του άρθρου 1 του νοµο-

σχεδίου, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό.
Οι αποδεχόµενοι το άρθρο 1 λέγουν «ΝΑΙ».
Οι µη αποδεχόµενοι το άρθρο 1 λέγουν «ΟΧΙ».
Οι αρνούµενοι ψήφο λέγουν «ΠΑΡΩΝ».
Καλούνται επί του καταλόγου ο κ. Κωνσταντίνος Σπηλιόπου-

λος από το ΠΑΣΟΚ και ο κ. Γρηγόριος Αποστολάκος από τη Νέα
∆ηµοκρατία.

Θα ήθελα επίσης να σας ενηµερώσω ότι έχουν έρθει στο Προ-
εδρείο τηλεοµοιοτυπίες (fax) συναδέλφων, σύµφωνα µε το
άρθρο 70 Α’ του Κανονισµού της Βουλής, µε τις οποίες γνωστο-
ποιούν την ψήφο τους επί του άρθρου 1. Οι ψήφοι αυτές θα ανα-
κοινωθούν και θα συνυπολογιστούν στην καταµέτρηση η οποία
θα ακολουθήσει.

Παρακαλώ να αρχίσει η ανάγνωση του καταλόγου.
(ΨΗΦΟΦΟΡΙΑ)

(ΜΕΤΑ ΚΑΙ ΤΗ ∆ΕΥΤΕΡΗ ΑΝΑΓΝΩΣΗ ΤΟΥ ΚΑΤΑΛΟΓΟΥ)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Υπάρχει συνάδελφος

που δεν άκουσε το όνοµά του; Κανείς.
Οι επιστολές οι οποίες απεστάλησαν στο Προεδρείο από τους

συναδέλφους, σύµφωνα µε το άρθρο 70Α του Κανονισµού της
Βουλής, καταχωρίζονται στα Πρακτικά και έχουν ως εξής:
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ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κηρύσσεται περαιω-
µένη η ψηφοφορία και παρακαλώ τους κυρίους ψηφολέκτες να
προβούν στην καταµέτρηση των ψήφων και την εξαγωγή του
αποτελέσµατος.

(ΚΑΤΑΜΕΤΡΗΣΗ)
(ΜΕΤΑ ΤΗΝ ΚΑΤΑΜΕΤΡΗΣΗ)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το αποτέλεσµα
της διεξαχθείσης ονοµαστικής ψηφοφορίας.

Ψήφισαν συνολικά 258 Βουλευτές.
Υπέρ του άρθρου 1, δηλαδή, «ΝΑΙ» ψήφισαν 155 Βουλευτές.
Κατά του άρθρου 1, δηλαδή, «ΟΧΙ» ψήφισαν 103 Βουλευτές,

σύµφωνα µε το παρακάτω πρωτόκολλο ονοµαστικής ψηφοφο-
ρίας:

«ΟΝΟΜΑΣΤΙΚΗ ΨΗΦΟΦΟΡΙΑ ΕΠΙ ΤΟΥ ΑΡΘΡΟΥ 1 ΤΟΥ
ΝΟΜΟΣΧΕ∆ΙΟΥ

EΠIKPATEIAΣ NAI OXI
Ραγκούσης Ιωάννης +
Παναρίτη Ελένη (Έλενα) +
Μόσιαλος Ηλίας +
Τσόκλη Μαρία Γλυκερία (Μάγια) +
Γερουλάνος Παύλος +
Σιούφας ∆ηµήτριος +
Τσουµάνη-Σπέντζα Ευγενία +
Αυγερινοπούλου ∆ιονυσία +
Αντώναρος Ευάγγελος +
Καζάκος Κωνσταντίνος -
Κοραντής Ιωάννης +
Μουλόπουλος Βασίλειος +

Α’ ΑΘΗΝΩΝ
Σκανδαλίδης Κωνσταντίνος +
∆ιαµαντοπούλου Άννα +
Παπουτσής Χρήστος +
Αλευράς Αθανάσιος (Νάσος) +
Τσούρας Αθανάσιος +
Κουβέλης Σπυρίδων +
Οικονόµου Παντελής +
Ζούνη Παναγιώτα (Πέµη) +
Μπακογιάννη Θεοδώρα (Ντόρα) +
Αβραµόπουλος ∆ηµήτριος -
Παυλόπουλος Προκόπιος +
Βόζεµπεργκ Ελισσάβετ (Ελίζα) +
Πιπιλή Φωτεινή +
Κανέλλη Γαρυφαλλιά (Λιάνα) -
Παφίλης Αθανάσιος -
Πλεύρης Αθανάσιος +
Τσίπρας Αλέξιος +

Β’ ΑΘΗΝΩΝ
Λοβέρδος Ανδρέας +
Χρυσοχοΐδης Μιχαήλ +
Κατσέλη Λουκία-Ταρσίτσα (Λούκα) +
Κακλαµάνης Απόστολος +
∆ηµαράς Ιωάννης -
Αποστολάκη Ελένη-Μαρία (Μιλένα) +
∆αµανάκη Μαρία -
Ανδρουλάκης ∆ηµήτριος (Μίµης) +
Ξενογιαννακοπούλου Μαρία-Ελίζα (Μαριλίζα) +
Ευθυµίου Πέτρος +
Παπανδρέου Βασιλική (Βάσω) +
Σακοράφα Σοφία +
Χυτήρης Τηλέµαχος +
Κουτρουµάνης Γεώργιος +
Νταλάρα Άννα +
Γείτονας Κωνσταντίνος +
Παπαϊωάννου Μιλτιάδης +
Βούρος Ιωάννης +
Χαραλαµπόπουλος Γεώργιος-Ερνέστος +
Πρωτόπαπας Χρήστος +

Σπηλιωτόπουλος Αριστόβουλος (Άρης) +
Χατζηδάκης Κωνσταντίνος (Κωστής) +
Μεϊµαράκης Ευάγγελος-Βασίλειος +
Μητσοτάκης Κυριάκος -
Γιακουµάτος Γεράσιµος +
Καµµένος Παναγιώτης (Πάνος) +
Παναγιωτόπουλος Παναγιώτης (Πάνος) +
Παπαθανασίου Γιάννης +
Πολύδωρας Βύρων +
Βαρβιτσιώτης Μιλτιάδης -
Ντινόπουλος Αργύρης -
Παπαρήγα Αλεξάνδρα -
Χαλβατζής Σπυρίδων -
Μαυρίκος Γεώργιος -
Παπακωνσταντίνου Νικόλαος -
Πρωτούλης Ιωάννης -
Καρατζαφέρης Γεώργιος +
Γεωργιάδης Σπυρίδων-Άδωνις +
Αϊβαλιώτης Κωνσταντίνος +
Κουβέλης Φώτιος-Φανούριος +
Παπαδηµούλης ∆ηµήτριος +
Ψαριανός Γρηγόριος +

ΝΟΜΟΣ ΑΙΤΩΛΙΑΣ ΚΑΙ ΑΚΑΡΝΑΝΙΑΣ
Μωραΐτης Αθανάσιος (Θάνος) +
Μακρυπίδης Ανδρέας +
Γιαννακά Σοφία +
Κουρουµπλής Παναγιώτης +
Σαλµάς Μάριος -
Σταµάτης ∆ηµήτριος +
Καραγκούνης Κωνσταντίνος +
Μωραΐτης Νικόλαος -

ΝΟΜΟΣ ΑΡΓΟΛΙ∆ΟΣ
Μανιάτης Ιωάννης +
Ανδριανός Ιωάννης +
Παπαδηµητρίου Ελισάβετ (Έλσα) -

ΝΟΜΟΣ ΑΡΚΑ∆ΙΑΣ
Ρέππας ∆ηµήτριος +
Κωνσταντινόπουλος Οδυσσέας +
Λυκουρέντζος Ανδρέας +

ΝΟΜΟΣ ΑΡΤΗΣ
Τσιρώνης ∆ηµήτριος +
Στασινός Παύλος +
Παπασιώζος Κωνσταντίνος +

ΝΟΜΟΣ ΑΤΤΙΚΗΣ
Παπανδρέου Γιώργος +
Χριστοφιλοπούλου Παρασκευή (Εύη) +
Οικονόµου Βασίλειος +
Πάγκαλος Θεόδωρος -
Ασπραδάκης Παντελεήµων (Παντελής) +
Βρεττός Κωνσταντίνος (Ντίνος) +
Βλάχος Γεώργιος +
Μπούρας Αθανάσιος +
Καντερές Νικόλαος +
Γκιόκας Ιωάννης -
Βορίδης Μαυρουδής (Μάκης) +
Λεβέντης Αθανάσιος +

ΝΟΜΟΣ ΑΧΑΪΑΣ
Κατσιφάρας Απόστολος +
Σπηλιόπουλος Κωνσταντίνος +
Παπαδόπουλος Αθανάσιος +
Τριανταφυλλόπουλος Ανδρέας +
Μπεκίρης Μιχαήλ +
Νικολόπουλος Νικόλαος -
Καραθανασόπουλος Νικόλαος +
Τσούκαλης Νικόλαος +
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Χρυσανθακόπουλος Αλέξανδρος +

ΝΟΜΟΣ ΒΟΙΩΤΙΑΣ
Τόγιας Βασίλειος +
Τσόνογλου-Βυλλιώτη Βασιλική +
Αγάτσα Αριάδνη +
Γιαννάκης Μιχαήλ +

ΝΟΜΟΣ ΓΡΕΒΕΝΩΝ
Χαντάβας Αθανάσιος +

ΝΟΜΟΣ ∆ΡΑΜΑΣ
Αηδόνης Χρήστος +
Κεφαλίδου Χαρούλα (Χαρά) +
Τζίµας Μαργαρίτης +

ΝΟΜΟΣ ∆Ω∆ΕΚΑΝΗΣΟΥ
Κρεµαστινός ∆ηµήτριος +
Νικητιάδης Γεώργιος +
Ζωΐδης Νικόλαος +
Κουσουρνάς Ευστάθιος +
Ιατρίδη Τσαµπίκα (Μίκα) +

ΝΟΜΟΣ ΕΒΡΟΥ
Ντόλιος Γεώργιος +
Ρενταρή-Τέντε Όλγα +
Τσιαούση Ελένη +
∆ερµεντζόπουλος Αλέξανδρος +

ΝΟΜΟΣ ΕΥΒΟΙΑΣ
Περλεπέ-Σηφουνάκη Αικατερίνη +
Κεδίκογλου Συµεών +
Μαρκόπουλος Κωνσταντίνος +
Κεδίκογλου Συµεών (Σίµος) +
Μαρίνος Γεώργιος -
Παπανδρέου-Παπαδάκη Ουρανία +

ΝΟΜΟΣ ΕΥΡΥΤΑΝΙΑΣ
Καρανίκας Ηλίας +

ΝΟΜΟΣ ΖΑΚΥΝΘΟΥ
Βαρβαρίγος ∆ηµήτριος +

ΝΟΜΟΣ ΗΛΕΙΑΣ
Κατρίνης Μιχαήλ +
Κουτσούκος Γιάννης +
Αντωνακόπουλος Παναγιώτης +
∆ηµητρουλόπουλος Παναγιώτης (Τάκης) +
Κοντογιάννης Γεώργιος +
Τζαβάρας Κωνσταντίνος +

ΝΟΜΟΣ ΗΜΑΘΙΑΣ
Σιδηρόπουλος Αναστάσιος +
Γικόνογλου Αθανάσιος +
Τόλκας Άγγελος +
Χαλκίδης Μιχαήλ +

ΝΟΜΟΣ ΗΡΑΚΛΕΙΟΥ
Κεγκέρογλου Βασίλειος +
Αρναουτάκης Σταύρος +
Παρασύρης Φραγκίσκος +
Στρατάκης Εµµανουήλ +
Σκραφνάκη Μαρία +
Αυγενάκης Ελευθέριος +
Κεφαλογιάννης Εµµανουήλ +
Κριτσωτάκης Μιχαήλ +

ΝΟΜΟΣ ΘΕΣΠΡΩΤΙΑΣ
Κατσούρας Χρήστος +

Α’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ
Βενιζέλος Ευάγγελος +
Καστανίδης Χαράλαµπος +
Αράπογλου Χρυσή +
Μαγκριώτης Ιωάννης +
Καϊλή Ευδοξία-Εύα +
Βούγιας Σπυρίδων +
Ροµπόπουλος Θωµάς +
Καραµανλής Κωνσταντίνος -
Γκιουλέκας Κωνσταντίνος +
Καλαφάτης Σταύρος +
Ιωαννίδης Ιωάννης +
Ράπτη Ελένη +
Ζιώγας Ιωάννης -
Καλαντίδου Σοφία -
Κολοκοτρώνης Άγγελος +
Κουράκης Αναστάσιος (Τάσος) +

Β’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ
Γερανίδης Βασίλειος +
Αρβανιτίδης Γεώργιος +
Καράογλου Θεόδωρος +
Αναστασιάδης Σάββας +
Τζέκης Άγγελος -
Βελόπουλος Κυριάκος +
Αµανατίδου-Πασχαλίδου Ευαγγελία (Λίτσα) +

NOMOΣ ΙΩΑΝΝΙΝΩΝ
Παντούλας Μιχαήλ +
Αργύρης Ευάγγελος +
Οικονόµου Αθανάσιος +
Τασούλας Κωνσταντίνος -
Καλογιάννης Σταύρος +

ΝΟΜΟΣ ΚΑΒΑΛΑΣ
Τιµοσίδης Μιχαήλ +
Παπουτσής ∆ηµήτριος +
Εµινίδης Σάββας +
Παναγιωτόπουλος Νικόλαος +

ΝΟΜΟΣ ΚΑΡ∆ΙΤΣΗΣ
Ρόβλιας Κωνσταντίνος +
Σαλαγιάννης Νικόλαος +
Θεοχάρη Μαρία +
Τσιάρας Κωνσταντίνος +
Ταλιαδούρος Σπυρίδων +

ΝΟΜΟΣ ΚΑΣΤΟΡΙΑΣ
Πετσάλνικος Φίλιππος +
Τζικαλάγιας Ζήσης +

ΝΟΜΟΣ ΚΕΡΚΥΡΑΣ
Γκερέκου Αγγελική (Άντζελα) +
∆ένδιας Νικόλαος-Γεώργιος -
Χαραλάµπους Χαράλαµπος -

ΝΟΜΟΣ ΚΕΦΑΛΛΗΝΙΑΣ
Μοσχόπουλος Σπυρίδωνας +

ΝΟΜΟΣ ΚΙΛΚΙΣ
Φλωρίδης Γεώργιος +
Παραστατίδης Θεόδωρος +
Κιλτίδης Κωνσταντίνος +

ΝΟΜΟΣ ΚΟΖΑΝΗΣ
Κουκουλόπουλος Παρασκευάς +
Αθανασιάδης Αλέξανδρος +
Βλατής Ιωάννης +
Κασαπίδης Γεώργιος +
Παπαδόπουλος Μιχάλης +
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ΝΟΜΟΣ ΚΟΡΙΝΘΙΑΣ
Μπεγλίτης Παναγιώτης +
Φαρµάκη Αικατερίνη +
Μανωλάκης Άγγελος +
Κόλλιας Κωνσταντίνος -

ΝΟΜΟΣ ΚΥΚΛΑ∆ΩΝ
Ρήγας Παναγιώτης +
Παπαµανώλης Γεώργιος +
Βρούτσης Ιωάννης +

ΝΟΜΟΣ ΛΑΚΩΝΙΑΣ
Γρηγοράκος Λεωνίδας +
∆αβάκης Αθανάσιος +
Αποστολάκος Γρηγόριος +

ΝΟΜΟΣ ΛΑΡΙΣΗΣ
Έξαρχος Βασίλειος -
Σαχινίδης Φίλιππος +
Νασιώκας Έκτορας -
Χαρακόπουλος Μάξιµος +
Ζώης Χρήστος +
Σκυλλάκος Αντώνιος -
Ροντούλης Αστέριος +
∆ιώτη Ηρώ +

ΝΟΜΟΣ ΛΑΣΙΘΙΟΥ
Καρχιµάκης Μιχαήλ +
Πλακιωτάκης Ιωάννης +

ΝΟΜΟΣ ΛΕΣΒΟΥ
Σηφουνάκης Νικόλαος +
Γαληνός Σπυρίδων +
Σκοπελίτης Σταύρος -

ΝΟΜΟΣ ΛΕΥΚΑ∆ΟΣ
Μαργέλης Σπυροπάνος +

ΝΟΜΟΣ ΜΑΓΝΗΣΙΑΣ
Καρτάλης Κων/νος +
Ζήση Ροδούλα +
Νάκος Αθανάσιος -
Νάνος Απόστολος -
Μαρκάκης Παύλος +

ΝΟΜΟΣ ΜΕΣΣΗΝΙΑΣ
Κουσελάς ∆ηµήτριος +
Γιαννακοπούλου Κωνσταντίνα (Νάντια) +
Βουδούρης Οδυσσέας +
Σαµαράς Αντώνιος -
Λαµπρόπουλος Ιωάννης +

ΝΟΜΟΣ ΞΑΝΘΗΣ
Μάντατζη Τσετίν +
Ξυνίδης Σωκράτης +
Κοντός Αλέξανδρος -

Α’ ΠΕΙΡΑΙΩΣ
Καρύδης ∆ηµήτριος +
Μπεντενιώτης Εµµανουήλ +
Μιχαλολιάκος Βασίλειος -
Μανωλάκου ∆ιαµάντω -
Αποστολάτος Βαϊτσης +
∆ρίτσας Θεόδωρος +

Β’ ΠΕΙΡΑΙΩΣ
Νιώτης Γρηγόριος +
Λιντζέρης ∆ηµήτριος +
∆ιαµαντίδης Ιωάννης +
Τραγάκης Ιωάννης +
Νεράντζης Αναστάσιος +

Νικολαΐδου Βαρβάρα (Βέρα) -
Ανατολάκης Γεώργιος +
Λαφαζάνης Παναγιώτης +

ΝΟΜΟΣ ΠΕΛΛΗΣ
Τζάκρη Θεοδώρα +
Θεοδωρίδης Ηλίας +
Γιουµατζίδης Βασίλειος +
Καρασµάνης Γεώργιος +

ΝΟΜΟΣ ΠΙΕΡΙΑΣ
Αµοιρίδης Ιωάννης +
Παπαγεωργίου Αθανάσιος +
Μίχου Μαρία +
Κουκοδήµος Κωνσταντίνος +

ΝΟΜΟΣ ΠΡΕΒΕΖΗΣ
Παπαχρήστος Ευάγγελος +
Τσουµάνης ∆ηµήτριος +

ΝΟΜΟΣ ΡΕΘΥΜΝΗΣ
Όθωνας Εµµανουήλ +
Κεφαλογιάννη Όλγα +

ΝΟΜΟΣ ΡΟ∆ΟΠΗΣ
Χατζή Οσµάν Αχµέτ +
Πεταλωτής Γεώργιος +
Στυλιανίδης Ευριπίδης -

ΝΟΜΟΣ ΣΑΜΟΥ
Βαρδίκος Πυθαγόρας +

ΝΟΜΟΣ ΣΕΡΡΩΝ
Μπόλαρης Μάρκος +
Κουτµερίδης Ευστάθιος +
Τζελέπης Μιχαήλ +
Λεονταρίδης Θεόφιλος +
Καριπίδης Αναστάσιος +
Κόλλια-Τσαρουχά Μαρία +
Πολατίδης Ηλίας +

ΝΟΜΟΣ ΤΡΙΚΑΛΩΝ
Χάιδος Χρήστος +
Μαγκούφης Χρήστος +
Μερεντίτη Αθανασία (Σούλα) +
Λέγκας Νικόλαος +
Χατζηγάκης Σωτήριος -

ΝΟΜΟΣ ΦΘΙΩΤΙ∆ΟΣ
Τσώνης Νικόλαος +
Αντωνίου Αντωνία (Τόνια) +
Μπατζελή Αικατερίνη +
Σταϊκούρας Χρήστος +
Γιαννόπουλος Αθανάσιος +

ΝΟΜΟΣ ΦΛΩΡΙΝΗΣ
Λιάνης Γεώργιος +
Κωνσταντινίδης Ευστάθιος +

ΝΟΜΟΣ ΦΩΚΙ∆ΟΣ
Παπαθανάση Αφροδίτη +

ΝΟΜΟΣ ΧΑΛΚΙ∆ΙΚΗΣ
∆ριβελέγκας Ιωάννης +
Λαφαζάνης Αργύριος +
Βαγιωνάς Γεώργιος +

ΝΟΜΟΣ ΧΑΝΙΩΝ
∆αµιανάκης Ευτύχιος +
Σκουλάκης Εµµανουήλ +
Βαλυράκης Ιωσήφ +
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Κλιµάκια
(σε ευρώ)

Συντελε-
στής κλι-
µακίου

(%)

Φόρος
κλιµα-

κίου (σε
ευρώ)

Φορολογη-
τέα περι-

ουσία
(σε ευρώ)

Φόρος
που ανα-
λογεί (σε

ευρώ)

150.000 --- --- 150.000 ---

150.000 1 1.500 300.000 1.500

300.000 5 15.000 600.000 16.500

Υπερβάλλον 10

Μαρκογιαννάκης Χρήστος +

ΝΟΜΟΣ ΧΙΟΥ
Τσουρή Ελπίδα +
Μουσουρούλης Κωνσταντίνος +

ΓΕΝΙΚΟ ΣΥΝΟΛΟ: «ΝΑΙ» 155
……”…….”………: «ΟΧΙ» 103
ΣΥΝΟΛΟ ΨΗΦΙΣΑΝΤΩΝ: 258

O ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ»

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Συνεπώς το άρθρο 1
όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό έγινε δεκτό, κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 2 όπως τροποποι-
ήθηκε από τον κύριο Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Συνεπώς το άρθρο 2

όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό έγινε δεκτό κατά
πλειοψηφία.

Εισερχόµαστε στην ψήφιση του ακροτελεύτιου άρθρου.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το ακροτελεύτιο άρθρο;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το ακροτελεύτιο άρθρο

έγινε δεκτό οµοφώνως.
Συνεπώς το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Οικονοµικών: «Τρο-

ποποίηση του Κώδικα Φορολογίας Κληρονοµιών, ∆ωρεών, Γονι-
κών Παροχών, Προικών και Κερδών από Λαχεία και του Εθνικού
Τελωνειακού Κώδικα» έγινε δεκτό επί της αρχής και επί των άρ-
θρων κατά πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο του Υπουρ-
γείου Οικονοµικών: «Τροποποίηση του Κώδικα Φορολογίας Κλη-
ρονοµιών, ∆ωρεών, Γονικών Παροχών, Προικών και Κερδών από
Λαχεία και του Εθνικού Τελωνειακού Κώδικα» και στο σύνολο;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το νοµοσχέδιο έγινε

δεκτό και στο σύνολο κατά πλειοψηφία.
Συνεπώς το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Οικονοµικών: «Τρο-

ποποίηση του Κώδικα Φορολογίας Κληρονοµιών, ∆ωρεών, Γονι-
κών Παροχών, Προικών και Κερδών από Λαχεία και του Εθνικού
Τελωνειακού Κώδικα» έγινε δεκτό κατ’ αρχήν, κατ’ άρθρον και
στο σύνολο κατά πλειοψηφία και έχει ως εξής:

«Τροποποίηση του Κώδικα Φορολογίας Κληρονοµιών, ∆ω-
ρεών, Γονικών Παροχών, Προικών και Κερδών από Λαχεία και
του Εθνικού Τελωνειακού Κώδικα

Άρθρο 1

1. Η παράγραφος 2 του άρθρου 29 του Κώδικα Φορολογίας
Κληρονοµιών, ∆ωρεών, Γονικών Παροχών, Προικών και Κερδών
από Λαχεία, ο οποίος κυρώθηκε µε το ν. 2961/2001 (ΦΕΚ 266
Α’), αντικαθίσταται ως εξής:

«2. Η αιτία θανάτου κτήση περιουσιακών στοιχείων, πλην
αυτών που ορίζονται στις επόµενες παραγράφους 3 και 4, από
κληρονόµους που υπάγονται στην Α’ και Β’ κατηγορία υπόκειται
σε φόρο, ο οποίος υπολογίζεται µε βάση τις εξής ανά κατηγο-
ρία φορολογικές κλίµακες:

ΚΑΤΗΓΟΡΙΑ Α’

ΚΑΤΗΓΟΡΙΑ Β’

2. Οι παράγραφοι 4 και 5 του άρθρου 29 του Κώδικα Φορολο-
γίας Κληρονοµιών, ∆ωρεών, Γονικών Παροχών, Προικών και Κερ-
δών από Λαχεία αντικαθίστανται ως εξής:

«4. Η αιτία θανάτου κτήση χρηµατικών ποσών υπόκειται σε
φόρο ο οποίος υπολογίζεται αυτοτελώς µε συντελεστή δέκα τοις
εκατό (10%), προκειµένου για κληρονόµους που υπάγονται στην
Α’ κατηγορία, και µε συντελεστή είκοσι τοις εκατό (20%), προ-
κειµένου για κληρονόµους που υπάγονται στη Β’ κατηγορία.

5. Όταν ο κληρονόµος ή κληροδόχος έχει αναπηρία κατά πο-
σοστό 67% και άνω, ο φόρος που αναλογεί κατά τις προηγού-
µενες παραγράφους µειώνεται κατά ποσοστό δέκα τοις εκατό
(10%).»

3. Προστίθεται παράγραφος 9 στο άρθρο 29 του Κώδικα Φο-
ρολογίας Κληρονοµιών, ∆ωρεών, Γονικών Παροχών, Προικών και
Κερδών από Λαχεία, η οποία έχει ως εξής:

«9. Για τα περιουσιακά στοιχεία για τα οποία ο φόρος υπολο-
γίζεται σύµφωνα µε τις παραγράφους 3 και 4 του παρόντος άρ-
θρου δεν έχουν εφαρµογή οι διατάξεις των άρθρων 4, 36 και 47
του νόµου αυτού.»

4. Η παράγραφος 1 του άρθρου 44 του Κώδικα Φορολογίας
Κληρονοµιών, ∆ωρεών, Γονικών Παροχών, Προικών και Κερδών
από Λαχεία αντικαθίσταται ως εξής:

«1. Το υπόλοιπο της περιουσίας που αποκτάται αιτία δωρεάς
ή γονικής παροχής, το οποίο αποµένει µετά την αφαίρεση των
εκπτώσεων των άρθρων 41 και 43, υποβάλλεται σε φόρο, ο
οποίος υπολογίζεται σύµφωνα µε τις διατάξεις του άρθρου 29, οι
οποίες εφαρµόζονται ανάλογα. Από το φόρο που προκύπτει εκ-
πίπτεται: α) ο φόρος που αναλογεί στις προγενέστερες δωρεές,
γονικές παροχές ή προίκες, που συνυπολογίζονται σύµφωνα µε
το άρθρο 36, µε ανάλογη εφαρµογή των διατάξεων του άρθρου

Κλιµάκια
(σε ευρώ)

Συντελε-
στής κλι-
µακίου

(%)

Φόρος
κλιµα-

κίου (σε
ευρώ)

Φορολογη-
τέα περι-

ουσία
(σε ευρώ)

Φόρος
που ανα-
λογεί (σε

ευρώ)

30.000 --- --- 30.000 ---

70.000 5 3.500 100.000 3.500

200.000 10 20.000 300.000 23.500

Υπερβάλλον 20



31 και β) ο φόρος που αποδεδειγµένα καταβλήθηκε ή οριστικά
και τελεσίδικα βεβαιώθηκε στην αλλοδαπή για τις δωρεές ή γο-
νικές παροχές κινητών που έγιναν εκεί, µε ανάλογη εφαρµογή
των διατάξεων του άρθρου 32.»

5. Η παράγραφος 2 του άρθρου 44 του Κώδικα Φορολογίας
Κληρονοµιών, ∆ωρεών, Γονικών Παροχών, Προικών και Κερδών
από Λαχεία καταργείται και οι επόµενες παράγραφοι του ίδιου
άρθρου, αναριθµούνται αντίστοιχα.

6. Το τελευταίο εδάφιο της παραγράφου 6 του άρθρου 24 του
Κώδικα Φορολογίας Κληρονοµιών, ∆ωρεών, Γονικών Παροχών,
Προικών και Κερδών από Λαχεία αντικαθίσταται ως εξής:

«Προκειµένου για κληρονόµους που υπάγονται στην Α’ και Β’
κατηγορία της παραγράφου 1 του άρθρου 29, τα χρέη και τα
βάρη που εκπίπτονται αφαιρούνται κατ’ αρχήν από την αξία των
περιουσιακών στοιχείων της παραγράφου 2 του ίδιου άρθρου
και, στην περίπτωση που η αξία των περιουσιακών αυτών στοι-
χείων υπολείπεται της αξίας των χρεών, αφαιρούνται κατά σειρά
από την αξία των περιουσιακών στοιχείων των παραγράφων 3 και
4.»

7. Η περίπτωση ζ’ της παραγράφου 2 του άρθρου 25 του Κώ-
δικα Φορολογίας Κληρονοµιών, ∆ωρεών, Γονικών Παροχών,
Προικών και Κερδών από Λαχεία αντικαθίσταται ως εξής:

«ζ) Η απόκτηση περιουσιακών στοιχείων για τα οποία εφαρ-
µόζεται η παράγραφος 2 του άρθρου 29 του παρόντος, µέχρι
του ποσού των τετρακοσίων χιλιάδων (400.000) ευρώ ανά δικαι-
ούχο, εφόσον δικαιούχοι είναι σύζυγος και ανήλικα τέκνα του
κληρονοµουµένου. Εφόσον παρέχεται η απαλλαγή αυτή, κατά
τον υπολογισµό του φόρου δεν ισχύει το πρώτο αφορολόγητο
κλιµάκιο της κλίµακας της ίδιας αυτής παραγράφου και περιορί-
ζονται αντίστοιχα τα επόµενα κλιµάκια. Η απαλλαγή για τον επι-
ζώντα σύζυγο παρέχεται εφόσον η έγγαµη συµβίωση είχε
διάρκεια τουλάχιστον πέντε (5) ετών.»

8. Το τελευταίο εδάφιο της παραγράφου 1 του άρθρου 28 του
Κώδικα Φορολογίας Κληρονοµιών, ∆ωρεών, Γονικών Παροχών,
Προικών και Κερδών από Λαχεία καταργείται.

9. Το πρώτο εδάφιο της παραγράφου 1 του άρθρου 82 του
Κώδικα Φορολογίας Κληρονοµιών, ∆ωρεών, Γονικών Παροχών,
Προικών και Κερδών από Λαχεία αντικαθίσταται ως εξής:

«1. Ο φόρος που βεβαιώνεται ύστερα από δήλωση του υπό-
χρεου, ύστερα από πράξη προσδιορισµού φόρου, που έγινε ορι-
στική λόγω µη άσκησης ή εκπρόθεσµης άσκησης προσφυγής,
ύστερα από διοικητική επίλυση της διαφοράς και την καταβολή
του ενός πέµπτου (1/5) ή ύστερα από απόφαση διοικητικού δι-
καστηρίου ή δικαστικό συµβιβασµό, καταβάλλεται σε δώδεκα
(12) ίσες διµηνιαίες δόσεις.»

10. Το άρθρο 90 του Κώδικα Φορολογίας Κληρονοµιών, ∆ω-
ρεών, Γονικών Παροχών, Προικών και Κερδών από Λαχεία αντι-
καθίσταται ως εξής:

«Για την υποβολή των δηλώσεων στη φορολογία δωρεών, γο-
νικών παροχών και προικών και γενικά τη διαδικασία βεβαίωσης
και καταβολής του φόρου εφαρµόζονται ανάλογα οι διατάξεις
των άρθρων 68, 69, 72, 73 παράγραφοι 1, 2 και 4 έως και 8, 74
έως και 81, 82 παράγραφοι 1 έως και 5 και 7, 83 και 84.»

11. Σε υποθέσεις φορολογίας κληρονοµιών, δωρεών και γονι-
κών παροχών στις οποίες η φορολογική υποχρέωση γεννάται
µετά την έναρξη ισχύος των διατάξεων του άρθρου αυτού, συ-
νυπολογίζονται όλες οι δωρεές εν ζωή ή αιτία θανάτου, οι γονι-
κές παροχές και οι προίκες κατά τις διατάξεις των άρθρων 4, 36
και 47 του Κώδικα Φορολογίας Κληρονοµιών, ∆ωρεών, Γονικών
Παροχών, Προικών και Κερδών από Λαχεία.

12. Οι διατάξεις του άρθρου αυτού ισχύουν για κτήσεις περι-
ουσίας αιτία δωρεάς ή γονικής παροχής στις οποίες η φορολο-
γική υποχρέωση γεννιέται από την 8η Ιανουαρίου 2010.

Άρθρο 2
Τροποποιήσεις στον Εθνικό Τελωνειακό Κώδικα

1. Οι παράγραφοι 2 και 3 του άρθρου 81 του Εθνικού Τελω-
νειακού Κώδικα, που κυρώθηκε µε το ν. 2960/2001 (ΦΕΚ 265 Α’),
αντικαθίστανται ως εξής:

«2. Ο συντελεστής του ειδικού φόρου κατανάλωσης αιθυλικής

αλκοόλης καθορίζεται σε χίλια πεντακόσια εβδοµήντα (1.570)
ευρώ, ανά εκατόλιτρο άνυδρης αιθυλικής αλκοόλης.

3. Εφαρµόζεται µειωµένος κατά πενήντα τοις εκατό (50%) ο
συντελεστής ειδικού φόρου κατανάλωσης αιθυλικής αλκοόλης,
έναντι του ισχύοντος κανονικού συντελεστή για την αιθυλική αλ-
κοόλη που προορίζεται για την παρασκευή ούζου ή που περιέ-
χεται στο τσίπουρο και την τσικουδιά. Ο µειωµένος αυτός
συντελεστής καθορίζεται σε επτακόσια ογδόντα πέντε (785)
ευρώ, ανά εκατόλιτρο άνυδρης αιθυλικής αλκοόλης.

Ο κατά τα παραπάνω µειωµένος συντελεστής ειδικού φόρου
κατανάλωσης εφαρµόζεται και στην περιοχή ∆ωδεκανήσου για
την αιθυλική αλκοόλη που περιέχεται και στα λοιπά, πλην των πα-
ραπάνω, αλκοολούχα ποτά ή άλλα αλκοολούχα προϊόντα, τα
οποία αποκτώνται από άλλα Κράτη – Μέλη της Κοινότητας, απο-
στέλλονται από φορολογική αποθήκη της λοιπής Ελλάδος ή ει-
σάγονται στην περιοχή αυτή από τρίτες χώρες.

Η ίδια µείωση του φόρου ισχύει και για την αιθυλική αλκοόλη
που χρησιµοποιείται στην περιοχή αυτή για την παραγωγή των
παραπάνω ποτών και προϊόντων.

Οι όροι και προϋποθέσεις εφαρµογής των διατάξεων της πα-
ρούσας παραγράφου καθορίζονται µε απόφαση του Υπουργού
Οικονοµικών.»

2. Οι παράγραφοι 2 και 3 του άρθρου 87 του Εθνικού Τελω-
νειακού Κώδικα αντικαθίστανται ως εξής:

«2. Ο φόρος αυτός ορίζεται σε ένα ευρώ και εξήντα τρία λεπτά
(1,63) ανά βαθµό PLATO κατά όγκο και εκατόλιτρο µπύρας.

3. Εφαρµόζεται µειωµένος κατά πενήντα τοις εκατό (50%) ο
συντελεστής ειδικού φόρου κατανάλωσης µπύρας, έναντι του
ισχύοντος κανονικού συντελεστή, για την µπύρα που παράγεται
στη χώρα µας ή στα άλλα Κράτη – Μέλη της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης από ανεξάρτητα µικρά ζυθοποιεία, εφόσον η παραγωγή
τους δεν υπερβαίνει τα 200.000 εκατόλιτρα µπύρας ετησίως.

Για την εφαρµογή του µειωµένου συντελεστή ο όρος «ανε-
ξάρτητο µικρό ζυθοποιείο» σηµαίνει το ζυθοποιείο το οποίο πλη-
ροί τις εξής προϋποθέσεις:

- είναι νοµικώς και οικονοµικώς ανεξάρτητο από οποιοδήποτε
άλλο,

- χρησιµοποιεί δικές του εγκαταστάσεις και
- δεν λειτουργεί βάσει άδειας εκµεταλλεύσεως άλλου επιτη-

δευµατία.
Θεωρούνται επίσης ως ένα και µόνο ανεξάρτητο µικρό ζυθο-

ποιείο δύο ή περισσότερα µικρά ζυθοποιεία όταν αυτά συνεργά-
ζονται και η συνδυασµένη ετήσια παραγωγή τους δεν υπερβαίνει
τα 200.000 εκατόλιτρα µπύρας.

Ο µειωµένος αυτός συντελεστής καθορίζεται σε ογδόντα δύο
λεπτά (0,82) ευρώ ανά βαθµό PLATO κατά όγκο και εκατόλιτρο
µπύρας.

Οι λεπτοµέρειες εφαρµογής των διατάξεων της παρούσας πα-
ραγράφου καθορίζονται µε απόφαση του Υπουργού Οικονοµι-
κών.»

3. Το άρθρο 89 του Εθνικού Τελωνειακού Κώδικα αντικαθί-
σταται ως εξής:

« Άρθρο 89
Συντελεστές Ειδικού Φόρου Κατανάλωσης
Ο συντελεστής του ειδικού φόρου κατανάλωσης που επιβάλ-

λεται στα προϊόντα του προηγούµενου άρθρου ορίζεται σε εξή-
ντα πέντε (65) ευρώ ανά εκατόλιτρο τελικού προϊόντος, µε
εξαίρεση τα προϊόντα που ορίζονται στις παραγράφους 6 και 7
του σηµείου Β του παραρτήµατος ΙΙΙ του Κανονισµού (ΕΚ) του
Συµβουλίου 606/2009 (EEL 193/24.7.2009) για τα οποία ο συντε-
λεστής ορίζεται σε τριάντα δύο ευρώ και πενήντα λεπτά (32,50)
ανά εκατόλιτρο τελικού προϊόντος.»

4. Οι παράγραφοι 1 και 2 του άρθρου 97 του Εθνικού Τελω-
νειακού Κώδικα αντικαθίστανται ως εξής:

«1. Στα τσιγάρα και στα προϊόντα που εξοµοιώνονται µε αυτά,
ως βάση υπολογισµού του φόρου λαµβάνεται, σύµφωνα µε τα
στοιχεία φορολογίας που είναι γνωστά κατά την 1η Ιανουαρίου
κάθε έτους, η πλέον ζητούµενη τιµή λιανικής πώλησης αυτών,
ανεξάρτητα από το σήµα και την προέλευσή τους. Στην τιµή αυτή
ο συντελεστής του ειδικού φόρου κατανάλωσης ορίζεται σε πο-
σοστό 63%, µε ελάχιστο φόρο είσπραξης, τα 75,60 ευρώ ανά
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1.000 τσιγάρα.
Η πλέον ζητούµενη τιµή λιανικής πώλησης των τσιγάρων για

τον υπολογισµό της νέας φορολογικής επιβάρυνσης καθορίζε-
ται µε απόφαση του Υπουργού Οικονοµικών και η έναρξη εφαρ-
µογής της ορίζεται µεταξύ της 1ης και 16ης Ιανουαρίου κάθε
έτους.

Σε περίπτωση που η µεταβολή της πλέον ζητούµενης τιµής
λιανικής πώλησης των τσιγάρων έχει ως αποτέλεσµα τη µείωση
της συνολικής επίπτωσης που προκύπτει από το ποσοστό του
φόρου που προβλέπεται στο δεύτερο εδάφιο, η έναρξη εφαρ-
µογής της απόφασης αυτής επιτρέπεται να ορίζεται το αργότερο
µέχρι την 1η Ιανουαρίου του δεύτερου έτους που έπεται εκείνου
της µεταβολής.

Ο ειδικός φόρος κατανάλωσης διαρθρώνεται:
α) σε έναν πάγιο φόρο, ο οποίος επιβάλλεται ανά µονάδα προϊ-

όντος, το ποσό του οποίου είναι ίσο προς 7,5% της συνολικής
φορολογικής επιβάρυνσης, η οποία προκύπτει από το άθροισµα
του ειδικού φόρου κατανάλωσης καπνού και του φόρου προστι-
θέµενης αξίας, που επιβάλλονται στην πλέον ζητούµενη τιµή λια-
νικής πώλησης των τσιγάρων και είναι το ίδιο (πάγιο στοιχείο)
για όλες τις κατηγορίες τσιγάρων, ανεξάρτητα από την τιµή λια-
νικής πώλησής του και

β) σε έναν αναλογικό φόρο ο συντελεστής του οποίου είναι
57,07725% και προκύπτει από το κλάσµα που έχει ως αριθµητή
το γινόµενο του συντελεστή του ειδικού φόρου κατανάλωσης επί
την πλέον ζητούµενη τιµή µείον τον πάγιο φόρο και παρονοµα-
στή την πλέον ζητούµενη τιµή.

Ο αναλογικός συντελεστής 57,07725% υπολογίζεται στην τιµή
λιανικής πώλησης χιλίων (1.000) τεµαχίων τσιγάρων (1 φορολο-
γική µονάδα) και είναι ο ίδιος για όλες τις κατηγορίες τσιγάρων.

Στα τσιγάρα που πωλούνται σε τιµή µικρότερη από την τιµή
λιανικής πώλησης των τσιγάρων της πλέον ζητούµενης κατηγο-
ρίας τιµών, το συνολικό ποσό του ειδικού φόρου κατανάλωσης,
που υπολογίζεται σύµφωνα µε τις ανωτέρω περιπτώσεις α) και β)
δεν µπορεί να είναι κατώτερο του εβδοµήντα πέντε τοις εκατό
(75%) του συνολικού ειδικού φόρου κατανάλωσης που επιβάλ-
λεται στα τσιγάρα της πλέον ζητούµενης κατηγορίας τιµών.

2. Στα λοιπά βιοµηχανοποιηµένα καπνά ο συντελεστής του ει-
δικού φόρου κατανάλωσης ορίζεται ως εξής:

α) Στα πούρα ή σιγαρίλλος σε ποσοστό 30% επί της κατά χι-

λιόγραµµο τιµής λιανικής πώλησής τους.
β) Στο λεπτοκοµµένο καπνό, ο οποίος προορίζεται για την κα-

τασκευή χειροποίητων τσιγάρων και στα άλλα καπνά για κάπνι-
σµα, σε ποσοστό 65% επί της κατά χιλιόγραµµο τιµής λιανικής
πώλησής τους.»

5. Η ισχύς των διατάξεων των παραγράφων 1 έως και 3 του
άρθρου αυτού αρχίζει από 8.1.2010. Η ισχύς των διατάξεων της
παραγράφου 4 αρχίζει από 18.1.2010 (ηµεροµηνία συζητήσεως
του σχεδίου νόµου στην αρµόδια Επιτροπή της Βουλής).

Άρθρο 3
Έναρξη ισχύος

Η ισχύς των διατάξεων του νόµου αυτού αρχίζει από την ηµε-
ροµηνία δηµοσιεύσεως στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως,
εκτός αν ορίζεται διαφορετικά στις επί µέρους διατάξεις του.»

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριοι συνάδελφοι, πα-
ρακαλώ το Σώµα να εξουσιοδοτήσει το Προεδρείο για την υπ’
ευθύνη του επικύρωση των Πρακτικών της σηµερινής συνεδρία-
σης ως προς την ψήφιση στο σύνολο του παραπάνω νοµοσχε-
δίου.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το Σώµα παρέσχε τη

ζητηθείσα εξουσιοδότηση.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στο σηµείο αυτό δέχεστε να λύ-

σουµε τη συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 00.16’ λύεται η συνε-

δρίαση για σήµερα Τετάρτη 20 Ιανουαρίου 2010 και ώρα 10.00’
µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: α) νοµοθετική εργασία,
µόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου του
σχεδίου νόµου του Υπουργείου Περιβάλλοντος, Ενέργειας και
Κλιµατικής Αλλαγής: «Προστασία δασών και δασικών εκτάσεων
του Νοµού Αττικής, σύσταση Ειδικής Γραµµατείας Επιθεώρησης
Περιβάλλοντος και Ενέργειας και λοιπές διατάξεις» και β) συζή-
τηση και λήψη απόφασης σύµφωνα µε τα άρθρα 62 του Συντάγ-
µατος και 83 του Κανονισµού της Βουλής, για αιτήσεις άρσης
ασυλίας Βουλευτών, σύµφωνα µε την ειδική ηµερήσια διάταξη
που σας έχει διανεµηθεί.

Ο ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ
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